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Συντελέσαντες τόν παρόντα αΚατά.Ιογον τ&ν άνωμάΛων ρη­
μάτων χαϊ ονομάτων» προς χρήσιν τών 'Ελληνικών σχολειών 
καί παρθεναγωγείων προωρισμένον δεν νομίξομεν άσκοπον 
νάεϊπωμεν τίνες λόγοι προύτρεψαν ήμας νά περιλάβωμεν έν  
αύτώ μόνον τούς δοκίμους τύπους έν τε τοΐς £ήμασι και όνό- 
μασιν.

Έ ν τή περιόδψ έκείνη του έλληνισμοϋ, έν ή ύπήρχεν ή δό­
κιμος τής γλώσσης χρήσις, δέν είχε δέ πω είσκωμάση ή παρα* 
ίμη καί κατάπτωσις αυτής, παρήχθησαν και τά δοκιμώτατα 
τής διανοίας προϊόντα δυνάμενα νά παράσχωσι τροφήν ύγιά 
καί μεστώσωσι καί νουν καί φρόνημα. Ύπάρχουσι καί μετά· 
γενεστέρων τινών συγγράμματα δυνάμενα νά ώφελώσι τούς 
περί ταΰτα λναστρεφομένους, άλλά ταϋτα μέν είναι καί σπα- 
νιωτερα καί γλωσσικώς πολλφ υποδεέστερα έφ’ φ δέν δύναν- 
ται νά έπιδρώσιν έπί τής τών παίδων διανοίας καί ψυχής 
τελεσφόρως καί δραστηρίως είς άποτύπωσιν τού καλού, ά- 
γαθού καί υψηλού καθ' ον τρόπον οί δόκιμοι συγγραφείς 
τούτο κατορθούσιν. Οί άρχαΐοι δέν μορφούσι μόνον διά τών 
Ιδεών καί τών ένθυμημάτων αύτών, άλλά καί διά τής έντέ- 
χνου καί έναρμονίου λεκτικής πλοκής μουσική άρμονίη, ό- 
μοιαξούσης έπιδρώσιν έπί τής καρδίας. Ούτε οί τής μουσι­
κής φθόγγοι άνευ νόμου τινός καί τάξεως έκφωνούμενοι 
δόνανται νά άποτελέσωσι μέλος έναρμόνιον, κατακηλοϋν 
te  καί έπαΧρον τάς ψυχάς τών άκροωμένων, ούτε λέξεις
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καί προτάσεις μεσταί πολλάκις έννοιας δύνανται νά παρα- 
γάγωσιν έναρμόνιον δλον, έάν μή αύται άκολουθώσιν άλ· 
λήλαις κατά τινας νόμους καί κανόνας. ΟΙ μεταγενέστεροι 
έστεροΰντο τοϋ προσόντος τούτου, δπερ είναι ίδιον μάλι­
στα τής Ελληνικής γλώσσης ώστε νά μαγεύη καί δεσμεύη 
πως την ψυχήν τοϋ μελετώντος και κατέχη ταύτην άκόρεστον, 
ώσπερ άριστοτέχνημά τι τοϋ Φειδίου ή Πραξιτέλους δέσμι- 
ον κατέχει τον πρό αύτοϋ διερχόμενον άναγκαξόμενον νά 
Οεάται αύτό άκορέστως καί άποθαυμάξη και έκαστον μέ­
ρος ΐδίς: καί τό δλον καθόλου. Και οί κατά τούς έσχάτους χρό­
νους καλλιτέχναι ένίοτε έπειρώντο μεν νά παριστώσιν ύψηλάς 
ιδέας και τεχνουργώσιν εικόνας θεών, δέν ήδύναντο όμως διά 
τής γλυφίδος αυτών νά δείξωσι και έξωτερικώς σύμμετρον την 
Ιδέαν. Ούτε πάντες οί αιώνες δημιουργοϋσιν Όμηρους, Σοφο- 
κλέας, Πλάτωνας, Ξενοφώντας και Δημοσθένας, ούτε έκάστη 
χρόνου περίοδος παράγει Φειδίας, Πραξιτέλας καί Μύρωνας. 
Τά συγγράμματα τών άρχαίων όμοιάξουσι προς άνθη ευώδη 
καί καλά την όψιν, τά δε τών μεταγενεστέρων προς άνθύλλια 
ευώδη μέν ίσως άλλα δυσειδή, ένίοτε δέ καί πρός δυσώδη καί 
είδεχθή.

r

’Επειδή δέ ή νεολαία ημών έκπαιδεύεται έν τοϊς συγγράμ- 
μασι τής δοκίμου περιόδου, διότι οί μεταγενέστεροι λίαν άνώ- 
μαλοι περί την γλώσσαν τυγχάνοντες δεν δύνανται νά άποτε- 
λέσωσι κανόνα τής γλώσσης, άλλά σύγχυσιν τή τοϋ παιδός κε­
φαλή δύνανται νά φέρωσιν, άναγκαΐον είναι ΐνα ό παΐς έχη έν 
χερσί καί τοιαϋτα βιβλία, δι* ών δύναται .νά  προσκτήσηται τό 
’Αττικόν ιδίωμα τής γλώσσης καί οΐκειώσηται αύτό, συντελούν 
πως καί είς διόρθωσιν τής νΰν γλώσσης. Εγκρατής δέ τούτου 
γενόμενος δύναται νά προσβλέπη μετά πλείονος θάρρους καί 
είς τά μεταγενέστερα προϊόντα καί οίονεί κρατών έν χερσί την 
ναυτικήν πυξίδα τής ’Αττικής νεώς δύναται νά διαπλέη άσφα· 
λώς άλλα πελάγη ταραχής καί συγχύσεως μεστά όντα άνευ 
φόβου τίνος μή κατακλυσθί].

"Ινα δέ τήν βίβλον ταύτην συντάξωμεν, ώσπερ καί τά άλλα



ημών συγγράμματα, είργασάμεθα έπί πολλά έτη μετά φιλοπο- 
νίας, έπιθυμοϋντες νά  παράσχωμεν τη νεολαίά τροφήν ύγιε- 
στέραν και διευκολύνωμέν πως το έφ’ ήμίν τά τής 'Ελληνικής 
παιδείας. Καί έν  μέν τφ Κατα.Ιόγω  τφδε περιελάβομεν τά α­
πολύτως Αναγκαία τψ μαθητή, έάν δέ ης χρήξη πλείονος ακρί­
βειας ή έπιθυμη νά γινώσκη τοΓία νήματα καί άλλων ήημάτων 
σπανιωτέρων, δύναται νά προσφεύγη εις τό ήμέτερον «Λεξικόν 
άηάηω ν τών ρημάτων τής Αττικής .χεζογραφικής διαΜκτου. »

’Εάν δέ δίκαιον καί νόμιμον είναι ίνα μηδενός ή ύλική πε­
ριουσία υπό τίνος συλήται, πολλφ δικαιότερον είναι νά  διατελη 
Ασύλητος ή διανοητική περιουσία παντός συγγραφέως. Ημείς * 
ούδενί θέλομεν έπιτρέψη νά άντιγράψη σφετερισάμενος τούς 
ήμετέρους πόνους ή καί διασκευάση τά αυτού άρυσάμενος άπό  ̂
τών ήμετέρων. Είναι καιρός πλέον νά επικράτηση καί παρ’ ή- 
μϊν έπιστημονική τιμιότης καί ειλικρίνεια· Γινώσκομεν Απάν­
των τά τοιαΰτα βιβλία τίνος φύσεως είναι, ούδεμία δ ’ Ανάγκη 
είναι ένταύθα νά εϊπωμεν δυσχερές τι. Τοσοϋτον δέ μόνον έπί 
τού παρόντος άρκούμεθα νά εϊπωμεν τοΐς διδασκάλοις ότι, έάν . 
Αληθώς κήδωνται τής βελτιώσεως των τής παιδείας, όφείλουσι 
νά Αποδοκιμάξωσι τά τών βακιοσυρραπταδών βιβλία, ύποστηρί- 
ξωσι δέ τά κρείττονα καί άπηλλαγμένα Αναληθών διδαγμάτων 
τών Ανεξίτηλων σχεδόν έν τή των παίδων διάνο ία: διαμενόντων 
καί διά μυρίων ύστερον Αληθών διδαγμάτων άδυνατούντων νά  
έξαλειφθώσιν, ώς ή πείρα διδάσκει* διότι ή κακή παιδική κατή- 
χησις καί ή έκ βιβλίων έπικήρως έχόντων προσγινομένη μάθη- 
σις ^ιξοβολεϊ βαθέως έν τψ νφ  τών παίδων θαυμαστήν μνή­
μην έχοντι.

ΠΑντες όμολογοϋσιν ότι τά τής παιδείας δέν έχουσιν ύγιώς 
παρ’ ήμίν. Μία τούτου αίτία καθ' ημάς είναι καί ύτι ή έκπαίδευ- 
σις τών παίδων θεωρείται πως χαρίτων Αντάλλαγμα καί οί δι­
δάσκαλοι ώς έπί τό πολύ φροντίξοντες νά Αρέσωσι τφ φίλψ 
ή τφ δεϊνι συγγραφεί είσάγοντες τήν βίβλον αύτού έν ύποδεε- 
στέρη. μοίρα τίθενται τήν τών παίδων ωφέλειαν. Ούδένα ένταϋ- 
6α θέλομεν νά άδικήσωμεν, Αλλά μόνον νά  ψέξωμεν τά ψόγου
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άξια wav ύποδείξοομεν άτι έφ’ όσον συμδαίνούσι παρ* ήμΐν τοι- < 
αυτά τινα, ών ένεκα οΐ δυνάμενοι χρηστά ηνα  και ώφέλιμα συγ­
γράμματα να συγγράφωσιν υπό νάρκης καταλαμβάνονται, ά· 
νάγκη είναι νά μή περιμένωμεν καλόν τι. Έπί τοϊς διδασκά- 
λοις κεϊται και νεολαίαν ύγιά νά μορφώσωσι και τόν ξήλον τών 
περί τά γράμματα άσχολουμένων νά ύπεκκαύσωσιν. Ή  άληθής 
τών παίδων μόρφωσις έστω τό μόνον έλατήριον. Ή  πατρίς έ­
χει άνάγκην χρηστών πολιτών, τούτους δέ μορφούσιν οί δι­
δάσκαλοι καί τά ύγιά βιβλία. Ή  μέλλουσα γενεά προμηνύε- - 
ται ούχί ύγιής, ώς άποφαίνονται άνδρες ειδικοί περί τούτο 
σπουδάσαντες, τούτου δ ’ υπεύθυνοι εϊμεθα ημείς οί διδάσκαλοι. 
Καιρός πλέον είναι νά άνανήψ-ωμεν καί συγκεντροϋντες τάς 
ένεργείας ημών άπαντες συντελέσωμεν εις την άληθή καί Οχιά 
μόρφωσιν τής νεολαίας, ήν άπαιτεΐ παρ’ ημών ή πατρίς, ής ή 
φωνή είναι ίερωτέρα καί τού πατρός καί της μητρός. Εύχόμεθα 
δ’αυτή νά εύρη ήχώ ένταΐς καρδίαις άπάντων καί κρατήσωσι 
τά βέλτιστα.

Έν ΆΟήναις ΊανοναρΙου άρχομένου 1888.

V  ·Λ
ΓΕΩΡΓΙΟΣ Δ. ΖΗΚΙΔΗΣ.
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ΤΗΣ

Α ΤΤΙΚ Η Σ Δ ΙΑ Λ ΕΚ Τ Ο Υ  - ' - Χ

όιγάλλω (=λαμπρόνω, φαιδρύνω τινα). Έκ τής ενεργητικής 
ί̂,ιντ,ς άπαντά μόνον ό ένεστώς a y u J . lv  σπανιως. Έκ δέ τής »χί- 

μόνον ό ένιστώς α γ ύ ^ Ιο μ α ι και ό παρατ. ήγαΛ^νμηκ' ρη- 
l̂ etT. παράγων. ά γα .Ιμα (=κόσμημα ή παν, διά το όποιον τις 
άγάλλίται).

£ΗΜ. 'Ρίζ. iyal-, ήτις f>amrat είς το <iyAa0ff (ivti τον αγαλ·ος), άχάΑ>
(=χγάλ j-rt), ώς &γγΐΜ)ί, ayyii-la (=ίγγέλ j ο).
ί γ ο ψ ^ ι  (ζ^^αυμάζω). Το ρήμα είναι άποθετ., ουτινος είναι εύ­

χρηστος ό Ινεστως άγαμαι άνευ υποτακτικής καί προστακτικής, εό- 
κτι*. άγαίμην καί άγαιντο μόνον. ΙΙαρατ. ήγάμην. Άοριστ. παΟ. 
ώς μεσ. ήγάσθην καί μέσου άορίστου μόνον ή ευκτ. άγάσαιτο. Ρημ. 
έπίΟ. άγαβ-τός καί άξιάγασ-τος.

ΣΗΜ. Ριζ. eyao-, εξ ής ί,γάο-&φ>, ayao-rof, χχί iy«-, Η ή« Άγαμκ^ ’Αρχ, 
ρϊζ. yo-, τΔ ϊ ϊ  a tin·. πρόθΐ'ΑΧ.

« γ γ έ λ λ ω  (~άνχγγίλλω, μηνύω), παρατατ. Γ|γγελλον, μελλων 
άγγελο), άόρ. ά, ήγγειλα, παρακ. μόνον σύνθετος («ίο-, άπ-, 4*">

AMΛΑ*. ΡΗΜ. ΚΑΙ ONQM. Γ. J , ZUKJJOT 1
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κατ-, προ-, πίρι-)ήγγελκα, ύπερσ. άπηγγ'έλκειν και έ;τηγγέλ- 
κειν. ΙΙαθ. άγγέλλομαι, παρατ. ήγγελλόμην, μέλ. ,παθ. άπαγ- 
γελθήσομαι, άόρ. παθ. ήγγέλΟην, παρακ. παθ. ήγ·γελμαι, ύπερσυντ. 
παθ. ήγγέλμην· Μέσ. επαγγέλλομαι, παρατ. μέ<ζ. έπηγγελλ·όμην, 
άόρ. ij.ii. έπηγγειλάμην καί ύπερσυντελ. μέσ. έπηγγέλμην· Ρηματ. 
έπίΟ. κατάγγελτος, έ£άγγελτος, αύτεπάγγελτος. 'Ρημ. παράγ. 
αγγελ-μα, έπάγγελ-μα.

ΣΗΜ. Τό Αγγέλλω εύρίσκεται σύνθετον και μετά των προθέσεων άπό, άνά,. 
διά, επί, sis, έ/, κ«τά,παρά, περί, πρό. 'Ρίζ. άγγελ- (άγγε>-ος) αγγέλ-Xm (—  άγ- 
γΐλ jco).

αγεόρω  (=συναθροίζω), παρατατ. ήγειρον, άόρ. ήγ·ειρα. Μέσον 
περιαγείρομαι. Μέσον και παθ. συναγ*είρομαι. 'Ρημ.ατ. έπίθ. συν­
αγερμόν ύδωρ. Ρημ. παράγ. συναγερ-μός, άγ'ορά, έξ ου τά σύν­
θετα παν-ήγυρις, όμήγυρις (ο= υ  αίολικώς, ώς όνομα, όνομα).

α γ ν ο έ ω -ώ  (==bsv γνωρίζω, άπατώμαι), παρατατικός ήγνύουν, 
μέλλ. άγ*νοήσω, άόρ. ήγνόησα, παρακ. ήγνόηκα. ΙΙαθ. αγνοούμαι, 
παρατ. ήγνοούμην, μέλλ. ρ.έσ. ώς παθ. άγνοήσομαι, αόριστος παθ. 
ήγνοήθην, παρακ. ήγνόημαι. Τό μέσον, εκφέρεται κατ’ άνάλυσιν 
άγνο© έμαυτόν. 'Ρημ. παράγ. άγνοια.

ΣΗΜ. 'Ρίζ. άγνοε- έκ τού <χ στερητικού και yvo-, οπ-:ρ εύρίσκεται εις τό γι~ 
γνώσχω (— γι-γνώ·σκω) εν τω δευτέρω άορίστω ευκτική γνοί-ψν, μετοχή' 
yvovs, γνό-ντos·

*γνομ.6 (=συντρίβω). 'Λπλοΰν είναι ποιητικόν, οί δέ ’Αττικοί 
πεζογράοοι μετεγειρίζοντο αυτό πάντοτε σύνθετον κατά’γ*νυμι, του 
οποίου εύρίσκεται μόνον ό ένεστώς, ό αόριστος κατέα^α. ΙΙαθητ. κα- 
τάγνυμαι, αόριστος παθητικός β' κατεάγην, παρακ. β’ ένεργ. ώςπαθ. 
κατέάγα (=εΐμ ί συντετριμμένος), ΰπερσυντ. περιφραστικώς κατεαγώς 
ήν καί μετ’ όλίγ. μέλλ. κατεαγώς έσομαι. 'Ρημ. παράγωγα άκτή 
(το παραθαλάσσιον), ’Αττική (αντί του Άκτική κατ’ άφομοίωσιν του
κ εις τ).

ΣΗΜ. 'Ρίζ. Ρ5γ·, δια, τούτο λαμβάνει καί συλλαβ. αΐίξησιν ε, χατ-έβξu 
(=<ατ-ΓΡαξα), κτλ. -:

άγορεύω  (=όμιλω έν συνελεύσει 
μονον σύνθετος (άπ·, έξ-, κατ·, προ-,

), παρατλτ. ήγ'όρευον, μέλλ. 
προσ-, συν-) ερ©, αόριστος &



μόνον σύνθετος (άχ-, άν-, St-, έξ-, κατ-, χρο-, χροσ-, συν-, ύχ-, 
χροαχ-, lxxv-)eurov, χχρακ. μόνον σύνθετος (άχ-, δι-, κατ-, χρο-, 
χροσ-, συν-, χροαχ-)είρηκα, ύχερσ. άπειρήκειν και άπειρηκώς ην. 
Π*θ. Αγορεύομαι, χαρατ. (άν-, χρο-, χροσ-, ύχ-)ηγορευόμην, 
μέλλ. μέσ. ώς χαθ. χροαγορεύσομαι καί μέλλ. χαθ. άπορρηθή- 
σομαι, άναρρηθήσομαι καί προσρηθήσομαι. Άόρ. χαθ. μόνον σύν­
θετος (αν-, άχ-, χροσ-, άντιχροσ-)ερρή$ην. ΙΙαρακ. χαθ. μόνον 
σύνθετος (άν-, άχ-, δι-, χρο-, χροσ-)είρημαι. Ύχερσ. άπεψήμην 
καί ύχειρημένος ην* Τν,μ· έπίθ. Απόρρητος, χροσαγ-ορευτέος, 
προσρητέος καί άπορρητέον. 'ί*ημ. παράγ. πρόσρησις, πρόσρημα, 
Αναγόρευσις καί άνάρρησις.

ΣΙΙΜ. Τίζ. άγορ-, άγορχ (συνά6ρο·.σ'.ς τοϋ λχοϋ εν τ?| έχκλησί̂  και ό τόπος 
τΰ* χωλουμένων καί αγοραζόμενων), άγορεύυ; (ομιλώ έν άγορχ του λχοϋ), τό 
Si *7*ρ« «χ τοϋ άγερ- (τοϋ άγεΐρω).

χ γ ρ ιό ω  (θηρεύω, συλλαμβάνο)). Μόνον ό ένεργ. ένεστως άγρεύω 
καί ό χαθ. ένεστ. άγρεύομαι. Ρημ. χαράγ. άγρευμα άρρευ- 
τικός.

ΣΙΙΜ. Ήζ. άγρ-, £γρβ, εξ ου πυρ-άγρχ, χρε-άγρχ, ποδ-άγρχ, ρ̂εύα», £ω-
Λέ·**·

ό γ ρ ο ίχ ίζ ο μ α ι  (φέρομαι άγροίκως, χωριάτικα). Τό ρήμα είναι 
άχοθετικον καί εύχρηστον μόνον κατ’ ένεστώτα σχανίως.

ΣΗΜ. Γίνεται χχρχ τό άγροιχορ η άγροΐχορ (=> εν άγρφ οίκων, επομέ* 
νως-χ̂ τκλτ̂ ός χχί απαίδευτος), άγροιχίβ, άγροιχίζομχι.

χγρ ο η νέω ·ώ  (εΐμί άγρυπνος, δεν κοιμώμαι), χαρατ.r ήγρύ-  ̂
jrvouv, μέλλ. Αγρυπνήσω καί άόρ. ήγρύπνησα.

Σ1ΙΜ. ‘Άγ^-υηνος (ό φίρων ηΐλχύνων τον ύπνον), αγρυπνία, άγ^νηνώ.
ίγ χ ω  (πνίγω, σφίγγω τον λαιμόν τίνος). Του ένεργ. οί ’Αττικοί 

χεζογράφοι μετά χειρίζονται μόνον τον ενεστώτα, i Ιαθ. ένεστ. Αγχο­
μαι. Μέσ. ένεστ. Απάγχομαι, χαρατ. άπηγχύμην καί μέσ. άόρ. ά· 
πηγξάμην. Ρημ. χαράγ. Αγχ-όνη.

ΣΗΜ. ’Ρίζ· ^Ζ-, εξ ον άγχ-ι, άγχοϋ (εγγύς), άσσον (άγχ-ιον), αγχ·ω, αγχ­
όνη, KW-άγ/.η, σνντάγγη.

άγω  (φέρω, κάμνω τινά νά έρχεται), χαρατ. ί|γον, μέλλ. Ago), 
άόρ. 6' ήγβγον, χαρακ. συνήχα, έ£ήχα, προήχα. Modi. Αγομαι,

α γ ρ * ύ ω ’— ά γ ω  * 3
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■ΛαρΛτ. ήγόμην, ρ.έλλ. μέσ. ώς παθ. αζομαι καί προβάρομαι και 
παθητ. άχθήσομαι (καί άπ-, προσ-, προϋπ-, προ-), άόρ. παθ. ήχθην, 
παρακ. παθ. ήκται και ήγ·μένος, ύπερσ. παθ. ήμμένοι ήσαν και 
σύνθετος (άν-, έπ-, προ-, συν-)ηκτο. Μέσ. άγομαι, παρατ. ήγόμ,ην, 
μέλ. ρ.έσ. σύνθετος (άν-, έπ-, προ-, προσ-, επεισ-)άζομαι, άόρ. μέσ. 
β' ήγαγόμην και άόρ. παθ. ώςμέσ. σύνθετος (άν-, έπαν-, συναν-, 
έξ-, κατ-, προ-, ύπ-)ήχθην, παρακ. ρ.έσ. σύνθετος (προ-, άν-, προσ-) 
ήγμαι. 'Ρηματ. έπίθ. έπακτός, επείσακτος, άκτέον, εΐσακτέον, 
έζακτέον, περιακτέον και προσακτέον. 'Ρημ. παράγ. άγωγ·εύς, ά- 
γ\ογή, αγώγιμος, ά γω ,ός, παιδ-αγωγός.

ά γ ω ν ίζ ο μ α ε  (ύγίσταμαι αγώνα, πολεμώ). Ίο ρήμα είναι άπο- 
θετ. μετ’ ένεργ. διαθέσεως. Ό  ένεστώς αγωνίζομαι πάντοτε μετ’ 
ένεργ. διαθέ σεως, ό παρατ. ήγωνιζόμην πάντοτε μετ’ ένεργ. διαθέ­
σεως, μέλλ. μέσ. ώς ένεργ. άγωνιοϋμαι, άόρ. μέσ. ώς ένεργ. ήγωνι- 
σάμην, παρακ. ρ.έσ. ώς ένεργ. ήγώνισμαι, ύπερσ. μέσ. ώς ένεργ. ή- 
γωνίσμην. Χρόνοι μετά παθητικής διαθέσεως είναι μόνον ό ρ.έσ. ρ,έλλ. 
άγωνιείΐαι σπανίως, άορ. παθ. ήγωνίσθην καί παρακ. τά ήγωνι- 
σμένα. 'Ρημ. έπίθ. άναγώνιστος, άνανταγώνιστος. άγωνιστέον 
καί προαγωνιστέον. ’Ρημ. παράγ. άγώνισις, αγώνισμα, άγ·ωνι- 
στής, συναγωνιστής αγωνιστικός.

ΣΗΜ. Εΰρίσκεται τό αγωνίζομαι σύνθετον και μετά των προθέσεων αν μ, διά, 
αντί, προ. Γίνεται δέ έκ τού αγών.

ά δεκ έω -ώ  (είμί άδικος, κάμω άδίκηρ.α), παρατ. ήδίκουν, 
μέλλ. άδικήσω, άόρ. ήδίκησα, παρακ. ήδίκηκα, ΰποτακτ. άδικη- 
κώς ώ, ύπερσ. ήδικήκειν. Παθ. άδικοΰμαι, παρατ. ήδικούμην, 
μέλλ. μέσ. ώς παθ. άδικήσομαι, άόρ. παθ. ήδικήθην, παρακ. παθ. 
ήδίκημαι ύπερσ. ήδικήμην καί ήδικημένος ήν. Μέσ. άναλελ. άδι­
κά) έμαυτόν. 'Ρημ. έπίθ. εύαδίκητος καί άδικητέον. 'Ρημ. παράγ. 
άδίκημα.

ΣΗΜ- Εύοίσχεται και σύνθετον μετά των προθέσεων αύν, αντί. Γίνεται παρά 
τό αδιχοξ, ου άντίθετον τό ivSixos·

α δ ω  -(ψάλλω, τραγουδώ, - κελαδώ), παρατ. ήδον, μέλλ. μέσος 
ώς ένεργ. ασομαι, άόρ. ήσα. ΙΙαΟ. ένεστ. ήδομαι καί άόρ. ησθην.
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ά Ο λ ίω —

Ρτμχτ. έπΛ. ΰστέον κχί έπμσ τέον. 'Ρτ,μχτ, πχράγ. φδή, φδεί- 
ον, τραν φδός. τραν-ψδΦ, έπ-ωδή, έπ-ωδός, άσμα, κωμ-ψδΰ> -ία. 
κα>μ-<υδία.

ΣΗΜ- Ε ρ̂ίβχνται και σύνθετον μετά των προθέσεων ά®ό, ^ ό , σνν/
■yot xai των διχλών xcttex·, ίξη-, Τό ά$ω γίνεται έκ τον ποιητ. «Jeidoj κχτ& 
σνναίρίσιν, εξ ον και άοιοή, άοίδ’μος-

ΐθ λ έ ω · ώ  (αγωνίζομαι, κοπώ). 01 ’Αττικοί πεζογράφοι μεταχει­
ρίζονται μόνον τον ενεστώτα ’δδλΦ, τα δέ άλλα άναπληροΰνται υπό 
του Αγωνίζομαι. *Ρτμ. παραγ. άθλητής. άθλημα. » ;*

" ΣΙΙΜ. Γίνεται παοα το ό ί&Ιος (=αεθλος}= ό αγών, τό δε ούδ. το &9iov 
(τσΰείλον)^= Βριβείον άγώνος.

(παρατηρώ, κυτάζω) καί άναθριΒ, άόρ. ήθρησα καί 
παθ. ένεστ. άναθρού μένος. *Ρτμ. ΙπίΟ. άθρητέον.

α θ ρ ο ίζ ω  ‘(συναθροίζω), παρατ. ήθροιΐ,ον, μέλλ. άθροίσω, άόρ. 
Γ|θροισα, πζρακ. ήθροικα υπ-ρσ. ήθροίκειν. ΙΙζθ. αθροίζομαι, άόρ. 
πχθ. ήθροίσθην, παρχκ. ήθροισμαι, υπερσ. πχθ. συνηθροισμένοι ή- 
σαν. Μέσ. Αθροίζομαι, παρχτ. μεσ. ήθροι^όμην, μελλ. πχθ. ώς μέσ. 
άθροισθήσομαι, άόρ. πχθ. ως μέσ. ήθροίσθην, καί άόρ, μέσ. ήθροι- 
σάμην τι, παρχκ. μεσ. ήθροισμαι, ύπερσ. μεσ. συνηθροίσμην. 'Ρημ. 
έπίθ. άθροιστέον. ’Ρημ. παρόν, άθροισις, άθροισμα.

ΣΗΜ Τό a&Qoi&o δασύνεται χατχ ιούς ’Αττικούς, ψιλοΰτχι δέ χατα τού; 
άλλον;. K'tfy.'jrtrx·. σύνθετον χαί μετά της σ̂ »». Γίνεται δέ έκ τού ά&ρόος-

όθ'αμίω ^ ώ  (είμί άθυμος, λυπούμαι, οοβουμχι), παρατ. ήθύμουν, 
άόρ. ήθύμησα καί κατηθύμησα. Ί*ημ. έπίθ. άθυμητέον.

ΣΗΜ Γίνεται **fii το &^μος, εξ εν τύ άφτ,ρημ. άϋ-νμία» τό δε &Ονμο6 εκ 
row στερητικόν * χχί θυμός (=Λνς, χαρδίχ).

α ΐ δ ο θ μ ί ι  (σέβομαι, ευλαβούμαι, συγχωρώ), άποθ. μετ’ ένεργ. 
δεαθέσιω;, πζρατ. ήδούμην, μέλλ. μέσ. αίδέσομαι άορ. πζθ. ώς 
μέσ. μετ’ ένεργ. διζθέσ. ήδέσθην, καί μέσ. άόρ. ήδεσάμην, (=συν- 
εχώρτ,σα, έξιλασόμην, είς συμπάθειαν έκίν/,σα), πκρακ. ηδεσμαι. Το 
παθ. κατά περί^ρασιν αίδοϋς τυγχάνω ύπό τίνος.

ΣΗΜ. Ε'-ρίσκεται καί σνι ι̂τον μετ» των*προθίσιων χαπί, άχτι, ύ*<ί. *Ρίζ 
mi**-, εξ ί,ς φΜα-θψτ, αΜί-ιοραι {έκ τού αίδεσ·σομαι κατ’ άαλοχοίησιν τον 
#, ενεχ« τον ύΐΜίσν δεν εκτείνεται τά *) $9·-οάμην {ίχ τον. -^εσ-σάμην),
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f/δΐσ-μαΐ καί aids-, αίδέ-ο-μαι αιδοϋμαι, αιδώς, αίδοος-ονς (αντί αίδοσ·ος).

ααχ(ξομ.%& (κακώς μεταχειρίζομαι τινα, κακοποιώ). Άποθ. μέσ. 
μετ’ ένεργητ. διαθέσειος, είναι δέ εύχρηστος jaovov ο ένεστ. αίκιζ,ομαι 
και ό μέσ. άόρ. ήκισάμην. Έκ δε τής παθ. φωνής ό παΟ. άόρ. μετά 
παΟ. διαΟέσ. ήκίσθην. 'Ρημ. παράγ. αΐκισμός.

ΣΗΜ. Γίνεται παρά τό αίχΐα (ύπερ εκ του στερητ, α καί Ftx* τον εικω, 
εοίκα).

α ϊν ίτ τ ο μ α ι  (ομιλώ αίνιγματιοδώς, μακρόθεν δίδω νά έννοήση 
τις). Άποθετ. το ρήμα μετ’ ένεργ. διαθ έσεως, είναι δέ εύχρηστος ό 
ένεστ. αίνίττομαι, b παρατ. ήνιττόμην και ύπηνιττόμην και άόο. 
μέσ. ήνιξάμην. Έκ δε τής παθ. φωνής ό παθ. άόοιστ. μετά παθ. 
διαθ. ηνίχθην. 'Ρημ. παράγ. αίνιγμα, αίνιγμά ς, αινιγματώδης.

ΣΗΜ. 'Ρίζ. tiiviy-, αίνίττομαι (ππχίνίγ-ρμαι), αϊνιγ-ματ.

ίκ ίρέω -ώ  (λαμβάνω, καταλαμβάνω), κυριεύω), παρ'. ήρουν, μέλλ. 
αίρήσω, άόρ. ,6' εΐλον, ύποτ. έλω, εύκτ έλοιμι, προστακτ. ίίλε, 
άπαρ. έλεϊν, μετοχ. ελών, παρακ. ήρηκα, ύπερσ. ήρήκειν, μετ’ όλ. 
μέλλ. άφηρηκώς εσομαι. Μέσ. αίροϋμαι (=έκλέγω, προτιμώ), 
παρατ. ήρούμην, μέλλ. μεσ. αίρήσομαι, άόρ, μέσ. είλόμην, παρακ. 
μέσ. ήρημαι, ύπερσ. μέσ. ήρήμην. Παθ. αίροϋμαι, (=έκλέγομαι 
διά ψήφων, ώς παθ. του μίσ. αίροϋμαι, ώς παθ. δέ του αίρέα) είναι 
τό άλίσκομαι), παρατ. καΟηρούμην, μέλ. μέσ. ώς παθ. διαιρήσο- 
μαι καί άφαιρήσομαι, μέλλ. παθ. αίρεθήσομαι, άόρ. παΟ. ήρέθην, 
παρακ. παθ. ήρημαι, ύπερσ. παΟ ήρήμην, μετ’ όλ. μέλ. ήρήσομαι 
καί ήρημένος εσομαι. 'Ρημ. έπίθ. αιρετός, αύθαίρετος, έξαίρε- 
τος, καθαιρετός, διαιρετός, άφαιρετός, αίρετέος. έ^αιρετέος, ά- 
φαιρετέον, διαιρετέον καί παλιναίρετος. 'Ρηματ. παράγ. αϊρε- 
σις, διαίρεσις, άναίρεσις, έξαίρεσις, προαίρεσις, καΘαίρεσις, πα- 
ραίρημα, ύφαίρεσις.

ΣΗΜ. Τό ρή'χα ενρίσκεται σύνθετον και μετά των προθέσεων άνά, άντί, 
από, διά, εκ, κοιτά, πρό, περί, πσρά, σνν;ξ-, πρ<:αν-, συγκαθ-, συναν-, νπό, κτλ. 
'Ρίζ. Fap-, Ρχλ-, Ρελ-, ΐξ ον αίρ-έω, άλ-ίσχομσι, ειλον (=ε·Ρελον).

αόρω  (σηκώνω, ύψιόνω), παρατ. ήρον, μέλλ. άρώ, άόρ. ηρα, 
ύποτακ->-. "δρω, εΰκτ. ναραιμι, προστ. άρον, άπαρ. άραι, μετοχ. να- 
ρας, παρακ. ηρκα, ύπερσ. άπήρκειν. ΙΙαθ. αίρομαι, παρατ. παΟητ,
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ήρόμην, άόρ. παθ. ιΙρΟην, παρακ. πάθ. ήρμαι. Μέσ. αίρομαι, μέλ. 
μέσ. άροΰμαι, άόρ. μέσ. ήράμην τι και άόρ. παθ. και ώς μέσ. ήρθην 
(=ηρ« έμαυτόν), παρακ. μέσ. έπήρμαι, ύπερσ. μέσ. ήρτο και έπηρ- 
μένοι ίμιαν. Το μέσον και άνχλελυμ. έπαίρω έμαυτύν και συνεπαί- 
ρω ήμαυτόν. Ρημ. πχράγ. άρ σις.

ΣΗΜ. Βνρΐσκετσι σύνθετον χχι μετά των πίοΟέσεων άπο, δ·ά, επί, εκ, κατά, 
μετά, σύν, ύπερ χχ\ τών έπχν*, συνεπ·. *Ρίζ. άρ-, αίρω (= ip-jo), μΐσθ* 
αρ-νος.

ιίβΟ ά νομ α ι (θιχ τών αισθήσεων λαμβάνω γνώσίν τίνος, κατα­
λαμβάνω, έννοώ). ’Λποθετ. μέσον το ρήμα μετ’ ενεργ. όιαθέσ. καί .εί­
ναι εό/^ηττο; ό ένεστώ; αισθάνομαι, παρατ. ήσθανόμην, μέλ. μέσ̂

■ αισθήσομαι, άόρ. μέσ. β' ήσθόμην και παρακ. ήσθημαι. Ρ/,μ. έπίθ. 
αισθητός, άναίσθητος, ευαίσθητος. Ρημ. παράγ. αΐσθησις, αισθη­
τηρών, αισθητής, αισθητικός.

ΣΙ1Μ. Ενρίσχετβι σύνθιτον και μετά τών προθέσεων επί, διά, παρά, προ. 
’Ρίζ. εξ ου άόρ. ήσ& όμην, aurfte·, εξ ου ό αίσόήσομοα και βαΦημύα, οά·
cffoep-, έξ ου ό αΐ4&άνο-μαι.

αίβχϋ'νω («ντροπιάζω τινά), παρατ. κατήσχυνον, μέλλ. 
καταίσχυνα), άόρ. ήσχΰνα. Μέσ. α!σχύνομαι, παρατ. ήσχυνόμην, 
μέλλ. μέσ. αίσχυνοΰμαι, άόρ. παθ. ώς μέσ. ήσχύνθην και μέλλ. 
παθ. ώς μέσ. έπαισχυνθησομαι. Το μέσ. και άναλελυμ,ένον Kajat - 
σχυνω έμαυτόν. Ρκμ. έπίθ. ώναίσχυντος, ύπεραναίσχυντος, αί- 
σχυντέοσ.Λ * σ τ .

ΣΗΜ. Βΰρίσκετχι και σύνθετον μ:τχ τών προθέσεων χχτά, επί, άπο, όπέρ. 
'Ρίζ α<«χ-, χίσχ-ος, χίσχο'νη, σίσχο'νω.

χ ιτέ ω -ώ  (ζα,τώ να λ/ζ'ω), παρατ. ήτουν, μέλλ. αίτησα), άόρ. 
ι’τησα. Παθ. απαιτούμαι, παρατ. έξητούμην, άόρ. παΟ. ήτήθην, 
παρακ. παθ. ήτημαι. Μέσ. αίτούμαι, παρατ. μεσ. ήτούμην, μέλλ. 
μέσ. έξαιτήσομαι, άόρ. μέσ. ήτησάμην. Ίο <$έ παραιτούμαι είναι 
άποθετικον (όπερ ϊδέ). Ί *ημ. έπίθ. αίτητέον καί έξαιτητέον Ρομ· 
παράγ, έπαίτης, προσαίτης, αίτημα, αϊτησις. άπαίτησις, ύ£αί · 
τησις. ,

ΣΗΜ. Κασκέτα* σύνθετον καί μετά τών προΟίσ·ων άπι!, «ντί, **♦ μετά*
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« ιτ ίώ μ ο ιι (θεωρώ τινα αίτιόν τίνος, κατηγορώ). ΆχοΟ. μέσ. τό 
ρήμα μετ’ ένεργ. διαθεσεω; και είναι εύχρηστος ό ένεστώ; αιτιώμαι, 
χαρατ. ήπώμην, μέλλ. αΐτιάσομαι, άόρ. μέσ. ήτιασάμην, ύχερσ. 
μέσ. ήτιάμην. Χρόνοι μετά χαθ. διαθέσ. ό ένεστώς αιτιώμαι (σχα- 
νίω;), άόρ. χαΟ. χ)τιάθην, χαρακ. χαβ. ήτίαμαι. Άντ. του αιτιώμαι 
τινα λέγεται καί κατά χερίγρασιν έν αίτίμ έχω τινά η δι* αιτίας 
έχω  τινά καί άντί του χαΟ. αιτιώμαι λέγεται αιτίαν έχω ύχό τ ί­
νος καί άόρ. αιτίαν έλαβον. 'Ρημ. έχίθ. αίτιατέος. 'Ρημ. χαράγ. 
αίτίαμα, αίτίασις.

ΣΗΜ. Ευρίσκεται καί σύνθετον μετά των προθέσεων επί κ ιι κατά. Γίνεται 
δέ έκ τον αιτία τό αιτιώμαι (ζτειίτιάομχι).

άκέομ.αε-οΟμ.α6 (ιατρεύω έμβαλλώνω). Άχοθ. μέσον τό ρήμα 
μετ’ ένεργ. διαθέσεω; καί είναι εύ/ρηστο; ο ένεστοδ; άκοϋμαι. μέλλ. 
μέσ. άκοϋμαι καί άόρ. μέσο; ήκεσάμην. 'Ρηματ έχίθ. άκεσ-τός, 
Ανήκεσ-τος. 'Ρημ. χαράγ. άκεσ-τής, άκεστικός.

ΣΗΜ. Λέγεται καί σύνθετον εξαν.οΰμοα. 'Ρίζ. άκεσ-, οθεν τό άχεα-τόρ, άχέσ- 
τρα (=3ελόνη) καί ύστερον άχε-.

άκμ ,άζω  (είμί έν ακμή η άκμαΐος), χαρατ. ήκμαζον, άόριστ. 
Λαρήκμασα, χαρακ. χαρήκμακα.

ΣΗΜ. Λέγεται καί παρακμάζω- Γίνεται παρά τό άχμή.

α κ ο λ ο υ θ ώ  (είμί ακόλουθο;), χαρατ. ήκολούθουν, μέλλ. Ακο­
λουθήσω, άόρ. ήκολούθησα καί χαρακ. ήκολούΟηκα. 'Ρημ. εχιθετ. 
άκολουθητέον καί έχακολουΘητέον.

ΣΗΜ. Λέγετχι καί επακολουθώ, παρακολουθώ, συνακολουθώ, αννεπαχολον- 
&ώ καί συμπαρακολουθώ. Γίνεται ’κ του ακόλουθοί (α αθροιστικόν καί κέλεν- 
θο ;[= όδ 'ς |= : ό την αυτήν οδόν βχδίζων).

ά κ ο ν τέζω  (κτυχώ διά του ακοντίου), χαρατ. ήκόντώ,ον μέλλ. 
συνηρημ. άκοντιώ καί άόρ. ήκόντισα. Παθ. Ακοντίζομαι, χαρατ. 
ήκοντιί,όμην, μέλλ. χαθ. κατακοντισθήσομαι, άορ. ήκοντίσθην. 
Μέσου άχοθετικου μόνον ό ,μέσ. μέλλ. διακοντιοΰμαι Ρημ. χαραγ. 
άκόντισις. Ακόντισμα, Ακοντισμός, Ακοντιστής.

ΣΗΜ. Ενρ'σκεται σλθ τον και μετά των προθέσιων alg, έκ, κατά καί ονν. Γί­
νεται δε’ έκ τον δχων, αχοντοζ, αχόντίον.

α κ ο ύ ω  (άκούω), χαρατ. ήκουον, μέλλ. μέσ. ώ< ένεργ. άκουσο*
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μαι, άόρ. ήκουσα, παρκκ. β' Ακήκοα, ύπερο. β' ήκηκόειν καί Ακη- 
κοως ήν, εύχτ. Λκηκοώς είην. ΙΙαΟ. Ακούομαι, μέλλ. παΟητ. άκου- 
σθήσομαι, άόρ. παθητ. ήκούσθην. 'Ρημ. έπιΟ. Ακουστός, Ανήκου­
στος, ά^ιάκουστος, Λκουστέος, Ακουστέον χαί ύπακουστέον. 'Ρημ. 
παράγωγχ Ακοή, Ακουσμα, ύπήκοος. Το εύ Ακούω ύπό τίνος χαί 
κακώς Ακούω Ολο τίνος είναι ώς r αθ. του εύ λέγω τινά χαί κα­
κώς λέγω τινά.

ΓΗΜ. ΕύρΙσχεται σύνθετον χα1· μετά των προθέσεων bti, dux, χανά, παρά, 
πρό, πράρ, νπό.

άχρ&6όω <3 (γνωρίζω τι ακριβώς) χαί άόρ. ήκρίβωσα. ΠαΘ. 
άόρ. διηκριβώδην, παραχ. παΟ. Απηκρίδωμαι χαί διηκρίβωμαι. 
Μία. διακριβοϋμαι, παρατ. μεσ. Λπηκριβούμην, άόρ. μέσ. διηκρι- 
δωσάμην χαί παραχ. μεσ. ά.τηκρίβωμαι.

DHU. ΓΙαρχ τό ακριβής άχρφόω-ώ (ώς πλήρης πληροω*ώ, ασθενής άσθε-

τ χ ρ ο 6 ο λ ίζ ο μ % ι (πόρρωθεν μάχομαι, έν πολεμώ προκατάρχο- 
μαι τής συμπλοκής), παρατ. ήκροβολιΐ,όμην, χαί άόριστος μέσος 
ήκροδολισάμην. 'Ρηματικά παράγ. άκροβολισμός, Ακροβολιστής, . 
Ακροβόλισις.

χ χ ρ ο ώ μ χ ι  (ακροάζομαι), άποΟ. μ,έσον μετ' ένεργητ. διαθέσεως, 
παρατ. ήκροώμην, μ.ελλ. μεσ. ΑκροΑσομαι, άόρ. μ.ίσ. ήκροασάμην. 
Ρημ. έπιΟ. άξιακρόατος. *Ρημ. παράγ. Ακρύασις, Ακροατής, Α­
κρόαμα, Λκροατήριον (;xr;).

ά λ « ζ ο ν (ύ ο μ « ι  (κομπάζω διά μη ύπάρ/οντα, (|ευδώς ύπερηςα- 
νεύομαι), άποΟ. μετ’ ένεργ. διαΟέσεως, μέλλ. μέσ. Αλαζονεύσομαι. 
*Ρημ. παράγ. Αλαζονεία, Αλα^όνευμα.

ΣΗΜ. Λέγεται χαταλαζοτινομαι χ*1 χαχαλαϊ,οννύαομαι. Γίνεται δέ παρά τό 
άΙ*ζ&* 'χαΐ ντερθ. άλαζονίστάλος)

ά λ ΐλ ά 'ζω  ίςωνάζω άλαλα, ίκβάλλω γ,ωνήν θορυβώδη), παρατ. 
ήλ/ιλαϊ,ον, άόρ. ήλάλαξα. 'Ρημ. ουσ. Λλαλαγή.

ΣΗΜ. Ενρΐσχεται σύνθετον χχί inyiaiarfo*' χχι ίπηλάΐ&ξα. Τίζ. άλαΐαγ- άϊα* 
λχγή, άλαλάζω { =  ίλαλάγ-j'·*)

ά λ γ έ ω -δ  (?/ω αλγοίς πονώ), παρατ. ήλγουν, μέλλ. Αλγήσω, 
άόρ. ήλγησα. 'Ρημ. παράγ. Αλγηδών.
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ΣΙΙΜ. Είκίσχετχι και σύνθετον, περι,αλγώ, συναλγία καί άπήλγηαα. 'Ρίζ. άλγ-,
άλγος, άλγώ.

άλεέφω  (άλεί-ρω). Ό  ένεστώς λέγεται σύνθετος έξαλείφω καί 
άπαλείφω, παρατ. έξήλειφον, μέλλ. έξαλείφω, άόρ. ήλειφα (και 
άπ-, έξ-, περί-), παρακ. άπαλήλιφα. ΙΙαθ. εξαλείφομαι, μέλλ. παθ. 
έξαλειφθήσομαι, αόριστος παθ. ήλείφθην (καί έξ-, έπ-), παρακείμ. 
παθ. έξαλήλιμμαι, έναλήλιμμαι και ύπαλήλιμμαι. Μέσ. άλείφο· 
μαι καί ύπαλείφομαι, παρατ. μέσ. ήλειφόμην και άπηλειφόμην, 
μέλλ. μέσ. Αλείφομαι, άόρ. μεσ. ήλειφάμην και έξηλειφάμην, 
παρακείμ.. μέσ. Αλήλιμμαι. 'Ρημ. έπίθ. Ανεξάλειπτος, εύεξάλει- 
πτος, έξαλειπτέον. 'Pop., πκράγ. αλοιφή, άλειμμα.

ΣΙΙΜ. ’Ρίζ. ισχυροί άλειφ-, ίτΟεν. κλιφ-, έξ ής άπ-αλ-ήλιφ-α, άλ-ήλψ-μαι κκί 
τό έπίθ. άν-γλαρής (μτγ).

άλέίξω (άποτρεπω, άπομακρυνω, προγυλάττο)). Μόνον ό ενεργητι­
κός ένεστιός. Μέσον άλέξομαι, μ,έλλων ώλέξομαι (έκ τής έννοιας δια- 
κρίνεται του ένεστίυτος) και ρ.έσ. άόριστος Αλέξασθαι. 'Ρημ. παράγ. 
Αλεξητήρ, Αλεξιτήριον, ·Άλέξ-ανδρος.

άλ£σκομ.»Λ (συλλαμβάνομαι εν πολέμ,ω ή καταδικάζομαι έν δίκη, 
ώς παθητ. του αίρέω), παρατ. ήλισκόμην, ρ.έλλ. μέσ. μετά παθ. 
διαθέσεως άλώσομαι, αόριστος β' ενεργ. ρ.ετά παθητ. διαΟέσ. έδλω ν 
καί σπαν, ήλων, ΰποτ. Αλώ, άλφς, άλφ, κτλ., εύκτ. άλοίην, κτλ. 
προστ. ελλείπει, άπαρ. άλωναι, μ.ετο/. άλούς, άλοϋσα, Αλόν, πα- 
ρακ. έά'λωκα καί σπανίως ήλωκα, ύποτ. έαλωκώς ώ, ύπερσυντελ. 
ήλώκειν. 'Ρημ. έπίθ. άλωτός, άνάλωτος, ευάλωτος, δυσάλωτος, 
αιχμάλωτος, δοριάλωτος. 'Ρημ.. παράγ. άλωσις, Αλώσιμος.

ΣΙΙΜ. 'Ρίζ. FaX-, «λ-, άλο-, άλω-, όηματ. μτγ. χατανάλωσις, παρανάλωμα.

ά λ λ ά ττω  (αλλάζω), παρατ. άπήλλαττον καί διήλλαττον, μ.έλ- 
λων συναλλάξω, διαλλάξω, άπαλλάξω, άόρ. διήλλαξα, άπήλλα- 
ξα. μετήλλαξα, συνήλλαξα, παρήλλαξα, παρακ. άπήλλαχα καί 
μετήλλαχα. ΙΙαθ. άλλάττομαι, παρατ. Απηλλαττόμην, άόρ. παθ. 
άπηλλάχθην καί έπηλλάχθην, άόρ. β' παθ. ήλλάγην καί Απηλ- 
λάγην, παρακείμ. παθ. άπήλλαγμαι καί άντήλλαγμαι καί έξήλ- 
λαγμαι καί έπήλλαγμαι, ύπερσυντελ. παθ. άπηλλάγμην καί Απηλ-
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λαγμένος ήν, μετ’ όλίγ. μέλλ. άπαλλάξομαι καί Απηλλαγ-μένος 
έσομαι. Μέσον άλλάττομαι, παρατ. μέσ. συνηλλαττόμην, μέλλ. 
παθ. ώς μέσ. άπαλλαγήσομαι καί διαλλαγ'ήσομαι καί μέσ. μέλ. 
ΑπαλλάΣ,ομαη άόρ. παθ. ιός μεσ. διηλλάχθην καί άόρ. β' παθ. ώς 
μεσ. άπηλλάγην, κατηλλάγην, συνηλλάγ·ην, διηλλάγην, ένηλ- 
λάγ*ην καί άόρ. μεσ. ήλλαξάμην τι (καί ίι-, άντ-, μετ-, άντικατ-), 
παρακ. μέσ. διήλλαγμαι, άπήλλαγμαι, ύπερσ. όπηλλάγμην καί 
άπηλλαγμενος ήν καί διηλλαγ*μένος ήν. 'IV,μ. επίΟ. Αδιάλλα­
κτος. εύαπάλλακτος, δυσαπάλλακτος, άπαλλακτέον, άνταλλα- 
κτέον. Ρ/;μ. παράγ. άλλαγ*ή, Απαλλαγή διαλλαγή, διαλλακτής, 
έ£αλλαγ*η, μεταλλαγή καί μετάλλαξις, καταλλαγή. παραλλαγή 
καί παράλλα£ις.

ΣΗΜ. Είφίσκεται σύνθετος ό ενεστώς και μετά των προθέσεων, άηό, άντί’ 
dm, ht, hu, χατά, μηύ , αύν, παρά καί άνηχατ-, ΊΛζ. άλίαγ-, άλ-Ιάτνω ( =  
άλλάγ jo»).

άλλοματ (πτ,δώ). Άποθ. το ρήμα, παρατ. ήλλόμην καί έξηλ" 
λόμην, μέλλ. άλοΰμαι καί ύπεραλοϋμαι, μέσ. άόρ. ήλάμην καί 
έ£ηλάμην  καί είσηλάμην καί καθηλάμην. 'Ρηματ. παραγωγόν 
Αλμα.

ΓΙΟΙ. Ό  ενεστώς λέγεται και σύνθετος μετά των προθέσεων «πο, διά, bt, έν 
έ**, κατά, πρόί καί νπέρ. ‘Ρίζ. σαλ-, άΙ·, χλλομαι (— χλλομαι, λατ salio), ό 
μέσ. άορ. ζ' ήΙόμψ> εΤνχ< πληαμελής.

αμαρτάνω  (σφάλλομαι, αποτυγχάνω), παρατατικός ήμάρτανον, 
μίλλ. μέσ. ώς ένεργ. άμαρτήσομαι, άόρ. Ζ' ήμαρτον, παρακ. ήμάρ* 
τηκα, ύποτακ. διημαρτηκώς ώ, εύκτ. διημαρτηκώς ε’ίην, ύπερσ. 
ήμαρτήκειν. ΙΙαΟ. άμαρτάνομαι, παρατ. ήμαρτάνετο, άόρ. ήμαρ- 
τήΟη, ύποτακτ. έξαμαρτηύη, εύκτ. άμαρτηύείη. μετοχ. τά άμαρ- 
τηΟέντα, παρακ. ήμάρτηται, άπαρέμφ. ήμαρτήσΟαι, μετοχή ή η­
μαρτημένη, το ήμαρτημένον καί συνά,Οως τά ήμαρτημένα, ύπερσ. 
ήμάρτητο. Ίν,μ. έπιΟ. Αναμάρτητος καί έπεξαμαρτητέον. Ίν,μ, 
παράγ. Αμαρτία, Αμάρτημα.

ΣΗΜ. Τό ι  ενρίσκεται καί σύνθετον μ,'τχ των προθέσεων από, διά, bt 
καί των #***£-, *ρο*4-, προαφ, 'Ρίζ. άμαρχ-, άμαρτι-, άμαρταν-, ό Ινεστώς 
fyu t i  χρΦβγνμα. mf,
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α μ ε ίβ ω  (άλλάσσω, μ.εταβάλλω) καί διαμείβω, άόρ. ήμειψα 
και έ£ήμει\]/α. Μέσον Αμείβομαι (αχι δι-, χαρ-), χαρκτ. Λαρημει- 
βόμην, άόρ. μέσ. χαρημενψΆμην και προημειψΆμην και άόρ. χαθ. 
ώς μέσ. άιΐημείφθην (=άχεκριναμην). Ρημ. χαράγ. Αμοιβή.

α μ ιλ λ ώ μ α ι (συνερίζομ,αι, φιλοτιμοΰμαι)·. Άχοβ. μετ’ ένεργ. δια- 
θεσ. χαρατ. ήμιλλώμην, μέλλ. μέσ. Αμιλλήσομαι, άόρ. χαθ. ώς 
μέσ. ήμιλλήθην. Ρημ. έχίΟ. άμιλλητέον.

ΣΗΜ. Εύρίσκετχι και σύνθετον μετά των προθέσεων άντι και διά. ’Ρΐζ· ά- 
μιλλ-, άμιλλα, αμιλλώμαι (=άμιλλάομαι).

ά μ π έ χ ω  (ένδόω). Του ένεργ. εΰρισκεται μ.όνον ο ένεστ. σύνθετος 
Λεριαμχέχω. Μέσον Αμπέχομαι (=ένδυομαι) και περιαμχέχομαι, 
χαρατ. ήμχειχόμην. Ρ/ιμ. χαράγ. Αμχεχόνη.

ΣΗΜ. Σύνθετον έκ της άμφι χά> εχω, ενθκ τό φ τής προθέσεως έι|Λλώθη 
(παραβαλ. και άμπ-ίβχω^ άμφι και ισχω).

ά μ ύ ν ω  (άχομακρυνω κακόν τι, ύχερασ-ίζω, εκδικούμαι), χαρατ. 
ημυνον, μέλλ. Αμυνω, άόρ. ήμϋνα. Μέσ. Αμύνομαι, χαρατ.. μέσ. 
ήμυνόμην, μέλλ. Αμυνοϋμαι, άόρ. μ.έσ. ήμυνάμην. Ρημ.. έπιΟ. 
Αμυντέον. Ρημ.. παράγ. άμυνα, Άμύντας.

ΣΗΜ. Εύρισκεται και σύνθετον μετά των προθέσεων άπό, επί, αντί, πρό, 
αυνεπ-. *Ρίζ- ά-μ^ν-, άμ^'νοα (—  γμ£Ρ jw), τό οε α είναι πρόθεμα.

αμφεγνοώ  (δεν γνωρίζω άκριβώς, άμ.φιβάλλω), χαρατ. ήμφε · 
γνόουν, άόρ. ήμφεγνόησα. ΙΤαΟ. άόρ. ήμφεγνοήθην.

ΣΗΜ. Λαμβάνει διπλήν αυςησιν και πρό τής προθέσεως και μετ’ σΰτήν.

άμφεέννΰμε (ένδόω), χαρατ. περιημφιέννΰν, άόρ. ήμφίεσα. 
Μέσ. Αμφιέννυμαι, μέσ. μέλλ. Αμφιέσομαι, μ.έσ. άόρ. σπαν, έχιέ- 
σασθαι, χαρακ. ήμφίεσμαι.

ΣΗΜ.'Ριζ. αμφι-γεσ-, έσ-Ο-ής, εΤμα (~ ΐσ·μα, ώς είμι=έσ-μ*), ίμάτιον,—  
εννυμι ( = ’έσ-νυμι).

ά μ φ ιθ β ϊ)τώ  (διαφωνώ, έχω γνώμην διάφορον, φιλονικώ), πα­
ρατατικός ήμφεσβήτουν, μέλλ. Αμφισβητήσω, άόρ. ήμφεσβήτησα, 
χαρακ. ήμφεσβήτηκα. ΠαΟ. Αμφισβητούμαι και διαμφισβητοϋμαι, 
μέλλ. μέσ. ιός χαθ. Αμφισβητήσομαι, άόρ. χαΟ. ήμφεσβητήθην. 
Ρημ. έχίθ. άμφισβήτητος και αναμφισβήτητος. Ρηματ. χαράγ, 
άμφισβήτησις, άμφισβήτημα, Αμφισβητήσιμος, Αμφισβητητικός,
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£ilM. Λ*αίάν«ι διπλήν χΰςησιν ώς τό άμφιγνοά ε'ωΟεν καί βξωθεν.
χνάλίβχω  (έζοδευω) καί άναλύω-ώ, του οποίου ευχρτ,σταν ef- 

νχι μόνον το άπχρέμ. άναλοϋν, καί ή μετοχ. άναλών, παρατατ. 
άνΐ’λισκον καί αντλούν, μέλλ. αναλώσω, άόρ. άνήλωσα καί έ- 
χαγήλοσσα, συνανι,λωσα, ύπανήλωσα, .τροανήλωσα, άλλά καίη- 
νάλωσα, παρακ. άνήλωκα, ύπερσ. άνηλώκειν. ΠαΟ. Αναλίσκομαι 
καί σπανίως τα άναλούμενα, παρατ. παθ. άνηλισκόμην και σπαν, 
ανηλούμην, μέλλ. παθ. άναλωΟησομαι, αόριστος παθν,τ. άνηλώ- 
&ijv, παρχκ. παθ. άνήλωμαι, καί έξανήλωμαι, άλλά κατηνάλω- 
μαι, ύπερσ. παθ. άνηλώμην κ »  άνηλωμένυς ήν. Μεσ. άναλίσκο- 
μαι, πχρχτ. μέσ. άνηλούμην. Τημ. παραγ. άνάλωμα, άνάλωσις, 
άναλωτής.

ΪΙ1Μ. Εύρίσχεται σύνθετον χχΐ μετά τ£ν προθίσεο ν κατά, παρά, προ', πρ<$ί, 
i » ,  *w, από, ύπο. 'Ρ·.ζ. «veU- χχι όναλο-.

ανατέλλω (κκμνω νά έκβγ, τι άνω), παρατ. άνεΓελλον, άόρ. 
άνέτειλα. Ρτ,μ. παράγ. ανατολή. .

ΣΙΙΜ- Τ ιζ. άνα-ttl-, άρβτέλίω (=ίνκτελ-]ω).

α νδ ρ α π ο δ ίζω  (καταόουλοίνω τον έλεύθϊρον). Έκ του ένεργητ. 
μόνον ο μέλλ. άνδραποδιώ καί άόρ. ήνδραπόδισα καί έ£ηνδρα« 
χόδισα. Μέσον Ανδραποδίζομαι καί έ^ανδραποδίϊ,ομαι, αόριστος 
μέσ. ήνδραποδισάμη ν  καί έ^ηνδραπυδισάμην, παρακ. μέσ. προ- 
ε£ηνδραπόδισμαι. Παθ. μέλλ. ΑνδραποδισΟήσομαι, άόρ. παθτ,τ. 
ήνδραποδίσΟ^ν καί έ^ηνδραποδίσΟην, παρακ. παΟ. ήνδραπόδισμαι. 
Ρτ,ματ. παρχγ. άνδραπόδισις, Ανδραποδισμός, άνδραποδιστής, 

άνδραποδιστικός.
ΣΙ (Μ Γίνεται εκ τού άνδράχοδον, άνδραχο δίζω,-ομαι,*
ά ν έ χ ο μ χ ι (— υποοέρω, υπομένω, έπιτρεπο>). Μέσον, παρατατ. 

ήνειχόμην, μέλλ. μέσ. Ανέχομαι, άόρ. μέσ, ήνεσχόμην. 'Ρτ,μ. έπιθ. 
Ανεκτός, δυσάνεκτος, Ανασχετός. V -ψ. παρχγ. Ανοχή.

ανθώ  (ακμάζω, άνθίζο») καί έπανθώ, έί,ανΟώ, πχρατ. ήνθουν, 
άόρ. ήνθησα, παρακ. Απήνθηκα καί έ^νΟ^κα.

£ΗΜ Τ ζ . ά*0-, άνθη, άνθος, άνθίω, άνθτ̂ ός *

«ν»Μι>'ώ (λυπώ), παρτ. ήνίων, μέλλ. άνιάσω, άόρ. ήνίασα.
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Μέσ. άνιώμαι, παρατ. ήνιώμην, μέλλ. μέσ. άνιάσομαι, άόρ. παθ. 
ώς μέσ. ήνιάθην. r

ΣΗΜ. Γίνεται εκ τοϋ &νϊ'α, &ν[&μαι,.

ά νο εγω  όρα οΐγω.
ά ν τεβ ο λ ώ  (παρακαλώ), παρατ. ήντεβόλουν, μέλλ. άντιβολήσω, 

άόρ. ήντεβόλησα. 'IV,μ. παράγ. άντιβόλησις'.
ΣΗΜ. Αυξάνει διπλώς, τό δέ ήντιβόλονν, ήντφόλησα μεταγενέστερα.

α ν τ ιδ ικ ώ  (είμί άντίδικος, αντιλέγω), παρατ. ήντεδίκουν, μέλ. 
Αντιδικήσω, άόρ. ήντεδίκησα.

ΣΗΜ. Αυξάνει διπλώς, τό δέ ηντιδίχουν, ήντιδίχησα μεταγενέστερα.

ά ν τ λ ε ω -ώ  (εξάγω ύδωρ) και έπαντλώ, άπαντλώ, έξαντλώ, 
καταντλώ, μέλλ. καταντλήσω, άόρ. κατήντλησα. ΙΙαΟ. καταν- 
τλοϋμαι, παρατ. έπηντλούμην και άόρ. πα.Ο. διηντλήθην.

ά νυ 'τω  (τελειώνω) καί διανυτω, έ^ανυ'τω, καθανίΓ’τω, προ- 
ανυ'τω, σπανίως δέ άνυ’ω, παρατ. ήνυτον καί σπχήως ήνυον, μέλ. 
καθανύσω, άόρ. ήνυσα καί διήνυσα, καθήνυσα, παρακ. ήνυκα. 
Μέσ. άνύτομαι, ρ,έσ. άόρ. ήνΰσάμιΐν. ΙΙαθ. παρακ. διηνυ’σΘαι 'Ρημ. 
έπιθ. άνυσ τός καί άνήνυτος.

ΣΗΜ. Τό άνντω καιι άμυώ κατά τους Αττικούς δασύνεται, εχει δέ τό υ παν· 
ταχοΰ βραχύ.

α π α ν τ ά ω ·ώ  (έρχομαι είς άπάντησίν τίνος) καί ύπαντώ, συναν­
τώ, προϋπαντώ, παρατ. άπήντων, καί ύπήντων, μέλλ. μέσ. ώς 
ένεργ. μόνον άπαντήσομαι, άόρ. άπήντησα καί ύπήντησα καί συν- 
ήντησα, παρακ. άπήντηκα. ΊΡτ,μ. έπίθ. άπαντητεον. 'IV,μ. παρά.γ, 
άπάντη σις, άπάντημα.

ΣΗΜ. Είναι σύνθετον έκ της άπό, υπό, σνν, καί τ»ϋ ποιητ. άντάω·

ά π α τά  ω -ώ  (άπατώ) καί έξαπατώ, παοατ. ήπάτων, καί έίί,ηπά- 
των, καί συνεξηπάτων, μέλλ. άπατήσω καί έμαπατήσω, καί σπαν, 
διαπατήσω, άόρ. ήπάτησα καί έξηπάτησα, παρακείμ. μόνον έξ,η- 
πάτηκα, εΰκτ. έϊ,ηπατηκώς εϊην κάί έ£ηπατήκοιμι. ΙΙαΘητ. άπα- 
τώμαι καί έξαπατώμαι, παρατ. ήπατώμην, μέλλ. μέσ. ώς παθητ. 
άπατήσομαι καί έ£απατήσομαι καί παθ. έξαπατηθήσομαι, αόριστος 
παΟ. ήπατήθην καί έ£ηπατήθην, παρακ. ήπατημαι καί έ^ηπάτη-

4<
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μαι καί βυνεΣ,ηπάτημαι, ύπβρσ. έ^ηπατήμην. Μέσ. κατ’ άνάλυσιν 
έ£απατΦ έμαυτόν. 'IV,μ. έπίΟ. εύαπάτητος, δ υ σερ, απάτητος, εύ- 
ε^αχάτητος έ£απατητέον. 'Ρημ. παράγ. έ£απατητικός.

ΣΗΜ. Τά £ήμα γίνεται εχ tow απάτη, βπ*τώ, εξαπάτη, άπβτηλος. 
ά π εεΰ ώ  (είμί άπειΟτ,ς). Μόνον ό ενεργητικός ενετός, μέλλ 

άπειΟήσω καί άόριστ. ι’|πείΘησα.
ΣΙΙΜ. Εχ τον απαθής τό άικεθώ καί άπεί&ηα.
τπ& ιλίω ·ώ  (φοβερίζω) καί έπαπειλω, ύπαπειλώ, παρατ. ή · 

πείλουν, μέλλ. απειλήσω, άόρ. ήπείλησα καί προσηπείλησα. ΙΙαΟ. 
άπειλούμαι καί άόρ. παΟ. άπειληθείς. ΆποΟετ. μέσον διαπειλοϋ- 
μαί τινι —αρζτ. διηπειλούμην καί άόρ. μέσ. διηπειλησάμην. s 

ΣΙΙΜ. Γίνεται εκ τοϋ «χίιλί? «ικΰάα, ώς Ivxiy λυπεω. 
χ π ί χ Ο ίν ο μ »  (γίνομαι μισητός), άποΟ. μέσον, παρατ. άπηχθα- 

- νύμην, μέλλ. μέσ. άπεχΟήσομαι, άόρ. μέσ. β' ό,πηχΟόμην, παρακ. 
άπήχόημαι, όπερα. άπηχθήμην. #

HIM. Ό  ίνεστώς εχει τό πρό»φυμα άν-, ρίζ. ίχ&-, άπ-εχΰ·-*αΐ άπεχ&ε-, εκ τοϋ 
απεχθής, εξ ον χοά άχίχ&εια.

χ π (β τ έ ω ·ώ  (είμί άπιστοί, δυσπιστώ) καί διαπιστώ, παρατ. ή- 
-πίστουν, μέλλ. άπιστήσω, άόρ. ήπιστησα, παρακ. ήπίστηκα, ύπερσ.: 
ήπιστήκειν. I IaOr, r. άπιστοΰμαι, παρατ. ήπιστούμην, μέλλ. μέσ. ώς 
π*0. άΛίστήσομαι καί άόρ. παΟ. ήπιστήθην.

ΣΗΜ. Παρά τό άπιστος, ίτπιστέω-ώ, απιστία. ' (

χ π ο 8 η μ έ ω · ώ  (λειπο* άπό τής πατρώος, ταςειδευω), παρατ. 
άπεδήμουν, άόρ. άπεδήμησα καί παρακ. άποδεδήμηκα. Ρημ. πα- 
ράγ. άποδημητής.

χ π ο χ ρ ίν ο μ χ ι  (απαντώ, δίόω άπόκρισιν), άποΟ. μεσ. καί πρόβα- 
χοκρίνομαι, π/.ρατ. άπεκρινύμην, μέλλ. άποκρινοϋμαι, άόρ. ά- 
πεκρινάμην, παρακ. άποκέκριμαι, οστις είναι ένίοτε καί ώς παΟητ., 
ύπερσνντ, άπεκεκρίμην, οστις σπανίω* είναι καί <·>ς παΟν,τ., καί άπο- 
κεκριμάνος ήν, μετ' όλ. μέλλ. άποκεκριμένος ίίσομαι. IV,μ. έπίΟ. 
άποκριτεον καί άναποκρίτως. 'IV,μ. παράγ. άπόκρισις.

χη ο κ ρ ίνω  (αποχωρίζω, άπορρίπτω) καί άόρ. άπεκρΤνα, «αΟ. 
μέλλ. άχοιψιύήσομαι (=π άπορριγΟήσομαι), άόρ. παΟ. άπεκρίΟην
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(=άπε/ωρίσθην) καί παρακ. παθ. άποκέκριμαι (τ=άποκ£χο>ρισμαι), 
ρημ. έπίθετ. άποκριτέον (=άπορριπτέον, άποχωριστέον).

α π ο λ α ύ ω  (απολαμβάνω), παρατ. άπέλαυον, μέλλ. μέσ. ώς έ- 
νεργ. άπολαύσαμαι, άόρ. άπέλαυσα, παρακ. άπολέλαυκα, ύπερσ. 
άπολελαυκώς ήν. 'Ρημ. παράγ. άπόλαυσις.

ΣΗΜ. Σύνθετον έκ τού από κοιι λαύω, όπερ άπλουν είναι άχρηστον.

άπολογοΰμ.ας (δια λόγων αποκρούω την κατ’ έμαυτου κατηγο­
ρίαν), άποθ. μέσ. καί ύπεραπολογοϋμαι παρατ. άπελογούμην καί 
συναπελογούμην, μέλλ. μέσ. άπολογήσομαι, καί συναπολογήσο- 
μαι, ύπεραπολογήσομαι, άόρ. μέσ. άπελογησάμην καί άνταπελο · 
γησάμην, έναπελογη'σάμην, παθ. άόρ. άπελογήθην (άπελύθην, ή- 
θορώθην) καί παθ. παρακ. άπολελόγημαι. 'Ρημ. έπίθ. άπολογητέον. 
'Ρημ, παράγ. άπολόγημα, απολογία. ’Αντί τον άπολογοΰμαι καί 
άπολογίαν ποιούμαι λέγεται.

• ά π ο ρ έ ω -ώ  (είμί έν απορία), παρατ. ήπόρουν, μέλλ. άπορήσω, 
άόρ. ήπόρησα καί διηπόρησα, παρακ. ήπόρηκα. Μέσ. άποροΰμαι 
(= ε ίμ ί έν αμηχανία) καί διαποροΰμαι, παρατ. ήπυρούμην, . άόρ. 
παθ. ώς μέσ. ήπορήθην, καί διηπορήθην κα.ί προηπορήθην, παρακ. 
μέσ. διηπόρημαι. ΙΙαθητ. άποροΰμαι καί διαποροΰμαι, άόρ. παθ. 
ήπορήθην, παθ. παρακ. διηπόρημαι. 'Ρημ. παράγωγ. άπόρημα.

όίπτω  (άνάπτω, έγγίζω, συνάπτω), παρ. μόνον σύνθετος ένήπτον, 
ύφήπτον, προσήπτον, μέλλ. συνάγω καί περιάγω, άόρ. ή\]/α. 
Μέσ. άπτομαι, παρατ. μέσ. ήπτόμην, μέλλ. μέσ. άψομαι καί έφά- 
•ψ-ομαι, άόρ. μέσ. ή-ψάμην, άόρ. παθ. ήφθην καί έ£αφθείς, παρακ. 
ήμμαι. 'Ρημ. έπίθ. απτός, περίαπτον, άπτέον καί προσαπτέον. 
'Ρημ. παράγ. άμμα, άψ-ις, άφή.

ΣΗΜ. Εΰρίσκεται ό ένεστώς απτω καί σύνθετος (τερ·.-, συν., εξ-, προσ-, 
χαθ-, έν-, ΰ<ρ·), ό ήψα (καί συν-, περί-, έν-, προσ-), ό απτομαι (και άνθ*, 
έφ-, χαθ-, συν-, προσ-, έξ-), ό ήπτόμην (χχί άνθ-, χαθ*, έφ·), ό ήψάμην 
(καί i f ;  χαθ-, περί-, άνθ-, Ιξ·, προσ-, συν-, άν·), ό ήμμαι (και ίκρ-, συν., 
U-, έν-).

ά ρ ώ μ α ι  (εύχομαι, καταρώμαι). Τό άπλουν είναι ποιητικόν, 
άντ’ αΰτου δέ οί ’Αττικοί πεζολόγοι μεταχειρίζονται την περί-
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?ρ«σιν άράς ποιούμαι καί το σύνθετον καταρφμαι καί έχαρφμαι, 
χαρκτ. κατηρώμην μόνον, μέλλ. μέσ. καταράσομαι καί έπαράσο- 
μαι, άόρ. μέσ. σχαν. άρασάμενος, συνήθως δέ κατηρασάμην, έπηρα- 
βάμην χχ\ σχαν. έ^ηρασάμην, χαρακ.έπήρα μαι μόνον. 'Ρημ.έχίθ. 
κατάρατος, τρισκατάρατος, έπάρατος πολυάράτος. Τόχαθητ. έκ- 
φέρετχι κατά χερίορασιν άραί yiyvovrat.

ΣΗΜ. Five rat ίχ τον άςά, άρώμαι, (=χράομϊΐ), χχτάρχ. { ,
σ ρ γέω « ώ  (είμί αργός), μέλλ. άργ*ήσοο καί άόρ. ήργησα. Ιϊαθ. , 

άργοΰμαι και ή εΰκτ. του χκρατ. άργοίμην μόνον.
ΣΗΜ. Γί«τ*ι •καρά τό (οπερ ex του άεργ£ς=χΡεργος),

χρ ^ ω  (ποτίζω) καί παρατ. ήρδον μόνον. I Ιαθ. άρδομαι, ύχοτ. 
άρδηται, εΰκτ. άρδοιτο και με toy. άρδόμενος μόνον.

χρ έβχω  (άρε'σχω) καί άχαρέσκω (δεν άρ-έσκω), χαρατατ. ήρε- 
σκον και συνηρεσκσν, μέλλ. Αρέσω, άόρ. ήρεσα. Μέσον άρέσκο- 
μ »  (τνΛ=*ΰ αρεστοΰμαι εις τι, άρέσκομαι Ιί  τινζ=:έξιλεώ, έξευμε- 
νίζω τινά), χαρατατ. μέσ. ήρεσκόμην καί μέσο; άόρ. έξηρεσάμην. 
Ίν,μ. έχίθ. Αρεστός, δυσάρεστος, εΰαρεστυτέρως.

χ ρ ή γ ω  (βοηθώ), μέλλ. άρή£ω και έχαρήξω μόνον. 'Ρηματ. χα. 
ρχγ. Αρωγή, Αρωγός.

αρΐΟ]κ£<*>-ώ, χαρατ. ήρίθμουν, μέλλ. Αριθμήσω, άόρ. ήρίθμη- 
σα, χχρακ. ώπηρίθμηκα. Παθ. άριθμοϋμαι, αόριστο; χχθητ. ήρι-~ 
Ομήθην, χχρακ, χαθ. διηρίθμημαι και άπηρίόμημαι. Μέσ. διαρι- 
Ομούμαι, συναριθμοΰμαι, καταριθμούμαι (οστις και ώ; χαθ.), χχ- 
ρατατ. μέσ. ήριθμούμην και συνηριθμοίμην, μέλλ. μέσ. διαριθμη** 
σομαι καί Αναριθμήσομαι, μέσ. άόρ. ήριθμησάμην (και δο, κατ-, 
ΐξ-,άν-). Ρηματ. έχίθ. Αναρίθμητος, εύαρίΟμητος.

ΣΗΜ. Ενρίσχετχι σύνθετο» χάι μ«τχ τών προθέσεων onto, ix, χατά, ανν χχ\ 
Uoff άψα.

«ρεστάο>-Λ (χ:ογεόομχι), χχρατ. ήρίστων, μέλλων άριστήσω, 
άόρ. ήριστησα, χχρακ. ήρίστηκα και κατηρίστηκα, ύχερσυντελ. ήρι- 
στήκειν.

« ρ ΐ« τ (ύ ω  (πρωτεύω, αρ/ττός γίνομαι). Μόνον ό ένεστώς καί ό α­
όριστος ήρίστευσα. άρψ...

ΑΝ&Μ. PUM. ΚΑΙ ΟΝΟΜ. Γ. J . ZHK1JOV. 2
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άρ& στοποιοΰμ.% ( (άριστώ). Άποθ. μ.έσ. μ.ετ’ ένεργητίκής διάθ, 
ό ένεστώς σπαν. καί μ.ετα παθ. διαθ. μέσ. τά άριστοποιοόμενα, πα­
ρατ. μ.έσ. ήριστοποιούμην, μ,έλλων μέσ. άριστοποιήσομαι, άόριστ. 
μ.έσ. ήριστοποιησάμιρν και ύπερσ. μ.έσ. ήριστοποιήμην.

ά ρ κ έ ω -ώ  (έξαρκώ, φθάνω), παρατ. ήρκουν, μέλλ. άρκέσω, άόρ. 
ήρκεσα. ΙΙαθ. άρκεΐται μόνον, τα δέ άλλα μεταγενέστερα.

ΣΙΙΜ. Τό ένεργ. εύρΐσκεται χχ· σύνθετον μετά των προθέσεων αντί, εχ,Ιπί, 
διά, πρός. Άρχ. δέ ριζ. ήτο «ρκεσ-, δ α  τούτο ό ' άρχέσω και ήρχεσα δεν έχτει* 
νουσι τό ε, διότι προήλΟον εκ των άρκέσ-σω, ήρχεσ-σα χχτ' άπλοποίησιν των δύο σ, 
εις δέ τόν ενεστώτα μεταξύ δύο φωνηέντων τό σ άπεβλήΟη.

ά,ρμ.ό 'ΐ'ΐω  (προσαρμ.όζο>, συνάπτω, εφαρμόζω) και σπανίως άρ- 
μόέ,ω, παρατ. ήρμοττον, μέλλων άρμόσω, άόριστος ήρμυσα. 11*0. 
άρμόττομαι, άόριστος παθ. ήρμόσθην, παρακ. παΟ. ήρμοσμαι. Μέσ. 
άρμόττομαι, μ.έσ. άόρ. συνηρμοσάμην, και παρακ. μέσ. ήρμοσμαι. 
'Ρημ. έπίθ. Ανάρμοστος, εύάρμοστος, συναρμοστέος.

ΣΗΜ. Ό  ένεργ. άρμόττω (και προσ-, συν-), ηρμοττον (χαι συν-), άρμόσω (και 
συν-), άόρ. ηρμοσα (και συν-, προσ·, έ<ρ-, περί-), άόρ. παθ ήρμόσ&ην (και συν-) 
παρακ. ήρμοσμαι (και συν-, προσ-). 'Ριζ. άρμόγ-, αρμόζω (— άρμόγ-]ω), ρημ. 
παράγ. μεταγενέστερα αρμογή, εφαρμογή, συναρμογή.

άρνέομ .αε-οΰμ .α ε (άρνοΰμαι) και έέ,αρνοϋμαι, άπαρνοϋμαι, 
άποθ. μετ’ ένεργ. διαθέσεως, παρατ. ήρνούμην και έξηρνούμην, 
μέλλων μέσ. άπαρνήσομαι, άόριστος παθ. ώς μέσ. ήρνήθην (και άπ-, 
ές-) και μέσ. άόριστος σπανιοότερος ήρνησάμην, παρακ. ήρνημαι. 
'Ρημ.. παράγ. άρνησις και,έπίθ. έξαρνος, άπαρνος.

αρνυμ,αε (λαμβάνω), άποΟ. μ.ετ’ ένεργ. διαθέσεως, του οποίου ά­
παντα μ.όνον ό ένεστώς. Σύνθετον έπίθ. μίσθ-αρνος.

άροω -<δ (άροτριώ, οργώνω). Μόνον ο ένεστώς και ο άόριστος έν- 
ήροσα. Παθ. άροϋμαι. 'Ρημ. παράγ. [άροτος], άρουρα, [άροτρον].

α ρ π ά ζ ω  (άρπάζω), παρατ. ήρπαί,ον, μ.έλλων μέσ. ώς ένεργ. 
άρπάσομαι, (καί δι-) καί μ,έλλων ένεργ. άρπάσω, άόριστ. ήρπασα, 
παρακ. ήρπακα, ύπερσ.^ήρπάκειν. ΓΙαθ. αρπάζομαι, παρατατ. δΐηρ- 
παϊ,όμχ]ν, μέλλων παθητ. διαρπασθήσομαι, άόρ. παθ. ήρπάσθην,

\

\
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“Ksa. ημπασμαι, ύπερτ. έξηρπάσμην καί διηρπάσμην. Τηματγ 
έπΛ. άΛ'άρπα.ατος. Τ'ημ. παράγ. dpjtayi), άρπασμός, ύρπασμαύ 
άρ*α§.

ΓΗΜ- Ό άρπαζα (χιΐ άν-, ά<ρ-, προ-, σνν-, δ«-, προαν-), 4 ήρπαοα (χ«,\ άν-,- 
ά̂ *, σνν-, 5ι-, εΐσ-, νφ ), * ήρ*αχα (xai άν·, δι-, συν-), δ αρπάζομαι (κα\ αν-, 
ά -̂, δι-}, ό νρΜάα&ηρ (xat άν·, ά<ρ·, β«σ-, 5>.·, ΰψ-), ό ηρπασμαι (xat άν-, άφ-, 
δι·). ΊΡ;ζ. άρπαγ-, αρχίζω ( =  χρντάγ-j *>; xat άρπαό-, εξ ον άρπασψός, «ρ-. 
ΐΜ -ρβ.

χ ρ ρ ω ιτ έω -ώ  (ειμι άρρωστος), πκρατ. ήρρώβτουν κκΐ άόριττος 
ήρρώστησα. 'Ρημ. παράγ. άρρώστημα.

χ ρ τ ίω 'ώ  (προσαρτώ, κρεμώ). Ό  ενεττώ; μόνον σύνθετο; άπαρ­
τα), μέλλ. άπαρτησω, άόρ. ήρτησα καί άνήρτησα, έπι'ιρτησα. ΙΙαΟ. 
έί,αρηϋμαι, πχρακ. πα.Ο. φτημαι. Μέσ. άναρτώμαι καί άπαρτό)- 
μαι, μελλ. μέσ. έ^αριήσομαι καί άναρτήσομαι, άόρ. μέσ. άνηρ- 
τησάμην, παρακ. μέσ. ήρτημαι, ύπερο, μέσ. άνηρτήμην.

ΓΙ£Μ. Ό  παρσχ. ηρτημαι (xat άπ-, εξ-, άν-, προσ-, επ-, συν·), ρηματικά 
παράγωγχ μεταγενέστερα άρτάνη, εξάρτημα, παράρτημα, προσάρτημα, προιάρ- 
τησις, ανάρτησες, εξάρτησις.

άρτύω  (συναρμόζω, εότρεπίζοι). Μόνον σύνθετον έξαρτύω, παρκτ. 
έξήρτυον. 1 ΙαΟ. ένεστώς έ^αρτύομαι, άόρ. έξαρτυθείς. πζΟ. παρακ. 
έήΐ'ίρτυμαι καί κατήρτυμαι. Μέσ. έξαρτόομαι, πα:«τ. έξηρτυόμην,' 
μελλ. μέσ. έ^αρτύσομαι, άόρ. μέσ. έ^ηρτυσάμην, παρακ. μ.έτος 
έ^ήρτνμαι, ύπερο, μετ. έ|ηρτύμΐ)ν.

—ΗΜ. Τό ν πανταχοΰ μαχράν, £ημ. παράγωγα μεταγεν. άρτνμα, άρτυσις» 
ϊίαρτνβ-.ς, χατβρτυσις.

ι

ί ζρ ύ ΐω  (άντλώ). Μόνον ό ένεστώς καί ό άόριστος ήρυσα. Μίτον 
t  άρύτομαι και μέσ. άόρ. ήρυσάμην.

ΣΗΜ. Τβ ν πανταχον είναι βραχύ, νπχ-,χει xat ένεστώς άριίω μεταγενέστε­
ρος ώς xai τα £ημ. παράγ. άρνσις, άρνστήρ xat άρντηρ. < -

*f»XW (ποεώ άρ/ήν,*·Γμζι πρωταίτιος, έξοοτιάζο)) (καί σύνθετος 
| ές-, έπ-, κατ-, νπ-, τρονπ-), παρατατ. Γ;ρχυν (/.at σύνθετο; ές·, 
r έπ-, κατ-, ύπ-, Τνν-, προσνπ-), μέλλ. άρ^ω (καί σ ύνθετος ές-, ύπ-), 

*'·ν *ίΡ&α (καί τύιΑετσς έπ-, >ύπ-, κατ-). ΙίαΟ. άρχομαι (έξοοτικζο- 
μαι), παρατ. ήρχύμι^ν, μίλλων μίτος ώς πζΟ/,τ. άρί,ομαι, άόριττος
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παθ. ήρχθην, παρακ. παθ. σύνθετος (ύπ-, εν-, κάτ-. προϋπ·)ήργμαι, 
ύπερσ. παθ. ύπήργμην. Μέσον άρχομαι (άρ;·ίζω) (καί 'σύνθετον άπ-, 
έζ-), παρατ. μέσ. ήρχύμην (καί σύνθετος έττ-), μελλ. μίσ. άρχομαι, 
άόρ. μέσ. ήρ^άμην (καί σύνθετος άπ-, ύπ-, κατ-, συγκατ-), παρακ. 
μεσ. ηργμαι. 'Ρηματ. επίθετα άναρκτος, άρκτέον, ̂ ύπαρκτέο ν. 'Ρη­
ματ. παράγ. άρχή καί σύνθ. ύπαρχος, ταξίαρχος, ίππαρχος, γυ­
μνασιάρχης, κωμ-άρχης, κτλ.

άσε6έθ>-ώ (είμαι άσεβτις, φέρομαι ασεβώς προς τον Θεόν), (και 
σύνθετον συν-), παρατ. ήσέβουν. άόρ. ήσέβησα, παρακ. ήσέβηκα, 
ύπερσ. ήσεβηκειν. ΙΙαθ. άσεβοΰμαι, άόρ. ύποτ. άσεβηθη, παρακεία. 
ήσέβηται και μετο/ή τά ήσεβημένα. Ρημ. παράγ. άσέβημα.

άσΟενέω-ώ (είμαι ασθενής). Μόνον ό ένεστώς, ό παρατ. ήσθέ- 
νουν και b άόρ. ήσθένησα είναι εύχρηστοι.

άσΟ ενόω -ώ  (κάμω τινά ασθενή). Μόνον ο μέλλων άσθενώσω 
τά δέ άλλα κατά περίφρασιν ποιιϊ» τινα άσθενή.

ά α χ έω -ώ  (γυμνάζω) (και σύνθετος έπ-, συν-), παρατ. ήσκουν, 
μέλλ. άσκήσω (και σύνθετος ές-), άόρ. ήσκησα (και σύνθετος έπ-, 
προ-, συν-), παρακ. ήσκηκα, ύποτακτ. ήσκηκώς ώ; εύκτ. ήσκηκώς 
εϊην, ύπερσ. ήσκήκειν. Παθ. άσκοΰμαι, παρατ. ήσκούμην, άόριστ. 
παθ. ήσκήθην, παρακ. ήσκημαι (καί σύνθετος έξ-). Τό μέσον άσκώ 
έμαυτόν. 'Ρημ. έπίθ. άσκητός, άνάσκητος, άσκη'τέος, άσκητέον. 
'Ρημ. παράγ. άσκησις, άσκημα, άσκητής, ασκητικός.

άσμ,ενος (χαίρων, αγαπών). Μετοχή, ή τις λέγεται καί τρισά- 
σμενος, έχει δέ καί παραθετικά άσμεναίτατα καί άσμενέστατα.

ΣΗΜ. 'Ρίζα άί- μετά ψιλής έκ του ποιητ. άνδάνω (=άν-δ-άνω, έχ ρίζης 
άδ-, ήτις προσλαμβάνει τό πρόσφυμα αν- καί μετά έτέρου ν προ τοΰ χαραχτή- 
ρος), &σ-μενος (— άδ-μενος, προβλ. καί τό ποιητικόν ^-μΐνοξ  έχ τοΰ αΧλομαι 
κ. τ. λ.).

ά β π ά ζο μ ο α  (χαιρετίζω, φιλώ). Άποθ. μετ’ ενεργητικής διαθέ- 
σεως. Μόνον b .ένεστώς (όστις καί σύνθετος άντ-, ύπερ-), παρατατικός 
ήσπαζόμην, με'λλων μίσ. άσπάσομαι καί άόρ. μέσ. ήσπασάμην. 
'Ρημ. έπίθ. άσπαστος, άσπαστέος. 'Ρημ. παράγ. άσπασμός.



(κατράπτω (λάμχω, κάμνω άστραχήν, (Αστράφτω). Μόνον ο 4- 
Ί*βτως καί u χαρατ. ήστραχτον. Ρτ,μ. χαράγ. Αστραπή.

άοχημονέω -ώ  (φέρομαι άσ/^μόνως), χαρατ. ήσχημόνουν^ 
μέλλ. άσχημονήσιυ χαί άόρ. ήσχημόνησα.

«Τ«Χΐέω·ώ (φέρομαι άτάκτως, δεν ε/ω χειΟαρ/ίαν). Μόνον ό έ- 
νεχτως είναι ευ/ρτ,ττος.

ό ΐΐμ ά ζω  (υβρίζω), χαρατ. ήτίμαϊζον, μελλ. άτιμάσω, άόρ. ή- 
τίμασα, χαρακ. ήτίμακα. ΠαΟ. Ατιμάζομαι. άόρ. ήτιμάσΟην, χα- 
ρ«χ. ήτίμασμαι. Ρημ. έχίΟ. άπμαστέον.

α ΐΐμ 0ω ·ώ  (κζμνω Ttvi άτιμον, άχοστερώ τών χολιτικών δι­
καίων). Μόνον ό ένεττώς, μελλ. άτιμώσω, άόρ. ίμίμωσα καί χαρακ. 
ήτίμωκα. 11*0. Ατιμοΰμαι, μελλ. χαΟ. ΑτιμωΟήσομαι, άόρ. χαθ. 
ήτιμώΟην, χχρακ, ήτίμωμαι, μετ’ όλ. μελλ. ήτιμώσομαι. Ρημ. έχίθ. 
Απμχτέον.

ό ^ ιχ ίζ ω  (λαλώ άττικιότί τ, μιμούμαι τα τ,Οη των Αττικών), 
παρατ. ήττόαζον καί άόρ. άττικίσαι. Ρ/;μ. χαράγωγ. Αττικισμός 
καί έχίρρ. άττικιστί. ,

« τ ω  (κινούμαι) καί διάττω καί άόρ. ή£α (όστις καί οόνθετος άν«, 
έχ-, χροεξ.). ' *

Χΐνχ4ω*ώ (δνττυ/ώ, άχοτ^/άνω), χαρατ. ήτύχουν, μέλ. ά- 
τυχήσω, άόρ, ήτύχησα καί χαρακ. ήτύχηκα. ΙΙαΟ. μ.όνον κατ’ άόρ. 
τα ΑτυχηΟέντα (= r a  άτν/ώς χρα/Οεντα) καί χαρακ. τά ι'μυχημένα 
(= τ κ  άτν/ίίς χεχραγμενα). Ρζ,μ. χαράγ. Ατύχημα.

χ ό χ ίνο μ χ ι (ξεραίνομαι). Μόνον r, όχοτ. αύαίνηται, ή εόκτ. 
αύαίνοίΓο, τό άχαρ. αύαίνεσθαι, με το/, τά συναυαινόμενα καί 
χαρατ. ηύαίνετο τ, έξηυαίνετο.

χόΟ χ^ ίζομχι (φέρομαι α'/Οαδώ;, αΰΟχδιζζο)). ΆχοΟ. Μόνον ή 
μετο/η αύΟαδιζυμενος καί ΑπαυΟαδιζύμε νος.

χόλέω -ώ  (χχίζω τον χόλον), χαρατ. ηύλουν, άόρ. ηΰλησα. 
ΙϊαΟ. χαρατ. ηύλούμην. Μετ. αόλούμαι, χαρατ. μεσ. ηύλούμην, 
Ρυμ. χαραγ. αΰλημα, αύλησις, αυλητής, αύλητρίς.

λόλί^ ομ χι (μχνδρίζομαι, έχίτής αυλής διανυκτερευω). Ά χο-
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Μόνον ό ένεστώς (όστις καί σύνθετος εν-, έξ-,), παρατατ/ ηύλιξόμην,
άόρ. παθητ. ώς μέσ. ηΰλίσθην (καί σύνθετος εν-, κατ-) και άόρ. μέσ.
συνηθέστερος ηύλισάμην (κ*1 σύνθετος έν-, έπ-). 
ίί .·

α υ ξω  (αύξάνω, αύγατώ) (καί σύνθετος συν-) και αυξάνω σπά­
νιος (και σύνθετος έπ-), παρατ. ηύξον,*μέλ. αύξήσω, άόρ. ηυξησα 
(και σύνθετος έπ-, έν-), παρακ. ηυξηκα. ΙΙαθ. αΰξομαι και αύ- 
ξάνομαι, παρατ. ηύξανόμην και ηύξόμην, μέλλ. μέσ. ώς παθ. αύ- 
ξήσομαι και παθ. αύξηθήσομαι, άόρ. παθ. ηύξήθην (και συν-), πα­
ρακ. παθ. ,ηΰξημαι (και έπ-), ύπερσ. παθ. ηϋξητο. Μέσ. αϋξομαι και 
αυξάνομαι, παρατ. μέσ. ηύξανόμην, μ.έλλ. μέσ. αύξι)σομαι, άόρ. 
παθ. ώς μ.έσ. ηύξήθην, παρακ. μέσ. ηυξημαι. Τό μ.έσον και άναλε- 
λυμ. αυξάνω έμαυτόν. 'Ρημ. παράγ. αύξησις.

ΣΗΜ. Ό  αϋξομαι (κχ'ι σύνθετο; έπ-, συν-), ό αυξάνομαι (και σύνθετος έπ , 
συν-, ΰπερ-). 'Ρίζ. αύξ-, ν\τις λαμβάνει τό πρόσφυμα ε και αν. ΙΤκράγ. ρημ. 
μεναγενέστερα αΰξητός, αναύξητος, αύξητέον, αύξηαα.

α ύτομ ,ολέω -ώ  (γίνομαι αΰτόμολος, λιποτακτώ), παρατ. ηύτο- 
μόλουν, άόρ. ηύτομόλησα και ύπερσ. ηύτομολήκειν και άπηυτο- 
μολήκειν.

α\>τονομ.Ιοι.ι,α&"θ$μ.αε (είμαι αυτόνομος, αυτοδιοίκητος). Ά - 
ποθετ. μετ’ ένεργ. διαθέσ., άπαντα δέ τό αύτονομεΐσθαι καί ή μετοχ. 
αύτονομούμενος.

α υ τ ο σ χ ε δ ιά ζ ω  (εξ αυτοσχεδίου πράττω τι). Μόνον ό ένεστώς 
και ό άόρ. άπηυτοσχεδίασα. 'Ρημ. έπίθ. αύτοσχεδιαστός, ρημ. πα­
ράγ. αύτοσχεδιασμός, αύτοσχεδιαστής.

α,ίίίι> (άνάπτω, στεγνώνω, ξηραίνω). Μόνον τό σύνθετον έναύω 
καί ό μεσ. άόρ. έναύσασθαι άπαντα.

α φ α ν ίζω  (κάμνω τι άρανές, καταστρέφω), παρατατ. ήμάνιξον, 
μ.έλλ. άμανιώ, άόρ. ι)μάνισα, παρακ. ήμάνικα. ΙΙαθ. άμανίξομαι, 
παρατατ. παθητ. ήμανιξύμην (καί σύνθετ. εξ-), άόρ. παθ. ήμανί- 
σθην, παρακ. παθ. ήμάνισμαι, ύπερσ. ΰμανίσμην. Μέσ. άμανίξο- 
μαΐ (=.ιαθιστω έμαυτόν άρανη). Ρημ. έπίθ. άμανιστεος, ρηματ. 
παράγ) άφάνισις.

άφεκνοϋμιαε ορα ίκνουμαι. ·■· ,··ι. ·.



23αφροντοστέω & β α ίν ω

« 9ρονΤ(βτί<*>-ώ (ειμί άφροντις, δεν φροντίζω). Μόνον ό ενεστώς 
dbcatvT*.

« φ νλ ΐχ ΐί(ι)·ώ  (δεν φυλάττω, άμελω). Μόνον ό ένεστώς ά- 
παντ*.

άιχχρεστίω-ώ (εί μαι ά/άριστος καί δεν χαρίζομαι εις τίνά). 
Μόνον ό ένεστώς καί ό άόρ. ώχαριστί|σας.

ίχ Ο ο μ ϊΐ  (δυσαρεστοΰμαι, λυπούμαι). ΆποΟ. Μόνον ό ένεστώς 
(οστες καί σύνθετος συνάχΰομαι), παρατατ. ήχθόμην, (καί σύνθετοί 
συνηχθόμην), μελιών μέσος άχΰέσομαι καί συναχΟέσομαι, αόριστος 
παθητικός ώς μέσος ήχΰέσΰην καί συνηχΟέσΟην. Ρνίματ. οΰσιαστ, 
άχΟηδών.

αψ ευ$£ω -ώ  (δεν ψεύδομαι, είμαι άλγ,Οτ,ς). Μόνον ό ένεστώς 
ά π ν τ ί .  ■ '

Β

β α δ ίζω  ( πορεύομαι τακτικως), παρατ. έβάδι^ον, μέλλ. μέσ. ώς 
ένεργ. βαδιοϋμαι, άόρ. έβάδισα καί διεβάδισα. Ρν,μ. παράγ. βά- 
δισις, βάδισμα, βαδισμός.

βαθύνω  (κκμνω τι βαθύ). Μόνον ό μέλλ. βαΟυνιΰ, καί τό άπα.ρ?1 
τον άορ. βαΟϋναι.

βαίνω (βαδίζω, πορεύομαι), παρατ. μόνο*̂  σύνθετος— έβαινον*, 
μέλλ. μέσ. ώ; ενεργητικός μόνον σύνθετος— β^σομαι, αόριστος β'. 
ένεργ. μόνον σύνθετος— £6ην, ΰποτ.—  βώ, εΰκτ.—  βαίην, προσ.—  
βήΰι, άπαρ. — βήναι, μετο/.—  βάς, παρακ. βάδηκα, του όποι­
ου iravroxjt και στ,νΥ,ΐΥ,μίνοι τόποι, όποταχπ/./·, έμβεβώσι μετο/. 
βεβφτες, τους προδιαδεβώτας, καί Or,λ. τόν βεβώσαν, ύπερσυντ. 
μόνον σύνθετος—  έβεδί,κειν, τ, εΰκτ. κατά περίφρασιν—  βεβηκώς 
etijv (μετά τν,ς κατά, διά, σύν, παρά). Παθ. ΰναδαίνομαι. κα· 
ταβαίνομαι, και παραβαίνομαι, άόριστος παθητικ, άνεβάΟην, παρε- 
βάθην, καί συνεβάθην, παρακ. παΟ. άναβέβαμαι, .ταμαβέβ£μαι 
καί ξυμβέβδμαι. ‘\*τφ- έπιθ. άβατος, ά£ύμβατος, άνέκβατος, 
δύσβατος, εύβατος, εύδιάβατος, άνάμβατος, διαβατός, είσβατός,

,.·>.ν&" -*·
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Λροσδατός, ύΛερβατός, έπιβατός, καταβατέον, διαβατ&ος, ύ- 
περβατέος. 'Pr^a. ούσ. βάσις, βήμα, άνάβασις, άναβάτης, διάβα- 
αις, διαβήτης, διαβατήριος, έκβασις, άπόβασις, εϊσβασις, έίτί- 
βασις, έίίιβάτης, πρόδααις, ?ίρόβαίον, Λρόσβασις, σύμβασιζ, 
κατάβασις, καταβάτης, μετάβασις.

ΣΗΜ. Ό  ένεστώς βαίνω χοιι σύνθετος (προσ-, ύπερ-, εκ-, άπο-, προ-, είσ-, 
επι-, παρα-, επεισ-), 6 ίβαινον (αετα των από, διά* κχτά, άνά, υπέρ, εν, 
συν, παρά, εκ, εις κχι έπιδιχ·), ό -βήσομαι (μετά των από, άνά, διά, παρά, 
κατά, εκ, εις, έν, επί, προ, υπέρ, συν καί προσκνα-, έπχνχ-), ό ·ίβην [μετά 
των εν, έκ, εις, άνά, κατά, υπέρ, παρά, διά, συν, άπό, επί, προ, προς, άμφί, 
συνδι·, έπεν-, συνχν·, αντίδι-, έπχν-, προδι-, έπεξ-), ό βέβηκα (κχι σύνθετος 
μετά των άνά, έν, έκ, πρό, υπό, άπό, διά, κατά, πχρά, σύν, υπέρ και υποκα* 
τα-), ό ζβεβήχείν (μετά τών άνά, κατ ά, διά, σύν). ^'Ρίζα β&»~, (J*-, εξ ου βα-, 

β*'— δχν-, βαίνω (=βχ* jo)
βά λλω  (ρίπτω), παρατ. έβαλλον, μέλλ. βαλώ, άόρ. β'. έβα- 

λον, παρακ. βέδληκα, ύπερσ. μόνον σύνθετος—έβεδλήκειν (μετά 
τών εις, έν, σύν, διά, έκ, ύπέρ). ΙΙαΘ. βάλλομαι, παρατ. παθ. έδαλ- 
λόμην (καί κατ-), μέλλ. παθ. βληθήοομαι, άόρ. παθ. έδ λήθην, 
παρακ. παθ. μόνον σύνθετος— βέδλημαι, ύπερσ. παθ. μόνον σύνθετος 
έδεδλήμην, εύκτ. μονολεκτ. διαδεδλησθε καί διαδεδλημένος εϊ- 
ην, μετ’ όλ. μέλλων διαδεδλήσομαι καί διαδεδλημένος εσομαι. 
Μέσον σύνθετον— βάλλομαι (μετά τών άνά, έν, πρό, μετά, παρά, 
περί, σύν, υπέρ καί έπεμ-), παρατ. μέσος σύνθετος— έδαλλόμην 
(μετά ' τών άνά, πρό, μετά, περί, σύν, υπέρ), μέλλ. μέσος σύνθετος—  
βαλοΰμαι (μετά τών άνά, επί, μετά, περί, σύν, υπέρ), μέσος άόρ. β'. 
έδαλόμην (καί σύνθετος μετά τών άνά, άπό, έν, εις, παρά, μετά, 
πρό, περί, σύν, υπέρ, υπό, προπαρ-, προσπερι-), παρακ. μέσ. σύνθετος 
— βέδλημαι, ύπερσ. μέσος σύνθετος—έδεδλήμην. 'Ρν,ματ. επίθετα 
Απόβλητος, Ανυπέρβλητος, μεταβλητέον, καταβλητέον, έμβλη- 
τέον, έκβλητέον, έπεμδλητέον, Αποβλητέος, ύποδλητέος* ρημ. 
παράγ. βολή, βέλος. Τό μέσ. αυτοπαθές κατ’ άνάλυσιν ύποβάλλα) 
καί εμβάλλω έμαυτόν καί περιβάλλουσιν άλλήλους.

ΣΗΜ. Ό  βάλλω (και «ύνθετος έμ-, επι-, εΐβ-, άντι-, συμ-, νπερ'Τ μβ·
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τκ-, εκ» $ικ·» ανχ-, πχρ»-, Wo*, προσ-, χχτχ-, πιρι·,- έπεμ·, · επικά-
τχ·, άντιπχρα-, ά>θνπο, σνν5?χ·), ό /?«1ώ (χχι σύνθετο; άτο·, προσ-, ε’σ-, 
&α-, ΰ·, Wo-, ·πι-, κχτ»-, ε«·, μετχ-, a να-, πχρχ-,) ό (κΐί σύν­
θετος »τ·, ιίσ», εν-, ««-, ίξ-, δι- χχτ-, σνν-, παρ-, περί-, W-, ΰτερ·, προσ-, 
«ροεν-, «ντεν-, σννεν-, ποοσπερι-, π«ρα«χτ-, άντιπχρ*), ό βέβληχα (χοά σύν· 
Irr- προ-, «ρ»*, *«ο-, εχ-, Wsp-, μετά- «μ-, δια-, χχτα-, προσ-, συμ-, είς-, 
πχραχατα-), ό βάλλομαι (χχι βύν*ετ. χατ»-, έμ-, δια-, επι-, Wep-, παρα-, βκ-, 
«ν»-, προ-, μετά-, σννδια-, προ»-), ό βλη&ήσομαι (χχι σύνθετος δια-, έχ-, εμ-, 
«να-), δ λβλϊ(&ψ> (*αΐ σύνθετος προ-, ot-, εξ·, έπ-, άν- εις-, Wsp-, έν-, άντ·), 6 

(jia-τδε τών σνμ-, έμ-, προ-, δ·α-, χχτα-, άνα-, μετά-, έπι-, παρα-, We-, 
ttfpt-, ύπερ-, εχ-, συνδι*-), ό φβλήμην (μετά των οι-, εξ-, περί-, μετ-). Τδ 
ftellm ότιν μέν σημαίνει τδ χτνπώ, εχ^ παθ. τό βάλλομαι, όταν δέ σημαί νη 
τδ 4*«τ· «είτε», εχει παθητ. τδ *«ττα>.

fb in x to  (βυθίζω, ζλύνο», χρωματίζω) καί άόρ. δδαψχχ. Παθ. έμ- 
δάπτεσύαι καί άόρ. ζαθ. έ6άφην. 'Ρημ. έζέΟ/βαΛτός, ζαράγ. ρη- 
ματ. βαφεύς, βάμμα, έμβαμμα.

βαρύνω  (προςενοί βάρος). Μόνον ό ένεργ. ένεστώς. Παθ. βαρύ- 
νομαι, ζαρατ. έδαρυνόμην, άόρ. ζαθ. έδαρύνθην καί ζαρακ. βε- 
βάρημαι (έκ του άλλως άχρηστου βαρέω).

β χβ χνέξω  (δοκιμάζω, διακρίνω, έξετάζο>). Μόνον ό ένεστώς (όσ- 
τις καί σύνθετος δια-), ζαρατ. έδασάνιζ,ον, μέλλ. βασανιά), άόρ. 
έδασάνισα (καί σύνθετος δι·) ΙΙαΟ. βασανίζομαι (άνακρίνομαι, δο­
κιμάζομαι), άόρ. ζαθ. έδασανίσθην καί σύνθετος δι-), ζαρακ. ζαθ. 

- βεδασάνισμαι καί μετ’ όλ. μέλ. βεδασανισμένος έσομαι. Ρημ. 
έζίΟ. άβασάν ιστός βασανιστέος. βασανιστεον. 'Ρημ. ζαράγ. βα­
σανιστής.

βασιλεύω  (είμί βασιλεύς), ζαρατ. έδασίλευον,μέλλ. βασιλεύσω, 
άόρ. έδασίλευσα. ΙΙαΟ, βασιλεύομαι, 'Ρημ. έζίΟ. άδασίλευτος, ρημ. 
παρά*;, βασιλεία.

β ε β « ι0 ω ·ώ  (βεβαιώνω), ζαρατ. έδεδαίουν, μέλλ. βεβαιώσω, 
άόρ. έδεδαίωσα. Μέσ. βεδαιοϋμαί τι, μέλλ. μέσ. βεδαιώσομαι, 
άόρ. μέσ. έδεδαιωσάμην. ΙΙαΟ. μόνον άόρ. έδεδαιώΟην. Ρημ.
ζαράγ. βεδαίωσις. $

■ ' . «, *
βήττ<ι> (βήχω). Μονον ό ένεστώς άζαντα σζανίως. ......
SHM. *Ριζ. βηχ*, βήττω (=βήχ·ί'**), βήξ (ή καί δ).............
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βεάζομ.αε (στενοχωρώ καί στενοχωρουμαι). Άχοθ. μετά μέσης 
καί χαθ. διαθ. Μέσ. βιάζομαι (και χροσ-, εις-, δια-), χαρατ. μέσ. 
έβια^όμην, ρ.έλλ. ρ.έσ. βιάσομαι, άόρ. μέσ. έβιασάμην (καί σύνθετ. 
άχ-, κατ-, χρο-), χαρακ. μ.έσ. βεβίασμαι. ΙΙαθ. βιάζομαι, χαρατ. 
έβιαΐ,όμην, άόρ. χαθ. έβιάσθην (και σύνθ. χρος-, άχ-), χαρακ. χαΟ. 
βεβίασμαι. 'Ρημ. χαράγ. βιαστικός.

β ι@ ίζω  (άναβιβάζιο). Μόνον σύνθετον άχαντα-βιβά^,ω (μετά των 
άνά, διά, έν, είς, εκ, μετά, χρός, σόν, και των συνεκ-, άντεμ-, συνδια-) 
χαρατ. σύνθετος — έβίβαΰ,ον (μετά των άνά, δια-, έκ-, εις, κατά, 
χρό, σύν), μέλλ. συνηρημ. σύνθετος-βιβώ-^ς,-α, κτλ. (μετά των διά, 
έν, χρός), άόρ. σύνθετος-έβίβασα (μετά των άνά, άχό, διά, έκ, εν, 
έχί, είς, κατά, μετά, χρό, χρός, σύν, ύχέρ και των άνταν-, έχαν-, 
άντεν-, μ,ετεν-, συνδι-). ΙΙαθ. διαβιβάζομαι καί υποβιβάζομαι. 
Μέσ. άναβιβάίζομαί τινα, μελλ. συνηρημ. άναβιβώμαι, άόρ. ώνε* 
βιβασάμην. 'Ρημ. έχίθ. άναβιβαστέον, καταβιβαστέος.

[βεβρώ σκω ] ( =  τρώγω). Μόνον ο χαρακ. βέβρωκα και κατα- 
6έβρα·>κε καί χαθ. χαρακ. διαβεβρώσθαι καί καταβεβρωμένα. 
'Ρημ. έχίθ. βροτός, ήμίβρωτος, χαράγ. ρημ. βρώμα, βρφσις. Τά 
έλλείχοντα άναχληροΰνται ύχο του έσθίω.

β ιο τ ε ύ ω  (ζώ). Μόνον ό ένεστώς καί ό μελλ. βιοτεύσω. 'Ρημ. 
χαράγ. βιοτή, βιοτικός, άποχειροβίοτος.

β εό ω -ώ  (ζώ). Ό  ένεστώς καί χαρατ. έλλείχει άναχληρούμενος 
ΰχό τού βιοτεύω καί ϊ,ώ, μέλλ. μέσ. ώς ένεργ. βιώσομαι (καί σύνθε­
τος δια-, συρ.-), άόρ. β'. έβίων, (καί σύνθ. αν-, δι-, έχ-, κατ-, συν-), 
ύχοτ. βκΟ, -φς, φ, κτλ., εύκτ. βιωην, κτλ., χροστ. έλλείχει, άχα- 
ρέμ<μ βιώναι, μετοχ. βιούς, χαρακ. βεβίωκα (καί σύνθετος δια-, 
συμ-). Ιΐαθ. χαρακ. βεβίωται, ο βεβιωμένος βίος καί τά βεβιω- 
μένα. 'Ρημ. έχιθ. βιωτός, ώβίωτος, βιωτέος, -έον, διαβιωτέον.

βεώσκομ.%ε (ζωντανεύω τινά, ζωογονώ). Άχοθετ. Μόνον σύνθε­
τον άναβιώσκομαι (άναζωογονώ), χαρατ. άνεβιωσκομην και μεσ. 
άόρ. άναβιώσασθακ *



β λ χ χ ιύ ω  (αμελώ, άκινητώ) χαί άόρ. κατεβλάκευαα. Ρηματ. 
itstfxy. βλακεία .

βλά π τω  (βλάπτω) (καί ένθετον άπο-), παρατ. έβλαπτον, μέλ. 
βλάψω, άόρ. έβλαψα (καί σύνθετ. κατ-), παρακ. βέβλαφα και 
καταβέβλαφα. εΰκτ. καταβεβλαφώς εΐην. ΙΙαθ. βλάπτομαι, πα- 
ρκτ. έβλαπτύμην, μελλ. μέσος ώς παθ. βλάψομαι και συνηθέστ. 
παθ. μίλλων βλαβήαομαι, άόρ. παθ.έβλάφθην και συνηθέστ. έβλά- 
βην, παρακ. βέβλαμμαι (και σύνθετ. κατα-). Μέσον αΰτοπαθ. βλά­
πτω έμαυτόν. ΙΙαράγ. ρημ. βλάψις.

βλ«ατάνω  (έςάγω βλαστόν). Μόνον ό ένεστώς (όστις καί σύνθε­
τος άνα-, παρα-), άόρ. β'. εύκτ. βλάστοι καί ύπερσυντ. έπεβλα- 
βπ',κει.

βλκ σγη μ έω ·ώ  (υβρίζω), παρατ. έβλασφ ήμουν, άόρ. έβλα- 
οφήμησα, παρακ. βεβλασφήμηκα.

βλέπω  (ρίπτω τά βλέμματα). Μόνον ό ένεστώς (όστις και σύνθε­
τος άπο-, είς-, έμ-, έπι-, περί-, προσ-, άντι-, άνα-), παρατ. βδλε- 
πον (xaj^T-, ύπ-), μέλλουν μέσος ώς ένεργ. βλέψομαι (καί άντι-, 
υπο-), άόρ. έβλεψα (καί σύνθετ. άπ-, έν-, έπ-, άντ-, άν-, δι-, περί-, 
προσ-, ΰπ-). Ρημ. έπίθ. περίβλεπτος, βλεπτέος, -έον, άποβλε- 
πτέον. Ρημ. πχράγ. βλέμμα.

β θ ά ω ·ώ  (/ρωνχζω). Ό ένεστώς καί σύνθετος (άνα-,. δια-, έκ·, έμ-, 
έπι-, κατα-, παρα-), παρατατ. έβόων (καί σύνθετος δι-, έπ-, κατ-, 
συν-), μέλλων μέσ. ώς ένεργ. βοήσομαι (καί σύνθετος άνα-), καί άόρ, 
έβύησα (καί σύνθετος άν-, έν-, έπ-, συναν-). ΙΙαθητ. μόνον κατά 
παρακ. διαβεβόηται. Μέσον έπιβο&μαι καί διαβοώμαι. Ρηματικά 
έπίθ. περιβόητος, έπιβόητος.

βοτ,Οέω-ώ^Ιμί'ά. βοής τρέ/μ> υπέρ τίνος), παρατ. έβοήθουν, 
μέλλ. βοηθήσω, άόρ. έβοήθησα, παρακ. βεβοήθηκα, ύποτ. βεβοη- 
Οηκώς α.\ εΰκτ. βεβοηθηκώς εΐην, ύπερσ. έβεβοηΟήκειν (καί προσ-) 
καί βεβοηθηκώς ην. Της παθ. φωνής μόνον ό παρακ. βεβοήθηται. 
Ρημ. έπίθ. βοηθητέον. Ρημ. παράν. βοηθητικός.

HIM. Το βοη&Λ (κ»\ άντι-, ίχ-, tat-, προ»·), ό Ιβοή&ονρ (κ«ΐ ίξ-^παρ-, 
προ»-), 4 βοη&φ* (χχι έπι-, προ»*, »υμ-), δ ίροή&ηοα (χχι άντ-, ίζ-, ίπ-, παρ-,

βλοόεεύω — β ο η 0 έ ω -< 5  —  2 7
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προτ-, συν-, επεξ·), έ βεβοή&ψα (καί παρα-, προσ·, συμ-), ά ^η μ . ρΰσΐΐβ'. 
βοή&εια.

βόσκω  (βόσκω) καί βό σκομαι {/.όνον. Ρηρ.. έστίθ. βοτός, εύδο- 
τος, μηλόβοτος, ρημ. παράγ. βόσκημα.

β ο υ λ εύ ω  (είμί βουλευτής, εμω κατά νουν, σκέπτομαι) (καί σύν­
θετος προ-, έπι-, συμ-, συνεπι-), παοατατ. έβούλευον (και σύνθετος 
έπ-, συν-), μελλων βουλεύσω (καί σύνθετος προ-, έπι-, συμ-), άόριστ. 
έβούλευσα (και σύνθετος έπ-, προ-, συν-, άντεπ-), παρακ. βεβου· 
λευκά (και σύνθετος έπι-, συμ-), ύπερσυντ μόνον προεβεβουλεύ- 
κειν. ΙΙαθ. βουλεύομαι (και σύνθετος έπι-, συμ-, προεπι-), παρατ. 
παθητ. έπεβουλευόμην, μ,έλλων μ.έσ. ώς παθητ. έπιβουλεύσομαι, 
άορ. παθ. έβουλεύθην (και σύνθετος έπ-, συν-), παρακ. παθ. βεβου- 
λευμαι (και σύνθετος προ-, έπι-, συμ-). Μέσον βουλεύομαι (και σύν­
θετον <Ηα-, προ-, μετά-, συμ-), παρατ. μέσος έδουλευόμην (καί 
σύνθετος συν-), μέλλων μέσ. βουλεύσομαι (και σύνθετος μετά-), άόο. 
μέσος έβουλευσάμην (και σύνθετος έπ-, δι-, συν-), παρακείμενος μέ­
σος βεβούλευμαι. 'Ρηματ. έπίθετα ώπροβούλευτος, εύεπιβούλευ- 
τος, δυσεπιβούλευτος, βουλευτέον, συμβουλευτέον. ^^ηματικά 
παράγωγα βούλευμα, βούλευσ ις, βουλευτήριον, βουλευτής, βου­
λευτικός.

βθύλό}λαε (επιθυμώ) (καί σύνθετον συμ-), παρατ. έβουλόμην 
(καί ήβουλόμην) μελλων μέσ. βουλήσομαι, άόρ. παθητ. ώς μέσος 
έβουλήθην (καί σ ένθετος συν-), παρακ. βεβούλημαι. 'Ρηματ. έπίθ. 
βουληΐός, άβούλητος. 'Ρημ. παράγ. βούλημα, βούλησις.

ΣΗΜ. 'Ρίζα βολ-, έξ ής βόλ-νομαι και κατ’ άφομ-ίωσιν τοϋ ν βάλλομαι, 
απλοποιήσει δέ τοϋ λ καί αναπληρωματική εκτάσει βούλομαι- (πρβλ. ολλνμι— 
ολνυ-μι).

β ρ έχω  (βρέχω κάμνω βροχήν) καί άόρ. έβρεξα. ΙΙαθ. βρέχο­
μαι καί άόρ. παθ. έδρέχθην. 'Ρημ. παράγ. βροχή, βρέξις.

β ρ ο ν τ ά ω -to (κάμνω βροντήν). Μόνον ό παθ. αόριστος ένεβρον· 
τήθην καί ό παθ. παρακ. έμβεβρόντημαι. 'Ρηματ. έπίθ. έμβρόν- 
τητος.

β ρ ύ ω  (άναβρύω, γέμω, είμί γεμάτος). Μόνον ο ένεστώς.
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ΪΗΜ Τό βιώ» tyet τό ν βρ*χΰ, ρήμ. irate άγ. μΛ^αγίνεατ. β ρ ν < η ς . 

β(ι>Ιΐιΐ)λοχ&ΰομλΐ (είμί βωμολόχος, κινώ γέλωτα, ουτινος άντί- 
θετον είναι τό σεμνύνομαι). ΆττοΟετ., άπαντά δέ μόνον ό ένεστώς

β -*βπανίως '*· * *\

5 * * .V
. ,ν

. κ»/>. * J;>T
Υ«μ4ω ·ώ  (έιτί άνδρός =  νυμφεύομαι), παρατ. έγάμουν, μέλ. 

σνντ,ρτ,μ. γαμά) (έκ ττ,ς έννοια; διακρινεται του ενεστώτος), άόρ. 
έγημα, παρακ. γεγάμηκα, υτερτ. έγεγαμήκειν, καί γεγαμηκώς 
Πν > εΰκτ. γεγαμηκιΙ'ς εϊην. Μέσ. γαμοϋμαι, (έπί γυναικός συγκα- 
τατιδεμέντ>ς να Ιλθτ, είς γάμον, έπιτρεπούσης εαυτά,ν τω άνδρί γή- 
μαι=ΰπ*νδρεΰομαι), μέλλ. συντ,ρ. γαμοϋμαι, άόρ. μέσ. έγημάμην, 
παρακ. μέσ. γεγάμημαι. Ρτμ. έπ'Ο. γαμέτη.

γάνυμΛ ΐ (φαιδρύνομαι, /αίρω), καί μέσ. παρακ. γεγανωμένος 
(εκ του άλλως άχρά,στου γανόω-ώ).

γ α υ β ίά ί^ ώ  (καμαρώνω, ύπερηοανεύομαι) καί μέσ. γαορίίΒμαί 
(έπί ίππου καμαρωτά περιπατουντος) μόνον.

γ ϊυ ρ ό ο μ α ι-ο ΰ μ α ι  (φουσκώνω, ύπερπφανεύομαι)/ ΆποΟ. Μό­
νον ό ένεστώς καί άόρ. παθ. ώς μέσ. έπιγαυρωδείς. ' ' ' i

γεγω νέω ·ώ  καί γεγυονίσκω (φο̂ νάζο) με* αλοφιόνως) ■ εύρίσκε-
ται μόνον ή προστ. γεγωνείτοο, τό κπαρέμφ. γεγορνεΐν καί άι με'-!
τοχή γεγοογ ίσκων. ■ , , *>*.

«
|γ»£νομ.»ε]='ρεννώμαι. Κΰρίσκεται μόνον του μέσου άορίστου [έ· 

γΒ*νά.μην=έγένντ,σαJ ή μετοχή γειναμένη (=μήτν)ρ) καί ot γει· 
νάμενοι (=^ονεΤς).

γ ε ιτ ο ν εύ ω  (ε’μί γείτων). Μόνον ό ένεστώς, όστις λέγεται καί 
γειτγιάω-α) καί γειτονέω-d), ουτινος καί παρατ. έγειεόνοϋν καί 
ρτμ. παράγ. γειτόνημα.

γε).% ω ·ώ  (γελώ), Μονον ο ένεστώς (οστις καί σύνθετος κατα*, 
λα-, εκ-, προς-, έπεγ-), παρατ. έγέλ<υν (καί συνετός κατ-, ύπ-), 
μέλλ. μέσ. ώς ένεργ. γελάσσμαι (καί σύνθετος κατα-}, άόρ. έγέλδ- 
σα (καί κατ-, εα-, άν-, έξ-). Παθ. «αταγίϊλωμαι, άόρ. παΟ, έγ ε-
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λάσθην, και συνηθέστ. κατεγελάσθην. 'Ρη μ. έπίθ. καταγέλαστος 
και ύπερκαταγέλαστος.

ΣΗΜ. Τό^ίλάω-ώ εχει το απαντιχχβϋ βραχύ.

γ ε λ ω τ ο τ ΐθ :έ ω -ώ  (προξενώ γέλωτα). Μόνον ό ένεστώς, άλλως 
λέγεται κατά περιορασιν γέλωτα ποιώ και παρέχω.

γέμ ,ω  (είμαι γεμάτος). Μόνον ο ένεστώς και ό παρατ. έγεμον. 
γ εμ ,ίζω  (γεμίζω, κάμνω τι γεμκτον). Μόνον ό άόρ. έγέμισα· 

Μέσ. γεμίζομαι. Παθ. μόνον κατ’ άόρ. ύπερεγεμίσθην καί παΟ. 
παρακ. γεμεμισμένος.

γ ε ν ε α λ ο γ έ ω -ώ  (άπαριθμώ την γενεάν τίνος). Μόνον ό ένεστώς 
και ό άόρ. γενεαλογήσας. Άόρ. παθ. τά γενεαλογηθέντα. 

γενεοάσκω  (άρχίζω νά έβγάζω γένεια). Μόνον ό ένεστοός. 
γ εν εεά ω ·ώ  (ε’χω γένεια). Μόνον ό ένεστιυς, 
γ εν ν ά ω -ώ  (παράγο.) τέκνα· έπι του πατρός, σπανίως δέ έπΙ 

μητρός), παρατ. έγέννων, μέλλ. γεννήσω, άόρ. έγέννησα (και 
σύνθετ. άπ-, συν-), παρακ. γεγέννηκα. Πα8. γεννώμαι, παρατ. 
έγεννώμην, μέλλ. μέσ. ώς παθ. γεννήσομαι, άόρ. παθ. έγεννή- 
θην, παρακ. παθ. γεγέννημαι. Μέσον μόνον κατ’ άόρ. έγεννησά- 
μην. 'Ρημ. επίθ. γεννητός, αγέννητος. 'Ρημ. παράγ. γέννημα, 
γέννησις. γεννήτης.

γ ε ρ α ίρ ω  (τιμώ, βραβεύω) (και σύνθετος έπι-), παρατ. έγέραι- 
ρον, ρ,έλλ. γέρα pci). ΓΙαθ. γεραίρομαι.

γ εύ ω  (έστιώ, φιλεύω τινά). Μόνον ό ένεργ. ένεστώς. Μέσ. γεύο­
μαι (και σύνθετος άπο-), μέλλ. μέσ. γεύσομαι, άόρ. μέσ. έγευσά- 
μην (και σύνθετος άπ-), παρακ. γ·έγευμαι, ύπερσ. έγέγευντο. Ρημ.
έπίθ. άγευστος, γευστέον. »

γ εω μ ,ετρ έω -ώ  (εΐμί γεωμέτρης). Μόνον ό ένεργ. ένεστώς. 
γ ε ω ρ γ έ ω -ω  (καλλιεργώ την γην, είμι γεωργός),. παρατ. έγεώρ- 

γουν, μέλλ. γεωργήσω, άόρ. έγεώργησα. ΓΙαθ. γεωργόϋμαη 
I Ιαράγ. ρημ. γεώργημα.

[γήΟ ω]=/αίρω , ευφραίνομαι. Μόνον ό παρακ. γέγηθα μέ σημα­
σίαν ένεστώτος, τά δέ λοιπά ΰπό του χαίρω.

γτηρά,σκω (γηράσκω, γ·ηρά^ω) (οστις και σύνθετος κατα-,
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«νγ-) καί \*ηράω-ώ μόνεν κατ’ άχαρέμφ. γήραν  καί καταγηρβν 
*» xarz μετοχ. καταγ*ηρών, μέλλ. γηρά.σω, καταγ'ηράσω και μεσ. 
μέλλ. ώ; ένεργ. έγγηράσομαι και καταγηράσομαι, άόρ. έγήρασ<χ, 
(**i σύνθετ. χατ-, σνγκατ-), άχαρέμφ. γ-ηραναι (ώ; έκ τού stop, β' 
χχτα τά εις μι £γήραν κατά το άπέδραν), χαρακ. καταγεγηροικα, 
χ «  έγκαταγεγήρ<χκα και παραγεγηρακα. 'IV, μ. έπίθ. άγηρατος. -

(γτ,ροκομω), μέλλ. γηροτροφήσω. ΙΙαΟ. γη- 
ροτροφοϋμαι, μέλλ. μέσ. ώς χχΟ. γηρυτροφήσομαι, άόρ. χαΟ. έ- 
γηροτροφήύην.

γ ίγ ν ο μ ϊΐ  (γίνομαι), χαρατ. έγιγνόμην, μέλλ. μέσ. γενήσο- 
μαι, άόρ. μεσ. β' έγενόμην, χαρακ. γέγονα και γεγονώς είμι, 
ύχοτακτ. γεγονώς ώ, εΰκτ. γεγονός εΐην καί χαρακ. μέσ. γεγέ- 
νΐ}μαι, ύχερσ. έγεγόνειν και γεγονώς ήν και ύχερσ. μέσ. έγεγ'6- 
νήμην και συγγεγενημένος ήν, μετ’ όλ. μέλλ. γεγονώς έσομαι 
καί γεγενημενος έσομαι. ‘Ρτ,μ. εχίθ. άγένητος.

ΣΗΜ. 'Ρίζα jtv  χάι άσθενή; γν*ι *ξ ή; δι’ ένεστωτικής άνχδιπλώσεως ’έγινε 
γί-γν-σ-μχι, πρσέλ. κκ\ νεο-γν-όν, και ywf, έξ η; γενησομαη γεγένημακ. Τό 
γίγπφαι (κχι σύνδιτσν σνγ-, άπο-, προ®-), Ιγιγνόμιρ (κχί σύνθετον περί, δι·, 
κβρ·, «*-), γΐτήβομαι (καί περί-, τχρα-, έπι-, εγ-, προσ-, σνγ*), Ιγβνόμηρ (χάι 
σν»·, δι-, εν-, ίπ·, καρ-), γιγίνημαι (χαΐ συγ-, περί-, παρχ-, δια-, εγ», προ,, 
ίπε», *ρο«-).

γ ίγ ν ώ β χ ω  (γνοιρίζω, φρονώ, κρίνω) (και σύνθετος άνα-, δια-, 
μετά-, κατα-, σνγ, χρο-, χαρανα-, χροκατα-), χαρατ. έγ(γνωστόν 
(και σύνθετος ά>-, δι-, άχ-, μετ-, εχ-, συν-), μέλλων μέσος ώς ένεργ. 
γνώσομαι (καί σύνθετος άνα-, δια-, άπο-, κατα-, χροκατα-, χροσ- 
κατα-), άορ, *}'. έγν<ον (και σύνθετος άν-, άχ-, δι-, έχ-, κατ-, μετ-, 
χαρ-, σνν-, δίαν-, χροσαν-, χαραν-, προδι-, νχαν·), νχοτ. γνώ ( Υνφζ, 
γνφ , κτλ., ενκτ. γνοίην κτλ., χροστ. γνώδι, γνώ τω } κτλ., άχαρ. 
γνΦναι, μετοχή γνοός, κτλ., χαρακ. εγνωκα (καί σύνθετος άν-, 
άχ-, δι», έχ-, κατ-, χροκατ»), νχοτακτ. έγνωκώς ώ, ενκτ. έγΥθ)- 
κώς είην, ύχερσνντ. έγνώκειν καί έγνωκώς ήν (καί δι-), μετ’ όλ. 
μέλλων έγνωκώς έσομαι. ΙΙαΟ/ιτ. γιγνώσκομαι (καί σύνθετο; άνα-,
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δι«-, σπανα-, παρανα-), παρατ. έγιγνωσκόμην (καί σύνθετος άν-, 
κατ-), μέλ. παθ. γνωσδασομαι (καί σύνθετος άνα-), άόρ. παθ. έγνώ­
στην (και σύνθετο; άν-, άπ-, κατ-, δίαν-, μεταν-, προσκατ-), παρακ. 
εγνωσμαι (καί σύνθετος άν-, σι-, κατ-, προ-), ύπερσ. άνεγνώσμην, 
διεγνώσμην' καί κατεγνώομην. 'Ρημ. έπίθ. γνωστός, άγνωστος, 
δύσγνώστος, γνωστέος, γνωστέον, συγγνωστέος. Το μέσον κατ’ 
άνάλυσιν γιγνώσκω έμαυτόν, καταγιγνώσκω έμαυτοϋ. 'Ρημ* πα­
ράγ. γνώμη, διαγνώμη συγγνώμη, γνωσις, διάγνωσις, γνωστήρ, 
γνώμων.

γ λ ίχ ο μ α ί  (επιθυμώ). Άποθετ. Μόνον ο ένεστώς και ο παρατατ.
εγ^λιχομην.

ΣΗΜ. ΊΡίζ. ylvz-y έξ ·ης γλίσ-χρος (άντι του γλίτ-χρος), γλίχομαι (==γλίτ* 
σκομαι. ιτρβλ. ερχομχι=Ερ·σκο[χαι).

- γ ν ω ρ ίζ ω  (γνωρίζω) (και σύνθετος άνα-, έπι-,) παρατ. έγνώρι- 
£,ον, μέλλ. γνωριώ, άόρ. έγνώρισα \καί σύνθετος άν-], παρακ. έ- 
γνώρικα. ΙΙαθ. γνωρίζομαι, μέλλ. παθ. γνωρισδήσομαι, άόρ. 
παθ. έγνωρίσΟην, παρακ. έγνώρισμαι, ύπερσ. έγνιυρίσμην. Ρημ. 
παράγ. γνώρισις, γνωριστής.

γ ο η τ ε ύ ω  (άπατώ, κολακεύω). Μόνον ό ενεστώς, όστις και κα­
ταγοητεύω λέγεται, καί άόρ. έξεγοήτευσα. ΙΙαθητ. γοητεύομαι, 
άόρ. έγοητεύθην, παρακ. γεγοήτευμαγ Ρημ. έπίθ. δυσγοήτευτος, 
ρηματ. παράγ. γοητεία, γοήτευμα.

γρ ά φ ω  '(γράφω) (καί σύνθετον άνα-, άπο-, δια-,' έγ-, μετά-, 
παρα-, προ-, συγ-, ύπο-, προσπαρα-, προσαπο-), παρατ. εγραφον 
(‘καί σύνθετος άπ-, έν-, μετ-), μέλλ. γράψω (καί σύνθετος άπο-, έγ-, 
συγ-, ύπο-, προσπαρα-), άόρ. έγραψα (καί σύνθετος άν-, δι-, έν-, έπ-, 
μετ-, παρ-, περί-, προσ-, συν-, άντεπ-), παρακείμενος γέγραφα (καί 
σύνθετος άπο-, έγ-, προσ-, συν-, ύπο-, άντεπι-), ύπερσυντ. έγεγρά· 
φειν καί γεγραφώς ήν. ΓΙαθητ. γράφομαι, παρατ. παθητ. έγρα- 
φόμην, μέλλων παθητ. γραφήσομαι (καί σύνθετος άνα-, άπο-, έγ-, 
άντεγ-), άόρ. παθητ. έγράφην (καί σύνθετος άν-, άπ-, έν-, έξ-, St-, 
μετ-, προ-, προσ-, συναν-, προαν-, παρεν-), παρακείμενος παθητικός
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γ·έγραμμαι, ύπερσ. παθ. έξΈγράμμην (και σύνθετος «π-, εν-, επ-, 
περί-, προσ-) χχI fjv ξ εγραμμένος, μετ’ όλίγ. μέλ>. άναγεγράψο- 
μαι x*i έγ·γ*εξτραμμένος έσομαι. Μέσ. γ ράφομαι, παρατ. μέσ. έ- 
γραφόμην, με?, μέλλ. γράφομαι (κα’ι σύνθετος άπο-), ά.όρ. μέσ. έ- 
γραψάμην (και σύνθετος άπ-, άν-, άντ-, δι-, έπ-, έξ-, είσ-, μετ-, 
προσ-, ύπ-, βυν-), παρακ. μέσ. γέγραμμαι, ύπερσ. μ.έσ. έγγεγραμ- 
μένος ήν. ’Ρν,μ. έπίθ. γραπτός, άνάγγ> απτός, παρέγ*γραπτος, πε- 
ριγραπτός, γραπτέος, περιγ'ραπτέον. Ρ/;μ. παράγ. γραφή, γρα- 
φεύς, γ ραμμή, γράμμα. Το μέσον αυτοπαθές κατ’ άνάλυσιν, έγ- 
γράφ<ο έμαυτόν.

ΓΗΜ. Τ4 γράφομαι (χχι σύνθετον άπο-, επι·, συγ-, εκ-, έγ·, παρχ-), & 
ίγραφόμφψ (χ*1 σύνθετος βπ·, επ-, πβρ ), ό γέγραμμαι (και σύνθετος άνχ-, άπο-, 
«ν«-, *γ-, «πι-, παρα-, προσ-, συγ-), ό έγ(γράμμην, (χαι σύνθετος άπ-, έν-, επ-, 
wpt*, προσ-).

γρϋ'ζω  (γρΰλίζω, μουρμουρίζω). Μόνον σύνθετον άναγρύ^ω καί 
άόρ. «πλους έγρΰξα.

γ*.»μ.νάζω (γυμνάζω τινά) (κχι σύνθετ. προσ-), παρατ. έγύμνα- 
£ον, άορ. έ γύμνασα. Μεσ. γυμνάζομαι (χαι σύνθετον συν-) παρατ. 
μέσ. έγυμνα^όμην (χαι σύνθετ. συν-), μέσ. μέλλ. γ ρμνάσομαι (κ̂ .ι 
<rsAir. έγ-), άόρ. μέσ. έγυμνασάμην και άόρ. παθ. ώς μέσ. έγυμνά- 
σθην (=έγύμνασα έμαυτόν), παρακ. μέσ. γεγύμνασμαι. Ρτ,μ. έπίθ. 
Αγύμναστος, γυμναστέον. Το μέσ. και χναλελυμ. γυμνάζω έ ­
μαυτόν. ΐν,μ. παράγ. γυμνάσιά, γυμνάσιον, γυμναστής.

γυ μ νχσ ιθ φ χέω ·ώ  (είμΐ γυμνασιάργτ,ς), παρατ. έγυμνσσιάρ- 
χουν, άόρ. έγυμνασιάρχησα, παρακ. γεγυμνασιάρχηκα. ΙΙαΟ. 
γυμνασιαρχοΟμαι. Μέσ. γυμνασιαρχείται ό δήμος.

γομνύω ·ώ  (γυμνώνω). Μόνον τό μέσ. άπο γυμνό ΰμαι και άόρ. 
παθ. ώς μέσ. έγυμνάίθην, όστις και ώς παθ. εΰρίσκεται έγυμνώθην 
0*ό Πνος. Τ \α . e*tO. γυμνωτέος. 'Ρτ,μ. παράγ. γύμνωσις.

AHUM. PUM. ΚΑΙ ΟΝΟΜ. Γ. 4 . ZHJUJOT. 'Λ
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δ ά χ ν ω  (δαγκάνω) (καί σύνθετον άπο-, συν-), παρατ. έδακνον, 
μέλλ. μέσ. ώς ένερ. δήξομαι, άόρ. β' έδακον (καί σύνθετ. εν-, άπ-). 
Μέσ. και παθ. δάκνομαι, άόρ. παθ. και ώς μέσ. έδήχθην, παρακ. 
μέσ. καί παθ. δέδηγμαι. 'Ρημ. παράγ. δήγμα.

δ α μ ά ζ ω  (δαμάζω, υποτάσσω, ημερώνω). Μόνον ο ένεστώς δα­
μάζω, άόρ. παθ. έδαμάσθην, μέσ. άόρ. καταδαμασάμενος και 
ρημ. έπίθ. άδάμαστος.

δ α ν ε ίζ ω  (δίδο̂  χρήματα έπΐ τόκω) (και σύνθ. εις-), μέλλ. δα- 
νείσω, άορ. έδάνεισα (και σύνθετ. έπ-), παρακ. δεδάνεικα, ύπερσ. 
έδεδανείκειν και δεδανεικώς ήν, εΰκτ. δεδανεικώς εϊην. Μέσ. 
δανείζομαι (λαμβάνω χρήματα έπι τόκω) (και σύνθετ. έπι-, παρατ* 
έδανειέ,όμην, μέλλ. μέσ. δανείσομαι (και σύνθετ. έπι-), άόρ. μέσ. 
έδανεισάμην (και σύνθετ. έπ-, προσ-), άόρ. παθ. έδανείσθην, πα­
ρακ. μέσ. και παθ. δεδάνεισμαι (και σύνθετ. έπι-, προ-, προσ-), 
ύπερ. μέσ. και παθ. δεδανεισμένος ήν. 'Ρημ. παράγ. δάνεισμα, 
δανειστής.

δαρΟ άνω ('κοιμώμαι). Το άπλοΰν είναι ποιητικόν, παρά δέ τοΤς 
Άττικοΐς πεζοις λέγεται πάντοτε σύνθετον καταδαρθάνω και έπικα- 
ταδαρθάνω, άόρ. κατέδαρθον καί έπικατέδαρθον, παρακ. κατα- 
δεδάρθηκα. Τά λοιπά άνα.π'ληρούνται ύπό του καθεύδω.

δ ε δ ο ίκ α  (φοβούμαι), παρακείμ. με σημασίαν ένεστώτος, του ο­
ποίου εύχρηστα είναι μόνον τά τρία ενικά της όριστ. δέδοικα, δέ- 
δοικας, δέδοικε καί ή μετοχή δεδοικώς καί δεδοικυΐα, ύπερσ. 
έδεδοίκειν, έδεδοίκει καί έδεδοίκεσαν μόνον. Λέγεται. δέ ο πα­
ρακ. καί δέδια (έξ άσθενους θέματ.. δι), δέδιε, δέδιμεν, δέδιτε, 
δεδίασι, ύποτακ. δεδίή καί δεδίωσι μόνον, άπαρέμ. δεδιέναι καί 
μετοχ. δεδιώς καί οΰδ. το δεδιός ρ.όνον ύπερσ. έδεδίειν, Ιδεδίεις, 
έδεδίει καί τρίτον πληθ. έδέδισαν μόνον. Μέλλ. μέσ. δείσομαι καί 
άόρ. έδεισα (καί σύνθετ. κατ-).

δείχνΰμ,ε-όρα ημετ. Μεγάλ. Έλλ. Γραμμ. σ. 150. 
δ ε ίλ ιά ω  ώ  (δέν τολμώ, είμαι δειλός). Άπλοΰν είναι μετά-

- - »Λτ: 1 . . ·· ·*··. ..ν.» S . Ο̂· ■ , -4 Γ . , ί· „ -■ Λ-. * . V .:
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γενέστερον, παρά δΙ τοϊς Άττικοΐς πεζοΐς λέγεται πάντοτε σύνθε­
τον άποδειλκΐ), μέλλ. άποδειλια σα>, άόρ. άπεδειλίάσα καί κατε- 
δειλίάσα. παραχ. άποδεδειλίακα* ρημ. επίΟ. άποδειλιατέον..

9Μ Κνίω*ώ (δειπνώ) (καί συνθ. συν-), παρατ. έδείπνουν (καί 
συνετός συν·), μέλλ. δειπνήσω (καί συνΟετ. συν·), άόρ. έδείπνησα 
(καί συνθετ. συν-), παραχ. δεδείπνηκα (καί συνθετ. συν-), ύπβρσυντ. 
έδεδειπνήκειν καί δεδειπνηκώς rjv.

(φιλεύω τινα εν δειπνώ), παρατ. έδείπνιζον καί άόρ. 
έδείπνισα μόνον.

δ ΐιη ν ο η ο ιέ ω ·ώ  (παρασκευάζω τχ του δείπνου). Του ένεργητ. 
μόνον το έδειπνοπρίουν. Μέσ. δειπνοποιουμαι (=δειπνω), παρατ. 
έδειπνοποιουμην, άόρ. μέσος έδειπνοποιησάμην.

ζ ε χ ί ζ ω  (δώροις διαφθείρω, δωροδοκώ τινα) καί συνδεκάζω καί 
ένδεκάρ,ω (=*εορτάζω έν τώ αϋτοί την δεχάτην ημέραν) καί άόριστ. 
συνεδέκασα. Παθητ. παρατ. έδεκα^όμην χαΐ παΟητ. παρακείμενος 
δεδεκασμένοι.

(ε χ χ τ ε ύ ω  (δεχχτίζω, εκλέγω την δεχάτην), μέλλ. δεκατεύσω, 
άόρ. άπχρ. δεκατεΰσαι, άόρ. παθητ. έδεκατεύθην* ρημ. παράγω yx 
δεκατευτήριον. '

δ ελ εά ζω  ( άπατώ). Μόνον ο παΟ. ένεστώ; δελεάζομαι είναι εύ­
χρηστος παρ' 'Αττικοί; πεζολόγοις.

δεζοοΟμιΟίε (χαιρετίζω πιάνουν τήν δεξιάν τίνος). Άποθ. μέσον, 
παρατ. έδε^ιούμην (και σύνθετος άντ-), μέλλ. μέσ. δερ,ιώσομαι, 
άόρ. μέσος έδεξιωσάμην. ΙΙαΟ. μόνον άόρ. παΟ. το δεξιωθήναι.

Οέρω (γδέρνω) και έκδέρω χαί άόρ. έξέδειρα μόνον. ΠαΟητ. 
μόνον άόρ. παΟ. άπεδάρην ρημ. έπίΟ. νεόδαρτος, ρηματ. παράγ. 
δέρμα, δορά.

δ ε ο μ ίύ ω  (δένω) χάί άόρ. έδέσμευσα μόνον. ΠαΟητ. παρακείμ. 
δεδεσμευμαι.

δ ε σ π ό ζω  (είμί δεσπότης, κυριεόω), παρατ. έδέσποζον, άόρ. έ- 
δέσπυσα. ΠαΟ. δεσπόζομαι καί ρημ. ίπίθ. αδέσποτος. "
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δ ε ύ ω  (βρέχω, ύγραίνιυ). Μόνον ό άόρ. έδευρα καί ό παθ. παρακ. 
δεδευμένος· ρημ. σύνθ. δευσο-ποιός.

δέχομ,αιε (λαμβάνω τό διδόμενον εν χερσίν), άποθ. μέσον, παρατ. 
έδεχόμην, μέτ. μέλλ. δένομαι, μέσ. άόρ. έδεϊ,άμην, παρακ. δέ- 
δεγμαι. ΙΙαθ. χρόνοι μετά παθητ. διαθέσεως μόνον ό άόρ. είσδεχθείς 
(=δεκτός γενόμενος) και ύπερσ. προσεδέδεκτο. Ρημ. έπίθ. παρα- 
δεκτέος, -τέον, άποδεκτέον, προσδεκτέον, ύποδεκτέον. 'Ρημ. 
παράγ. δοχή, άποδοχή. διαδοχή, ύποδοχή.

ΣΗΜ- Εΰρ’σκετχι χχί σύνθετον μετά των προθέσεων, άνά, άπό, διά, slg, tv> 
f |, κατά, παρά, πρόδ χ ύ  ύπο. Τχ ρΰν εκ προθέσεως σύνθετα εχουσι χ, τα δέ 
έξαλλων λέξεων κ, ώς διάδοχη, διάδοχος, άνάδοχος, κτλ., ά)λά ξενοδο’χος, δω- 
ροδοχος, κτλ., δωροδοκώ, άχυροοόκη, κτλ.

δ έ ω  (έχω ανάγκην), δεις, δει, κτλ,, είναι προσωπικόν καί άπρο- 
σωπον, προσωπικόν δ’ είναι, όταν συντάσσηται μέ την γενικήν πολ- 
λου, ολίγου, τοσούτου (λέγεται καί σύνθετον εν-), παρατ. έδεον (καί 
σύνθετος έν-, προσ-), μέλλ. δεήσω, άόρ. έδέησα (καί σύνθετος εν-, 
προσ-), παρακ. δεδέηκε. Μέσον δέομαι (έχω άνάγκην, παρακαλώ) 
(καί σύνθετον έν-, έπι-, προσ-, συν-), παρατατ. έδεόμην (καί συνθετ. 
έν-, έπ-, προσ-), μέσος μέλλων δεήσομαι ίκαί σύνθετος έν-, προσ-), 
άόρ. παθητ. ιός μέσος έδεήθην (καί σύνθετος έν-, κατ-, προσ-), πα- 
ρακείμ. μέσος δεδέημαι. 'Ρηματ. έπίθ. άδέητος· ρηματ. παράγωγα 
δέησις.

ζ έ ω -ώ  (δένω), μόνον συνδεί καί γ'. πληθ. δοΰσι, ύποτ. συνδή, 
άπαρ. δεΐν (καί συνθετ. συν-, άνα-, έγκατα-), μετοχή δών (καί ύπο-), 
δοΰσα, δουν (καί συν-), παρατ. ένέδουν, έδεις, ένέδει (καί κατέ- 
δει, συνέδει, άπέδει), έδεΐτε, ένέδουν (καί κατέδουν, συνέ- 
δουν). Μέλλ. δήσω (καί συνθετ. άνα-, συν-). Άόριστ. έδησα (καί 
σύνθετος άν-, έν-, έπ-, κατ-, συν-). ΙΙαρακ. δέδεκα, ύπερσ. έδεδέκει. 
Μέσον ύποδοϋνται καί συνδοϋνται, παθ. δέ καταδείται, συνδεΐται, 
ένδοϋνται, άπαρέμ/ρ. δείσθαι, μετοχή μεσ. καί παθητ. άναδούμε- 
νος (καί συνδούμενος, διαδούμενος, ύποδούμενος). ΙΙαρατατ. 
μεσ. περιεδούμεθα καί παθ. συνεδεΐσθε. Μέλλουν παθ. δεθήσομαι. 
Άόρ. παθ. έδέθην (καί σύνθετος έν-, συν-). Άόρ. μέσος άνεδησά-
Ss .!
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μην. ΙΙχρχκ. δέδεμαι (καί σόνΟετ. δια-, έν-7 έ-ι-, κατα-, .ύπο-), ύ- 
περβ. έδεδέμην. Μετ’ όλ. μέλλ. δεδήσομαι. 'Ρτ,μ. έτ?ίΟ. άδετος, 
συνδετός, άνυπόδυτος, Ασύνδετος μεταδοτέον. Ρτ,μ. πχρχγ. 
δεσμός, δεσις, διάδημα, υπόδημα, σύνδεσις, σύνδεσμος, ύπό- 
δεσις, κατάδεσμος.

8ΐηλόα>»ώ* όρχ Ήμετ. Μεγάλ. Έλλ. Γραμμ. σ. Ιλι». ·*
δτ,μχγω γέω ·ώ  (είμΐ δτ,μαγωγός) καί μέλλων δημαγωγήσω 

μόνον.
δ η μ ίύ ω  (κάμνω τι δτ,μόσιον, δημεύω) και άόρ. έδήμευσα μό­

νον. 11x9. δημεύομαι, άόρ. τγχΘ. έδημεύθην, παρακ. δεδήμευμαι. 
'ΐν,μ. ίταράγ. δήμευσις. ,

(ημιΟ 'αργέω ·ώ  (πλάττω, κατασκευάζω) καί άόρ. έδημιούρ- 
γησα. Πχ9. δημιουργοϋμαι, άόρ. πχΟ. έδημιουργ'ήθην καί —χ- 
ρχκ. πχ6. δεδημιούργημαι

β /^ μ ο χ μ χ τ έ ο μ κ  - ο$μ·«χε (κυβερνωμχι δημοκ,ατικως), ά- 
τοθ., ττχρχτ. έδημοκρατούμην καί μέσος μέλλων δημοκρατήσομαι 
μόνον.

δ ϊ;ό ω ·ώ  (λεηλατώ, καίω, φονεύω), παρατ. έδήουν, μέλλων 
δηώσω, άόρ. έδήωσα. ίίαθ. δηοϋμαι. ρημ. in ti, άδήωτος.

( ΐ χ ί τ ί ω - ώ  (κρίνω ώ; διαιτητής), ~ζρζτ. κατεδιήτων, μέλλ. 
διαιτήσω (καί συνθετ. άπο-, κατα-), άόρ. έδιήτησα, (και σννθετ. 
κατ-, άπ-), παρακ. δεδιήτηκα, όπερσ. κατεδεδιητήκειν. Μέσος 
διαιτφμαι (= ζω  ειδός τι ζωή;) (καί σόνΟετ. έν-, συν-) παρατατ. 
έδιητώμηγ, μέσος μέλλων διαιτήσομαι, άόρ. μέσ. κατεδιητησάμην, 
άόρ. παθ. ώς μέσ. και πζ6. ύδιητήΟην (και σύνθετον άττ-, κατ-, 
συν-), ίταρχκ. μέσ. δεδιήτηιιαι και πχΗ. άποδεδιήτημαι καί κα· 
ταδεδιήτημαι, υτερ. υεσ. έξεδεδίητο. 'Ρημ. πζράμ. διαίτημα, 6tai· 
τητήριον, διαιτητής.

διάχονέω  ώ (είμί διάκονος, υπηρετώ), μέλ,λων διακονήσω, 
άόρ. xitxρ. διακονήσαι, καί με το/, διακόνισσας. 11*0. διακονοΰ- 
μαι, άόρ. πχθ. έδιακονήθην κχι παρακ, παΟ. δεδιακόνημαι. 'Ρη|Λ.. 
χχρχγ. διακόνΐ|μα, διακόνησις.

(καθαρίζω, συνάγω), μέλλ. διαλέγω και άόρ. διέλβ·
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ξα Μέσον διαλέγομαι (άμοιβαιως λέγω, συνομιλώ), (καί σύνθετον 
προσδια-), παρατ. διελεγόμην, μέσ. μέλλ. διαλέγομαι καί σπαν, 
παθ. ώς μέσ. διαλεχθήσομαι, άόρ. παθ. ώς μέσ. διελέχθην, πα­
ρακ. μέσ. διείλεγμαι, ύπερσ. μέσ. διειλέγμην καί ώς παθ. διεί- 
λεκτο, ρημ. έπίθ. ώς ούσιαστ. διάλεκτος, διαλεκτέον.

διαινοΌ$μ.αα (συλλογίζομαι, σκέπτομαι), άποθ., παρατατ. διε* 
νοουμην, μέλλ. παθ. ώς μέσ. διανοηθήσομαι και σπανιώτερ. μέσ. 
μέλλ. διανοήσομαι, άόρ. παθ. ώς μέσ. διενοήθην, παρακ. δια - 
νενόημαι, ύπερσ. διενενοήμην, ρημ. έπίθ. άδιανόητος διανοη- 
τέον καί προσδιανοητέον.

, δ ια χ ε ιρ ίζ ω  (διαχειρίζομαι), παρατατ. διεχείριΐ,ον, άόρ. διε- 
χείρισα, παρακ. διακεχείρικα. Μέσ. διαχειρίζομαι μόνον. ΙΙαθ. 
διαχειρίζομαι, παρατ. παθ. διεχειρι^όμην. 'Ρηματ. παράγ. δια­
χείρισή.

δ ιδ ά σ κ ω  (διδάσκω) (καί σύνθετος άνα-, προ-), παρατατ. έδί- 
δασκον, μέλλ. διδάξω (καί συνθετ. έπι-, έπεκ-), άόρ. έδίδαξα (καί 
συνθετ. έπ-, εξ-), παρακ. δεδίδαχα. Μέσ. καί παθ. διδάσκομαι, 
μέλλων μέσος δ δάξομαι, άόρ. μέσ. έδιδαξάμην, άόρ. παθητ. έδι- 
δάχθην (καί συνθετ. άν-, προ-), παρακ. παθ. δεδίδαγμαι, ρηματ. 
έπίθ. διδακτός, άδίδακτος, διδακτέον. 'Ρηματ. παράγ. δίδαγμα, 
διδαχή.

δ ιδ ρ ά 'σ κ ω  (δραπετεύω). Μόνον σύνθετον είναι εύχρηστον άπο- 
διδρασκω, έκδιδρασκω, καί διαδιδράσκω παρατατ. άπεδίδρά- 
σκον καί διεδίδρδσκον, μέλλ. μέσ. ώς ένεργ. άποδράσομαι, άόρ. 
β' άπέδραν, άπέδράς, άπέδρα, κτλ. ύποτ. άποδρφ, άποδρας, 
άποδρα, κτλ., εΰκτ. άποδραίην, κτλ., προστ. ελλείπει, άπαρ. ά- 
ποδραναι, μετοχ. άποδράς καί σπαν, διαδράς. Ιίαρακ. άποδέ- 
δρακα, ύπερσ. άπεδεδράκειν.

δέδΐϋ |Χ ΐ' όρα Ήμετ. Μεγάλ. έλλ. Γραμμ. σ. 118.

δ εκ ά ζω  (κρίνω ώς δικαστής) (καί-σύνθετον έκ-,δια-, κατα-, 
συν-), παρατ. έδίκαρον, μέλλ. δικάσω, άόρ. έδίκασα (και συνθ. 
άπ-, δι-, εξ-, έπ-, κατ-). Μέσ. καί παθ. δικάζομαι (καί συνθετών
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δικ-, έπι-, π:οσ·), παρατ. έδικαξόμην (κζι. σόνΟ. έττ-), ρ.εσ. μελλ. 
δικάσομαι (καί συνΟετ. δια-, έπι-), ζόρ. pic. έδικασάμην (και συνΟετ. 
λ-, εξ-, έπ-, κατ-.), άόρ. πζΟ. έδικάσδην, (/.αΐ συνΟετ. έξ-, έπ-. 
αατ·), παρακ. μεσ. καί παΟ. δεδίκασμαι (καί συνΟετ. έπι- κατα-), 
ΰπερσ. μεσ. έδεδικάσμην, ρημ. έπιΟ. άδίκαστος. Ί ’ηρ.. πζρζγ. δι* 
^αβτής, δικαστικόν.

δ ιορΟ όω -ώ  (διορθώνω), pi),λ. διορθώσω, άόρ. διώρθωσα, πχ? 
:χχ. διώρδωκα. Μεσ. διορδοΰμαι (και συνΟετ. προσ-), παρατ.' διωρ· 
δούμτ,ν, μελλ. μέσ. διόρδώσομαι, άόρ. pic. διωρΟωσάμην, ρημ. 
έπίΟ. αδιόρθωτος.

δ ισ τά ζω  (έ/ω δισταγμόν, αμφιβάλλω). Μόνον ό ένεστώς διστά­
ζω είναι ευγρηστος. r

διψ ώ  (διψώ), διψζς, διψί], κτλ. μίλλ. διψάσω καί άόρ. έδί* 
ψησα μόνον.

ΣΗΜ Τ* συναφίΐτχι εις η, διότι η το διψήω-ώ, όιψήίΐς·δπρ$$, ό'ϊψήει-
διψζ, κ'λ.

δ ιώ κ ω  (καταδιώκω, κυνηγώ, καταδιώκω τινά δικαστικως) (και 
σνΛετ. in -, κατα-, μετά-, προ-, συν-), πκρατ. έδίωκον (και συνΟετ. 
έπ-, εξ-, κατ-, μετ-,) μίλλ. ρ.έσ. ώς ένεργ. διώξομαι και σπανιώτερ. ό 
ένεργ. μίλλ. διώξω, άόρ. έδιωξα (και συνΟετ. άπ-, έπ-, έ§-, κατ-), 
άόρ. β \ έδιώκαδον αόνον και τό χπχζνχο. διωκαθεΐν, παεακ. δε- 
δίωχα. ΙϊαΟ. διώκομαι (και σίνΟετ. κατα-, ρ.ετα-), παρατ. έδιωκό- 
μην 'και συνΟετ, έπ-), άόρ. πζΟ. έδιώχδην (καί συνΟετ, 'έξ-, έπ- κζτ-, 
συγκχτ-). *Ω* πζθ του διώκω είναι κζι το φεύγω υπό τίνος. 'Ρημ. 
έπίθ. διωκτέος, διωκτέον, μεταδιωκτέον. 'Ρημ. πχρζγ. δίωξις, 
όίωγμα.

δ ο χ έω  ώ  (φαίνεται μοι, όταν δεν είναι άπρόσωπο%=ραίνεται εύ­
λογον), προσωπ. καί άπρόσωπον (κζι σλίθετ, συν-), πζρζτ. έδόκουν, 
μίλλ. δόξω (και σόνΟετ. συν-), άόρ. έδοξα, (κζι συνΟετ. άπ-, μετ-, 
τ»·). ΠζΟ. δοκοϋμαι (=>ορ.ίζορ.ζι, θεωρούμαι) κζι καταδοκοϋμαι 
(.-=·'/ποπΓεύομαι), άόρ. παΟ. καταδοχθβίς, παρακ. δέδοκται και δε- 
δογμέγον έστί, ύποτ. δεδογμένον ή, προστ. δεδόχΟω, ζπαρ. δε* 
δόχθαι, μετογ. δεδογμένος (και συνΟετ, προ-, συν-), ύπε^σ. έδέ-
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δοκτο και δεδογμένον ήν, εύκτ. δεδογμένον ε'ίη, ρημ. έχιθ. ά- 
δόκητος. 'Ρημ. χαράγ. δόξα (=δόκ-τ]α).

δ ρ ά ω -ώ  (χράττω) (και συνθετ. άντι-), χαρατ. έδρων, μελλ. 
δράσω (και συνθετ. συν-), άόρ. έδρασα (και συνθετ. συν-), χαρακ. 
δέδρδκα. ΓΙαΟ. δριΰμαι, χαρατ. έδρώμην, άόρ. χαθ. σχανίως τό 
δρασθέν, χαρακ. χαθ. δεδράμαι, ρημ. έχίθ. δραστέον. 'Ρημ. χαράγ. 
δράμα, δραστικός, δραστήριος.

δύνα,μ,αο (έμχορώ), άχοθ., ύχοτ. δύνοομαι, δύνη, δύνηται, κτλ. 
ευκτ. δυναίμην, δύναιο, δύναιτο, κτλ., χροστ. μόνον δυνάσθω, 
άχαρ. δύνασθαι, μετοχ. δυνάμενος. ΙΙαρατ. έδυνάμην, έδύνω, 
έδύνατο, κτλ. (και ήδυνάμην), μελλ. μέσ. δυνήσομαι, άόρ. χαθ. 
οις μέσ. έδυνήθην (και ήδυνήθην) και έδυνάσθην (μόνον χαρά Ξε- 
νοφωντι άνευ χροστακτικής) χάντοτε διά του ε καθ' οριστικήν. ΙΊα- 
ρακ. δεδύνημαι. ΊΡηματ. έχίθ. δυνατός, άδύνατος. 'Ρημ. χαράγ. 
δύναμις, δυνάστης.

δ υ να σ τεύ ω  (εΐμι δυνάστης, τυραννω) (και συνθετ. έν·), χάρατ. 
έδυνάστευον, άόρ. έδυνάστευσα καί κατεδυνάστευσα. Παθ. δυ­
ναστεύομαι μόνον.

δυσ χολα ,ίνω  (δυστροτοί, δυσκολεύομαι), χαρατ. έδυσκόλαινον 
και μελλ. δυσκολανά) μ,ονον.

δ\>στυχέω-ό4 (είμι δυστυχής, δυστυχώ), χαρατ. έδυστύχουν, 
μελλ. δυστυχήσω, άόρ. έδυστύχησα (και συνθετ. χρο-, συν-), χαρακ. 
δεδυστύχηκα (και συνθετ. χρο-). ΙΙαθ. μόνον του άορ. χαθ. ύχοτ. 
δυστυχηθη (=!>χό δυστυχίας καταληφθή) και τά δυστυχηθέντα 
( = τ ά  μετά δυστυχίας χραχθεντα, τά δυστυχήματα). 'Ρημ. χαοάγ. 
δυστύχημα.

δ υ σ χ ερ α ίν ω  (κά.μνω δυσχερές, αγανακτώ, οργίζομαι), χαρατ. 
έδυσχέραινον, μελλ. δυσχερανω, άόρ. έδυσχερανα. ΓΙαθητ. δυσ- 
χεραίνομαι ύπό τίνος μόνον. 'Ρημ. έχίθ. δυσχεραντέον. Ρημ. 
χαράγ. δυσχέρασμα.

δυσωηέομ.αε-ού{Αοα (ύποχτεόω, φοβούμαι), άχοθ. Μόνον ό 
ένεστώς και ο χαρατ. έδυσωχούμην.

δ ύ ω  (βυθίζ ω). ΙΙαρά τοϊς Άττικοΐς λέγεται σύνθετον μόνον

δ ρ ά ω * ώ  —δ ύ ω
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άχοδΰ'α), έκδΰ'ω, νχοδύω, παρατ. μόνον ένέδΰον, μέλλων κατα­
δύσω, άόριστ. σύνθετος άπέδ0σα, ένέδϋσα, έ£έδϋσα, κατέδΰσα, 
rxpxx. μεταβ. άχοδέδϋκα  Μέσον δύομαι (καί σύνθετον άνα-, άπο-, 
iwt-, έν*, κατα-, rapa-, παραπο-, wo-) καί δύνω (=δύομαι), παρατ. 
μέσο; έδνόμην (καί σύνθετος άν-, άπ-, εΐσ-, έν-, κατ-, παρ-, ύπ·), 
μέλλων μέσος δΰσομαι (και σύνθετος άνχ-, δια-, xarcj-, ύπο-), άόρ. 
‘S', ένερντ,τ. ώς μέσος έδΰν, έδΰς. έδϋ, κτλ. (και σύνθετος άπ-, δι-, 
έ*> ές-, εξαν-, κατ-, rap-, ύπ-), ύποτακτ. δύω, εύκτ. ύποδύοι, 
προστακτ. ελλείπει, άπαρεμφ. άποδΰναι ένδΰναι, καταδύναι» 
μετοχή δύς, δύσα, δύν, (και σύνθ. άπο-, δια-, εκ-, έν-, έξανα-, κατα-> 
πχρα-, ύπο-}, παρακείμ. ενεργητικός ώς μέσος δέδυκα (και σύνθετ. 
έκ-, έν-, κατα-, παρα-, ύπο-), ύπερσ. ένεργ. ώς μέσος ένεδεδύκειν. 
1 ΙοΘγ,τ. έκδύομαι καί ένδύομαι, παρατατ. παθ. έξεδυόμην, άόρ. 
π*θ/5τ. έξεδίΓδην, παρακ. παθοτ. άποδέδυμαι και έκδέδυμαι. 'Ρημ. 
επίθετα άδυτος καί άποδυτέον. ’Ρ/,μκτ. παράγωνα ένδυσις.

θ ω ρ ο δ ο χ έ ω -ώ  (δώρα δέχομαι μέ μεμπτήν έννοιαν, κοινώς δω­
ροδοκούμαι) (καί ένθετον κατα-), παρατ. έδωροδόκουν, μέλλ. δω­
ροδοκήσω, άόρ. έδωροδοκησα παρακ. δεδωροδόκηκα. Παθητικ. 
δωροδοκούμαι, άόρ. παθ. τά δωροδοκηδέντα (= τ ά  ύπό των δωρο- 
δοκούντων πραγθέντα), παρακ. ra.O. δεδωροδόκηται (=ύπό των δω' 
ροδοκούντων πέπρακται) καί τό δεδωροδακημένον (= τ ό  ύπο των 
δωροδοχούντων πραχθέν). Ρτ,μ. έπίθ. Αδωροδόκητος.

ΟωροΟμκι (δώρον προσ?έρο>, δωρίζω) άποθ. (καί σύνθετον άντι-) 
παρατατ. έδωρούμην (καί σύνθετ. δ ι-), μέλλων μέσος δωρήσομαί, 
άόριστ. μέσος έδωρησάμην, παρακ. μέσος δεδώρημαι. ΙΙαθ. μ,όνον 
άόρ. παθ. έβωρήθην καί παρακ. raO. δεδώρημαι. 'Ρηματ. παράγ. 
δώρημα.

Ε

(ά?^νω), rapar. είων, μέλλων ύά σω, άόρ. eXgpa, r«* 
ρακαμ. εΐάκα. ΙΙαθ. έώμαι, μέλλων μέσος ώς raO. έάσομαι, άόρ.
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παΟ. είάθην, παρακ. παθ. είδμαι. 'Ρημ. επίθ. έατέος καί έατέον.

ΣΗΜ. Τό ρήμχ κκτα πρώτον ήτο « [ ’άω-ώ, Βια. τούτο υπάρχει ει εις τούς 
Ιστορικούς χρόνους, stop (=>σ·έΡ»ον, έ-εFxov κχι συναιρέσει εΐων), εΐχσσ 
( = ’-σέΡασσ).

έ γ γ ο ά ω  ώ  (εγχειρίζω, ΰπισ/νουμαι, άρραβωνίζω) (καί σύνθετον 
ές-, έπ-, κατ-, παρ-), παρατ. ήγγόων (και σύνθετος κατ-, παρ-), άόρ. 
ι’ΐΥΥ'ύησα και σύνθετος έξ-, κατ-, παρ-), παρακείμ. ήγγόηκα, ύπερσ. 
ήγγυήκειν και ήγγυηκώς ’ήν. Μέσον έγγυοΟμαι (=έγγυώμαι, κά- 
μνω έμαυτόν εγγυητήν και =  μνηστεύομαι, νυμφεύομαι) (και σύνθετον 
παρ-), παρατ. μέσος ήγγυώμην5 μέλλων μέσος έγγυήσομαι, αόριστος 
μέσος ήγγυηοάμην και σύνθετος δι-, προσ-), παρακ. μ.έσος ί]γγόημαι, 
ύπερσ. μ,έσος ήγγ*υήμην και ήγγυημένος ήν. Παθητ. κατεγγυ<ί>- 
μαι, άόρ. παθ. ήγγοήθην (και σύνθετος δι-, έξ-, κατ-), -παρακείμενος 
παθ. διηγγύημαι και έ£ηγγύημά ι. 'Ρηματ. έπίθ. έγγοητή γυνή 
( = ή  μεμνηστευμένη κατ’ άντίθεσιν -προς τό εταίρα). 'Ρηματ. παράγ. 
έγγύησις, έ£εγγύησις, διεγγύησις, παρεγγύησις, έγγυητής.

ε γ ε ίρ ω  (έξυπνώ, διεγείρω τινά) (και σύνθετον άν-, έπ-), παρατατ. 
ήγειρον, μέλλων έ^εγερώ, άόριστ. ήγειρα (και σύνθετος άν-, εξ-, 
έπ-), παρακείμ. fi\ άμετάβ. έγρήγορα (— είμι άγρυπνος), ύπερσυντ. 
έγρηγόρειν. Μέσον εγείρομαι (καί σύνθετον άν-), άόρ. παθητ. ώς 
μέσος ήγέρθην (καί σύνθετ. άν-, έξ-), άόριστ. μέσος β\ σπανιώτερος 
ήγρόμην καί έξηγρόμην. Παθητ. έγείρομαι ύπό τίνος, παρατατ. 
παθ. συνηγειρόμην, άόρ. παθητ. ήγέρθην (καί σύνθετ. έπ-). 'Ρηματ. 
παοάγ. έγερσις.

’Ρΐζκ ισχυρά (ίξ ής Ιγεΐρω~ίγέρ jw), κχι ασθενής #yp-, ήτις επανίλή» 
φθη ολόκληρός έν τή Αττική αναδιπλώσει του εγρ-ήγορ-α.

έγκω;^εάζο> (επαινώ, κάμνω έγκώμιόν τίνος), παρατ. ένεκω- 
μίαϊ,ον, μέλλων μέσος ώς ενεργ. εγκωμιάζομαι καί ένεργ. έγκω- 
μιάσω. άόρ. ένεκωμίασα, παρακ. έγκεκωμίακα. Παθ. έγκωμιά- 
^ομαι καί παθ. παρακ. έγκεκωμίασμαι μόνον. Τό μέσον αυτοπαθές 
κατ’ άνάλυσιν έγκωμιάίί,ω έμαυτόν. 'Ρημ. έπίθ. άνεγκωμίαστος. -

έγχειρ έω -ώ  (επιχειρώ, χειρουργώ), παρατατ. ένεχείρουν,



μ&. έγχειρήσω, άόρ. ένεχείρησα, χαρχκ. έγκεχείρηκα υχερσ. 
ένεκεχειρήκειν. Ρτ̂ μ. έχίθ. έγχειρητέον. Ρηματικόν χαρχγ. έγ- 
χείρησις.

εγχεερέ^ω  (δίδιο π  είς τχς χεΐρχς Ttvoc), χχρατ. ένεχείριϊ,ον, 
μέλλ. έγχειριφ, άόρ. ένεχείρισα, χαρχκ. έγκεχείρικα. Με·?, μόνον 
άόρ. μέσ. ένεχειρισάμην. Τό δε μεσ. αΰτοχχθέ; κατ’ ανάλυα, έγ-γ 
χειρί^ω έμαυτόν. ΙΙχθ. μόνον άόρ. χχ9. ένεχειρισΟην.

£ζομ.%( (βάλλω έμαυτόν νά καθίσ·/;, κάθημαι). ’Λχοθ’Γ και μό­
νον σύνθετον καθέ£,ομαι (κχι συνθετ, χαρακαθ-, χερικαθ-, έγκαΟ-, 
χροσκχθ-, συγκχ9-), χαρατ. μετά σημασίας αορίστου έκαθεϊ,όμην 
(κ*ί συνθετ. χντ-, χαρ-, συν-, συμχαρ-), μέλ>.. συντ,ρ. καθεδοΰ· 
μαι (κχι συνθετ. χροσκχθ-).

έΟέλω (θέλω) κχι συνεΟέλω, ενίοτε δέ θέλω, χχρχτ. ήθελον, 
μέλλ. έθελήσω (σχχνιώτχτχ δέ θελήσεις, θελήσει, θελήσουσι, θε- 
λήσειν), άόρ. ήθέλησα, ΰχοτ. έθελήσω (σχχνιώτατα δέ θέληση), 
εΰκτ. έθελήσαιμι, χροστ. έθέλησον, άχχρ. έθελήσαι (σχανιώτ. δέ 
θελήσαι), με το/, έθελήσας (σχχνί'.ότχτ. δέ θελήσας), χαρχκ. ήθέ- 
ληκα, υχέρσ. ήθελήκειν. Ρημ. χαρκγ. έθελοντής, έθελούσιος.

ΣΗΜ. Τό &Wia> λέγεται εις τας φράσεις #foi> &έ\οντοξ, &ν feog 
imp &toi QUmei.

έΟίζω (συνηθίζω nvx), (και συνθετ. άχ-, χροσ-, συν-), χχρατ. 
εϊθι^ον κχι 5τροσείθι£,ον, μέλλ. έθιώ, άόρ. εϊθισα (κχι συνθετ. χροσ-, 
συν-), χχρχκ. εϊθικα. Μέσ. κχι χχθ. έθίί,ομαι (κχι συνθετ. χροσ-, συν-, 
χόρ. χχθ. ώς μέσ. κχι χχθ. είθίσθην κχι συνειθίσθην, χαρχκ. μέσ. 
κχι χχθ. είθισμαι (κχι συνθετ. χρο·, συν-), ΰχερσ. μέσ. είθίσμην καί 
είθισμένος ήν, κχι χχθ. συνετισμένος ήν. 'Ρημ. έχίθ. έθιστέον, 
συνεθιστέον. Τό μέσ. χυτοχχθές κχτ’ άνάλυσιν έθίέ,ω έμαυτόν. 
Ί*ημ. χχρχγωγ. έθισμα.

. νΛ/ρηστον χχρ* ’Λττικοΐς χεζολόγοις, ευ/ρηστος δέ ό χά­
ρο:*. εΐωθα (—ειθισμχι, συνηθίζω), ΰχοτ. είωΟω, ΰχερσ. είωθειν, κχ 
εέωθώς ήν. ! ■*·

ΣΗΜ 'Ριζ. *Fn*' *&-·* ί—ε-σΡη·*, εξ «ζ μετά την άχοθβλήν τον σ
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xau άνχπλτ,ρωτιχήν εχτατιν τιϋ ε εις ει ετράπη χχ'ι τό τ, εις ω, ώ; £ηγ-ρήγ· 
vufju, ερρωγχ).

ε ικ ά ζ ω  (ομοιάζω τινά τινι, συμπεραίνω) (καί σύνθετον άπ-, έξ-, 
προ-, προσ-), παρατ. ήκαί,ον, μέλλ. μέσ. ως ένεργ. άπεικάσομαι 
καί άντεικάσομαι, άόρ. ήκασα καί συνθετ. άπ-, άντ-, παρ-). Παθ. 
εικάζομαι, παρατ. ήκαΐ,όμην, (καί συνθετ. ά.π-), ά,όρ. παθ. καί ώς 
μέσ. καί παθ. ήκάσθην (καί συνθετ. άπ-, προσ-), παρακ. παθ. ή- 
κασμαι (καί συνθετ. άπ-), υπερσ. παθ. έί^καστο. Το μέσ. αυτοπαθ. 
άπεικάϊ,ω έμαυτόν. Ρημ. έπίθ. άπεικαστέον. Ρημ. παράγ. είκα- 
σία, είκαστής, εικαστικός.

ν
ΣΗΜ. Ή  δια τοϋ η αϋξήσις χχΐ ά,ναδίπλωσις είνχι Ά ττιχή, ή δέ δια τονΤ ι 1ει είναι μεταγενέστερα.

εΐ'κω  (ένδίδω, υποχωρώ) (καί συνθετ. ύπ-, παρ-), παρατ. βίκον 
(καί συνθετ. ύπ-), μέλλ. ε’ίξω (καί συνθετ. ύπ-), άόρ. είξα (καί συνθετ. 
ύπ-), άόρ. β' εΐκαθον, του'οποίου εύχρηστα είναι μόνον ύποτ. πα- 
ρεικάθη καί εύκτ. ύπεικάθοιμι.

[εΙκω]=ύμοιώ· εύχρηστος ό παρακ. έοικα μετά σημασίας ένε- 
στώτος (='ομοιάζω, φαίνομαι), τού οποίου τό γ' πληθ. λέγεται έοί- 
Kacn καί ε’ί^ασι (καί συνθετ. προσ-), ύποτ. έοίκω, εύκτ. έοίκοιμι, 
προστακ. έλλείπει, άπαρ. εικέναι (καί συνθετ. προσ-), μετοχ. εί- 
κώζ (καί συνθετ. προσ-) εΐκυΐα, είκός (καί συνθετ. άπ-), ύπερσυντε- 
λικ. έώκειν.

ΣΗΜ. 'Ριζ. Fix-, έξ ου τό εϊξαβι, (=F£-F<^aotv χ ιτ ' άνχλογίαν τοϋ ισχσι), 
είχέναι (—-Fs-Fixivat), sixoig (:=Fe-Fixa^).

ε ιμ .'χ ρ τχ ι. ό’ρα μείρομαι.
εεμ,ί (είμαι) εί, έστί, έστόν, έστόν, έσμέν, έστέ, είσί, ύποτ. 

ώ, ής, ή, κτλ. εύκτ. εϊην, εΐης, εϊη, εΐητον, είήτην καί εΐτην, 
ε’ίημεν καί εΐμεν, ε’ίητε, εϊησαν καί είεν. ποοστ. ϊσθι. έστω, έ- 
στον, έστε, έσταον καί δντων, άπαρ. είναι, μετοχ. ών, ουσα,-δν. 
ΙΙαρατ. ή καί ήν, ήσθα, ην, ηστον, ήστην, ημεν, ήτε καί ηστε, 
ΐ|σαν. Μέλλ. έσομαι, έσει, έσται κτλ., άόρ. έγενόμην, παρακ. 
■γέγονα, ύπερσ. έγεγόνειν. Ρημ. έπίθ. συνεστέον.
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19ΙΜ· Τύ tlfu εύρίσχετβι σύνθετον μετά των προθέσεων ά»ό, if, h , μ*τά,
%αρά, MMifit χράς, σν* κχι μετά τοϋ βνμπαρ.

cqjuc (πο^ΰσομαι), ει, εΐσι ϊτον, ϊτον, ϊμεν, ΐτε, ί'άσν, ύποτακτ. 
ϊα), Γης, irj, εύκτ. ίοίην καί σπανίως ϊοιμι, ίοις, ϊοι, κτλ., προστ. -
ίθι ϊτω, ϊτον, ΐτε, ιόντων, άπαρέμρ. ίέναι, μετοχή Ιών, Ιοϋσα Ιόν.
Παρατ. ήα και ήειν, ήεις καί ήεισθα, ήει καί ηειν, ήτον, ήτην, 
ήμεν, ήτε, ήσαν. 'Ρ/,μ. έπόθ. περιιτέον, διεξιτέον, άπιτέον, διι- 
τέον, έπανιτέον, προσιτέον, ίτέος-τέυν, παριτητέα, έξιτητέον, 
δυσπάριτος. V ·

ΣΗΜ Τό Λμι καθ’ οριστικήν εχει σηαασΐχν μέλλοντος Ξ=πορεύσομχι, εις 
οι τιςάλλχς εγκλίσειςεχει σημσσΐαν ενεστώτας και μέλλοντος. 'Ρΐζ* ί·, εξής 
ει*. Ενρ:βχεται σύνθετον κχι μετχτών προθέσεων άκό, διά, αίς, bt, bti, παρά, ■»· \
tuft, -κρος, προ, σοκ κχι τών διπλών i*ff-, διεξ-, I»αν- κτλ. <  ̂ ’

είρ γω  (κωλύω, άποκλειω, εμποδίζω τ/,ν είσοδον) (καί σύνθετον 
αχ-, αν-, έξ-, πε;ι·), παρατ. είργον (καί σύνθετος άπ-, δι-, εξ-, 
κατ-), μέλλο>ν εΐρξω (καί ένθετος άπ-), άορ. ειρξα (καί σύνθετος 
άπ-). ΙΙαθ. εΐργομαι (καί σύνθετον άπ-, δι-, έξ-, κατ-), παρατ. είρ- 
γ*όμην (καί έξ-), μέλλων μέσος ώς παθ. ειρξομαι, άορ. παθ. εϊρ- 
χΟην παρακείμ. παθ/,τ. άνεΐρνμαι καί περιεΐργμαν ρ/,ματ. έπίθ. 
άερκτος.

εεργνυ*ω (εγκλείω, εμποδίζοι τ/,ν έξοδον) καί καθείργνυμι, άόρ. 
είρξα (καί σύνθετος καθ-, σνγκαθ-). ΙΙαθ. καθείργνυμαι, άόρ. παθ. 
εϊρχΒην, παρακ. εΐργ-μαι (καί ένθετος καθ-, συγκαθ-). 'Ρ/,μ. έπίθ. . 
ειρκτή.

ν' ·" -
ΣΗΜ. Πβρ* ΙΙλάτωνιό άόρ στο; ·>ρίσχετχ; κχι (ρξας, χαδίρξgg, πιριέρξαρ, 

βνχίρζαρ.
l i f t ωνεύομ.«ε (άρνουμαι νπάρ/οντα αγαθά, έλαττώ τά έμαυτοΰ, 

οο άντίθετον το αλαζονεύομαι), άποθ. ούτινος μόνον ό ένεστώς καί 
ό μέλλων εϊρωνεύσομαι. 'Ρ/,μ. παράγ. ειρωνεία.

«
(^ννερ^ομχι έν τ7( έκκλτ,οία του δήμου), πκρατατ. 

έξεκληβία^ον καί ήκκλησία^ον, μέλλ. έκκλησιάσω, άόρ. έξεκλη· 
rrUwa λχΙ ήκκλησίαβα. ΐν#μ· ποφάγ. έκκλησιαστής, έκκλησια- 
σπκός.

- %
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έ λ α τ τ ό ω - ώ  (σμικρύνω) και άόρ. ήλάττωσα μόνον. Μέσον και 
χαθητ. έλαττοΰμαι, χαρατ. ήλαττούμην, μέλλ. μέσος έλαττώσο- 
μαι και έλαττωθήσομαι, άόρ. χαθ. ήλαττώθην. 'Ρηματ. χαράγωγα 
έλΑττωσις, έλάττωμα.

t

ελ α ύ νω  (υπάγω
απ-<

έφιππος 
.π-, πκο

η εφ α|/,κξης, 
προ-, περί-,

καταδιώκω) (και σύνθετον 
χροσ-), χαρατ. ήλαυνον

(και σύνθετος άχ-, έξ-, χαο-, χροσ-), μέλλιυν συνηρημ. έλώ , έλ^ς, 
έλα, κτλ. (και σύνθετος άχ-, έξ-, χαρ-, χροσ-), άόριστ. ήλασα (και 
σύνθετος άχ-, δι-, εΐσ-, έξ-, χαρ-, χροσ-, πεοι-, συν-, ύχ-), χαρακ. 
μόνον σύνθετος Απελήλακα, έξελήλακα προελήλακα, χεριελή- 
λακα. ΓΙαθητ. έλαύνομαι (και σύνθετον άχ-, εξ-, έχ-, χέρι-), χα- 
ρατατ. ήλαυνόμην (και σύνθετ. άχ-, έξ·), άόρ. χαθ. μόνον σύνθετος 
Απηλάθην, έξηλάθην και περιηλάθην. Άόρ. ρ.έσος ήλασάμην και 
έξελάσασθαι. ΙΙαρακ. χαθ. έλήλαμαι (καί σύνθετος άχ-, έξ-). Ρημ. 
έχίθ. εύήλατος, νεήλατος σφυρήλατος, έλατέον. ΓΙαράγ. ρηματ. 
έλασις, διέλασις, έξέλασις, χροέλασις.

ε λ έ γ χ ω  (έξελέγ/ω, έχιχλήττω, κατηγορώ) (και σύνθετον άχ-, δι-, 
έξ-), χαρατ. ήλεγχον ικαί σύνθετος έξ-), μέλλων έλέγξω (και σύν­
θετος έξ-), άόρ. ήλεγξα (καί σύνθετ. άχ-, έξ-). ΙΙαθ. ελέγχομαι (και 
σύνθετυν άχ-, έξ-), χαρατ. χαθ. ήλεγχόμην (και σύνθετ. άχ-, έξ-), 
μελλων χαθοτ. έλεγχθήσομαι (και σύνθετ. έξ-), άόρ. χαθ. ήλέγχθην 
(και σύνθετ. έξ-), χαρακ. έλήλεγμαι (καί σύνθετος έξ-), ύχερσυντ. 
έξελήλεγκτο καί έξεληλεγμένοι ήσαν μόνον. Τό μέσον αΰτοχαθές 
κατ’ άνζλυσιν εξελέγχω  έμαυτόν. 'Ρημ. έχίθ. έλεγκτός, Ανέλεγ­
κτος, εύέλεγκτος, δυσεξέλεγκτος, ανεξέλεγκτος, έλεγκτέον, 
έξελεγ·κτέο.ς. 'Ρημ; χαράγ. έλεγκτήρ, έλεγ·κτικός.

έ λ ε έ ω -ώ  (έλεώ, εύσχλαγχνίζομαι), χαρατ. ήλέουν, μέλλων έλε- 
ήσω (καί σύνθετος κατ-), άόρ. ήλέησα (καί σύνθετος κατ-). ΙΙαθητ. 
ελεούμαι, χαρατ. ήλεούμην, μέλλων χαθ. έλεηθήσομαι, άόρ. χαθ. 
ήλεήθην. 'Ρημ. έχίθ. Ανελέητος.

έ λ ε λ ςζω  (φωνάζω έλελευ, το όχοίον ή το έχίφθεγμα πολεμικόν). 
Μόνον το έλελίξουσι καί ο άόρ. ήλέλιξαν.
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ίλ έ τ χ ω  (τυλίσσω, στρέφω, γυρίζω), συνήθως εΰρίσκεται συνθε­
τών άνελίττω (όπερ καί άνειλίττω παρά Πλάτωνι) καί έξελίττω, 
άόρ. εΐλ»£α (καί σύνθετον έξ-, περί-). ΓΊαΟ. έλίττομαι, παρακ. πά­
θη τ. άνείλιγμαι. Μέσ. έ^ελίττομαι, περιελίττομαι (οπεο καί περί· 
ειλίττομαι παρά I Ιλάτωνι), άόρ. παθ. ώς μέσ. περιειλίχθην πα­
ρακ. μέσ. ένείλιγμαι.

ελχω (σύρω) (καί σύνθετον άν-, άφ-, εο-, καθ-, περί-, συν-, 
σννεφ-), παρατ. είλκον (καί σύνθετος άνθ-, άφ-, καθ-, περί-, ύφ-), 
μέλλ. μόνον συνέλρ,ω καί καθέλκω, άόρ. εΐλκυσα (καί σόνθετ. άν·, 
άφ-, ίι- , ές-, καθ-, συν-), παρακ. μόνον καθείλκυκα. ΙΙαθ. έλ- 
κυμαι (καί ένθετον έφ-, περί-) παρατ. παθ. είλκόμην, άόρ. 
παθ. καθειλκύσΟην, παρακ. παθ. άνείλκδσμαι καί καΟείλκυσμαι. 
Μέσ. έφέλκομαι καί προσέλκομαι, μέσ. άόρ. έφειλκυσάμην καί 
προσειλκυσάμην. Ρημ. επίθ. έλκτέον καί συνελκυστέον. Τό μέ­
σον αυτοπαθές καί αλληλοπαθές κατ' άνάλυσιν, έλκω έμαυτόν, έλ- 
κουσιν άλλήλους. Ρηρ.. παράγ. έλξις.

έλληνέζω  (διαλέγομαι ελληνιστί). Μόνον ο ένεργ. ένεστώς καί ό 
παθ. άόρ. ήλληνίσθησαν.

ε λ π ίζ ω  (f/ω  ελπίδα, νομίζω), παρατ. ήλπι^ον, άόρ. ήλπισα 
(καί σόνθετ, έπ-). Παθ. έλπί^ομαι μόνον. Ήηματ. έπίθ. έλπιστός,- 
Ανέλπιστος, δυσέλπιστος.

< μέω -ώ  (ξερνω), παρατ. ήμουν καί άόρ. έ^ήμεσα μόνον.
ΐμ α ε ^ ό θ ) · ώ  (στερεώνω, άσφαλΓζω, βεβαιώνω), παρατ. ήμπέ- 

δουν, μέλλ. έμπεδώσω καί άόρ. ήμπέδωσα μόνον.

ε μ π ο δ ίζ ω  ίέμποόίζω), παρατ. ένεπόδιί,ον, μέλλο>ν έμποδιΦ 
μόνον. Παθ. εμποδίζομαι μόνον.

έ μ η ο ρ ιό ο μ χ ι (εμπορεύομαι, είμαι έμπορος) άποθ., μέλλων 
μέσ. έμπορεεσομαι, άόρ. μέσ. έμπορευσ^μενος μόνον.

4 ν * ν τ ε ό ο μ χ ι·< ι9 μ χ ι (εναντιώνομαι) άποθ., παρατ. ήναντιού- 
jtfjv, μέλλ. μέσ. έναντιώσομαι, άόρ. παθ. ώς μέσ. ήναντιωΟην, 
παρακ. ήναντίωμαι. Ι'ημ. παράγ. έναντίωσις.
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ε ν ε δ ρ ε ύ ω  (κάμνω ένέδραν), παρατ. ένήδρευον και άόρ. ένή- 
δρευσα. ΓΙχθ. ένεδρεύομαι, μέλλ. μέσ. ώς παθ. ένεδρεύσομαι, 
άόρ. παθ. ένηδρεύθην. Μέσ. μόνον ό άόρ. τής μετοχ. ένεδρευσά- 
μενος.

έ ν ε χ υ ρ ά ζ ω  (λαμβάνω ένέχυρον), παρατ. προσηνεχύραξον, μέλλ. 
ένεχυράοων, άόρ. άπαρ. ένεχυράσαι. Ιίαθ. άόρ. ήνεχυράσθη μό« 
νον. 'Ρημ. παράγ. ένεχυρασία, ένεχυρασμός.

ένύ ο ο α εά ζω  καί ένθουσιάω-οό (εΐμι ενθουσιώδης), μέλλ. έν- 
θ.ουσιάσω και άόρ. ένθουσιάσας. 'I V,μ. παράγ. ένθουσίασις καί έν- 
θουσιασμός.

άνύν>μ.έθμ.α&-θύ{Λα& (έν τω έμω θυμω, τω νω τίθημί τι, σκέ­
πτομαι) άποθετ., παρατ. ένεθυμούμην, μέλλ. μέσ. ένθυμήσομαι, 
άόρ. παθ. ώς ρ,έσ. ένεθυμήθην (καί σύνθετ. προς-), παρακ. μέσ. έν- 
τεθύμημαι, ύπερσ. μέσ. ένετεθύμητο. Ιίαθ. μόνον του παρακ. το έν- 
τεθυμημένον (=έσκερ.ρ.ένον). 'Ρημ. έπίθ. ένθυμητέον. 'Ρηρ.. παράγ. 
ένθύμημα, ένθύμησις.

έ ν ν ο έω -ώ  (βάλλω· τι έν τω νω, σκέπτομαι), παρατ. ένενόουν, 
άόρ. ένενόησα (καί συνθετ. προσ-), παρακ. έννενόηκα. Μέσον έν- 
νοοϋμαι (έν τω έμω νω τίθημί τι), παρατ. ένενοοόμην, άόρ. παθ. 
ώς μέσ. έννοηθείς.

έ ν ο χ λ έ ω -ω  (ένοχλώ), παρατ. ήνώχλουν, μέλλ. ένοχλήσω, άόρ. 
ήνώχλησα, παρακ. ήνώχληκα. Ιίαθ. ενοχλούμαι, παρατ. ήνω- 
χλούμην καί παρακ. παθ. παρηνώχλησθε μόνον.

ε ν τ έ λ λ ο μ α ι (δίδωρ.ι εντολήν τινι, παραγγέλλω) άποθ. παρατ. 
ένετελλόμην, άόρ. μέσ. ένετειλάμην, παρακ. μετά παθ. διαθέσ. 
έντέταλμαι. 'Ρημ. παράγ. εντολή.

(είναι έπιτετ^μμένον, υπάρχει δυναρ.ις έξιοθεν) άπρόσωπ., 
ύποτ. έξη, εύκτ. έξείη, προστ. έξέστω, άπαρ. έξεΐναι, ρ.ετοχ. εξόν. 
Παρατ. έξην. Μέλλ. έξέσται καί έκγενήσεται, εΰκτ. έξέσοιτο, 
άπαρ. έξέσεσθαι, μετοχ. έξεσόμενον καί έκγενησόμενον. Άόρ. 
έξεγένετο.
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ΐξ« τά ζω  (έςετάζω) (καί σύνθετον προς-, συν-), παρατατ. έξι\τα· 
£ον, μέλλ. έξετάσω καί συνε,ριτ,μ. άπαξ έ£ετιϊ)μεν, άόρ. έξήτασα 
(καί σύνθετος άντ-, παρ-), παρακ. έξήτακα. ΙΙαθ. έ£ετά£,ομαι (καί 
σύνθετον συν-), παρατ. έξηταζόμπν, μελλων παθ. έ^ετασθήσομαι, 
άόρ. παθ. έ^ητάσθην, παρακ. παθ. άξήτασμαι (καί σύνθετος .προσ-)^ 
Ί ^ .  έπίθ. έ^εταστέον καί Ανεξέταστος. Ίο μέσον αυτοπαθές κατ’ 
άνάλυσιν έξετάξω έμαυτόν. TV,μ. παράγ. έξέτασις. έξετασμός, 
έξετασπ'ις.

ΐττοανέω -ώ  (επαινώ) (χαί σύνθετ. άντ-, συν-, ΰπερ-), παρατατ. 
έπι^νουν μελλων μέσ. ώς ένεργ. έπαινέσομαι καί σπαν, ένεργ. έπαι· 
νέσω, αόριστος έπι^νεσα (καί σύνθετ. συν-, ύπερ-), παρακείμ. έπή- 
Υ£Κ<χ. Παθτ,τ. έπαινοϋμαι, παρατ. έπηνουμην, μέλλ. παθ. έπαι- 
νεδήσο^ΐΛΐ, άόρ. παθ. έπηνεθηΥ, παρακ. παθ. έπι^νημαι, νπερσυντ. 
παθ. έπι^νημενος ijv. To μέσ. κατ’ άνάλυσ. έπαινφ έμαυτόν. Ίν,μ. 
έπίθ. επαινετός, πολυεπαίνετος καί έπαινετέον. 'Ρημ. παράγ. 
έχαινέτης.

έ ο ρ τ ά ζ ω  (Ι/ΐύ εορτήν, εορτάζω), παρατ. έώρταξον, αόριστος" 
εώρτασα. Ίν,μ. παράγ. εόρτασις.

ΐη χ ν ο ρ θ ό ω -ώ  (επανάγω τι εις τήν προτέραν αύτοΰ ορθήν κατά- 
στασιν), παρατ. έπηνώρθουν, μέλλ. έπανορθώσω, άόρ. έπηνώρθω- 
βα (καί σύνθετος συν·). Μέσονέπανορθοΰμαι, παρατ. μέσ. έπηνιυρ · 
ύουμην, μέλλ. μέσος έπανορθώσομαι, άόρ. μέσος έπηνωρΟωσάμην.
I Ιαθτ,τ. γρόνοι μόνον μελλων έπανορθωθήσομαι, άόρ. παθ. έπηνωρ- 
θώθην, πχρακ. έπηνΦρθωται. Ίν,μ.. έπίθ. έπανορΟωτέος. 'Ρηματ. 
παρά*/, έπανόρθιυσις, έπανόρθωμα.

έ««έγω  (£ιά.ζω) καί συνήθως κατεπε(γω, παρατ. κατήπειγον. 
Μέσον επείγομαι, παρατ. ήπειγόμην, άόρ. παθτ,τ. ιός μέσος ήπεί· 
χύην Ίν,μ. έπίθ. έπεικτέον.

(τα θ ο μ έω -ώ  (επιθυμώ), παρατ. έπεθύμουν, μέλλ. έπιθυμήσω, - 
άόρ. έπεθΰμηβα, παρακ. έπιτεθύμηκα Παθ. μόνον το έπιθυμούμενα 
καί άντβχιθυμεϊσδαι. Ρηματ. παράγωγα έπιθυμητί'ις, έπιθύμημα, 
έπι&υ μιμικός.

Ιπ ικ ο ο ρ έω -ώ  (είμί επίκουρος, (υοτ,θώ) (καί σύνθετον συν-),- πα- 
ρατατ. έχεκυόμυυν, μελλων έπικουρι)αω (καί σύνθετ, άντ-), άόριστ.
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έπεκούρησα. ΙΙαΟ. μόνον το του παρακ. έπικεκουρήσθαι. Ρημ«τ 
παράγ. έπικούρησις.

έ π ιμ έ λ ο μ α ι  καί έπιμελέομαι-οϋμαι (επιμελούμαι, είμαι έπι 
ρ.ελής), άποθ. (κάι σύνθετον άντ-, συν-), παρατ. έπεμελόμην και έπε- 
μελούμην (και σύνθετος συν-), μέλλων μέσος έπιμελήσομαι (και 
σύνθετος συν-) και παθητ. ώς μέσος σπανιώτατα έπιμεληθήσομαι, 
άόριστ. παθητ. ώς μέσος έπεμελήΟην, παρακείμ. έπιμεμέλημαι. 
'Ρημ. έπίθ. επιμελήτέον. 'Ρημ. παράγ. έπιμέλημα, επιμελητής, 
έπίμελητικός.

έ π ί-β τ α μ ο ιι (γνο,ιρίζω) άποθετ. (καί σύνθετον εξ-, προ-,'προσ-, 
συν-), ύποτ. έπίστωμαι, έπίστη, κτλ., εΰκτ. έπισταίμην, έπίσταιο, 
κτλ., προστ. έπίστω, έπιστάσθω, κτλ., άπαρ. έπίστασθαι, μετοχή 
έπιστάμενος, παρατ. ήπιστάμην, ήπίστω, κτλ., μελλων μέσος έπι- 
στήσομαι, άόρ. παθ. ώς μέσος ήπιστήθην ρημ. έπίθ. επιστητός· 
ρημ. παράγ. έπιστήμη, επιστήμων.

εττεσ τα τέω -ώ  (είμαι επιστάτης) (και σύνθετον συν-), παρατατ. 
επεστάτουν, μέλλ. επιστατήσω, άόρ. έπεστάτησα. 'Ρηματ. επίθετα 
έπιστατητέον. ,

© π ττ^ δ ε ύ ω  (πράττω), παρατ. έπετήδευον, μέλλ. έπιτηδεύσω, 
άόρ. έπετήδευσα, παρακ. έπιτετήδευκα. ΙΙαθητ. έπιτηδεύομαι καί 
παθ. παρακ. έπιτετήδευται καί έπιτετηδευμένος μόνον. 'Ρημ. έπίθ. 
έπιτηδευτέον. 'Ρημ. παράγ. επιτήδευμα, έπιτήδευσις. _

έ π ε τ ρ ο π ε ύ ω  (είμαι έπίτροπος), παρατ. έπετρόπευον, μέλλων 
έπιτροπεύσω καί άόρ. έπετρόπευσα. ΙΙαθ. έπιτροπεύομαι, άόριστ. 
παθ. έπετροπεύθην (καί σύνθετος προσ-) καί παθ. παρακ. έπιτετρο- 
πευμένος μ.όνον. 'Ρημ. παράγ. επιτροπεία, έπιτρόπευσις, έπιτρο- 
πευτικός.

έπ& χεερέω -ώ  ([ίάλλω χέρι εις τι, έπιχειρίζομαι), παρατ. έπε- 
__ χείρουν, μέλλων επιχειρήσω, άόρ. έπεχείρησα, παρακ. έπικεχεί- 

ρηκα. Παθ. έπιχειροϋμαι (^προσβάλλομαι καί πράττομαι), παρατ. 
έπεχειρούμην, άόρ. παθ. έπεχειρήθην. 'Ρημ. έπίθ. έπιχειρητέον. 
'Ρημ.. παράγ. επιχείρημα, έπιχείρησις, έπιχειρητής.

επομ.%& (άκολουθώ) άποθ. ό ένεστώς έπομαι (καί σύνθετος έφ-, 
παρ-, συν-, συμπαρ-),- πάρατ. είπόμην (καί σύνθετος έο-, παρ-, συν-,
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συμπαρ-, συνε?-), μέλλων μέσος £ψ·υμαι (καί σύνθετος έο-, συν»), άόρ. 
μίσος έσχόμην (καί ένθετος έφ-, συν-, συνεφ-), ύποτακτ. μόνον 
σύνθετος έ.τίσχωμα* καί συνεπίσπωμαι, εΰκτ. έπισ.τοίμην, προστ. 
έπίσ.του καί συνεπίσπου, άπαρ. έπισπεσθαι καί συνεπισπέσθαι, 
μετοχή έπισπόμεγος καί συνεπισπόμεγος. «

-ΗΜ. 'Ρίζα έξ ης Jr·, χτα βσΟϊνής ί̂ζ* σα-, εξ ης ό αόριστος έ-
#τό-μτ(ν, ό π*ρ»τ. ώκόμΐ(ν% (—:-σεπ-όμην) μετά τήν συγκοπήν τοΰ σ κα\ συν- 
χίρετιν τον εε εις ει.

εκω  (ένασχολοΰμαι εις τι, ενεργώ, θεραπεύω). Άπλοΰν είναι ποιη­
τικόν, παρά δε τοίς 'Λττικοϊς πεζολόγοις ευρίσκεται μόνον σύνθετον 
περιέχω (=π*ριποιοΤ>Λαι, καλώς μεταχειρίζομαι), παρατ. περιεϊπον 
ααί μελλ. περιέχω. Παθτ,’ΐκός μόνον περιέποιτο και παρατατικός 
περιείποντο.

(ρ ά (ι)-ώ  (Ιχω έρωτα, αγαπώ σκόδρα), παρατ. ήρων, άόρύ παΟ. 
ως ένεργ. ήράσδην (καί σύνθετ. άν-). I Ιαθ. έρωμαι (ύπό τίνος καί 
σύνθετ. άντι-) μόνον. ‘Ρημ. έπίΟ. έραστός, έρατήζ πολυέράστός,
Λξιεραβτος.

i f jy x ^o p M t  (εργάζομαι), άποθ. μετ’ ένεργ. διαθέσεως (ο ένεστώς 
καί σύνθετ. άπ-, δι-, έν-, έξ-, έπ, κατ-, περί-, συν-, ύπ-, έναπ-, προεξ-, 
awar-), παρατ. είργα£,όμηγ (καί σύνθετ. έξ-, κατ-), μέλλ. μεσ. έρ- 
μάβομαι (καί σύνθετ. άπ-, κατ-, περί-), άόρ. μέσ. είργασάμην (καί 
τννθετ. άπ-, £ν-, έξ-, έπ-, κατ-, προσ-, Ιπεξ-), παρακ. μέσ. είργα- 

<■ Jjtai (καί σύνθετ. άπ-, δι-, κατ-, περί-), ύπερσ. μ*σ. είργάσμην (καί 
ρυνθετ. έπ-), καί είργασμενος ήν. Χρόνοι μετά παθητ. διαθέσ. είναι 
Μ»νονό παθ. μελλ. έξεργασθήσομαι καί κατεργαοθήσομαι, άόρ. 
βκθ. είργάσθην (καί σύνθ. άπ-, έν-, έξ-, κατ-), παρακ. παθ. εΐργα- 
ψ αι (καί σύνθετ. άπ-, έξ-, κατ-, συν-, προ-, προσεξ-), ύπερσ. παθ. 
άργάσμην (καί σύνθετ. έξ-, προσ-), μετ' όλίγ. μελλ. παθ. είργα- 
ιμένος έσομαι. '(Ρημ. έπίθ. εύκατέργαστος, άδιεξέργαστος, δυ<Τ- 
;ατέργαστος, έργαστεος,-τεον, περιεργαστέον. 'Ρημ. παρ γ. έρ- 
-αητι,ρ, έργάτης, έργασια.

ΣΗΜ. "Ριζ. Ρεργ-, Β'ά τοντο ttifyaepHtt (—Ρ.-Ρ̂ ργασ·»*··')' ό Be πϊρατ, 
άρ/ϊς ήτο ιμιγαζόμην, άόρ ηργβοάμην, νστ*ρον Ιι πρός άφομοίωσιν $ι« 

ό τον Χϊρικ. et ίτέθη πβνταχον ιι.
φ βϋέζα» ερεθίζω), άόρ. φέΟιβα καί παρακ. ήρέΟικα 11αθ.



ρεθί'έ,ομαι (καί σύνΟετ. άν-) καί ύπερσ. άνηρέΟιστο μόνον. 'Ρημ. 
έπίθ. έρεθιστέον.

έ ρ ε ίδ ω  (στηρίζω). Μόνον σύνθετον άντερείδω καί ύπερείδω, 
παρατ. άντήρειδον, άόρ. ήρεισα (και σύνθετ. άντ-). Μέσ. άπερεί- 
δομαι καί έπερείδομαι καί άόρ. μεσ. άπηρεισάμην. 'Ρημ. παράγ. 
έρεισμα.

έ ρ ε υ ν ά ω -ώ  (εξετάζω) (και σύνθετ. δι-), παρατ. ήρεύνων, άόρ. 
ήρεύνησα. ΙΙαΟ. έρευνωμαι (και σύνθετ. δι-). Μέσ. διερευνώμαί 
τι, προεϊ,ερευνώμαι, διεξερευνώμαι, μέσ. μελλ. προδιερευνήσο · 
μαι, άόρ. μέσ. διηρευνησάμην, άνηρευνησάμην και συνεξηρευ- 
νησάμην. 'Ρημ. έπίθ. άδιερεύνητος, άνερεύνητος, δυσδιερευνη- 
τος, έρευνητέον, διερευνητέον.

ε ρ ίζ ω  (φιλονικώ) παρατ. ήριϊ,ον και άόρ. ήρισα, ώς παθ. δέ 
κατά περίφρασην έρις γίγνεται.

ε ρ μ η ν ε ύ ω  (είμαι ερμήνευε) (και σύνθετ. άφ-), παρατ. fjpjxrj— 
νευον, μελλ. ερμηνεύσω, άόρ. ήρμήνευσα. ΙΙκθ. ερμηνεύομαι. 
'Ρημ. παράγ. ερμηνεία, ερμηνευτής, ερμηνευτικός.

έ ρ π ω  (περιπατώ, πορεύομαι, μεταγενεστ. δέ σύρομαι με τά,ν κοι­
λίαν). ΙΙοιητικόν και μεταγενέστερον, παρά δε τοΐς ’Αττικούς πεζο- 
λόγοις μόνον τό έξέρπει (=έξέρχεται) και καθέρπει (=κατέρχετ«ι) 
καί τό ρημ. έπίθ. έρπετόν (=ζωον).

ε ρ ρ ω  (περιεπλανήθην, έφθάρην, έχάθην). Ένεστως ρ.έ σημασ. πα­
ρακειμένου, άπαντα δέ μόνον ή οριστικά 
έρρειν καί η μετοχ. έρρων.

έρ ο Ο ρ ιά ω ·ώ  (κοκκινίζω έξ έντροπ 
άόρ. ήρυθρίασα (καί σύνΟετ. άν-).

έρ ϋ κ ω  (άναχαιτίζιυ, άπομακρύνω). Μόνον τό έρύκειν καί άπε- 
ρϋ'κω καί ο άόρ. άπήρΰξα.

Ε ρ χ ο μ α ι (έρχομαι, υπάγω). Τού ένεστώτος μόνον ή οριστικά ευ- 
ρίσκεται απλά (καί σύνθετ. άπ-, εΐσ-, εξ-, έπ-, προ-, παρ-, περί-, 
προσ-, συν-, ύπ-, διεξ-, συνεισ-, ΰπεξ-), αί δέ άλλαι εγκλίσεις άνα- ' 
πληρούνται ύπό τού είμι, εύρίσκεται δέ μόνον ύπέρχεσθαι καί μετοχ. . 
ύπερχόμενος, παρατ. ήειν, ά ήα, μέλλ. είμι, άόρ. ήλθον (καί 
σύνθετ. άπ-, δι-, έξ-, εΐσ-, κατ-, συν-, διεξ-, άντιδιεξ-, έπεξ-, συνες-,
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i (καί σύνθετ. ύπ-), το άπαρ. 

άς). Μόνον ο ένεστως καί ό
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ΐ «χεισ-, χτλ.), χαραχ. έλήλυθα (καί σύνθετ. άχ-, δι-, είσ-, εξ-, έχ-, 
“Ιί* ^ »  χατ“» Λ*?"> ~ροσ-, συν-, ύχ-, έχαν·, έχες-, χροεtor·, χροδι-, διεξ-), 
*ϊ| ενκτ. προεληλυΟοίης καί περιεληλυθώς εϊην, ύχερσνν. έληλύθειν 
\ {< (καί σύνθετος άχ-, δι-, είσ-, έξ-, κχτ-, χαρ-, χροσ-, προ-, δίες-, έχαν-) 
ι?| χαί συνεληλυθ&ς ην, έχανεληλυθώς ην, χεριεληλυθώς ην.

1 'f
ΣΗΜ. *Ρΐζα i(f·, ερ-χομιι (:=.ίρ-σχομα·, ώς γλί-χομχι=νλίτ-σκβ;Αα>), έλ-, 

ii-vfl·-, *ξ ου t̂ ldor (ίχ τοϋ ηλυβον)

ΐρ ω τά ω ·ώ  (ερωτώ) (και ένθετον άν-, άντ-, δι-, έχ-, έχκν-,'ύ 
ύχ·), χαρατ. φώτω ν (καί σύνθετ. άν·, δι-, Ιχ-, χροσ-, έχαν-), μέλ. 

f Γ έρωτήσω (καί ένθετος δι-, έχ-) καί μέσος μέλλ. ώς ένεργ. συνηθέστ. 
έρήσομαι (χαι άν-, έχ·), άόρ. ήρώτησα (καί σύνθετος άν·, δι-, έχ-', 
έχαν-) χχι σνντ,θέστ. άόρ. μέσος ήρόμην (χαι σύνθετος άν-, άντ-, δι-, 
εχ , έχχν-, χροσ-), χαραχ. ήρώτηκα (καί σύνθετ. δι). ΙΙαθητ. έρω- 
τώμαι (χαί σύνθετον άν-, δι-, έχ-, έχαν-, χρος-), άόρ. χαθ. φωτή* 
Grjv (xxi σύνθετο; έχ-), χαραχ. χαθητ. μόνον χροσταχτ. ι’ιρωτήσθω 

; χαί μετο/ή φωτημένα.. 'Ρημ. έχίθ. άνερωτητέον. 'Ρημ. χαράγ.
| έρώτησις, έρώτημα, έρωτητικός.

εβίίΓο> (τρώγω) (χαί σύνθετον άχ-, χατ-, ύχερ-), χαρατ. φ θίον  
(χχί σύνθετος χχτ-), μέλλ. μέσος ώ; ένεργητ. εδομαι, άόρ. έρςιγον 
(χαί σύνθετος άχ-, έν-, χατ-, συν-), χαραχ. έδήδοκα χαί κατεδήδο- 
κα. ΙΙαθητ. μόνον χαραχ. κατεδηδεσμένος. Ρημ. έχίθ. έδεστός, 
έδεστέον, καί σύνθετ. θριχήδεστοτ ( =  ικωληκόβρωτος). 'Ρημχτ. 
χαράγ. έδεσμα, έδωδή.

1301. *Ρ«ζ. *ς ου eσθν (=»δ-6ω) xxt Cmpov ετ̂ ι*ω, χαι JA»-, ίξ οϊ 
ί&-η&«-χ« (χρ€λ. ivex·, ίν-ήνοχ-», λεγ·, συν-ειλοχ-κ χτλ.), έβ*σ-, έδηΒεσ·μα·, 
ίσεσ-μα.

(γΐλε·ύω, ξενίζω) (χαί σύνθετον άντα>), χαρατ. εί- 
στίων, άόρ. είστίάσα, χαραχ. είστίακα Μέσον έστιό&μαι (χαί σύνθε1 
τον συν), χαρατ. μέσο; είστιώμην, μέσος μέλλ. έσαάσομαη άόριστ. 
χαθ. ώ; μίσος σχαν. έστιαθείσα χαί συνειστιάθη, χαραχ. μέσος εί- 
στίάμαι. ΙΙαθ. σχαν. έστκϋμαι ύχό τίνος, άόριστ. χαθητ. έστιαθείς, 
χαραχ. χαθητ. χροσταχτ, έστιάσθω. 'Ρηματ. χαράγ. άστίασις, έ- 
βτιάτωρ.

έτο εμ ίΐ^ α  (χάμνω έτοιμον), χαρατ, ήτοίμαϊ,ον, μέλλων έτσι-
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μάσω. Μέσον έτοιμάϊ,ομαι, χαρατ. μέσος ήτοιμαΐζόμην, άόρ. μέσ. 
ήτοιμασάμην, χαρακ. μέσ. ήτοίμασμαι. Παθ. έτοιμάΐ,ομαι καί <>; 
χερσ. χαθ. ήτοίμαστο.

εϋδο ια μ ονέω -ώ  (είμί ευδαίμων) (και σύνθετον συν·), χαρατατ. . 
ηύδαιμόνουν, μέλλων ευδαιμονήσω, άόρ. ηύδαιμόνησα (και σύν­
θετος έν-).

εν>δα.εμ.ονεζα> (νομίζοι τινά εύδαίμονα, καλοτυχίζω), χαοατ. : 
ηύδαιμόνιΐζον, μέλλ. εύδαιμονιω, άόρ. ηύδαιμόνισα. Παθ. μόνον 
εύδαιμονίίζομαι. Το δέ μέσον αύτοχαθές εύδαιμονίζω έμαυτόν. -
'Ρτ,μ. χαράγ. εύδαιμόνισμα.

ε\>δοκεμ.έω -ώ  (είμί ευδόκιμος, καλήν ύχόλτιψιν £/<·)) (και σύν­
θετον έν-, ύχερ-), χαρατ. ηύδοκίμουν, μέλλ. εύδοκιμήσω, άόρ. ηό- 
δοκίμησα, χαρακ. ηύδοκίμηκα. 'Ρκ,μ. χαράγ. εύδοκίμησις.

ε ύ δ ω  (κοιμώμαι). Μόνον ο ένεστώς άχλοΰς ενίοτε, συνήθως δέ 
σύνθετος καθεύδω (και συγκαθ-), χαρατ. ηνίδον σχανίως, συνήθους 
δε έκάθευδον και σχανιιότ. καθηϋδον, μέλλων καθευδήσω. 'Ρτ,μ. 
έχίθ. καθευδητέον.

ε ύ ε ρ γ ε τέ ω -ώ  (κά.μνω ευεργεσίαν) (και σύνθετ. άντ-), χαρατατ. 
ευεργετούν, μέλλ. εύεργετήσω, άόρ. ευεργέτησα και εύηργέτησα, 
παρακ. εύεργέτηκα καί εύηργέτηκα, ύχερσ. εύεργετήκειν. ΙΙαθ. 
ευεργετούμαι, άόρ. χαθ. εύεργετήθην, χαρακ. χαθ. εΰεργέτημαι, 
ύχερσ. εύηργέτητο καί εύηργέτηντο μόνον. 'Ρίτ,μ. έχίθ. εύεργετη- 
τέον. 'Ρημ. χαράγ. εύεργεσία, ευεργέτημα.

ΣΤϊΜ. Το ευεργετώ îcpopst-nxi έν χή αυξήσει και αναδιπλώσει.

εύΟυμ,έομ,αο-οΰμ,Οΐΐί. (είμαι εύθυμος, ευθυμώ), άχοθετ., χαρατ. 
ηύθυμούμην, μέλλ. μέσ. εύθυμήσομαι. 'Ρ^ματ. έχίθ. εύθυμητέον.

εύλαβέομ.αο-οΟμ.'ΛΟ (φοβούμαι, φυλάττομαι) άχοθετ. (καί σύν­
θετον δι-, έξ-), χαρατ. ηύλαβούμην, μέλλων μέσος εύλαβήσομαί, 
άόρ. χαθ. ώς μέσ. ηύλαβήθην (καί σύνθετ. δι-, χρο-), χαρακ. διηυ- 
λάβημαι. Ρημ. έχίθ. εύλαβητέον καί διευλαβητέον.

εο λ ο γ έω -ώ  (εγκωμιάζω), χαρατ. ηύλόγουν, άόρ. ηύλόγησα. 
Παθ. εύλογοΰμαι καί μέλλοιν μέσος ώς χαθ. εΰλογήσομμι.
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ευρίσκω  (ευρίσκω) (καί συνθιτ άν-, έξ-) παρατατικός ηυρισκον 
(καί rs /)tτ. άν-, e£-), εύρήσω(καί συνθετ. άν-, έξ-, συνεξ-),
άόρ. ηόρον (καί συν6ετ. άν-, έξ-, συνεξ-), παρακ. ηϋρηκα (καί συν- 
βίΤ. άν-, ές-, προσεξ-). ευ at. ηύρηκώς εΐην, ύπερσ. ηύρηκώς ην. 
Μίσ. εύρίσκομαί π  (=άπολαυω, επιτυγχάνω τινός), παρατ. μ έσ. 
ηύρισκόμην, μέλλ. μέσ. εύρήσομαι, άόρ. μέσ. ηύρόμην, παρακ. 
μέσ. ηΰρημαι. Παθ. εύρίσκομαί (καί συνθετ. άν-), παρατ. παΟ. ηύ­
ρισκόμην (καί συνΦετ.άν-), μέλλ. παΟ. εύρεθήρομαι (καί άν-), άόρ, 
π*6. ηύρέθην (καί συνθετ. άν-, έξ-), παρακ. παθ. ηΰρημαι (καί συν- 
θετ. έξ-), ΰπερ<7. παθ. ηύρήμην. Ρημ. έπίθ. εύρετός, άνεύρετος, 
εύεύρετος, δυσεύρετος, εύρετέον, άνευρετέον, έ£ευρετέονν  
Ρημ. «αράγ. εύρετής, βϋρεσις, εύρημα.

ΣΗΜ. Ή «ίξησις καί ή άναδιπλοωίχσις γίνεται πάντοτε διά του ΗΥ, πλημ­
μελής «έ «ν»ι ή διά του ΕΥ γινομένη.

«υσεβέω -ώ  (είμί ευσεβής), παρατ. ηύσέβουν. 'ΠαΟ. μόνον εύ- 
σεβοΐντο και άόρ. παθ. υποτ. *εύσεβη$η. ΣυνήΟο>ς δε λέγεται κατά 
περίφρασιν εύσεδης είμι, εύσεβως έχω.

ΐΰ τ > /έω -ώ  (είμί ευτυχής) (καί συνθετ. δι-), παρατατικός ηύτη- 
χουν, άόρ. ηύτυχησα, παρακ. ηύτύχηκα, (καί συνθετ. δι-), ύπερο, 
μόνον το ηύτυχηκεσαν. ΙΙαΟητ. μόνον το του πα^ακ. ηύτύχηται 
(ιππμετ' ευτυχίας κατώρΟο>ται). Ρημ. παρκγ. ευτύχημα.

ΐό'ρραίνω  (καλώς τάς ορενας τινός διατίθημι, τέρπω, ευφροσύ­
νην πκρέ/ω), παρατ. ηΰφραινον, άόρ. ηύφράνα. Μέσ. εύρραίνο- 
μαι, παρατ. ηύφραινόμην (καί συνθετ. συν-), μελλ. συνηρημ. εύ- 
φρανοΰμαι καί σπανιώτ. παθ. ώς μέσ. εύφρανΟησομαι, άόρ. παΟ. 
ώς μέσ) ηύφράνδην.

( ό χ ο μ ί ΐ  (εύχομαι, έπιθυμω, καυ/ώμαι) άποθ. (καί συνθετ. άπ-, 
έπ-, κατ-, προσ-, συν-), παρατ. ηύχόμην (καί συνθετ. κατ-, συν-, 
προσ-, συνεπ-), μέλλων μέσος εύχομαι (καί συνθετ. συν-, προσ·), ά- 
όριστος μέσ. ηύξάμην (καί συνθετ. άπ-, έπ-, προς-, συν-, συνεπ-). 
Παθ. παρακ. ηύκται. 'Ρημ. έπίθ. εύκτός, άπευκτός, πολύευκτος 
καί εύκτέον.
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ΣΗΜ. Ή  αύξησις χοΰ ή άναδίπλω$ις γίνονται μόνον δια τον ΗΤ, πλημμελή 
δ’ Λίναι τα δια του ΕΥ εις τούς παρωχημένους χρόνους.

9 *
εύ ω /έω -ώ  (οΛεύω), παρατ. εύώχουν. Μέσ. εύωχοΟμαι, πα- 

ρΛτ. εύωχούμην, ρ.έλλ. ρ.έ<7. εύωχήσομαι, άόρ. παθ. ώς ρ,έσ. εύ- 
ωχήθην.

2χω(έ'χω, κατέχο), δύναμαι) (και συνθετ. ά?ΰ-, άν-, άντ-, δι-, έπ-, 
κατ-, μετ-, παο-, περί-, προ-, προσ-, συν-, ύπερ-, ύπ-) παρατατ. είχον 
(και σόνθετ. μετά των αυτών προθέσεων), μέλλων έξω (και συνθετ. 
άνθ-, καθ-, μεθ-, παρ-, προ-, προσ-, ύφ-, άντιπαρ-) και σχήσω (και 
συνθετ. άπο-, έπι-, κατα-, παρα-, περί-), αόριστος β' έσχον (και συν­
θετ. άν-, άντ-, δι-, έπ-, κατ-, ρ,ετ-, παρ-, προ-, προσ-, ύπ-, υπέρ-, άν- 
τιπαρ-), ΰποτακτ. σχώ, κτλ., ευκτική σχοίην απλή ούσα, σύνθετος 
δέ — σχοΐμι, προστακτική συνθετ. σχές, σχέτω, κτλ. (μετά των προ­
θέσεων έπί, κατά, παρά, πρός, υπό), άπαρ. σχείν, μ,ετοχή σχών. 
Παρακ. έσχηκα (και συνθετ. κατ-, μ.ετ-, παρ-, προσ-, ύπ-). Μέσ. 
καί παθ. έχομαι (και συνθετ. άπ-,·άντ-, έν-, κατ-, προ-, παρ-, προσ-, 
περί-, ύπερ-, συν-, προσ-, παρ-), παρατατικός μέσ. καί παθητικός εί- 
χόμην (και άπ-, άντ-, κατ-, παρ-, περί-, προ-, συν-), μ.έλλων μέσ. 
έξομαι (καί συνθετ. ά<ρ-, άνθ-, παρ-), καί ρ.έλλων μέσ. ώς παθ. ένέ- 
ξομαι καί συνέξομαι, μέλλων μέσ. παρασχήσομαι καί άποσχήσο · 
μαι, άόρ. μέσ.-. β' άπεσχόμην, παρεσχόμην καί έπεσχόμην, άόρ. 
μέσ. ώς παθ. έσχόμην (καί συνθετ. κατ-, έν-, συν-), παρακ. μέσ. πα- 
ρέσχημαι καί άτέσχημαι. 'Ρηρ.. έπίθ. άνεκτός, καθεκτός, εΰκά- 
θεκτος, δυσκάθεκτος, δυσάνεκτος, άνασχετός, έκτέος,-έον, πα- 
ρεκτέον, μεθεκτέον, προσεκτέον, άνθεκτέον, ύφεκτέον, συνε- 
κτέον, άφεκτέον, έπισχετέος. Τό ρ.έσ. αΰτοπαθ. άναλελυρ.. παρέχω 
έρ.αυτόν, κατέχω έρ.αυτόν. Τό δέ ένεργητ. είναι ενίοτε ίσον με μέσον 
ρ,άλιστα. εις τήν φράσιν «εχε δή». 'Ρηρ.. παράγ. έξις, σχέσις, σχή­
μα, άνοκωχή διοκωχή, παροχή, μέτοχος, ύπεροχή, μέθεξις, 
κάΟεξις.

εψ ω  (ψήνω) (καί συνθετ. καθ-), ρ.έλλων μέσ. ώς ένεργητ. έ\|/ή- 
σομαι, άόρ. ή\|/ησα. Παθ. έπομαι. 'Ρημ. έπίθ. έφθός, έψητός. 
’Ρημ. παράγ. έψ-ησις, όψ·ον, οπτός.
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ξ* ω -β  (ζθ), ζης, ζη, κτλ. (καί συνθετ, άπο-, δια^' κ«*α-, 
συ-), προστ. (ζή), ζητώ, παρατ. έζων, έζης, έζη κτλ. (καί συνΟέτ. 
it-), μέλλ. ζήσω καί διαζήσω, σννηΟΙστερ. δε ό μελλ. βιώσομαι, 
άόρ. έδίων κτλ., παρακ. βεβίωκα (όρα βιόω-<Ε>).

ΣΙΠί. Το 2*3 συνχιρεΐται εις η, fcto'tt ν,τό τότε ζήω-£ώ, Sijetg-Sfjg, tfiti 
ζ§  χτλ.

’’Ή

V :fis>*, ·. ' ·**>■ ·-·- Τ
κ.(

ζΐύγννμε (ζεόγω). Άπλουν είναι ποιητικόν, παρά δέ το~; Άτ- 
τικοί; πεζολόγοις είναι σόνΟετον συζεύγνΰμι, ύποζευγνϋμι και μ ο  
ταζεύγγνμι, παρατ. άναζεύγνΰ μόνον, άόρ. εζευζα και άνέζευζα. 
11x0. ζεύγνΰμαι (και συνθετ. κατα-, παρα-), άόρ. παθ. έ^ύγ*ην (καί - 
συνΟετ. δι-, συν-), και σπανίως έζεύχθην, παρακ. έζευγμαι (και συν- } 
θετ. δ<-, συν-). Μέσ. διαζεύγγΰμαι, άόρ. μέσ. συνεζεύζατο. -Ρημ, 
παρά*/, διάζευζις, σύζευζις.' ·.;?··-.—  - r %-

-Ν
ζέα> (βράζω), ζείς, ζεί κτλ. καί άόρ. έζεσα μόνον. Ί?ημ/ παράγ. 

ζέσις.
ΣΗΜ. *Ρίζ. αφχιχή £*ο-, ίζ ης τό μεταγενέστερον ζεσ-τος, τό δε σ μεταξύ 

δύο φωνηέντων xxi πρύ άλλου ο «©βάλλεται χ ιι ©tx τούτο δέν εκτείνεται τ4 Ε  
«ίς Η εις τον άόρ·.<ττον.

ζΐ^Ιίΐόω-ώ (ζημιώ, τιμωρώ σωματικώς η γρηματικώς) (καί 
σόιΑετ. έπι-), παρατ. έζημίουν, μέλλ. ζημιώσω, άόρ. έζημίωσα 
καί σννΟετ. προσ-), παρακ. έζημίωκα Had. ζημιούμαι, παρατ.έζη- 
μιούμην, μέλλ. μέσ. ώς παΟ. ζημιώσομαι καί σπχνίω; ό παΟ. ί,ημιω- 
θήσομαι, άόρ. παΟ. έζημιώΟην, παρακ. πχ9. έζημίωμαι, ύπερσ. παΟ, 
έζημίαΐτο. Το μέσ. αυτοπαΟ. κατ’ άνάλυσ. ζημιφ έμαυτόν. 'Ρημ. 
παράγ. ζημία)μα.

ζώννϋμι (ζώνω ) Ό ένεστως μόνον σύνθετο; καί σπάνιος παρα- 
* ζα)ννύς. ΓΙαΟ. καί μέσ. παρακ. διέζακαι καί διεζωμένο^. ‘Ρημ. 

ίπιΟ. άζακττος. Ί'τμ,. παράγ. διάζωμα, ζώνη.
'Λ.
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ή β ά σ κ ω  (αρχίζω νά ήβώ). Μόνον ό ένεστώς ήβάσκω.

ή β ά ω -ώ  (είμαι είς ηβικήν ηλικίαν, ακμάζω) και άνηδώ, μέλλ. 
έφηβήσουσιν, άόρ. ήβησα και άνήβησα καί παρακ. παρήβηκα.

ή γεμ ιο νεύ ω  (είμαι ήγεμών), άόρ. ηγεμόνευσα, παθ. μόνον ήγε· 
μονεύεσθαι.

ί)γ έ ο μ ϊΐ·ο ΰ μ ( ϊΛ  (οδηγώ, νομίζω) άποθετ. (καί συνθετ. έξ-,
έρ-, καθ-, προ-, ύρ-]

είσ-, έξ-, προ-·, ύρ-), με
κ«θ-, ύρ-, έπεκ,δι)-, άόρ.

Π 7ϊρθδΐ·-, ύρ-), παρα/-.
σ~κνίως κκΐ ώς πκΟ). ’Αόρ,

k .V 'Ρημ. έπίθ. άδιήγητος, εύ
κατ’ άνάλυσ. ηγούμαι έμαυτόν.

ί ] δ θ μ α ι  (ευχαριστούμαι, ευφραίνομαι) άποθετ. (καί συνθετ. Ιο-, 
συν-), παρατ. ήδόμην (καί συνθετ. συν-, ύπερ-), ^έλλ. παθ. ώς μέσ- 
ήσθήσομαι (καί συνθετ. έ-ρ-, συν-), άόρ. παθ. ώς μεσ. ήσθην (καί συν* 
θετ. έρ-, συν-, ύπερ-). 'Ρημ. παράγ. ηδονή.

η κ ω  (=ίλήλυθα) (καί συνθετ. άν-, άρ-, έξ-, έρ-, δι-, καθ-, παρ-^ 
προ-, ττερι-, προσ-, συν-), παρατ. ήκον (=έληλυθειν) (καί συνθετ. 
έξ-, έπαν-, προκαθ-, προσ-), μέλλ. ή£υϋ (=ίληλυθώς εσομαι). Τό δέ 
άπρόσωπον προσήκει λέγεται καί προ σηκόν έστι, ύποτακτ. καί 
προσήκον ή, ό παρατ. καί προσήκον ήν.

γ)}λί (λέγω). Παρά τοΐς Άττικοΐς πεζολόγοις άπαντώσι μόνον του 
παρατ. έν διαλόγοις τό ήν δ’ έγώ, ή δ' δς, ή δ’ή.

ήττά,ωμ,οίΛ-ώΐι.'ΧΛ (εΐμί κατώτερος, νικωμαι) άποθετ. (καί συν­
θετ. άνθ-), παρατ. ήττώμην, μέλλ. μέσ. ήττήσομαι καί παθ. μετά 
τής αυτής σήμα5. ήτΐηθήσομαι, άόρ. παθ. ήΐτήθην, παρακ. ήττημα1 
καί συνθετ. συν-), ύπερσ. ήττήμην. ’Ρημ. έπίθ. άήττητος.

ί
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θάλλω  (άνθω, ακμάζω), χαρακ. ύχοτ. τεθήλη και άχαρ. ter 

θηλέναι.
θ«ν% τόω·ώ (θανατώνω, φονεύω), μελλ. θανατώσω, άόρ. έθα» 

νάτωσα. Πχθ. θανατούμαι, μεσ. μέλλ. ώς rxO. θανατώσομαι, 
άόρ. χαθ. έθανατώθην. 'Ρτ,μ. χχράγ. θανάτωσις.

θ ά χτω  (θάχτω, ενταφιάζω) (και σύνθετ. συν-), χχρατ. έθαχτον 
(καί σύνθετ. συν-), μέλλ. θάψω, άόρ. έθαψα (και σύνθετ. συν-, κατ-). 
ΓΙαθ. θάπτομαι (και σίνθετ. συγκατα-), παρατ. έθαπτόμην, μέλλ. 
χκθ. ταφήσομαι, άόρ. χχθ. έτάφην (και σύνθετ. εν-, συν-), πχρακ. 
χχθ. μόνον συντεθαμμαι, τέθαχται, άχαρ. τεθάφθαι, με το/ , τεθαμ- 
μένος. IV,μ. χαράγ. ταφή.

θ ιρ ρ έω -ώ  κχι θαρσέω-ώ (Ι/ω θάρρος, δεν φοβούμαι) και σύν- 
θετ. άνχ-), χαρχτ. έθάρρουν (και αν-) και έθάρσουν, μέλ. θαρ- 
ρήσω και θαρσήσω, άόρ. έθάρρησα και έθάρσησα (και σύνθετ. 
αν-), χχρχκ. τεθάρρηκα (και άνα-, άπο-,) και τεθάρσηκα.

θτρρϋ'νω (δίδω τινι θάρρος) (και σύνθετ. άνα-, χχρα-,) και θαρ- 
σϋ'να), χαρχτ. έδάρρΰνον (και σίνθετ. rap-) και έθάρσυνον, άόρ, 
έθάρρΰνα και έθάρσΰνα ^καί σύνθετ. rap-).

t,
θ α υ μ ά ζω  (θχυμάζω, άχορώ  ̂ (και σύνθετ. συν-), χαρχτ. έθαύ- 

μαξον% μέλλ. μεσ. ώς ένιργ. θαυμάσομαι, άόρ. έΟάύμασα (καί σύν­
θετ. άχ-). χχρχκ. τεθαύμακα. ΙΙαθ. θαυμάζομαι, χχρχτ. έθαυμα- 
ϊ,όμην, μέλλ. χχθ. θαυμασθήσομαι, άόρ. χκθ. έθαυμάσθην. ,‘Ρημ. 
έχίθ. θαυμαστός, Αξιοθαύμαστος Οαυμαστέον.

β«χθμ.α&·όλ]Λ.«ε (χκρχτηρώ, κυττάζω) άχοθετ. (καί σύνθετ, δια-, 
κατα-, χχρχ-, συν-), χαρατ. έθεώμην (και σύνθετ-, κατ-), μέλλ. 
μεσ. Οεβ'σομαι (και σύνθετ. συν-, έχανα-), άόρ. μεσ. έθεδσάμην (καί 
σύνθετ, δι-, κατ-, συν·), χχρχκ. τεθέαμαι, ύχερσ. έτεθεαμην. Ρημ  
έχόθ. θεατός, Αθέατος, Αξιοθέατος, θεατέον, διαθεατέον.

θ ΐρ α α λύω  (χεριχοιοΰμαι, λατρεύω, Ιατρεύω) (και σύνθετ. άντι-, 
έχ̂ , έπ-), χαρχτ. έθερΑχευον, μέλλ. θεραχεύσφ, άόρ. έθεράπευσα
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(κα.ί σόνθετ. ττοο-, ύπερεξ-), παρακ. τεθεράπευκα. ΙΙαθ. θεραπεύο­
μαι, παρατ. έθεραπευόμην, μέλλ. μέσ. ώς παθ. θεραπεύσομαι, άόρ. 
παθ. έθεραπεύθην, παρακ. παθ. τεθεράπευμαι. Το μέσον κατ’ άνά- 
λυσιν θεραπεύω έμαυτόν. 'Ρημ. έπίθ. θεραπευτός, Αθεράπευτος, 
θεραπευτέον. Ρημ. παράγ. θεραπεία, θεράπευμα, θεραπευτής, 
θεραπευτικός.

θ ε ρ ίζ ω  ( άμεταβ.=διάγω το θέρος, μεταβ. δέ=θεριζω καρπόν). 
Μόνον ό ένεστώς καί ο άόρ. έθέρισα καί έξεθέρισα. ΙΙαθ. παρακ. τεθε- 
ρισμένος. 'Ρημ. παράγ. θεριστής.

θ ε ρ μ α ίν ω  (ζεσταίνω) καί άόρ. παθ. διεθέρμηνα. Παθητικός 
θερμαίνομαι, παρατ. διεθερμαίνοντο, άόρ. παθ. έθερμάνθην καί 
σόνθετ. παρ-).

θ ε ω ρ έ ω -ω  (εξετάζω, παρατηρώ) (καί σόνθετ. παρα-, σον-), πα­
ρατ. έθεώρουν, μέλλ. θεωρήσω, άόρ. έθεώρησα, (καί σόνθετ. παρ-, 
συν-), παρακ. τεθεώρηκα. Παθ. θεωρούμαι, καί παρατ. κατεθεω- 
ρούμην. 'Ρημ. έπίθ. άθεώρητος, θεωρητέον. Τό μέσ. κατ’ άνά- 
λυσιν παραθεωρώ έμαυτόν (=προσβάλλω). 'Ρημ. παράγ. θεώρημα, 
θεώρησις, θεωρητικός.

θ έω  (τρέχο>), θείς, θεΐ, κτλ. (καί συνθετ. δια-, προ-, παρα-, περί-, 
κατα-, έπι-, έκ-, άπο-, άνα-, ύπο-, συν-, μετά-, υπέρ-, προσ-, προεκ-, 
συνδια-,. άντιπαρα-, συγκατα-, συμπαρα-, έπεκ-) παρατ. έθεον (καί 
σόνθετ. δι-, παρ-, προσ-, έξ-, έπεξ-), μέλ. μέσ. ώς ένεργ. μόνον με- 
ταθεύσομαι. ΙΙαθ, μεταθέομαι, τά δέ λοιπά άναπληροϋνται υπό του 
τρέχω.

θ ή γ ω . Μόνον ό ένεργ. ένεστώς θήγω, όπαθ. θήγομαι καί ό παθ. 
παρακ. τεθηχμενος.

θ η ρ ά ω -ώ  (κυνηγώ), παρατ. έθήρων (καί σόνθετ. συν-), μέλλ. 
θηράσω, άόρ. έθήράσα, παρακ. τεθήράκα. Μέσ. θηρώμαι (καί συν­
θετ. εκ-) καί παθ. θηρώμαι. 'Ρημ. έπίθ. θηρατέος, θηρατέον. Ρημ. 
παράγ. θηρατικός, θήρατρον.

θ η ρ ε ύ ω  (κυνηγώ) (καί συνθετ. συν-), παρατ. έθήρευον, μέλλ. 
θηρεύσω, άόρ. έθήρευσα, παρακ. τεθήρευκα. Μέσ. θηρεύομαι, πα­
ρατ. μ.έσ. έθηρευόμην. Πάθ. θηρεύομαι, άόρ. παθητικός έθηρεύθην.
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Ί^ψ . έ«ίθ. άθήρευτος, δυσθήρεοτος. 'Ρν>ματ. παράγ, θήρευσις, 
θηρευτής, θηρευτικός. ·.·.. *0?φ;

Οογγάνω (χπτομαι, έγγίζω). Μόνον ό άόρ. β \ έθιγΌν ,είς τούς ";
τύπους θ ί^ ς καί (HytL'v, τά δε λοιπά υπό του άΛτομαι.ν -■ έ -4

Ολϊ'βω (π£ω ) καί ό άόρ. eOXtyra. ΙΙαθ. έκθλίβομάι καί άόρ. " ^
πχθ. έθλίφθην. ' ’

θν^οχω  (αποθνήσκω) (καί σύνθετ. άπο-, έναπο-, προαπο-, συναπο-,' 
ύπεραπο-), παρατ. έθνησκον (καί σύνθετος άπ-), μέλλων μέσος ώς 
ένεργ. μόνον σύνθετος άποθανοΰμαι (καί σύνθετ. συνζπο*), άόρ. β \ 
μόνον άπέθανον (και σύνθετ. συνχπ-, ύπεραπ-, προαπ-, έπαπ-, άνταπ-) 
παρακ. μόνον απλούς τέθνηκε και τεθνήκασι καί τέθνατον, τέθνα* 
μεν. τεθνασι, ύποτ. μόνον τεθνήκωσι, προστ. μόνον τεθνάτω, άπαρ. 
τεθνηκέναι καί συνήθ. τεδνάναι, μετο/vj τεθνηκώς καί το τεθνη- 
κός καί τεθνεώς (καί σύνθετ. έκ-) καί τεΟνεΦσα, ύπερσ.* 'έτεθνήκει λ 
καί έτεθνήκεσαν καί έτέΟνησαν, εύκτ. τεθναίην, τεθναίη, τεθναϊεν “ 
καί τεθνηκώς καί τεθνεώς εϊην, μετ' όλ. μελλ. τεθνήξιυ καί τεθνη·  ̂:ν 
κώς έοομαι ’Ρτ,μ. παράγ. θάν-α-τος.

ΣΚΜ 'Ρΐζ. &ρα-, βνη-, εξ ου θνήσκω (ππίνη-ίσχω).

I
 ̂ 4--

• "'ν
* · ,**

α·:

Ο ορο6έω «ώ  (καμνω θόρυβον), παρατ. έθορύβουν (καί σύνθετος 
δι·), μέλλ. θορυβήσω, άόρ. έθορύβησα (καί σύνθετος άν*, έπ-). ΗαΟ. 
θορυβούμαι, παρατ. έθορυβούμην, μελλ. παθ. θορυβηθήσομαι, 
άόρ. παθ. έθορυβήθην, παρακ. παθ. τεθορύβημαι, ύπερσ. έτεθορυ- 
6ητο καί τεθορυβημένος ήν. 'Ρτ,μ. έπίθ. άθορύβητος.

θ ρ ά 'η ω  (ταράττω)καί ό άόρ. έθραξα μόνον. :V  v4'j
θ ρ α ύ ω  (συντρίβω) (καί σύνθετον δια-) καί ό άόρ. κατέθραυσαΛ - Η

1Ι*Θ. θραύομαι (καί σύνθετ. δια-), άόρ. παθ. κατεθραύσθην, παρακ. «
παθ. παρατεθραυ μένος καί συντεθραυμένος. ·_ Ygs

θρο λ ίω ·ώ  (ψιθυρίζω, διαρτμίζω τι), παρατατ. έθρύλουν καί 
μέλλων θρυλήσω. IΙαθ. θρυλούμαι (καί σύνθετον δια*), παθ, παρακ. „··'«! 
τεθρύλημαι (καί σύνθετ. δια-), ύπερσ. παθ. διετεθρύλητο. Ί ι1ψΜΤ.
Ιπίθ. πολυθρύλητος. ·

ΟρθίΜ ω (συντρίβω, θραύω) (καί σύνθετον δια-). Μέσον θρύπτο­
μαι (=κάμνω  τσακίσματα, καλλωπίζομαι), παρατ. ρ,ίσος έθρυχτό-

■
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μ.ΐ]ν. ΙΙαθ. θρύπτομαι (καί σύνθετον δια-), παθ. παρακ. διατεθρυμ- 
μένος και άποτεθρυμμένος. 'Ρημ. έπίθ. ένθρυπτος. Ρημ. παράγ. 
τρυφή, θρύψ-ις, θρυπτικός.

Ουμ.όομ.αα>οΰμ.α& (οργίζομαι, θυμώνω), άποθ. Μόνον ό ένεστώς 
καί ό άόρ. παθ. ώς μέσος έθυμώθην καί παρακ. τεθυμωμένος.

β ϋ 'ω  (θυσιάζω) (καί σύνθετον άττο-, κατα-, προ-, συν-), παρατ. 
έθϋον (καί σύνθετ. συν-), μέλλ. θύσω (καί σύνθετ. κατα-), άόρ. έθυσα 
(καί σύνθετος άπ-, κατ-), παρακ. τέθϋκα. Μέσον θϋομαι (διά του 
ίερέως κάμνω Ουσίαν), παρατ. μέσος έθϋόμην, μέσος μέλλων θϋ'σο· 
μαι, μέσος άόρ. έθϋσάμην, παρακ. μέσος τέθΐίμαι, ύπερσ. μέσ. έτε- 
θύμην. ΙΙαθ. θύομαι, άόρ. παθ. έτυ'θην, παρακ. παθητ. τέβυμαι, 
ύπερσ. παθ. έτεθύμην. 'Ρημ. έπίθ. άθυτος, θυτέον. 'Ρημ. παράγ. 
θυσία, θύμα.

θ ω ρ α κ ίζ ω  (ενδύω Οιόρακα, όχυρώ). Μόνον ό άόρ. έθωράκισα. 
Μέσος παρατ. έθωρακιζόμην, παρακ. μέσ. τεθωράκισμαι. ΙΙαθητ. 
παρακ. τεθωράκισμαι (καί σύνθετ. κατα-). Ρημ. έπίθ. Αθωράκιστος.

I

&άομ.<κε-ώμ.α& (ΐατρεύιο) άποθετ. (καί σύνθετ. έξ-), μέλλ. μέσο; 
ΐά'σομαι, άόρ. μέσος ίάσάμην. Παθ. άόρ. μετά παθ. διαθέσ. ίάθην. 
'Ρηματ. έπίθ. ΐατός, εύίατος, άνίατος, δυσίατος. 'Ρηματ. παράγ. 
ϊασις, ιάσιμος, ίαμα, ίατρός.

ίδ ρ ό ω - ώ  (ιδρώνω). Μόνον ή μετοχή ίδροϋντι τψ ϊππψ καί ο 
άόρ. ίδρωσα (καί σύνθετος έν-).

Ι δ ρ ύ ω  (άνεγειρω, κτίζω) καί ό άόρ. μεθιδρύσας. Μέσον ιδρύο­
μαι, μέσος άόρ. ιδρϋσάμην (τι), άόρ. παθ. ώς μέσος ίδρύθην ( =  
ίδρυσα έμαυτόν), παρακ. μέσος ϊδρϋμαι (καί σύνθετ. καθ-). Παθητ. 
παρακ. ϊδρϋμαι. 'Ρημ. έπίθ. άνίδρυτος. 'Ρηματ. παράγ. 'ίδρυμα, 
ΐδρυσις.

όζω  (καθίζω τινά), σπανίως άπλοϋν, συνήθως δέ σύνθετον καθίζω 
(καί σπανίως ζυνίζω, προσίζω, ένίζω, άνακαθίζω, προσκαθίζω, 
έγκαθίζω), παρατ. έκάθιζυν μόνον, μέλλ. καθιω, άόρ. έκάθισα
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(κ*ί it-) καί σπανά*; καΟΐσα. Μέσ. ιΐ,ομαι, συνήθως δέ καθίζομαι 
(αβά σπαν. παρακχθ-, συγχαθ-). παρατ. έκαθιί,όμην καί ύπεκαθι- 
£ύμην καί συνεκαθι^όμην, μέλλ. μέσ. καΟι^ήσομαι, παρακαθιΐ,ή- 
σομαι, άόρ. μέσ. έπεκαΘισάμην, παρεκαΘισάμην και συ,μπαρε- 
καθισάμην.

ttyjLt (ρίπτω), ίεϊς, ΐηοι (καί συνθετ. μεθ-, άν-, παρ-, δι-, ξυν-, 
καΟ-, καθυρ-), παρατ. ΐειν, ϊεις, ϊει, κτλ. (καί συνθετ. άρ-, παρ-, 
άν-, συν-, έρ-, καΟ-, προσ-), μέλλ. ησω (καί συνήθως συνθετ. άν·, 
ζρ-, δι-, εν-, μεθ-, προ·, συν-), αόριστος ά. ήκα μόνον έν τω ένικω 
καί πληθυντικώ αριθμώ τής οριστικής (καί σύνθετον καΟ-, συν-, παρ-, 
άν·, άρ-, έρ-, δι-, είσαρ-, έπαν-, διαρ-, έςαρ-j, άόρ. β' μόνον κα­
τά πληθ. καί δυϊκ. όριστικ. καί ρ.όνον συνθετ. -ειμεν, είτε-, εΐσαν, 
κτλ. μετά των άπό, άνά, μετά, διά, παρά.), ύποτ. -ώ, -ής, -ή (σύν- 
Οετ. πάντοτε μετά των από, άνά, επί καί καΟυ -̂), εύκτ.- εΐην, κτλ. 
(μετά των άπό. επί, παρά, συν), προστ. -ες, έτω, κτλ. (μετά των 
άπο, παρά, πρό, συν), άπαρ. -είναι (μετά των άνά, άπό, επί, κα­
τά, παρά, συν καί έπαρ-, συγκαθ, καθυρ-, έπαν-, διαρ-), μετοχ. εις, 
-είσα, έν- (μετά των άνά, άπό, διά, έν, επί, κατά, παρά, πρό, 
καθυρ-, συγκαθ-), παρακ. ·είκα (σύνθετον πάντοτε μετά των άνά, 
άπό, κατά, παρά, καθυρ-). Μέσ. ϊεμαι (καί συνθετ. προ-, έρ-, παρ-,. 
προσ-, άρ-, ΰρ-, άν-, μεθ-),. παραι. ίέμην (καί συνθετ. προ-, άρ-, 
προσ-, άρ-, ύρ-), μέσος μέλλων σύνθετος μόνον -ήσομαι (μετά των 
προ, άπό, πρός, υπό), αόριστος μέσ. ά. μόνον προγκώ, προήκασδε, 
προι'ίααντυ, μέσ. άόρ. β' μόνον συνθετ. ε’ίμην (μετά των άπό, πρό, 
υπό, πρός, είς), παρακ. μέσ. καί παθ. -είμαι (σύνθετον μόνον μετά 
των άπο, μετά, πρό, υπό, διαρ-, καθυρ ), ύπερσ. μέσος καί παθητι­
κός είμην (σύνθετον μόνον μετά των άπό, πρό, κατά, υπό) καί άφει- 
μένος ί)ν· ίΐαθ. άφίεμαι, καί άνίεμαι, μέλλ. παθητικ. άφεθησομαι 
καί άνεΟ/^σομαι, άόρ. παθ. άφείθΐ|ν, παρείΟην, προείθην καί έφεί· 
θην, παρακ. -είμαι, ύπ ρσ. -εΐμην. ‘Ρημ. έπ. κάθετος, άφετος, 
συνετός, ένετός, δυσσύνετος, έγχάθετος, άνετέον, μεΟετέον, 
αροετέον, άφετεον, παρετέον. Ί 'ηματ. παράγ. άνεσις, αφεσις, 
σύνεβις, έφεοις.
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ικ ε τ ε ύ ω  (παρακαλώ ώς Ικέτης), παρατ. ίκέτευον, μέλλ. Ικε­
τεύσω, άόρ. ίκέτευσα. 'Ρημ. έπίθ. ίκετευτέον. 'Ρημ. χαράγ. ίκε- 
τεία το δέ ικεσία εκ του ικέτης. . ·■ -

εκνέομ.αε-οΰμ.ακ.ε (έρχομαι, φθάνω), άποθ. άπλουν είναι μόνον το 
ίκνούμενος (=προσήκων, άρμό'£ο.>ν), πάντοτε δέ άλλοτε λέγεται σύν­
θετον άφικνούμαι, έ^ικνοϋμαι, έφικνοϋμαι, είσαφικνούμαι, παρατ. 
άφικνούμην, έ^ικνούμην καί διικνούμην, μ,έλλ. μέσ. άφί£ομαι, 
έφίξομαι καί έ^ίξομαι, άόρ. μέσ. β' ίκόμην σπαν, άπλους, συνήθως 
δέ σύνθετος άφικόμην, έφικόμην καί έξικόμην, παρακ. άφΐγμαι, 
καί σπαν, έφΐγμαι, ύπερσ. άφίγμην (καί σύνθετ. χροαφ- προσαφ-) 
'Ρημ. παράγ. άφι£ις, προίξ (=προ-'ίξ).

ίλάσκομ .α ι (έςιλεόίνω) άποθ., παρατ. ίλασκόμην, μέσ. μέλλ. 
ίλα’σομαι, άόρ. μέσ. έξιλασάμην καί έφιλασάμην. ίΐαθ. άόρ; μετά 
παθ. διαθ. έ£ιλασθ£ν.

ϊα τ τ ^ ζ »  όρα ΤΙμ. Μεγάλ. Έλλ. Γραμμ. σ. I 4G.

ΐα χΌ ριζομ ια ι (διισχυρίζομ,αι) άποθ. μετ’ ένεργ. διαθέσ. (καί σύν- 
Οετ. δι-, άντ-, εν-), παρατ. ίσχυριί,όμην (καί σύνθετ. δι-), μ.έσ. μέλλ. 
διισχυριοΰμαι καί ένισχυριοϋμαι, άόρ. μέσ. ίσχυρισάμην καί δ ιι- 
σχυρισάμην καί άπισχυρισάμην. Παθ. σπανίως ΐσχυριέ,όμενος σί­
δηρος ύφ’ ϊπΛων. 'Ρηματικόν έπίθετον ίσχυριστέον. Ώς ένερ- 
γητικός εύρίσκεται μόνον ό μέλλων συνισχυριώ (=όμοΰ ισχυρόν 
ποιήσω).

ιβχϋ 'ω  (είμαι ισχυρός, έχω ΐσμύν) (καί σύνθετ. έπ-, συνεπ*), 
παρατ. ΐσχϋον, μέλλ. ίσχύσω, άόρ. ΐσχϋσα, παρακ. μόνον ϊσχυκε. 
'Ρημ. παράγ. έπιθ. ισχυρός.

ιβ χω  (έχω, οΰ τίνος είναι ίσχυρότερον) (καί σύνθετ. έπ-, μετ-, 
περί-, άν-, προ-, προσ-, άντ-), παρατ. παρανίσχον. Μέσ. προΐσχο- 
μαι. Παθ. ϊσχομαι (καί σύνθετ. συν-), παρατ. παθ. ϊσχετο.

ΣΗΜ. 'Ριζ. αεχ- καί άσθεν. αχ και St’ ενεστωτικής άναδιπλώσεως [αί-οχ-ω] 
ίαχω.

εχνεύω  (παίρω τά ίχνη) καί ό άόρ. ίχνευσα. Παθ. ιχνεύομαι 
μόνον. 'Ρημ-. παρά.γ. ίχνεία, ϊχνευσις.
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κ α β α ίρ ω  (καθαρίζω) (και συνδετ. έκ-, δια-), μελλ. καθαρά), 
άόρ. έκάδι;ρα (καί σόνδετ. έζ-). M et. καί παΟ. καδαίρομαι (καί 
'T-ivQir. άνχ-, άπο-, δια-, έκ-), μελλ. μεσ. καδαροϋμαι (καί σννδετ, 
***-)» άόρ. μεσ. έκαθηράμην (και συνΟεχ. αν-), άόρ. παθ. έκα- 
θάρδην, παρακ. κεκαδαρμένος (καί συνδετ. έκ-). '1*ημ. έπίδ. άκά- 
δαρτος. 'ΐν,μ. παράγ. κάδαρσις, κάθαρμα.

χχθ£ζομ.αε* ορα έπομαι.
χ ιΟ εδ δ ω *  όρα εΰδω.

κάϋημ.α& (μένω καθιζόμενο;), κάδησαι, κάθηΓοα, κτλ. άποΟετ. 
οΰδετ. καί ώς παρακ. τον καθέ^ομαι (καί σννδετ. έγ-, παρα-), ΰποτ. 
καδήται, κανώμεΟα, καδήσθε, καδφνεαι (καί σννδετ. άντι-), εύκτ. 
καδήμην καί καδήσδε μόνον, προττ. είναι ποτ/jr. [κάθησο, καθή- 
σδω|, άπχρ, καθήσδαι (καί σύνθετον πριτ-, τνγ-), μετο/ή καθήμενος 
(καί σύνθετον επί-, παρα-, περί-, προ-, προτ-, συγ-, ύπο-), πχρατ. 
έκαδήμην, ΛαρεκάΟησο, έκάΟητο καί σύνδε τ. άντ-, παρ-, προσ-) 
κ »  έκάθςντο (και σύνθετον παρ-, συν-, υπέρ-) και καθήμην, κα- 
Οήτο και καθήσευ, καθήμεθα, καδήντο.

£ΙΙΜ· Τβ χάΟ-ημαι γίνεται ίχ  ρίζ. ήα-, ή τις βυρ'σείτχι εις τ· χαΟ·-ή<*-το 
χ ύ  T9 fa-νχρς, τό δε «γ ά λ λ ι/ο ϋ  ά τ ίδ λ ή Ο ς , ώ ς ΰποτ. κα&άνααι (— κχθ ή(σ) - 

**ί ατννιφίαει κιθίριαι, ώ; πρηών πρών), ενχτ. χαθ·,]μ,ην (= ε ΐΟ -η (τ).
Ιμην).

κ α θ ίζ ω ·  ορα ίζ,ω.
χ α ίν ω  (ρο/ίνω). Άπλοΰν μόνον τής προσ τακτ. τό καινόντων, 

πάντοτε δ’ άλλοτε σύνθετον κατακαίνω, παρατατικός κατέκαινον, 
μέλλ. καΓακανιί), άόρ. β' κατέκανον, παρακ. κατακεκονώς, μετ’ 
όλ. μίλλ. κατακεκονώς έσομαι, ώς παΟ. δε είναι τό θνήσκω Οπό 
τίνος.

£1111. *Ι\ζ. *»*-, έςον χαιαχέχονα, /χ { χ’’, ΐ ;  ον χαν, χαίνω (=Kivjo)).

κα ίω  (καίω) καί καω  (καί σύνδετ. κατα-, άπο-, άντι-, π Γο- 
κατα-), παρατ. έκαιον καί έκάον (καί συνδετ. κατ-), μελλ. καύ- 
βα> (λαί τόνδετ. κατα-), άόρ. έκαυσα (και σόνδετ. άν-, άπ-, κατ·, 
<τνν-, σ>νγκατ·), παρακ. κατακέκαυκα. 11x0. καίομαι καί καομαι
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(καί συνθετ. έκ-), ρ-έτ. δέ περικαίομαι, πζρατ. παθ. μόνον έκάό- 
μην (καί σύνθ. άπ-), μέλλ. παθ. κατακαυθήσομαι καί έκκαυθήσο- 
μαι, άόρ. παθ. έκαύθην (καί συνθετ. κατ-, προσ-, συν-), παθ. πα- 
ρακ. κέκαυμαι (καί συνθετ. κατατ, έτη-), ύπερσ. παθ. κατεκέκαυ- 
το. Ρημ. έπίθ. άκαυστος, πυρίκαυτος. 'Ρημ. παράγωγα καύμα, 
καΰσις.

ΣΙΙΜ.
νήεντο; '

'Ρ·ζ. xoF, καν-, χα, τό δέ I συνδέεται αμέσως μετά 
ΓΓ,ς ρίζης xod τότε αποβάλλεται τό F η τό υ.

του τ&λίΧ.ο2 φω~

κ α λ έω -ώ  (όνορ,άζω, προσκαλώ) (καί συνθετ. άπο-, άνα-, έγ- έπι-, 
εις-, μετά-, παρα-, συγ-, άντεγ-, συμπαρα-, άντιπαοα-), παρατ. έκά- 
λουν (καί συνθετ. άπ-, άν-, έν-, έξ-, έπ-, παρ-, προσ-, συν-, άντεν*), 
μέλλων συνηρημένος καλώ (καί "συνθετ. -εγ-, έπι-, παρα-, συγ-), 
αόριστος έκάλεσα (καί συνθετ. άπ-, άν-, έν-, εις-, έξ-, έπ-, παρ-, 
προσ-, προσπαρ-, συν-), παρακ. κέκληκα (καί συνθετ. έγ-, παρα-), 

ά ύπερσ. ένεκεκλήκειν. Ιίαθ. καλούμαι (καί συνθετ. άπο-, έγ-, έπι-, 
παρα-), παρατ. παθ. έκαλούμην (καί συνθετ. έπ-), μέλλ. παθητικ. 
κληθήσομαι (καί συνθετ. άντι-), άόρ. παθ. έκλήθην (καί σύνθετον 
άν-, εις-, παρ-, προ-, προσ-), παρακ. παθ. κέκλημαι (καί σύνθετοί 
άνα-, έγ-, παρα-ι, ύπερσ. παθητικ. παρεκεκλήμην, μετ’ όλ. μέλ. 
κεκλήσομάι. Μέσ. καλούμαι (καί συνθετ. έπι-, προ-, προσ-, άντι-, 
προ-), παρατ. μέσ. σύνθετος—έκαλούμην μετά των άνά, έπί, πρό, 
πρός), μέλλων μέσος συνηοημ. προκαλούμαι, έκκαλοΰμαι καί έπι- 
καλούμαι, άόρ. μέσ. έκαλεσάμην (καί συνθετ. άν·, έξ-, έπ-, κατ-, 
παρ-, προ-, προσ-, άντιπροσ-). 'Ρημ. έπίθ. κλητός, έκκλητος, σύγ­
κλητος, αύτόκλητος, άκλητος, ανέγκλητος, «παράκλητος, εύ- 
παράκλητος, άνεπίκλητος, παράκλητος, εύανάκλητος, κλητέος, 
-τέον, παρακλητέον. Το μέσ. αύτοπαθ. καί άναλελυμ. καλώ έ- 
μαυτόν (καί παρα-). 'Ρημ. παράγ. κλήσις, κλητήρ, πρόσκλησις, 
παράκλησις, έγκλημα.
- κ ο ελ ο νδ ο ύ μ ια ο . ορα κυλίνδω .

ν κ α λ ύ π τ ω  (σκεπάζω) (καί συνθετ. έπι-, περί-, συγ-), παρατατ. 
περιεκάλυπτον, μέλλ. έγκαλύψ·ω, άόρ. προεκάλυψα, άπεκάλυψα, 
κατεκάλυψα, περιεκάλυψα, έ£εκάλυψ·α. Μέσ. σύνΟ.—καλύπτο­
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μαι (μετ* των έν, κατά, παρά καί πρό), άόρ. (/.ίσος σύνθετος—Γ 
ικαλυψάμην (μετά των άνά, έν, έκ, συν), τ-χρακ. μέσος κεκάλυμ- 
μαι (καί σύνθετ. κχτα-, έγ-, προ-), ύπερσυντ. μέσ. ένεκεκαλύμμην.
11x6. μέλλων διακαλυφθήσομαι, παρακ. παθ. προκεκάλυμμαι, έπι- 
κεκάλυμμαι καί έκκεκάλυμμαι. 'Ρημ. παράγ. καλύπτρα.

χ ί μ ν ω  (κοπιάζω, χποκάμνω, ασθενώ) (καί σύνθετ. άπο-), παρατ. 
έκαμνον (καί σύνΟετ. άπ-, προ-), μέλλων μέσ. ώς ένεργ. καμοϋμαι, 
χορ. ,θ. έκαμον (καί σύνθετος άπ-, προκπ-), παρακ. κέκμηκα, ύπερσ.’ 
έκεκμήκειν. 'Ρημ. έπίθ. άποκμητέον.

χ ί μ π ΐ ω  (λυγίζω, γυρίζω) (καί σύνθετον άνα-, άπο-, κατα-, 
συν-, ύπο-), παρατ. έπέκαμπτον, άόρ. έκαμψα (καί σύνθετος έπ-, 
κατ-, περί-, συν-). Μέσον καί παθ. κάμπτομαι (καί σύνθετ. συγ-, κατα-), 
άορ. παθ. έκάμφΟην (καί σύνθετος συν-), παρακ. παθ. συγκεκαμ-- 
μένος. Ρημ. έπίθ. καμπτός, άκαμπτος. 'Ρημ. παράγ. καμπή, 
καμπτήρ, καμπύλος, κάμψις.

χ α ρ π ό ο μ α ΐ 'Ο ΰ μ ο ιι  άποθετ. (συλλέγω τον καρπόν, απολαύω 
τινός), παρατ. έκαρπούμην, μέλλ. μέσος καρπώσομαι, άόρ. μέσος 
έκαρπωσάμην, παρακ. μίσος κεκάρποομαι. IV,μ. παράγ. κάρπωσις.

Χ β φ ΐΐρ έ ω -ώ  (ΰποοέρω, αντέχω εις τούς κόπους) (καί σύνθετον 
δια-, έγ-, προσ-), παρατ. έκαρτέρουν (καί σύνθετος δι~), μέλλων1 
καρτερήσω, άόρ. έκαρτέρησα (καί σύνθετ. δι-, προσ-). 'Ρημ. πα­
ράγ. καρτέρημα, καρτέρησις.

χ% τ«φ ρον£ω ·ώ  (καταφρονώ), παρατ. κατεφρόνουν, μέλλων 
καταφρονήσω, άόρ. κατεφρόνησα, παρακ. καταπεφρόνηκα. ΙΙαθ. 
καταφρονούμαι, παρατ. κατεφρονούμην, μέλλ. παθ. καταφρονη- 
θι,σομαι καί μέσ. μέλλ. ως παθ. καταφρονήσομαι, άόρ. παθ. κατε- 
φρονήΟην, παρακ. παθ. καταπεφρόνημαι. 'Ρημ. έπίθ. άκαταφρό-, 
νητος, εύκαταφρόνητος. δυσκαταφρόνητος. 'Ρημ. παράγ. κατα- 
φρόνημα, καταφρόνησις, καταφρονητικός. Τό μέσον αυτοπαθές 
κατ’ άνάλυσιν καταφρονφ έμαυτοΰ.

χ α ΐ^ γ ο ρ έ ω - ώ  (κατηγορώ) (καί σύνθετ. άντι-, συγ-), παρατατ. 
κατηγορούν (καί σύνθετ. συγ-), μέλλων κατηγορήσω (καί σύνθετος
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άντι-, συγ-) καί κατερώ, άόρ. κατηγόρησα (καί συνθετ. άντι-, προς-, 
συγ-) κάί κατεΐπον, παρακ. κατηγόρηκα καί κατείρηκα, ύπερσυντ. 
κατηγόρήκειν. ΙΙαθ. κατηγοροϋμαι, παρατ. κατηγορούμην, μέλλ. 
παθ. κατηγορηθησομαι, άόρ. παθ. κατηγορήθην (καί συνθετ. προ-), 
παρακ. κατηγόρημαι. 'Ρημ. έπίΟ. εύκατηγόρητος καί κατηγορη- 
τέον. 'Ρν,μ. παράγ. κατηγόρημα. Το μέσον αΰτοπαθ. κατ’ ανάλυαν 
κατηγορώ έμαυτοϋ.

κεεμ,οεε (είμαι κατάκοιτος, κάθημαι, είμαι τεθειμένος, είμαι) άπο- 
θετ. ουδέτερον (καί σύνθετον άνα-, δια-, κατα-, άπο-, προ-, προσ-, 
προσεπι-) καί είμί κείμενος, ΰποτακτ. κέηται (καί συγ-, κατα-), 
θιακέησθε, συγκατακέωνται καί ώ κείμενος, εΰκτ. κέοιτο (καί 
έγ-, έκ-, κατα-) καί προσκέοιντο, έπικέοιντο, διακέοιντο καί εϊην 
κείμενος (καί άπο-), προστ. κατάκεισο, κείσθω (καί δια-, άπο-, 
προσ-, συγ-) μόνον, άπαρέμφ. κεϊσθαι (καί άπο-, δια-, κατα-, παρα-, 
προσ-, συγ-), ρ,ετοχ. κείμενος (καί άνα-, άπο-, έγ-, έπι-, κατα-, 
προ-, προσ-, συγ-j ύπεκ-), παρατ. έκείμην (καί άπ-, δι-, εις, έν-, 
έξ-, έπ-, κατ-, προσ-, συν-, ΰπεξ-) καί ήν κείμενος, ρ,έλλων μέσος 
κείσομαι (καί δια-, έπι-, κατα-, προσ-, ύπο-, έπανα-). Ρημ. έπίΟ. 
διακειτέον. 'Ρημ. παράγ. κοίτη καί σύνθετ. άπόκοιτος.

ΣΗΜ. *Ρΐζ. άοχικ. κι-, ήτις γίνεται κει-, ταΰτης δέ τό I επομένου φωνή­
εντος αποβάλλεται, δθεν κέηται |=χεί-ηται], κέοιτο f^=tei-oi-Toj, κεΐβ&αι | =  
κίί-ε-σΟκι, κέ-εσθκι|, διά τοϋτο τό άπαρέμφ. έν συνθέσει δεν αναβιβάζει τον 
τόνον. Τό κείμαι πολλάκις άναπληροΤ τόν πο ρχχ. τέϋ·ειμαι, άφν^ρημ. δέ ούσιαστ. 
αΰτοϋ είναι τό Ο'έσις, 'όθεν νπόκειμαι νπό&εαις, διάκειμαι διά&εσιε, κτλ.

κ ε ίρ ω  (κουρεύω) (καί συνθετ. άπο-), μέλλ. κερώ, άόρ. άπέκειρα. 
Μέσος μέλλ. άποκεροϋμαι, μέσος άόρ. έκειράμην (καί συνθετ. άπ-), 
παρακ. κεκαρμένος καί άποκεκαρμένος. Ρηρ,ατ. παράγ. κέρμα, 
κουρά, κουρεύς, κόρη.

κελεύ ω  (διατάσσω, παραγγέλλω) (καί σύνθετον έγ-, έπι-), παρατ. 
έκέλευον (καί σύνθετος συν-), ρ,έλλων κελεύσω, άόριστ. έκέλευσα 
(καί συνθετ. έπ-), παρακείρ.. κεκέλευκα. ΙΙαθητ. κελεύομαι, παρατ. 
μέσος έπεκελευόμήν, άόρ. παθ. έκελεύσθην (καί σύνθετος άντ-),
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ssxsxz .  r/.9. κεκελεοσμένος. 'Ρ/ιμ, its·.9. άκέλευστος, έγκέλευ* 
στος, αύΓΟκέλευστος, κελευστέον. IV,μ. t s x i z y .  κέλευμα, έγ*κμ,· 
λευμα, .ταρακελευστής, κελευστής, κελευσπκύς. Ά-αΟετ. είναι 
το διακελεύομαι ( = r ροτρέπά), παρακινώ), πζρατ. διεκελευομην, 
μέλλ. μίο. διακελεύσομχι, άόρ. μέο. διεκελευσάμην καί ρημ. έπίθ, 
διακελευστέον. ΆποΟετ. και το παρακελεύομαι (— παρακινώ) (και 
«τνΛετ. άντιπαρζ ), παρατ. παρεκελευόμην (και σ όν9ετ. άντιπαρ-), 
μελλ. μέτ. παρακελεύσομαι, άόρ. με?, παρεκελευσάμην (καΓούν- 
Οϊτ . <7ψ·). Ρκμ. Ιπ'9. παρακελευστός, ρ/,μ. πζράγ. πΐφακέλευσις.

κ ερ ίννυμ ο  (ομίγω) (καί <τ//9ετ. ονγ-) και σπανίως κεραννί/ω, 
άόρ. έκέρασα (και σόνΟετ. ο ν -, έν-). I ΙαΟ. και μέσ. κεράννΕΓμαί 
(και τόνδετ. άνα-, σνγ-, έπεγ-), μέλλ. πζ.9. κραΟήσομαι, άόρ παθ. 
έκεράσδην (καί τόνΟετ. αν-, συν-) και έκράδην (και ο^νθετ. τυν-), 
μέ<τ. άόρ. συνεκερασάμην καί ένεκερααάμην, παρακ. παδ/ΐτ. κέ- 
κράμαι (και τννδετ. βνγ-), ύπερο. παΟ. έκέκρδτο καί μέο. συνεκέ- 
κράτο. 'Ρτ,μ. έπίΟ. άκρατος, εύκρατος, άκέραστος, συγκρατέον. 
Τ*ημ. παράγ. κρασις, σύ^κρασις.

χ ΐρ ΰ α έ ν ω  (κέρδιζα) (και ούνΟετ. κατα-), παρατ. έκέρδαινον 
(καί οόνδετ. άπ-), μέλλ. κερδανΦ, άόρ. έκερδάνα, πάρακ. προσ- 
κεκερδήκασι.

χή& ομοιΐ άποθετ. ('ρροντέζω). Μόνον ό ένεοτόις και ό παρατ. 
έκηδόμην, 'Ρτ,μ. παράγ. κηδεμών, κηδεστης, κήδος (τό).

Κ 1)ροχ('ίω  (όιαπραγματεόομαί τι ώς κτ,ρος). Μόνον ό άόρ. έκη- 
ρύκευσα. Μέτον έπικηρυκεύομαι (=προτείνω τι όιζ κήρυκος, διχ- 
πραγμζΓ£ λομαι διά κήροκο; μετά τίνος), και πρυσκηρυκεύομαι, πά- 
ρατ. έπεκηρυκευόμην, μέλλ. μετ. έπικηρυκεύσομαι και προκηρυ- 
κεύαομαι, άόρ. μέτ. έπεκηρυκευσάαην και διεκηρυκευσάμην καί 
προεκηρυκευσάμην. 'IV,μ. παράγ. κηρύκεια, έηικηρυκεία.

κ η ρ ύ ττ ω  (γω*ώ ώς κήρνξ, προτκαλω, διατάττω) (και σύνδετ. 
προ-, έπι-, άπο-, έκ-), παρζτζτ. έκήρυττον (και ov/ter-, άν-, προ*), 
μέλλ. κηρύξω, άόρ. έκηρΰξα (καί ούνΟετ. άπ-, ές-, έττ-, κατ-), 
πχρακ. έχικεκήρυχα I Ια9. κηρύττομαι (και οόνΟετ. άνα-, έκ-, έ­
πι-), παρατ. πα9. έκηρυττύμην, μέλλ. παδτ,τ. κηρυχδήσομΛΐ, άόρ.
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παθ. έκηρύχθην (και σύνθετ. άν-, άπ-, έξ-), μέσ. άόρ. ύποκηρυξά- 
μενος, παρακ. παθ. κεκήρϋγμαι (καί σύνθετ. άπο-, έκ-, έπι-). 'Ρημ . 
έπίθ. Ακήρυκτος. Ρημ. παράγ. κήρυγμα.

Χ ίΒαρέζω (κρούω την κιθάραν). Μόνον ο ένεστώς και ό άόρ. έ- 
κιθάρισα. 'Ρημ. έπίθ. κιθαριστέον. 'Ρημ. παράγ. κιθάρισις, κιθα­
ριστής, κιθάρισμα, κιθαριστικός.

κ ιν δ υ νεύ ω  (κινδυνεύω, πολεμώ, φαίνομαι) (και σύνθετ. άπο- 
παρα-, προ-, συγ-), παρατατ. έκινδύνευον (και σύνθετ. ώς ο ένε­
στώς), μέλλ. κινδυνεύσω (καί σύνθετ. πκρα-, προ-, συγ-), άόρ. έ- 
κινδύνευσα (καί σύνθετ. δι-, παρ-, προ-, συν-), παρακ. κεκινδύ* 
νευκα (καί σύνθετ. προ-). Παθητ. κινδυνεύομαι, παρατ. έκινδυ- 
νευόμην, μέλ. παθ. κινδυνευθήσομαι, άόρ. παθ. τά κινδυνευθέν- 
τα ( = τ ά  μετά κινδύνου πραχθέντα), παθητ. παρακ. διακεκινδυνευ- 
μένον φάρμακον, μετ’ όλίγ. μέλλ. κεκινδυνεύσομαι (καί σύνθετ. 
άπο-). Μέσ. διακινδυνεύομαι (=άμοιβαίως πολεμώ). 'Ρημ. έπίθ. 
κινδυνευτέον, διακινδυνευτέον. 'Ρημ. παράγ. κινδυνευτής, κιν- 
δύνευμα.

κ ίν έ ω -ω  (κινώ, ταράττω, ενοχλώ, έρεθίζοι) (καί σύνθετ. δια-, 
μετά-, παρα-, προ-, ΰπο-), παρατ. έκίνουν (καί σύνθετ. δι-, ΰπ-), 
μέλλ. κινήσω (καί σύνθετ. παρα-), άόρ. έκίνησα (καί σύνθετ. μετ-, 
προ-), παρακ. κεκίνηκα (καί σύνθετ. παρα-, ύπο-). Μέσ. καί παθητ. 
κινούμαι (καί σύνθετ. μετά-), παρατατ. μέσ. έκινούμην, μέλλ. 
μέσ. καί ώς παθητ. κινήσομαι, μέλλ. παθητ. καί ώς μέσ. κινηθή- 
σομαι, άόρ. παθ. καί ώς μέσ. έκινήθην (καί σύνθετ. προ-), παρακ. 
μέσ. καί παθ. κεκίνημαι (καί σύνθετ. άνα-). Ρημ. έπίθ. Ακίνητος, 
Αεικίνητος, δυσκίνητος, εύκίνητος, μετακινητός κινητέος,-τέον. 
'Ρημ. παράγ. κίνησις κινητικός.

κέχριημ,ε (δανείζω), άόρ. έχρησα, ύποτ. χρήσης, προστ. χρή- 
σον, άπαρ. χρήσαι, μετοχ. χρήσας. Μέσ. άόρ. χρήσασθαι. Παθητ. 
παρακ. διακεχρημένον. Ρ ομ. παράγ. χρήστης.

χ λ ά ζω
κοις πεζολόγοις ό ένεστώς 
'Ρημ. παράγ. κλαγγή.

(καμνω κλαγγ ήν, βο υ). Ποιητικόν, παρά δε τοις ’Λττι- 
άνακλάυ,ω καί ό παρακ, κεκλαγγυϊαι.
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χλ«Ιω (κλαίω) καί κλαω (χσυναιρετως), παρατ. έκλααν (και 
σύνθετ. άπ-), μέλλ. μ.ΐ'ο. ώς Ινεργ-Λ,τ. κλαύσομαι καί κλαήσω καί 
(κλαιήσα)], άόρ. έκλαυσα. Μέσ. άόρ. άνακλαύσασδαι. Τό μεο. αύ- 
τοπαθ. κατ’ άνάλυσ. άποκλαίω έμαυτόν. Ρημ. παράγ. κλαϋμοε 
κλαυμονή καί σύνθετ. κλαυσίγέλως. , ;

χλάω ·ώ  (σπω, θραίω). Μόνον ό παρατ. άνέκλων καί διέκλων; 
αόριστο; κατέκλασα. Μέσ. συγκλωμαι (==λνγίζομαι), άόρ. παθ. 
ώς μέσ. έπεκλάσΟην (===τυνεκιν/·,Οην). IUQ. παρακ. έκκεκλάσθαι 
(— άποκεκόοΟχι), κατακεκλάσμένος καί βυγκεκλα<3μένος (=>υν- 
τεΟρχυμενος), ύπερο. παθ. έναποκέκλαστο (=;νδον συνετέτριπτο). 
Ρημ. παράγ. κλάσις. ν

κλείω  (κλείω) καί άρ/αιότερον κλήω (καί σύνΟετ. άπο-, έγ-, 
κατζ-, σογ-}, παρατ. έκληον (η έκλειον καί σύνθετ. έξ-, σον-), 
μέλ. κλήσω (η κλείσω καί σίνθΐτ. άπο-, συγ·), άόρ έκλησα (η 
έκλεισα καί σύνθετον άπ-, έξ-, κατ-, περί-, συν-). Παθ. ένεστως 
σύνθετο; κ/.ήομαι (η κλείομαι μετά των άπό, εκ, έπί περί, σύν), 
παρατ. παθ. άπεκληύμην καί κατεκληόμην (η κατεκλειομην), 
μελλ. παθ. συγκλί]σδι)σομαι, άόρ. παθ. έκλήσθην (η έκλείσΟην 
καί σύνθετ. άπ-, κατ-, τον-), παρακ. κέκλημαι (r, κέκλειμαι καί 
σόνθετ. άπο-, έγ,- κατα-, συν-), ύπερο, έκεκλήμην (η έκεκλείμην 
καί σύνθετ. άπ-, συν-, κατ-). Μέσ. κατακλι^ομαι, αόριστος μ.!σος σύν­
θετος έκλησάμην (μ.ετά των άπό, εν, κατά, περί). Ρημ. έπίθετα 
κληστός (τ, κλειστός), άκλωστος (r, ακλειστος). Τό μϊσον αύτο- 
π*0. κατ'άνάλυσ. κλήω έμαυτόν. P r /μ.. παράγ. κλάσις (η κλεΐ- 
σις), άπόκλησις, σύγκλησις.

χ λ έ ίϊτ ω  (κλέπτω) (καί σύνθετ. δια-, έκ-), παρατ. έκλεπτον, 
(καί συνθετ. συν-), μέλλ. μεο. ως ένεργ. κλέβομαι (καί σύνθετος έκ-) 
και ένεργητ. οπανίως κλέψω, άόρ. έκλεψα (καί σύνθετ. εξ-), πα- 
ρζκ. κέκλοφα i Ιαθ. κλέπτομαι (καί σύνθετ. παρα-), άόρ. παΟ. 
έκλάπην (καί σύνθετ. ές-, δι-), παρακ. παΟ. διακεκλεπται 'Ρνίμ. 
παράγ. κλέμμα, κλέπτης, κλοπή.

ν
κλίνω  (γέρνω). Ο ένεστως μόνον σύνθετος -κλίνω (μετά των 

άπο, έκ, |ν , έπί, παρά καί τών παρεκ, παρακατα-), παρατ. μόνον
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κατέκλινον, μέλλ. κλΤνόΰ, άόρ. έκλινα και σόνθετ. άν-, άπ-, Ιν-, 
έξ-, έπ-, κατ-). Μέσ. κατακλΐ'νομαι καί ύποκατακλΤνομαι, πα­
ρατατικός μέσ. έκλίνετο, μέλλ. β' παθ. ώς μέσ. κατακλΤνήσομαι, 
άόρ. β' παθ. ο>ς μέσ. έκλΤ'νην (καί συνθετ. κατ-, έν«, έγκατ-), ώς 
παθ. δέ ό άπεκλίνην (=άνετράπην). παρακ. μέσ. κέκλίμαι, παθ. 
δε ό έπικεκλΤμένος καί έγκεκλϊμένος. 'Ρημ. παράγ. κλίμα, κλί­
μα^, κλίνη, κλίσιον, κατάκλισις.

κ λ ύ ζω  (βρέχω). Ό  ένεστώς σύνθετος κατακλύζω, έκκλύζω 
και προσκλύζω, μέλλ. κατακλύσω, άόρ. έκλυσα και σόνθετ. κατ-, 
έπ-), παρα*. έπικέκλυκα. Παθ. κατακλύζομα· και Λερικλύζομαι, 
άόρ. παθ. κατεκλύσθην. Άόρ. με-, άποκλύσασθαι. 'Ρημ. παράγ. 
κατακλυσμός.

κοεμ ,άω -ώ  (αποκοιμίζω). Μόνον ο άόρ. κατεκοίμησα. Μέσ. 
κοιμώμαι (και σόνθετ. άπο-), παρατ. έκοιμώμην, άόρ. παθ. ώς 
μέσ. έκοιμήθην (και σόνθετ. άπ-, έξ-), παρακ. άποκεκοιμήσθαι. Τά 
ελλείποντα άναπληροΰνται ύπό του κοιμίζω. Ρημ. παράγωγα Κοί­
μησις.

κοεμ.£ζω (άποκοιρ.ίζω) και συνηθέστ. κατακοιμίζω, άόρ. έκοί- 
μισα. ΓΙαθ. κοιμίζομαι.

/θ ΐν ο λ ο γ ε ο μ « ι· θ ΰ μ χ 6  άποθετ. (άνακοινουμαι, συσκέπτομαι), 
παρατατικός έκοινολογούμην, άόρ. μέσ. έκοινολογησάμην καί 
ύπερσ. έκεκοινολόγηντο.

κ ο τν ό ω -ω  (δημοσιεύω, άνακοινώ) και άόρ. έκοίνωσα (καί συν- 
Οετ. άν-, έπαν-). Μέσ. κοινοΰμαι (καί συνθετ. άνα-, έπι-), παρατ. 
έκοινούμην (καί συνθετ. άν-), μέσ. μέλλ. κοινώσομαι, άόρ. μέσ. 
έκοινωσάμην (καί σόνθετ. άν-, έπ-, συν-), παρακ. μέσ. κεκοινω- 
μένος, ύπερσ. άνεκεκοίνωντο. ΙΙαθ. άόρ. έκοινώθην.

κ ο λ ά ζω  (τιμωρώ) (καί σόνθετ. συγ ), παρατ. έκόλαζον, μέλλ. 
κολάσω, άόρ. έκόλασα. ΙΙαθ. κολάζομαι, μέλλ. παθ. κολασθήσο- 
μαι, άόρ. έκολάσθην, παθ. παρακ κεκόλασμαι, ύπερσ. ήν κεκο- 
λασμένος. Μέσ. κολάζομαι, μέλλ. μέσ. κολάσομαι, άόρ. μέσ. έκο- 
λασάμην. 'Ρημ. έπίθ. άκόλαστος, κολαστέος καί κολαστέον.'Ρημ. 
παράγ. κόλασις, κόλασμα, κολαστής, κολαστήριον, κολαστικός.
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χηλούω (κολοβώνω) καί άόρ. έκόλουσα. Παθ. κολούομαι καί 
άόρ. έκολούΟην .

Χ ο μ έ ζ ω  (οέρω) (καί σύνΟετ. εις-, έκ-, δια-, κατα-, παρα-. 
προσ-, συγ-, ύπεκ-), παρατ. έκόμιϊ,ον (καί σύνΟετ. άπ-, εις-, κατ-) 
μίλλ. κομιά) (καί σύνΟετ. άπο-, προσ-), άόρ. έκόμισα (καί σύνΟετ. 
άν-, St-, είς-, έξ-, κατ-, wap-, περί-, προσ-, συν-, συμπαρ-,συνεξ-) 
παρακ. κεκόμικα (καί σύνΟετ. είς-, κατα-, προς-). Μέσ. κομίζο­
μαι (καί σύνΟετ. άνα-, άπο-, δια-, είς-, κατα-, μετά-, προσ-, συγ-). 
παρατατικός μέσ. έκομιζόμην (καί σύνΟετ. aw-, δι-, είς-, έξ-, κατ-, 
wap-, περί-), μέλλων μέσος κομιοϋμαι (=λήψομαι). μέλλων παθ. 
ώς μέσ. κομισθήσομαι ( =  ιομιώ έμαυτύν), άόριστος μέσος έκομι- 
σάμην (=ελαβον καί σύνθετ, άν-, άπ-, δι- είς-, έξ-, wap-, προσ-, 
συν-, ΰπεξ-), άόρ. παθ. ώς μέσ. έκομίσθην (=έκόμισα έμαυτόν), 
wxpax. μέσ. κεκόμκτμαι (καί συνΟετ. συγ-), ύπερσυντ. μέσ. συνε- 
κεκομίσμην, έξεκεκομίσμην -καί άνεκεκομίσμην. ΙΙαθ. κομίζομαι 
(καί σύνθε τ. άνα-, δια-, είς-, συγ-) παρατ. σύνθετος -έκομιζόμην 
(μετά των άνά, κατά, παρά), μέλλιον waO. κομισθήσομαι (καί σύν­
Οετ. δια-), άόριστος waO. έκομίσθην (καί σύνθετ. άν-, άπ-, δι-, έξ», 
είς-, μετ-, wap-, συμπαρ-), παρακ. παθητικός κεκόμισμαι (καί σύν­
Οετ. άνα-, κατα-, συγ-). 'Ρημ. έπ. άσυγκόμιστος, κομιστέον. 'Ρημ. 
παράν, κομιδή, συγκομιδή, κομιστικός.

χ ο μ ψ ί ύ ο μ »  (πράττω η λέγω τι κομψώς) άποθετ., άόριστος 
μίσ. έκομψευσάμην καί μέσ. παρακ. κεκομψευται. ΠαΟ. παρακ. 
κεκομψευ μένος (=λεπτώς έξηυρημένος). 'Ρημ. παράγ. κομψεία.

« ό ίΐσ ω  (χτυπώ, τέμνω) (καί σύνΟετ, άντι-, άπο-, δια-, έκ-, κα- 
τα-, περί-, προ-), παρατατ. έκοπτον (καί σύνΟετ. άντ-, δι-, έξ-, κατ-, 
περί-, προ-, συνιξ-), μέλλων κόψω (καί σύνΟετ. άπο-, δια-, έκ-, 
κατα-, περί-), άόρ. έκοψα (καί σύνθετ. άντ-, άπ-, δι-, έξ-, κατ-, 
περί-, προ-, συν-, άντεξ-), παρακείμ. περικέκοφα, διακέκοφα, έκκέ- 
κοφα καί συγκεκοφα. Παθητικ. κόπτομαι (καί σύνΟετ. δια-, κα­
τα), παρατ. π«0. έκοπτόμην (καί σύνΟετ. δι- έξ-), μέλλων παΟητ. 
β' συγκοπήσυμαι, άόρ. «*0. έκόπην (καί σύνθετ. άν-, άπ-, δι-, έξ-, 
κατ-, περί-, συν-), παρακείμ. παΟητ. κέκομμαι (καί σύνΟετ. έκ-,
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κατα-, περί-, συγ-), ύπερσ. άπεκέκοπτο, μετ’ όλ. μέλλων κατακε · 
κόψομαι. Μέσ. κύπτομαι ' =  :τερνοτυπυυμαι). Το μέσ. αΰτοπαθ. 
και κατ’ άνάλυσ. κόπτω έμ αυτόν (===Ινο/_λώ, καταπονώ). 'Ρτψ,ατ. 
παράγ. κόμμα, κόπος.

κορέννϋμα (χορταίνω). Μόνον, ό μέσος παρακ. κεκορεσμένος, 
τα δε έλλειποντα άναπληρουνται ύπό του πίμπλημι και πληρώ. 
'Ρημ. έπίθ. άκόρεστος. 'Ρημ.. παράγ. κόρος και συνθεr. Αψίκορος.

κ ο υ φ ίζ ω  (έλαγρώνιο, ανακουφίζω) (και σύνθετ. έπι-) και ά/ύριστ. 
έκούφισα (και σύνθετ, άν-, έπ-). Ιίαθητ. κουφί^ομαι καί άόρ. έκου- 
φίσθην (καί σύνθετ. άν-), Μέσ. κατ' άνάλυσ. άνακουφίϊ,ω έμαυτόν. 
'Ρημ. παράγ. κούφισις.

κ ρ ά 'ζω  (εκβάλλω κραυγήν). Μόνον ο άόρ. β' άνέκραγον καί 
ένέκραγον, ό παρακ. κέκράγα καί ο ύπερσ. έκεκράγειν.

χ ρ έ μ χ μ α ι  (κρέμαμαι). Είναι ώς παρακ. του κρεμάννυμαι καί 
εύχρηστος είναι μόνον η.'οριστ. καί ή με το/, κρεμάμενος (καί σύν­
θετ. έκ-, έπι-), παρατ. έκρεμάμην.
- κρεμ.άννϋμ,& (κρεμώ) (καί σύνθετ. άνα-, άπο-) καί άόριστ. έκρέ- 
μασα (καί σύνθετ. άν-). ΙΙαθ. κρεμάννυμαι, άόριστ. παθ. έκρεμά- 
σθην (καί · σύνθετ. έπ-). Μέσ. έκκρεμαννύμενος. 'Ρημ. επίθετ. κρε­
μαστός.

ΣΙΙΜ. 'Ριζ. κ;εμ«σ-, κρεμάννυμι | =χρεμάσ-νυμί |, ό Η αόριστοί εχρίμασα 
εκτοϋ |ΙκρέμασσΛ] κατ’ άπλοποίηβΊν τον Σ κ*ί δια τοϋτο δεν εκτείνεται τό A 
εις II. . ,

κ ρ ί'νω  (διαχωρίζω, διακρίνω, άποοασίζω, δικάζω) (καί σύνθετ. 
άνα-, άΛο-, δια-, έκ-, προ-, επιδια-, συνεπι-), παρατατικός έκρι- 
νον (καί σύνθετ. άν-, δι-), μ.έλλων κρΤνώ (καί σύνθετ, άνα-, δια-, 
έγ-, έπι-), άόρ. έκρΤνα (καί σύνθετ. άν-, άπ-, δι-, έξ-, κατ-, προ-), 
παρακ. κέκρικα. ΓΙαθ. κρίνομαι (καί σύνθετ. άνα-, δια-, κατα-, 
προ-, συγ-), παρατ. παθ. έκρινόμην (καί σύνθετ. δι-), μέλλ. παθ.· 
κριθήσομαι (καί σύνθετ. άπο-) καί μ.έλλ. μέσος ώς παθητ. σπκνίως 
κρινοϋμαι, άόρ. παθητ. έκρίθην (καί σύνθετ. άν-, δι-, έν-, έξ-, κατ-, 
προ-), παρακ. παθ. κέκρΤμαι (καί σύνθετ. άνα-, άπο-, δια-, κατα-, 
προ-, συγ-), ύπερσυντελ.' πα^ητικ. διεκέκριτο. Μέσ. διακρίνομαι, 
ριελλων μέσ. διακρινοϋμαι, άόρ. παθ. ώς μέσ. διεκρίθην, άορ. μέσ.

Υ·

■■ ι'
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σύνθετος έκρινάμην τι (μετά των άνά, διά, προ), χαρακ. μέσος 
διακέκριμαι. Το μέσ. αύτοχαθ. και κατ’ άνάλυσιν άνακρίνω έμαυ- 
τόν. TV,μ. έχίθ πρόκριτος, εύκριτος, έγκριτος, άκριτος, δύ<τ- 
κριτος, κριτέον, έγκριτέον και έκκριτέον. 'Ρχμ. χαράγ. κρίσις, 
κριτές, κριτήριον, κριτικός.

κ ρ ο ύ ω  (κρούω, κτυχω, βιάζω, δοκιμάζω) (και σύνθετον άνά-, 
δια-, εκ-, κατα-, χέρι-, χροσ-, συγ-), χαρατ. έκρουον (και σύνθετον 
άχ-, ές-, χροσ-, συν-), άόρ. έκροναα (και σύνθετ. άντ-, έξ-, χροσ·, 
συν-, οχ-), χαρακ. έκκέκρουκα και προσκέκρουκα, ύχερσυν. άν- 
τεκεκρούκειν. Μέσ. κρούομαί τι (και σύνθετον άνα-, άχο-, δια-, 
χα:α·), χαρατ. μέσ. έκρουόμην, μέλλ. μέσ. άποκρούσομαι και πα· 
ρακρούσομαι, άόρ. μέσ. έκρουσάμην (καί σύνθετ. άν-, άχ-, δι-, 
χαρ-), χαρακ. μέσ. παρακεκρουμένος. Παθ. κρούομαι (και σύν­
θετ. άνα-, έκ-), χαρατ. χαθ. άπεκρουόμην, άόρ. χαθ. σύνθετος 
-έκρούσθην (μετά των άχό, διά, έκ, χαρά, χερί), χαρακ. χαθ. 
παρακβκρουοται καί άποκεκρουμένος, ύχερσ. χαθ. παρεκέκρουστο. 
Το μέσ. αύτοχαθ. κατ’ άνάλυσ. έκκρουω έμαυτόν. ’Ρημ. έχίθ. ά- 
νακρουστέον.

κ ρ ύ π τω  (κρυχτω) (και σύνθετ. άχο-, κατα-, συγ-), χαρατ. έ- 
κρυπτον (καί σύνθετ. άχ-), μέλλ. κατακρύψω, άόρ. έκρυψα (καί 
σύνθετ. άχ-, συν-). Μέσ. κρύπτομαι (καί σύνθετ. άχο-, έχι·), μέ­
σος χαρατ, άπεκρυπτ όμην, καί έπεκρυπτόμην, μέλλ. μέσ. άπο- 
κρύψομαι και ουγκρύψομαι, άόρ. μέσ. έκρυψύμην (τι και σύν- 
θετ. άχ-, έχ-, ύχ-), χαρακ. μέσ. κέκρυμμαι (και σύνθετ. άχο-), 
ύχερσ. μέσ. κεκρυμμένος ήν. ΙΙαθ. κρύπτομαι, άόρ. χαθ. &κρύ- 
φΟην (καί σύνθετ. άχ-, κατ-), χαθ. χαρακ. κέκρυμμαι (καί σύνθετ. 
άχο-, έχι-). Τν,μ. έχίθ. κρυπτός. ' .

χ τ ί ο μ ι ι · ώ μ σ ι  (άχοκτω) άχοθετ. (καί σύνθετ. άνα-, sxt-, κατα-, 
χροσ-, συγκατα-), χαρατ. έκτώμην, μέσ. μέλλ. κτήβομαι (κάί σύνθ. 
άνα-, κατα-, χροσ-, συγ-), μέσ. άόρ. έκτησ^μην (καί σύνθετ, άν-, 
έχ-, κατ-, χροσ-, συν-), χαρακ. μέσ. κέκτημαι (καί σύνθετ. έγ-) καί 
σχανίω; έκτημαι, ύχοτακ. κεκτήται καί κεκτήσΟε καί κεκτημένος 
ώ, εΰκτ. κεκτήμην, κβκτητο καί κεκτήμεθα καί κεκτημένος εϊην,
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ύπεοσ. μέσ. έκεκτήμην καί κεκτημένος ήν, μετ’ όλ. μέλλ. με?, 
κεκτήσομαι και σπανίω; έκτήσομαι. ΙίαΟ. άόρ. έκτήθην καί παρακ. 
παθ. κεκτημένη και τά προκεκτημένα. 'Ρημ. έπίθ. κτητός, ά- 
κτητος, άξιόκτητος, έπίκτητος, κτητέος, κτητέον. 'Ρημ. παράγ. 
κτήσις, κτήμα, κτητικός.

κ τεένω  (φονεύω) καί άΛοκτείνω’καί άποκτίννϋμι, παρατ. έκτει 
νον καί άπέκτεινον καί άπεκτίννΰν, μέλλ. κτενώ καί άποκτενώ, 
άόρ. έκτεινα καί άπέκτεινα (καί σόν6ετ. προσαπ-, άνταπ-), παρακ. 
άπέκτονα, ύπερσ. άπεκτόνειν, καί άπεκτονώς ήν, εΰκτ. άπεκτο* 
νώς εϊην. Παθητ. παρατ. έκτεινόμην, ώςπαθ. δε είναι το θνήσκω 
καί άποθνήσκω ύίϊό τίνος. Το μεσ. αΰτοπαθ. κατ’ άνκλυσιν κτείνω 
έμαυτόν καί άποκτείνω έμαυτόν.

κτεζω (κτίζω), παρατ. έκτιΚ,ον, άόρ. έκτισα. ΙΙαθ. κτίζομαι, 
παρατ, έκτιζόμην, άόρ. παθ. έκτίσθην. 'Ρημ. έπίθ. νεόκτιστος. 
'Ρημ. παράγ. κτίσις καί συνθετ. άμφικτύονες.

κ ο λ ίν ζ ω  (κυλίω) παρατ. έκύλινδον (καί σπαν. έπ-). Μέσ. 
κυλίνδομαι (καί περί-, συγ-) καί καλινδοΰμαι (καί σόνΟετ. προ-), 
παρατ. ρ.όνον έκαλινδούμην (καί συνθετ. προ ), άόρ. παθ. έ£εκυ 
λϊ'σθην καί παθ. παρακ. κατακεκύλϊσμαι. 'Ρημ.. παράγ. κυλίστρα, 
κυλίνδησις.

ΣΗΜ. Ό  άάρ. πχθ. εξξγ.νλίσϋ·ην χαί πχροικ. χατακεχΰλί-σμαι. εγεινοιν 
£ίζ. κνλινδ-, δια τοϋτο καί τό ι είνε μακράν.

κϋ'«τω (σκ,ύπτω) (καί συνθετ. άνα-, έπανα-, έπι-, συγ»), μέλλ. 
μέσ. ώς ένεργ. άνακυ\)/ομαι, άόρ. μόνον σύνθετος -έκυψα (μετά 
των άνά, έπί, παρά, πρός ΰπο), παοακ. σύνθετος -κέκϋφα (μετά 
των άνάϊ έν καί πρός).

κα>λϋ'ο> (εμποδίζω) (καί σύνθετον άπο-, δια·, κατα»), παρατατ. 
έκώλϋον (καί συνθετ. δι-, κατ-), μέλλ. κωλΰ'σω (καί συνθετ. άπο-, 
δια-, έπι-), άόρ. έκώλΰσα (καί συνθετ. άπ-, δι-, έπ-, κατ-), πα­
ρακ. κεκώλϋκα, εΰκτ. κεκωλυκΟος ε’ίην. Παθ. κωλύομαι (καί 
συνθετ. άπο-, δια, κατα-), παρατ. έκωλυόμην καί συνθετ. άπ-, 
δι-), μέλλ. μέσ. ώς παθητ. κωλύσομαι, άόρ. παθ. έκωλύθην (και 
συνθετ δι-, κατ-), παρακ. παθ. κεκώλϋμαι, μετ’ ολίγον μέλλων κε-
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κωλύσομαι. ΊΡημ. έχίθ. κωλυτέον καί θιακωλυτέον. Ρημ. χάράγ. 
κώλυμα, κωλύμη, κώλυσις, κωλυτής, κωλυτικός. ,;

*

<

Χαγχάνω (διά κλήρου λαμβάνω, μετέχω καί ενάγω είς δίκην) 
(και σύνθετον άντι-, δια-, μετά-), χαρατ. έλάγχανον, μέλλ. μίσος 
ώς έν«ργ. λήγομαι (και ένθετο; συλ-), άύρ. (s', έλαχον (και σύνθετ. 
άχ-, άντ-, δι-, έχ-), χαρακ. εϊληχα (και σύνθετος συν-, χροσ-), 
ύχερσ. εΐλήχειν. 1 Ιαθ. λαγχάνομαι, άόρ. χζθητ. έλήχθην και χαθ. 
χαρακείμ. είληγμαι. Ρημ. έχίθ. ληκτέος. Ρημ. χαράγ. λήξις.

λ α μ β ά ν ω  (λιβάνι.)) (και σύνθετον άνα-, άχο-, άνταχο-, δια-, 
χατα-, συλ-, χροσ-, συμχαρα-), χαρατ. έλάμβανον (και σύνθετος 
άχ-, έχ-, χατ-, χροσ-, συν-, ύχ-), μέλλ. μέσος ώς ένεργ. λήψομαι 
(κχΐ σύνθετ. άνα-, άντι-, άχο-, δια-, εκ-, έχι-, κατα-, μετά-, χαρα-, 
χροκατα-, έχανα-, συλ-, ’/το-), άύρ. β'. έλαβον (καί σύνθετος κατ-, 
χαρ-, δι-, χροσ-, έχ-, συν-, χέρι-, άν-, ύχ-> άντ-, άχ-, μετ-, χροκατ-, 
έγκατ-, χροσαν-, συμχαρ-), χχρκχ. εϊληφα (καί σύνθετος άν-, χαρ-, 
άχ-, χατ-, ύχ-, χροσ-, συν-, μετ-, έχ-, χρο-, συγκατ-, xspt-, δι-, 
χροσχερν-), ύχοτακτ. είλήφιυ (καί σύνθετ. άχ-, ύχ-) καί είληφώς ώ 
(κ*1 σύνθετ. χρο-), ύχερσ. είλήφειν (καί σύνθετ. άχ-, άν, κατ-, χαρ-, 
χροσ-, δι-, μετ-, χρο-, χροσχερι-) καί είληφώς ήν (καί σύνθετ. χέρι-, 
συγκατ-), εϋκτ. είληφώς εϊην (καί σύνθετ. συν-, χροσ-, μετ-), ρ.ετ’ 
όλ. μελλων είληφώς έσομαι. Μέσον καί χαθ/,τ. λαμβάνομαι (και 
σύνθετ. έχι-, άχο-, συλ-, χέρι-, κατα-, άνα-, άντι-, ΰχο-, έναχο-, 
χροσεχι-, έγκατα-, χροκατα-, συνεχι-), χαρατ. με'σος καί χαθ. μόνον 
σύνθετος -έλαμδανόμην (μετά των έχί, άχύ, αντί, συν και έγκατ-), 
μελλ. χαθητ. ληφθήσυμαι (καί σύνθετος συλ-), άύρ. μέσος β'. έλα- 
δόμην (καί σύνθετος έχ-, άντ-, συν-, συνεχ-), άύρ. χαθητ. έληφθην 
(και σύνθετος άχ-, κατ-, χέρι-, χαρ-, συν-, ύχ-, έγκατ-, χροκατ-), 
χαρακ. χαθητ, εϊλημμαι (καί σύνθετ. άχ-, άν-, δι-, κατ-, χέρι-, συν-, 
ύχ»), χαρακείμ. μέσο- έπείλημμαι, ύχερσνντ. χαθητ. σύνθετος μόνον
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•είλήμμην (μετά των άνά, /.ατά, συν), ύπερσ. μέσος έπειλήμμην, 
μετ’ ολ. μέλλ. παθητ. κατειλημμένος έβομαι. 'Ρημ. έπίθ. ληπτός, 
άληπτος, έπίληπτος, ανεπίληπτος, εύληπτος, καταληπτός, περι- 
ληπτός, παραληπτός, νυμφόληπτος, ληπτέον, παραληπτέον, άν- 
τιληπτέον, άναληπτέον, διαληπτέον, μεταληπτέον, ύποληπτέον. 
Το μέσον αΰτοπαθ. κατ’ άνάλυσιν άναλαμβάνω έμαυτόν. 'Ρηματ. 
παράγ. λαβή, άντιλαβή, λήψας. άνάληψ-ις, άπόληψις, άντίληψις, 
έπίληψ-ις, κατάλη\]/ις, μετάληψις πρόσλη\|/ις, σύλληψις, ύπό- 
ληψ-ις, λήμμα.

ΣΗΜ. 'Ρίζ. λαβ-, ληβ-, λα-μ-β-άνω.

λανθάνω (μένω άγνωστος), παρατ. έλάνδανον (και συνθετ. δι-), 
μέλλ. λήσω (καί συνθετ. δια-), άόρ. β'. έλαθον (καί σύνθετος δι·, 
παρ-), παρακ. λέληθα (καί συνθετ. δια-), ύποτ. λελήθω, εΰκτ. λελή- 
θοιμι, ύπερσ. έλελήθειν. Μέσον έπιλανθάνομαι (=λησμονώ), πα- 
ρατατ. έπελανθανόμην, μέλλ. μέσ. έπιλήσομαι, άόρ. β'. έπελαθό- 
μην, παρακ. μέσος λέλησται (σπανίως) καί συνήθ. έπιλέλησμαη 
ύπερσ. μέσος έπελελήσμην. Ό  ένεργ. ένεστώς λέγεται σπανίως καί 
λήθω. Τό δέ μέσ. αύτοπαθ. κατ’ άνάλυσ. λανθάνω έμαυτόν. 'Ρημ. 
παράγ. λήθη, έπίθ. έπιλήσμων.

ΣΗΜ. 'Ρίζ. λοίΰ'-, ληϋλα-ν-ϋ'-άνω.

λ έγ ω  (συνάγω, συλλέγο^). ΙΙάντοτε σύνθετον συλλέγω, έκλέγω, 
καταλέγω, παρεκλέγω, παρατ. συνέλεγον, έξέλεγον καί κατέλε* 
γον, μέλλ. συλλέγω καί καταλέγω, άόρ. συνέλεξα, έ£έλε£α, 
κατέλε^α, άπέλεξα καί έπέλεξα, παρακείμ. μόνον συνείλοχα. 
Μέσ. καί παθ. συλλέγομαι, καταλέγομαι, εκλέγομαι, μέσος καί 
παθ. παρατ. συνελεγόμην καί μέσ. έξελεγόμην, μέλλ. μέσος συλ» 
λέγομαι καί έκλέ^ομαι, ρ.έλλ. παθ. συλλεγήσομαι καί έκλεγήσο- 
μαι, άόρ. μέσος -έλεξάμην (μετά των έκ, άπό, έπί, κατά, συν), άόρ. 
παθ. -έλέγην (μετά των συν, κατά, παρα-, έγκατ ) καί σπαν, 
έϊ,ελέχθην, συνελέχθην, παρακ. μέσος καί παθ. συνείλεγμαι καί 
έ^είλεγμαι καί παθητ. -εϊλεγμαι (μετά των έξ-, προεξ-, έπ-, άπ-, 
κατ-) καί έπιλέλεγμαι, ύπερσυντ. μέσος καί παθ. συνειλεγμένοι 
ήσαν καί παθητ. προεκλεγμ ένος ήν. 'Ρηματ. έπίθ. εκλεκτός,

<r
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έπίλεκτος, άπόλεκτος, έκλεκτέος,-τέον, καταλεκτέο ς. Ρημ. πα-: 
ρχγ. έκλο^ή, συλλογή. ' V':'*’Y

λ έγ ω  (λε* •ω) (καί συνθετ. άντι-, έπι-, ττρο-), έλεγον (καί συνθετ. 
άντ-, έπ-, προ-). μελλ. λ έξω (καί συνθετ. άμρι-, άντι-), και έρώ 
(καί άντ , προ-, κατ-), εύκτ. έροίην και κατ-), άόρ. έλεξα (και 
άμ·ρ-) και άόρ. β' είπον άνευ δεύτερον πληθυντικού προσώπου της ορε-ν 
σηκης χναπληρουμενου ύπο του είπα (καί σύνΟετ. άντ-, προ-, κατ-), 
αόριστος χ είπα είπας (καί προ-), προείπατε, εΐπάτην, ευκτική 
είπαιμεν, προστακτ. είπον, είπάτω, εΐπατον, είπατε μόνον. Παρακ. 
εϊρηκα (καί προ·), όπερα, είρήκειν (καί προ-) καί είρηκώς ?jv (καί 
προ-), Εύκτ. είρηκώς εϊην. ΙΙαΘ. λέγομαι καί άντιλέγομαι (όπερ 
σπανίως καί ώς μέσ.), παρατ. παθητ. έλεγόμην (καί* συνθετ. άντ-), 
μελλ. παθ. ρηδήσομαι καί σπανιώτερ. λεχθήσομαι, άόρ. παθ. έρ- 
ρηδην (καί προ-) καί σπανιάτερ. έλέχδην, παρακ. πα.Ο. εΐρημαι 
ικαί προ*) καί εΐρημένος είμί καί σπκνιώτ. λέλεγμαι, ύπερσυντελ. 
παθητ. εΐρήμην (καί συνθετ. προ-) καί είρημένος ην, μετ’ όλίγ. 
μελλων είρήσομαι καί σπαν, λελέξομαι. Ρημ. έπίΟ. άντίλεκτος, 
μυριόλεκτος, λεκτέος,-τέον, ρητός, άπόρρητος, άρρητος, έπίρ- 
ρητος, άπρόρρητος, άντιρρητεον, προρρητέον. Τό μέσ. αυτοπαθή 
κατ’ χνάλυσιν λέγω έμαυτόν. Ώ ς παθ. του εύ λέγω καί κακώς 
λέγω  είναι το ε<3 άκούω Οπό τινο ς καί κακώς άκούω ίύπό τίνος. 
Ρ τμ . παράγ. είναι λόγος, λέξις, ρήμα, ρήσις. - .

ΓΗΜ. Ήίζ 1*γ , Fί*-, x*i F*-» *ζ ου [ε-Fe· Κπον, ποιητ. εειπον πεζολόγ. εί· 
itovj **ι Fif- κ*ί Fpt-ίξ ου εφι?*β )“ ?FfTlx,>J. -'

λειηλατέω -ώ  (λεηλατώ), παρατ. έλεηλάτουν, μέλλουν λεη­
λατηθώ καί άόρ. έλεηλάτησα. 'Ρημ. παράγ. λεηλασία.

XtittUi (άοήνω) (καί συνθετ. έλ-, κατα-, άπο-, δια-, ύπο-, 
έκ-, i n - ,  παρα-, προ-, έγκατα-), παρατατικός ελειπον (καί συνθετ. 
ές-, έν-, κατ-, άπ-, παρ-, ύπ-), μέλλων λείψω (καί συνθετ. άπο-, 
έλ-, έπι-, ύπο-, έκ-, κατα-, έγκατα-, παρα-), αόριστος β’ έλιπον 
(καί συνθετ. παρ-, δι-, έξ-, Ιν-, κατ-, προ-, ύπ-, άπ-, έπ-, έγκατ-, 
παρ*κατ-, σνγκατ-), παρακείμενος λέλοιπα (καί συνθετ. άπο-, 
κατα-, ύπο-, παρα-, έκ-, IX-, έπι-, έγκατα-), ύπε^συντελ, έλε«

·0€
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λοίπειν (καί σύνθετ. έπ-, έξ , κκτ-) καί καταλελοιπώς ήν, παρα- 
λελοιπώς ήν, ευκτική λελοίποιμι καί λελοιπώς εΐην (και κκτκ-). 
ΙΙκθητικ. λείπομαι (και σύνθετ. έλ-, εκ-, περί-, πκρκ-, έγκατα-) 
κκι ρ.έσ. κκι πκθ. ύπολείπομαι, άπολείπομαι, καταλείπομαι, πα- 
ρκτ. πκθ. έλειπόμην (κκι άπ-, κκτ , περί-, πκρ-), μέσ. κκι παΟ. 
ύπελειπόμην, μέσ. μέλλ. ύπολείψΌμαι, άπο λειψό μαι κκι κατα- 
λειψομαι, μέλλ. πκθ. ώς μέσ. άπολειφθήσομαι, μέλλ. πκθητ. κα- 
ταλειφθήσομαι κκι ύπολειφθήσομαι, άόρ. μέσ. ύπελιπόμην, κατε- 
λιπόμην και άπελιπόμην, άόρ. πκθ ώς μέσ. άπελείφθην καί ύπε- 
λείφθην, άόρ. πκθητ. έλείφθην (κκι συνθετ. κκτ-, άπ-,· ύπ-, έν·, 
δι-, πκρ-, περί-, έγκκτ-), πκρκκ. πκθητ. λέλειμμαι (κκι συνθετ. 
κκτκ-, άπο-, έλ-, ύπο-, έκ-, πκρκ-, περί-, έγκατα-), πκρκκ. μέσ. 
ύπολέλειμμαι ύπερσ. πκθητ. έλελείμμην (και συνθετ. κκτ-, πκρ-, 
έξ-), ύπερσ. μέσ. ύπελελείμμην, μετ’ όλ. μέλλ. λελείψομαι (κκι 
συνθετ. κκτκ-, πκρκ-). Ρημ. έπίθετ. άνέκλειπτος, Αδιάλειπτος, 
λειπτέον, άπολειπτέον, παραλειπτέον. Ρημ. πκρκγ. έλλειψΊς, 
έλλειμμα, διάλειμμα, άπόλειψις, έκλειψις, έπίλειψις, λείψα- 
νον, λοιπός, ύπόλοιπος.

λ εύ ω  (λιθοβολώ), παρκτ. κατέλευον, άόρ. κατέλευσα. ΙΙαθητ. 
μέλλ. καταλευσθήσομαι, άόρ. πκθ. κατελεύσθην.

λ ή γ ω  (τελειώνω), πκρκτ. έληγον, μέλλ. λήξω και άόρ. έληξα.
λ ή ζ ω  (ληστεύω). Μόνον ο πκρκτ. έληξον. Μέσ. λήξομαι, πκ­

ρκτ. έληξόμην και μέσ. άόρ. έλησάμην. Ρημ. πκράγ. ληστής.
λ η σ τεύ ω  (ληστεύω), παρκτ. έλήστευον. Πκθητ. ληστεύομαι, 

πκρκτ. έληστευόμην. Ρ/,μ. πκρκγ. ληστεία.
λ ο γ ί ζ ο μ α ι  (λογαριάζω, συλλογίζομαι) άποθετ. (καί συνθετ. δια-, 

έκ-, κκτκ-, άνκ-, ύπο-, πκρκ-, άντι-, προσ-, έγκατα-), παρκτ. έ- 
λογιξόμην (και σύνθετ. δι-, άπ-, άν-, ύπ-, συν-, άντ-), μέλλ. 
λογιουμαι (κκι σύνθετ. ύπο-, έπι-), άορ. μέσ. έλογισάμην (και 
σύνθετ. δι-, έξ-, κκτ-, άν-, ύπ-, πκρ-, άντ-, συν-, άπ-, έπ-), άορ. 
πκθητ. μετά πκθητ. διαθ. έλογίσθην (κκι συνθετ. συν-), πκρκκ. 
μέσ. καί πκθ. λελόγισμαι (καί σύνθετ. συλ-, άπο-\ Ρημ. έπιθ. Α­
λόγιστος, λογιστέον, ύπολογιστέον, συλλογιστέος. Ρημ. πκρκγ.

80
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λογισμός,συλλογισμός, διαλογισμός,Απολογισμός.Αναλογισμός.
λθ(?»ορ£ω·<5 (κακολογώ, υβρίζο>), παρατ. έλοιδόρουν, μελλ. 

λοιδορήσω, άόρ. έλοιδόρησα, παρακ. λελοιδόρηκα. Μεσ. λοιδο· 
ροϋμαι, παρατ. μέσ. έλοιδορούμην, μέσ. μελλ. λοιδορήσομαι, άόρ. 
μέσ. έλοιδορησάμη ν, και άόρ. παθ. ώς μέσ. έλοιδορήθην. ΓΙαθ. 
λοιδοροϋμαι (ΰπό τίνος), άόρ. παθ. έλοιδορήθην καί παθ. πα- 
ρακ. λελοιδορημένος. Το μέσ. αλληλοπαθές και άναλελυμένον 
λοιδοροΰσιν Αλλήλους. Ώς άποθετ. δέ είναι τό διαλοιδοροΰμαι, 
ονηνος μόνον εύχρηστος ο άόρ. παθ. ώς μέσ. διελοιδορήθην. 
Ρημ. παράγ. λοιδόρησις και συνθετ. φιλολοίδορος.

λ ο ύ ω  (λούω) (και συνθετ. άπο-). Μέσ. λοϋται, άπαρ. λοϋσθαι 
καί μετοχ. λουμένος, παρατ. έλοΰντο, μέλλ. μέσ. λούσομαι, άόρ. 
μεσ. έλουσάμην. παρακ. μεσ. λελουμένος. 'Ρημ. παράγ. λου-τρόν, 
λουτρών.

λομχ{νομ% ι (βλάπτω) άποθετ. (καί σύνθετ. κατα-), πα­
ρατ. έλυμαινόμην, μέλλ. λυμανοΰμαι, άόρ. μέσ. έλυμηνάμην 
(καί συνθετ. κατ-), παρακ. μεσ. λελύμασμαι, μετ. όλ. μέλλ. μέσ. 
λελυμασμένος έσομαι. ΙΙαθ. λυμαίνομαι, άόρ. παθ. διελυμάνθην 
και παρακ. παθ. λελύμασμαι. ‘Ρημ. παράγ. λυμαντήρ.

λ ο η έ ω ·ώ  (προςενώ λύπην, ένογλώ, πειράζω) (καί σύνθετον 
παρα-, άντιπαρα-), παρατ. έλύπουν (και παρ-,) μέλλων λυπήσω 
(καί παρα-), άόρ. έλύπησα, παρακ. λελύπηκα, Μέσ. λυπούμαι 
(και σπαν, παθητ. καί συνθετ. συλ-, προ-,) μέσ. παρατ. έλυπού- 
μην, μέσος μέλλων συλλυπήσομαι, άόρ. παθ. ώς μέσ. έλυπήθην 
(καί προ-,) παρακ. παθ. λελυπημένος (υπό τίνος). 'Ρημ. έπίθ. λυ- 
πητέον άλυπήτως. Τό μέσ, καί λυπώ έμαυτόν.

λΰ'ω (άπαλάττω, έλευθερώ) (και συνθετ. δια-, κατα-, παρα-, 
άπο-, έπι-,) παρατ. έλΰαν (και συνθετ. ώς ένεστ.), μέλλων λύ­
σω (και Βία-, άπο-, κατα-) άόρ. έλυσα (και St-, άπ-, κατ-, ές-. 
παρ-, έπ-, προκατ-, συγκατ-,) παρακ. λέλυκα (και κατα-, άπο-), 
εΰκτ. λελυκώς είην. Μεσ. λΰ'ομαι (και υπό έκ-, κατα-, παρα-, 
άπο-, έπι-, δια-,) και παθ. λΰ'ομαι (και κατα-, άπο-, δια·,) παρατ. 
μέσ. έλΰόμην (και άπ-,) παθ. έλΰόμην (και St-, άπ-, κατ-), μέσ. μ.έλλ.

ΑΝΆΜ. ΡΗΜ. ΚΑΙ ΟΝΟΜ. Γ. J. ZHKUOT. 6
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λϋ'σομαι (και «να-, δια-, έπι-, άχο-), μέλλ. χαθ. λυθήσομαι (καί 
δια-, κατα-, άχο-), άύρ. μέσ. έλϋσάμην (και δι-, «π-, εξ-), άόρ. 
χαθ. έλυ'θην (καί άχ-, δι-, έξ-, κατ-, χαρ-), άόρ. χαθ. ώς μέσ. 
διελυ'θην) χαρακ. μέσ. και χαθ. λέλυμαι (καί συνθετ. δια-, άχο-, 
κατα-, έκ-, χαρα-), ύχερσ. μέσ. διελελυ'μην, ύχερσ. χαθ. έλελυ- 
μην (και δι-, άχ-, κατ-), μετ. όλ. μέλ. λελυ'σομαι (και άχο-, κατα-). 
'Ρημ. έχίθ. λυτός, άλυτος, εϋλυτος, εύκατάλυτος, διαλυτός, 
άδιάλυτος, λυτέος,-τέον, άχολυτέον, παραλυτέον. Το μέσ. αύ- 
τοχαθ. και λύω έμαυτόν. 'Ρημ. χαράγ. λύσις, άπόλυσις, διάλυ- 
σις, έκλυσις, κατάλυσις, διαλύτης.

λο6άομ.α&-ώμ.αο (βλάχτω) άχοθετ., μέλλ. μέσ. λωβήσομαι, 
άόρ. μέσ. έλωβησάμην. ΙΙαΟ. άόρ. μετά χαθ. διαθέσ. έλωβήθην. 
Ιίαρακ. χαθ. λελώβημαι.

λ ω π ο δ \> τέω -ώ  (είμί λωχοδύτης). Μόνον ό ένεστώς και ό χα- 
ρατατ. έλωποδύτουν.

Μ

Ιΐ.αένομ.αο (είμι μανικός, τρελαίνομαι), χαρατ. έμαινόμην, άόρ. > 
χαθ. ώς μέσ. έμάνην. 'Ρημ. άφγιρημ. μανία.

ΣΗΜ. ΊΡίζ. μαν-, μαίνομαι [=μαν-]ομαι j.

μ α κ α ρ ίζ ω  (καλοτυχίζω), χαρατ. έμακάριίήον, μέλλ. μακαριά), 
καί άόρ. έμακάρισα. ΙΙαθ. μακαρίζομαι και άόρ. χκθ. έμακαρί- 
σθην. Τό μέσ. κατ’ άνάλυσ. μακαρίζω έμαυτόν. 'Ρημ. έχίθ. μακα­
ριστός, ά^ιομακάριστος. 'Ρημ. χαράγ. μακαρισμός.

ΙΛΟενθάνω (μανθάνω, έννοώ, γνιυρίζω) (καί σύνθετ. άχο-, έκ-, κα­
τα-, συμ-,χρο-, μετά-), χαρατ. έμάνθανον (καί συνθετ. κατ-,) 
μέλλ. μέσ. ώς ένεργ. μαθήσομαι (καί συνθετ. άχο-, κατα·), άόρ. β' 
έμαθον (καί συνθετ. κατ-, έχ-, συν-), χαρακ. μεμάθηκα (καί συν­
θετ. έκ-, κατα-, χρο-), ύχερσ. έμεμαθήκειν καί μεμαθηκώς ήν. 
Ιίαθητ. μόνον μανθάνομαι (καθ’ όριστικ., ύχοτακτ. καί μετοχ.) 
'Ρηρ.. έχίθ. μαθητός, δυσκαταμάθητος, μαθητέον καί προσμα- 
θητέον. 'Ρημ. χαράγ. μάθησις, μάθημα, μαθητής, άμαθής, πο­
λυμαθής.

L.
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μ ΐ ν τ ΐ ύ ο μ « ι  (άποθετ. προφητεύω, ερωτώ το μαντεΐον, μαν­
τεύω) (καί σύνθετ. άπο-, κατα-), παρατ. έμαντευόμην, μέλλ. μέσ. 
μαντεύσομαι, άόρ. μέσ. έμαντευσάμην (καί σύνθετ. δι-), παρακ. 
μετά παθητ. διαθέσ. οί μεμαντευμένοι λόγοι. 'Ρημ. έττιΟ. μαντευ- 
τός, μαντευτέον. Ρημ. παράγ. μαντεία, μάντευμα, μαντεΤον.

μ ιρ α ίν ω  (κάμνω τι νά μαραίνηται, σβήνω) και άόριστος έμά- 
ρανα. Παθ. μαραίνομαι (καί σύνθετ. άπο-, συναπο-), παρατ, έμα- 
ραινόμην.

μτρσΰρέ(ι)·ώ  (δίδω μαρτυρίαν, βεβαιώ) (και σύνθετ. συμ.-, κατα- 
Stx-, προσ-), παρατατικός έμαρτυρουν (και σύνθετ. συν-, κατ-, δι-, 
προσ-), μελλων μαρτυρήσω (καί σύνθετ. κατα-, έπι-), άόριστος έ- 
μαρτύρησα (καί σύνθετ. κατ-, συν-, δι-, έξ-, προσ-, προσδι-), πα- 
ρακ. μεμαρτύρηκα (καί σύνθετ. κατα-, δια-, προσ-, προσδια-) υπερ­
συντέλικός διεμεμαρτυρήκειν. ΙΙαθ. μαρτυροϋμαι (καί σύνθετ. κα- 
τα-, δια-), παρατ. κατεμαρτυρούμην, μέλλ. μέσ. ώς παθ. μαρτυρή- 
σομαι καί παθ. μαρτυρηθήσομαι, άόρ. παθ. έμαρτυρήθην (καί σύν­
θετ. δι-, κατ-), άόρ. μέσ. έκμαρτυρησάμενος, παθ. παρακ. μεμαρ- 
τύρημαι (καί σύνθετ. κατα-, δια-). Τό μ.έσ. άναλελυμ.. διαμαρτυρφ 
έμαυτόν.

μ.Οφ'τΰ'ρομ.αε (άποθ. έπικαλούμ.αι μ,άρτυρα) (καί σύνθετ. δια-, 
έπι-), παρατατικός έμαρτυρόμην (καί σύνθετ. δι-, έπ-), άόριστος 
μέσ. έμαρτΰράμην (καί σύνθετ. άπ-, δι-, έπ-).

μ ΐ9 Τ (γ ο ω ·ώ  (μαστιγοινω), παρατ. έμαστίγουν, μ.έλλων μα­
στιγώσω, άόρ. έμαστίγωσα. ΙΙαθ. μαστιγοϋμαι, μέλλων μέσ. ώς 
παθ. μαστιγώσομαι, άόρ. παθ. έμαστιγώθην, παθ. παρακ. διαμε- 
μαστιγωμένος.

μ ά τ τ ω  (ζυμώνσ>, έκθλίβω, σπογγίζω) (καί σύνθετ. άπο-, έκ-), 
άόρ. έμδξα. ΙΙαθ. άόρ. έ£εμάγην, παρακ. παθητ. μεμαγμένος. 
Ρημ. παράγ. μα£α, σύνθ. έκμαγείον, χειρόμακτρον.

μ ά χ ο μ α ι  (άποθετ. συνάπτω μάχην, πολεμώ, αγωνίζομαι) καί 
σύϊΛετον συμ-, δια-, περί-, άντι-, προσ-, άπο-, άνα-, συνδια-) παρα­
τατικός έμαχόμην (καί σύνθετ. συν-, δι-, προσ-, άπ-, προ-), μέλλ. 
συνηρ. μαχοϋμαι (καί σύνθετ. συμ.-, δια-, άνα), ευκτική μαχοίμην
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(σχανίως), άόρ. μέσ. έμαχεσάμην (καί σύνθετ. συν-, άχ-, άν-), πα- 
ρακειμ. μέσ. μεμάχημαι (και σύνθετ. δια-). Ρημ. έπίθ. περιμάχη- 
τος, αμάχητος, μαχετέον, διαμαχετέον καί δυσμαχητέον. 'Ρημ. 
χαράγ. μαχητικός, σύνθετ. άγχέμαχος.

μ ,εθύσκω  (μ,εθύω τινά) και άόρ. κατεμέθυσα. Μέσ. με$ύσκομαι , 
(μεθύω έγώ) και συνηθέστ. μεθύω, παρατ. μόνον έμεθυσκόμην και 
άόρ. παθ. ώς μέσ. έμεθύσθην.

μ ,ε ι^εά ιο -ω  (χαμογελώ) (και σύνθετ. έμ-) και άόρ. έμειδίασα 
(και σύνθετ. έπ-, δι-).

(p.£tf>Ojj.Odt). Μόνον ό χαρακ. εΐμαρται (είναι χεχρωμένον), ευ­
κτική είμαρμένον εϊη, μετοχ. είμαρμένος-, -η, -ον, ύπερσ. εΐμαρτο.

ΣΗΜ. 'Ρίζ. σμαρ-, σμερ-, εΐμαρται (“ εαμαρται),

μ έ λ ε ι  (εστι μοι φροντίς) καί γ' χληθ. μέλουσι, ύχοτακτ. μέλη, 
εύκτ. μέλοι, χροστ. μελετώ, άχαρ. μέλειν, μετοχή μέλον, παρα­
τατικός έμελε, μέλλουν μελήσει, εύκτ. μελήσοι, άχαρεμ. μελήσειν 
άόρ. έμέλησε, ύχοτ. μελήση, άχαρ. μελήσαι, χαρακ. μεμέληκε, 
άχαρ. μεμεληκέναι, ύχερσ. έμεμελήκει. 'Ρημ. έπίθ. μελητέον. Ό- 
ρα καί μεταμέλει.

μ ,έλλω  (σκοπεύω, βραδύνω) (καί σύνθετ. δια-), χαρατ. έμελλον 
καί ήμελλον (καί σύνθετ. δι-), μέλλων μελλήσω (καί σύνθετ. δια-), 
άόρ. μόνον έμέλλησα (καί σύνθετ. δι-, άντ-). Παθ. μέλλεται, εύκτ. 
μέλλοιτο καί άχαρ. διαμέλλεσθαι. Ρημ. έχιθ. μελλητέον. 'Ρηρ.. 
χαράγ. μέλλησις, μελλητής.

μ.έμ.φομ.α.ε (άχοθ. κατηγορώ) (καί σύνθετ. δια-, κατα-), χαρατ. 
έμεμφόμην (καί σύνθετ. κατ-, δι-), μέλλων μ.έσ. μέμψομαι, άόρ. 
μέσ. έμεμψάμην (καί σύνθετ. κατ-), άόρ. χαθ. ώς μέσ. έμέμφθην. 
'Ρημ. έχίθ. μεμπτός, άμεμπτος, μεμπτέον. Το μέσ. αύτοχαθ. κατ’ 
άνάλυσ. μέμφομαι έμαυτόν, καταμέμφομαι έμαύτόν. 'Ρημ. χαράγ. 
μέμψις, μομφή, κατάμεμψις, σύνθετ. μεμψίμοιρος.

μ.έν<θ (μένω, χεριμένω, ευχαριστούμαι) (καί σύνθετ. δια-, έπι-, 
χαρα-, έμ-, χέρι-, ύχο-, άνα-, συμ-, χρος-), παρατατικός έμενον 
(καί σύνθ. έχ-, χαρ-, χέρι-, ύχ-, άν-, συν-, προς-, κατ-), μέλλ. μέ­
νω (καί σύνθετ. δια-, χαρα-, έμ-, ύχο-, άνα-, συμ-, χέρι, κατα-),
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άόρ. έμεινα (καί σύνθετ. St-, επ-, παρ-, έν-,. περί-, ύπ-; άν-, συν-, 
χ«τ-, έπικατ-, συμπαρ-), παρακείμ. μεμένηκα (καί σύνθετον συμ-, 
έμ-, ύπο-, δια-). Ρημ. επίθετα μενετός, ύπομενετός, μενετεος, 
ύΛομενετέον, έμμενετέον. Ρημ. παράγ. μονή, διαμονή, έμμονή, 
έπιμονή. ■:

μ,ετοψίέλβι (Ιστι μοι μεταμέλεια, μετανοώ), εΰκτ. μεταμέλοι, 
άπαρ. μεταμέλειν καί μετοχ. μεταμέλον, παρατ. μετέμελε, μέλλ. 
μεταμελήσει, άπαρ. μεταμελήσειν, άόρ. μετεμέλησεν, ΰποτ. με- 
ταμελήση, εΰκτ. μεταμελήσειε, προστ. μεταμελησάτω. 'Ρημ. έπίθ. 
άμεταμέλητος. Ρημ. παράγ. μετάμελος, μεταμέλεια.

μ ε τ σ μ έ λ ο μ »  (άποθετ. μετανοώ), παρατατ. μετεμελόμην, 
μέλλ. το μεταμελησόμενον (ή γενησομένη μεταμέλεια). 'Ρημ. έπίθ. 
άμεταμέλητος.

μ ,ετχχεερέζα) (μεταχειρίζομαι) καί άόρ. μεταχειρίσαι καί με- 
ταχειρισας. Μέσ. συνηθέστερος μεταχειρίζομαι (καί σύνθετ. συν-) 
παρατ. μετεχειριζόμην, μέλλ. μέσ. μεταχειριοϋμαι, άόρ. μέσ. με- 
τεχειρισάμην, παρακείμ. μέσ. μετακεχείρισμαι. Άόρ. παθ. μετά 
π*θ. διαθέσ. μεταχειρισθήναι. Ρημ. έπίθετ. ευμεταχείριστος, ,δυσ- 
μεταχείριστος.

£ΗΗ. Τό εν*ργ. και μέσον c-χουσι την αυτήν σημασίαν, άλλα τό μέσον 
<Ίναι σννηθέστερον.

μΐ}Χ % νώ μ« (άποθετ. τεχνικώς κατασκευάζω τι, πανούργως επι­
νοώ, μηχανεύομαι) (καί σύνθετ. συμ-, δια-, προσ-, έπι-), παρατατ. 
έμηχανώμην, μέλλ. μέσ. μηχανήσομαι, άόρ. μέσ. έμηχανησάμην, 
(καί σύνθετ. δι-, άντ-), μέσ. παρακείμ. μεμηχάνημαι. ΙΙαΟ. χρόνοι 
μ.ετά παθ. διαθ. μόνον ό παθ. παρακείμενο; μεμηχάνημαι καί ύπερσ. 
παθ. έμεμηχάνητο. Ρ ημ  έπίθ. μηχανητεον. 'Ρημ. παράγ. μηχά­
νημα, μηχανητικός.

μ ι* ίν ω  (μολύνω) (καί σύνθετ. κατα-), παρατ. έμίαίνον, μέλλ. 
μιανφ Παθ. μιαίνομαι, μέλλ. παθ. μιανθήσομαι, άόριστο; παθ. 
έμιάνύην, παρακ. παθ. μεμίδσμαι. 'Ρημ. έπίθ. άμιαντος. Ρ ημ . 
παράγ. μίασμα, μιδρός.

μΛ'γνδ|Μ (σμίγω) (καί σύνθετον συμ-, έπι-, ύπο-, προσ·», συγ-
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κατα-) και συμμιγνυ'ω καί σμίγω (καί συνθετ. συμ-, έπι-, προσ-), 
παρατ. συνεμίγνϋν καί προσεμίγνυν καί έμισγον (καί σύνθετον 
συν-, προσ-), μέλλ. συμμίξω καί καταμίξω, άόρ. έμΤ^α (καί συν- 
θετ. προσ-, συν-, άν-, έπ-, ύπ-, κατ-, συμπροσ-). Μέσ. καί παθ. 
μίγνυμαι (καί έπι-, άνα-, συμ-, συγκατα-) καί έπιμίσγομαι καί συμ- 
μίαγομαι, παρατ. μέσ. έπεμιγνύμην καί κατεμιγνύμην, μέλλ. 
παθ. άναμιχθήσΌμαι, άόρ. μέσ. έμϊ^άμην, άόρ. παθ. καί ώς μέσ. 
έμίχθην (καί σύνθετ. συν-, άν-), άόρ. β' παθ. καί ώς μέσ. έμίγην 
(καί συνθετ. συν-), παρακ. παθ. μέμιγμαι (καί συνθετ. συμ-, άνα-, 
παρα-, ύπο-, έπι-, έγκατα-). Ρημ. έπίθ. μικτός, σύμμικτος, άμι- 
κτος, δύσμικτος, μικτέον καί συμμικτέον. 'Ρημ. παράγ. μΐ£ις, 
μιγάς, πρόσμιξις, σύμμιξις.

μ.εμ.ν/}σκω (ενθυμίζω). Πάντοτε σύνθετον άναμιμνήσκω, έπα- 
ναμιμνήσκω καί ύπομιμνήσκω, παρατ. άνεμίμνησκον καί ύπε- 
μίμνησκον, μέλλ. άναμνήσω καί ύπομνήσω, άόρ. ό,νέμνησα (καί 
έπαν-) καί ύπέμνησα. Μέσ. μιμνήσκομαι καί συνήθως άναμιμνή- 
σκομαι καί ύπομιμνήσκομαι, παρατ. άνεμιμνησκόμην, μέλλ. μέσ. 
άναμνήσομαι, μέλλ. παθ. ώς μέσ. μνησθήσομαι (καί συνθετ. άνα-, 
έπι-), άόρ. παθ. ώς μέσ. έμνήσθην (καί σύνθετον άν-, συναν-, έπ-), 
παρακ. μέσ. μέμνημαι (καί συνθετ. δια-, συμ-, έπι-), ύποτακτική 
μεμνφμαι, μεμνήται καί μεμνώμεθα, «ΰκτ. μεμνήο, μεμνί]το καί 
μεμνήσθε καί μεμνημένος εϊην, ύπερσ. έμεμνήμην, μετ' ολίγον 
μέλλ. μέσ. μεμνήσομαι. 'Ρημ. έπίθ. άναμνηστός, άείμνηστος 
καί έπιμνηστέον. Τό μέσ. καί άναλελ. ύπομιμνήσκω έμαυτόν. 
'Ρ/)μ. παράγ. μνήμη, άνάμνησις, ύπόμνησις, μνημών, μνημονικός, 
μνήμα, άμνήμων.

μ ίμ ο ί ίμ χ ΐ  (άποθετ. μιμούμαι, εΐκονίζω) (καί σύνθετον άπο-, 
εκ-, συμ-), παρατ. έμιμούμην, μέλλ. μέσ. μιμήσομαι, άόρ. μέσ. 
έμιμησάμην (καί συνθετ. άπ-), παρακ. μέσ. μεμίμημαι. Χρόνοι 
μετά παθητ. διαθέσ. είναι ο παθητ. μέλλων μιμηθήσομαι, άόρ. παθ. 
έμιμήθην καί παρακ. παθ. μεμίμημαι. 'Ρημ. έπίθ. μιμητός, εύμί- 
μητος, μιμητέος,-έον. 'Ρημ. παράγωγα μίμησις, μιμητής, μίμημα, 
μιμητικός.
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μ{9^ω >ώ  (Ι/ω (χΕσος χρός τι να), χαρατ. έ μισούν, μέλλ. μισή­
σω, άόρ. έμίσησα, χαρακ. μεμίσηκα. ΙΙαθ. μισούμαι, άορ. χαθ. 
έμισήΟην και χαρακ. χαθ. μεμισημένος. 'Ρν,μ. έχίθ. μισητός, εύμί- 
σητος, μισητέος. Το μέσον αΰτοχ. κατ’ άνάλυσ. μισώ έμαυτόν. f

μ.εσΟόω-ώ (δίδω τι έχί μισθω), χαρατ. έμίσθουν, μελλ. μι­
σθώσω, άόρ. έμίσθωσα (και συνθ. εξ-, άχ-), χαρακ. μεμίσθωκα 
(καί άχο-, χροσ-), ΰχερσ. μεμισθωκώς ήν. Μέσ. μισθοϋμαί (τι 
=λαμβάνω τι έττι μισθοί και συνθετ. χροσ-), χαρατ. μέσ. έμισθού- 
μην, μέσ. μέλ. μισθώσομαι (και συνθετ. χροσ-), άόρ. μέσ. έμισθω- 
σάμην (και συνθετ. χροσ-), χαρακ. μέσ. μεμίσθωμαι, ύχερσ. μέσ. 
έμεμισθώμην. ΙΙαθ. μισθοϋμαί (=λαμβανομαι έχί μισθοί), άόρ. χαθ. 
έμισθώθην (καί έξ-), χαρακ. χαθ. μεμίσθωμαι. 'Ρημ. έχίθ. μι­
σθωτός, άμίσθωτος. Τό μέσ. αΰτοχαθ. κατ’ άνάλυσ. μισθώ έ­
μαυτόν. *Ρτ,μ. χαραγ. μίσθωσις, μίσθωμα, μισθώσιμος, μισθωτής, 
μισθωτικός.

μ ν ^ σ ίχ α χ έ ω -ώ  (είμί μνησίκακος, ε/6> μνησικακίαν), μέλλ. μνη- 
σικακησω, καί άόρ. έμνησικάκησα.

μ.οχΟέω·ώ (κοχιάζο>), μέλλ. μοχθήσω καί άόρ. έμόχθησα.
μ.\>έω·ώ (εισάγω τινά είς τα μυστήρια), μέλλ. μυήσω καί άόρ. 

έμύησα. ΙΙαθ. μυοϋμαι, άόρ. χαθ. έμυήθην καί χαθ. χαραα. μεμυ- 
ημένος. 'Ρτ,μ. έχίθετ. άμύητος.

μ υ ο ά τ χ ο μ χ ι  (άχοθετ. σικχαίνομαι). Μόνον ό ένεστώς σχανίως.
μ υ ω  (κλείω τους οφθαλμούς, τό στόμα) καί καταμύω, άόρ. έ- 

μυσα και ξυνέμΰσα, χαρακ. συμμέμϋκα. V

Ν

ναευαγέω-ώ (καραβοτσακίζομαι). Μόνον ό ένεστώς καί ό άόρ. 
έναυάγησα.

ν χ ν χ ρ χ ίω -ώ  (είμαι ναύαρχος). Μόνον ό ενεστ. καί ό χαρατ. έ- 
ναυάρχουν.

ν*Λ>μ.*χέω-ώ (κάμνω ναυμαχίαν) (καί συνθετ. λα-, *ατα-),
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παρατ. έναυμάχουν (καί συνθετ. συν-), μ,έλλ. ναυμαχήσω (καί 
συνθετ. δια-), άόρ. έναυμάχησα (καί συνθετ. δι-, κατ-, συγκατ-), 
παρακ. νεναυμάχηκα. Του παθητ. μόνον άόρ. παθ. κατεναυ- 
μαχήθην.

ν α ο π η γ έω -ώ  (κατασκευάζω ναΰν, είμαι ναυπηγός). Μόνον ό έ- 
νεργ. ένεστώς. Μέσ. ναυπηγούμαι (διά του ναυπηγού κατασκευ­
άζω διά τον εαυτόν μου ναΰν) (καί συνθετ. άντι-), παρατατ. μέσ. 
έναυπηγούμην, μέλλ. μέσ. ναυπηγήσομαι, άόρ. μέσ. έναυπη- 
γησάμην. Παθητ. άόρ. έναυπηγήθην καί παθητ. παρακείμ. άν- 
τι νεναυπηγ ημένο ς .

νεαινεεύομ.αιε (άποθετ. είμαι νεανίας, οέρομαι άλαζονικώς, ν.ομ- 
πάζο>), μέλλ. μέσ. νεανιεύσομαι, άόρ. μέσ. ένεανιευσάμην. Παθ. 
παρακ. τά νεανιευμένα. 'Ρημ. παράγ. νεανίευμα.

νεανεσκεύομιοεε (άποθετ. είς την τάξιν των νεανίσκων άνή- 
κω). Μόνον ό ένεστώς σπανίως.

νέμ,ω (μοιράζω, βόσκω) (καί συνθετ. άπο-, δια-, κατα-, προσ-, 
έπι-), παρατ. ένεμον (καί συνθετ. δι-), μέλλ. νεμώ, άόρ. ένειμα 
(καί συνθετ. άπ-, δι-, κατ-, προσ-). παρακ. διανενέμηκα. Μέσ. νέ- 
μομαι (καί δια-, κατα-), παρατ. μέσ. ένεμόμην, μέσ. μέλλ. νε- 
μοϋμαι καί διανεμοϋμαι, άόρ. μέσ. ένειμάμην (καί συνθετ. άπ-, 
δι-, κατ-, έπ-, συγκατ-, προσδι-), παρακ. μέσ. νενέμημαι (καί 
δια-, προσ-, κατα-). Παθητ. νέμομαι (=κατοικοΰμαι, βόσκο- 
μαι, διαμοιράζομαι), άόρ. παθ. ένεμήθην (καί συνθετ. δι-, άπ-, 
κατ-), παρακ. παθ. νενέμημαι (καί δια-), ύπερσ. παθ. διενενεμή- 
μην. Τό μέσ. αΰτοπαθ. κατ’ άνάλυσ. διανέμω καί προσνέμω 
έμαυτόν. 'Ρημ. επίθ. άνέμητος, διανεμητέος καί έπινεμητέον. 
'Ρημ. παράγ. νέμησις, νομή, διανομή, έπινομία, σύννομος, συν- 
νομή, νόμος.

νεύ ω  (γνέφω, κάμνω νεύμα) (καί συνθετ. άνα-, έκ-, έπι-, προ-, 
συναπο-), παρατ. άνένευον, μέλλ. μέσ. ώς ένεργ. άνανεύσομαι 
καί κατανεύσομαι, άόρ. ένευσα (καί συνθετ. άπ-, δι-, έξ-, έπ-, 
κατ-), παρακ. προνένευκα καί διανένευκα. 'Ρημ. παράγ. νεύμα.

ν έ ω , νε£ς, v e t, κτλ. (πλέω) (καί συνθετ. δια-), πάρατ. είσ-
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ένεον, μέλλ. μέσ. ώς ένεργ. νευσομαι, άόρ. διένευσα, έξένευσα ' 
και προσένευσα, παρακ. διανένευκα. 'Ρημ. έπίΟ. νευστέον,

νήφω (είμαι νηφάλιος, έκτος μέθης). Μόνον ό ένεστώς.

ν£ζω ( νίπτω). Σύνθετον Λπονί^ω, άόρ. έκνιζεte. Μέσ. μέλλ. 
έκνίψομαι, άόρ. μέσ. Απενιψάμην. ’Ρημ. έπίθ. δυσέκνιπτος.

νεχάω -ώ  (νικώ), παρατ. ένίκων, μέλλ. νικήσω, άόρ. ένίκησα, 
πχραχ. νενίκηκα (και σύνθετ. συν-, προ-), ύπερο, ένενικήκειν, 
εύκτ. νενικηκώς εϊην, μετ' όλ. μέλ. νενικηκώς έπομαι. ΙΙαθ. νι- 
κ£>μαι, άόρ. παθ. ένικήθην, καί παθ. παρακ. νενικημένος. 'Ρημ. 
έπίθ. Ανίκητος. ΆντΙ του παθ. συνηθέσ:·. είναι το ηττώμαι. 'Ρημ. 
παράγ. νικητικός.

νΤ'φω (χιονίζω) και έπινίρω, πκρατατ ύπενιμε. ΙΙαθ·. νίφυμαι 
και έπινίφομαι.

νο έω ·ώ  (εννοώ, σκέπτομαι) (και σύνθετ. μετά-, συν-, κατα-, υ­
πό-, προ-, περί-, έπι-, παρα-. ορα και έννο<ί>), παρατ. ένόουν, (και 
σύνθετ. έπ-, συν-), μέλλ. νοήσω και συνθετ. κατα-, συν-), άόρ. ένό- 
ησα (καί σύνθετ. μετ-, συν-, κατ-, ύπ-, προ-, έπ-, παρ-, είς-), πα­
ρακ. νενόηκα (και συνθετ. κατα-, συν-). ΙΙαθ. νοούμαι (και 
σύνθετ. ύπο-, κατα-), άόρ. παθ. ένοήθην, παρακ. παθ. νενόημαι 
ΜΙσ. προνοοϋμαι και συννοοΰμαι, παρατ. μέσ. προυνοούμην και 
ύπενοούμην, μέλλ. μεσ. προνοήσομαι, μέσ. άόρ. προυνοησάμην 
καί άόρ παθ. ώς μέσ. προυνοήθην. 'Λποθετ. μετ’ ένεργ. διαθέσ. 
άόρ. Απενοήθην και παρακ. Απο νενόημαι και Απονενοημένος εί· 
μί. ‘Ρημ. έπίθ. νοητός, Ανόητος, Απρονόητος, Ανυπονόητος, προ* 
νοητέον, κατανοητέον. 'Ρημ. παρά*/, νόησις, νόημα, κατανόησις, 
κατανόημα.

νο μ ,ίξω  (πιστεύω, σέβομαι, κατά νόμον ορίζιο, νομίζω), παρατ. 
ένόμι^ον, μέλλ. νομιώ, άόρ. ένόμισα, παρακ. νενόμικα. ΙΙαθ. 
νομίί,ομαι, παρατ. ένομιζόμην, μέλλ. παθ. νομισΟήσομαι, άόρ. 
παθ. έΥομίσθην, παρακ.. παθ. νενόμισμαι. 'Ρημ. έπίθ. νομι- 
στέον. Το μέσ. κατ' άνάλυσ. νομίζω έμαυτόν. 'Ρ/>μ. παράγ. νόμι- 
σις, νόμισμα.
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ν ο σ έω -ώ  (ασθενώ), χαρατ. ένόσουν, μέλλ. νοσήσω, άόρ. ένό- 
σησα, καί χαρακ. νενόσηκα. Ρημ. χαράγ. νόσημα.

ν ο υ 6 ετέω -ώ  (συμβουλεύω), χαρατ. ένουθέτουν, μέλλ. νουθε­
τήσω και άόρ ένουθέτησα. ΙΙαθ. νουθετούμαι, άόρ. χαθ. ένουθετή- 
θην. 'Ρημ. . έχίθ. άνουθέτητος. Ρημ. χαράγ. νουθέτημα, νου- 
θέτησις.

ν υ χ τερ εύ ω  (χράττω τι έν καιρώ νυκτός), χαρατατ, ένυκτέρευ- 
ον, μέλλ. νυκτερεύσω, άόρ. ένυκτέρευσα (και συνθετ. δι-). 'Ρημ. 
χαοάγ. νυκτερεία, νυκτερευτής.

νυσ τά ζω  (νυστάζω). Μόνον ό ένεστώς νυστάζω και ύχονυστάξω.

ξ ε ν ίζ ω  (φιλεύω και ξενικώς λαλώ), χαρατ. έξένιξον και άόρ. 
έξένισα. ΙΙαθ. ξενίζομαι και άόρ. χαθ. έξενίσθην. Ρημ χαράγ. 
ξένισις, ξενισμός.

^ ε ν ό ο μ α ι-ο ΰ μ α ι (άχοθετ. συνδέω με τινα ξενίαν, ώς χαθητ. 
δέ=ριλοξενούμαι) και άχοξενούμαι και έχιξενοϋμαι, άόρ. χαθ. 
ώς μέσ. έξενώθην, χαρακ. μέσ. έξένωμαι και έπεξένωμαι. Παθ. 
ξενοϋμαι, άόρ. χαθ. έξενώθην και άχεξενώθην.

ξέω  (σκαλίζω, ξυω) (και συνθετ. κατα·, άχο-, άνα-), άόρ. άνέ- 
ξεσα και άχέξεσα. Ρημ. έχίθ. ξεστός. Ρημ. χαράγ. ξόανον.

ξτηρ&όνω (κάμνω τι ξηρόν, άχοξηραίνω) (και συνθετ άχο-), άόρ. 
έξήράνα. ΓΙαθ. ξηραίνομαι (καί συνθετ. κατα-). καί άόρ. χαθ. έξη- 
ράνθην (καί άχ-).

ξ υ λ ίζ ο μ α ι (άχοθετ. συλλέγω ξυλά). Μόνον ό ένεστώς. 
ξ υ ρ έ ω -ώ  (ξυρίζω). Μόνον ο ένεστώς σχανίως.

ω  (ξ ύω). Μόνον ό άόρ. άνέξυσα, ό μέσ. άόρ. ξϋ'σασθαι καί ό 
άόρ. χαθ. έχιξυσθείς. Ρημ. έστίΟ. ξυστός. Ρημ. χαράγ. ξυήλη ( =  
μάχαιρα χρός.τό κόχτειν η ξυειν ξυλά).

Ο

οδυν& μ,αο (άχοθετ. Ι'χω οδύνην) καί χαρατ. ώδυνώμην μόνον.
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θ !!ΰ ρ ο μ « ( (άποθ. θρηνώ), παρατατ. ώδυρόμην (καί σύνθετ. 
ίι·), μέλλων όδυρούμοα, άόρ. μέσ. ώδυράμην (καί σύνθετ. άν-, άπ-, 
χ«τ-). 'Ρημ. παράγ. όδυρμός.

(γενικώς καί έπί ευάρεστου και δυσάρεστου οσμής μυρίζω). 
Μόνον ό ένεστως είναι εύχρηστος, τά δε άλλα ποιητικά και μετα­
γενέστερα.

ο εγω . 'Απλοϋν ποιητικόν, παρά δέ τοΤς Άττικοίς πεζολόγοις πάν­
τοτε σύνθετον, άνοιγα) (και σύνθετ. δίαν-, ύπαν-) και άνοίγνυμι, 
πχρατατ. άνέψγον (και σύνθετ. ύπαν-), μελλοιν άνοίξω, άόρ. άνέ- 
ω£α (καί σύνθετ. παραν-), παρακ. άνέωχα. ΓΙαθητ. άνοίγομαι καί 
διοίγομαι, παρατ. άνεωγόμην, μετ’ όλ. μέλλ. ώς παθ. άνεώξομαι, 
άόρ. παθ. άνεφχθην καί διοιχθείς, παρακ. παθ. άνέψγμαι ύπερσ. 
άνεφγμην. ‘Ρημ. παράγ. άνοι^ις. ν

ο ιδ *  (γνωρίζω) (καί σύνθετ. συν-, προ-, δι-, προσ-, κατ-), οΐσθα, 
οίδε, ίστον, ιστόν, ΐσμεν, ϊστε, ΐσασιν, υποτακτ. εΙδΦ, ειδής, εί- 
6Q, κτλ., εύκτ. είδείην, είδείης, είδείη, κτλ.. προστ. ΐσθι, ϊστω, 
κτλ., άπαρέμφ. είδέναι, μετο/. είδώς,-υϊα,-ός, ύπερσυντελ. ήδη 
(καί προ-, συν-), καί ήδειν, ήδησθα καί ήδεισθα καί ήδεις, ήδει καί 
ήδειν, ήσμεν, ήστε, ήσαν (καί ήδειμεν, ήδειτε, ήδεσαν) μέσ. μέλλ. 
ώς ένεργητ. είσομαι. Τό μέσ. κατ’ άνάλυσιν οίδα έμαυτόν καί πρό- 
οιδα έμαυτόν. Ρημ. έπίθ. ίστέον.

ΓΗΜ. Ό οΐία ε’να· δ* πτραχείμ. εις σημασίαν ενεστώτος μεταπεσών, εις 
δε τόν πληθ. γίνεται έχ δραχυτ. ρίζης* νποτ. είδβ (=Fe-FiS<S), είδέναι (=Fe- 
Ριίίναι), είδώς (=dPe-FiEw;j.

ο ίδ έω -ώ  (πρήσκομαι), παρατ. άνφδουν, άόρ. φδησα καί 
άνώδησα. Ρημ. παράγ. οϊδησις.

ο ίκ ίΓ ρ ω  (εΰσπλαγ-/νίζομ.αι, ελεώ, &γω οίκτον πρός τινα) (καί 
σύνθετ. κατ-), παρατ. φκτϊρον καί άόρ. φκτΐρα. Παθ. οίκτΤρομαι.

£1 iM. Γράφεται καί οίκτείρω, άλλ' όρΟ-ή γραφή είναι μόνον τό οικτίρω διά 
τον I, ώς δειχνύουσι και τά ονόματα οίκηρ μάς χαί οίχτίρ·μων, εάν δέ ήτο 
ο’χτείρω, Ιπρεπε ταΰτα να είναι οΐχτερ-μός, οίκτέρ-μων

ΟίμΜ>ξω (θρηνώ, οδύρομαι). Μόνον ό μέσ. μέλλ. ώς ενεργητικός 
οίμώε,ομαι καί ό άόρ. άνψμω£α καί άπψμω§α. 'Ρηματ. παράγ. οΐ- 
ρΛ)γή. i.
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ο ίν ο /ο έ ω - ώ  (κερνώ κρασί) καί μ,έλλ. οΐνοχοήσω.·'
θΙ'ομ.αι& (άποθετ. νομίζω) και οίμαι, οΐει, κτλ. (καί σύνθετ. συν·), 

παρατατικός φόμην και φμην, φου, φετο, κτλ., μέσ. μέλλων οΐή- 
σομαι, άόρ. χαθ. φήθην (και σύνθετ. συν-, άντ-). 'Ρηματ. χαράγ. 
οΐησις.

ο ίσ τ ρ ά ω -ώ  (μανικώς κινούμαι). Μόνον ό ένεστως άπαντα.
ο ιχ ο μ α ι  (άχοθετ. άναμωρώ, φεύγω) (και σύνθετ. δι-, έξ-, κατ-, 

χαρ-), χαρατ. ώχόμην (και συνθετ. χρο-), μέλλων μέσος οΐχή- 
σομαι.

ΣΗΜ. Τό οιχομαι εχει σημασίαν παρακειμένου.

οέων£ζομ.αα (άχοθετ. έκ σημείων εικάζω), χαρατ. ο Ιων φόμην, 
αόριστος μέσ. οίωνίσαιτο, χροστ. μεΐΌΐωνίσασθε (=μετάθεσθε τον 
φαΰλον οιωνόν), άχαρ. μετοιωνίσασθαι. 'Ρημ. χαράγ. οίωνιστήριον, 
οίωνισπκός.

ο κ έλ λ ω  (πλησιάζω πλοίον είς την ζηράν), χαρατ. έχώκελλον, 
άόρ. ώκειλα (και συνθετ. ές-, έχ-). ·

ο κ ν έω -ώ  (βαρόνομαι, φοβούμαι, βραδύνω, οκνεύω) (και σύνθετον 
άπ-, κατ-), χαρατ. ώκνουν (καί συνθετ, άχ-, κατ-), μέλλ. όκνήσω 
(καί σύνθετ. άπ-, κατ-), άόρ. ώκνησα (καί σύνθετ. άχ-, κατ-). 'Ρημ. 
έπίθ. όκνητέον, άχυκνητέον.

ό λ ιγ α ρ χ ο ΰ μ α ι (άποθετ. όλιγαοχικώς κυβερνώμαι) καί άόριστος 
χαθ. όλιγαρχηθήναι.

ο λ ’.γ ω ρ έ ω  ώ  (άμελώ), χαρατ. ώλιγώρουν, μέλλων ολιγωρή­
σω, άόρ. ώλιγώρησα (καί σύνθετ. χαρ-, κατ-). Παθ. όλιγωροϋμαι 
άόρ. χαθ. ώλιγωρήθην καί χαρακ. χαθ. ώλιγώρημαι (καί σύνθετος 
χαρ-). 'Ρημ. έχίθ. όλιγωρητέον.

ό λ ια θ ά νω  (γλιστρώ) καί άχολισθάνω καί διολισθάνω μόνον.
δλλϋμ.6 (άφανίζω, όλεθρεύω). Μόνον σύνθετον άχόλλυμι (καί 

σύνθετον, χροσαχ-, άνταχ-) καί άχολλυ ω καί διόλλΰμι καί έ£όλ- 
λϋμι, χαρατ. άχώλλϋν κάί άχώλλυον, μέλλων άχολώ (καί σύνθετ. 
συναχ-, χροσαχ-) καί διολω, άόρ. άχώλεσα (καί σύνθετ. συναχ-) 
καί διώλεσα καί έ^ώλεσα, χαρακ. άχολώλεκα (καί σύνθετ. χροσαχ-) 
καί διολώλεκα, ύχερσυντ. άχωλωλέκειν, μετ’ όλ. μέλλων άχο-
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λωλεκώς εσομαι. ΙίαΟ. άπόλλϋμαι (καί συνθετ. προαπ-, προσαπ-, 
συναπ-) και διόλλΰμαι, παρατ. άπωλλύμην (καί συνθετ. προσαπ-), 
διολοΰμαι scat έναπολοΟμαι, μέσ. άόρ. β’ ώς παθ. άπωλόμην (καί 
συνθετ. προαπ-, έναπ-, προσαπ-, συμπαρ-, συναπ-) καί διοολόμην, 
παρακ. β' ένεργ. ώς παθητ. άπόλωλα (καί συνθετ. παραπ-, προαπ-  ̂
TrpOflroc?r—) καί έξόλωλα, διόλωλα, ύπερσ. άπολώλειν. Το μέσ. κατ’ 
άνάλυσ. άπόλλυμι έμαυτόν. Συνθετ. ρημ. έξώλης, προώλης, ρημ. 
παρόν. όλεθρος.

ο λ ο λ ύ ζ ω  (φωνάζω μεγαλοφώνως. επί γυναικός), παρατ. συνω- 
λόλΰζον και άόρ. ώλόλΰρ,α Ρημ. παράγ. όλολυγή.

θλοφΰ'ρομ.*ε (άποθετ. θρηνώ, οδύρομαι), παρατατ. ώλοφυρό- 
μην, μέλλ. όλοφυροϋμαι, άόρ. μέσ. ώλοφϋράμην (και συνθετ. άν-, 
άπ-, κατ-, προσ-), άόρ. παθητ. ώς μεσ. όλοφυρθείς. Ρημ. παράγ. 
ολοφυρμός, όλόφυρσις.

0 μ (λ έω ·ώ  (συναναστρέφομαι) (και συνθετ. προσ-, έξ-), παρατ. 
ώμίλουν, μέλλ. ομιλήσω, άόρ.>ί»μίλησα, παρακ. ώμίληκα, ύπερσ. 
ώμιλήκειν. Ρημ. έπίθ. άνομίλητος. 'Ρημ. παράγ. ομιλητής, όμι- 
λητικός.

δμινΰμ.& (ομνύω) (καί συνθετ. άπ-, συν-, έπ-, συνεπ-, έξ-, προ-, 
προσ-), παρατ. ώμνΰν (καί έπ-, ςυν-), μέλλ. μεσ. ώς ένεργ. όμοΰμαι 
(καί συνθετ. εξ-, άπ-, δι·), άόρ. ώμοσα (καί συνθετ. άπ-, συν-, έπ-, 
εξ-, προ*, προσ-), παρακ, όμώμοκα (καί συνθετ. συν-, άντ-, δι-), 
ύπερσ. ώμωμόκειν, μετ' όλ. μέλλ. άντομωμοκώς όσομαι. Μέσ. διό- 
μνυμαι, έξόμνυμαι, άντόμνυμαι καί ύπόμνυμαι παρατ. μέσ. διω- 
μνυμην καί ύπωμνύμην, άόρ. μέσ. διωμοσάμην, έ£ωμοσάμην κα\ 
άντωμοσάμην καί άνύ υπωμοσάμη ν καί έπωμοσάμην καί κατω- 
μοσάμην. Παθ. /ρόν. μέλλ. παθητ. ύμοσΟήσομαι, άόρ. παθ. ώμό- 
Οην, παρακ, παθητ. ύμώμοται, όμώμονται καί μετοχ. όμωμοσμέ- 
νος. Ρημ. επίθ. άνώμοτος, άπώμοτος καί το ξυνώμοτον. Ρημ. 
παράγ. άντωμοσία.

0 μ ο ιό ω ·ώ  (κάμνω ομοιον) (καί συνθετ. άφ-, έξ-, άν-, προσ»), 
παρατ. ώμοίουν (καί συνθετ. άφ-), μέλλ. άνομυιώσω, άόρ. ώμοίω-

ολολύζω -  ομ.θΜ5ω-<&
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σα (χ.5α σύνθετ. εξ-). Μέσ. καί παθ. όμοιοϋμαι (καί σύνθετ. άφ-, έξ-, 
άν-), μέλλ. παθητ. όμοιωθήσομαι, άόρ. παθητ. και ώς μέσ. ώμοιώ- 
θην (και σύνθετ. άφ-), παρακ. μέσ. και παθητ. ώμοίωμαι (και συν­
Οετ. άφ-). Το μέσ. άναλελυμ. όμοιφ έμαυτόν (και σύνθετ. έξ-). 'Ρημ. 
παράγ. ομοίωμα, όμοίωσις, άνομοίωσις.

ό μ ο λ ο γ έ ω · ώ  (λέγω ταυτά, συμφωνώ, ομολογώ) (καί σύνθετ. 
συν-, προσ-, καθ-), παρατατ. ώμολόγουν (καί σύνθετ. συν-, προσ-), 
μέλλ. ομολογήσω (καί σύνθετ. συν-), άόρ. ώμολόγησα (καί σύν­
θετ. συν-, δι-, προσ-), παρακ. ώμολόγηκα (καί σύνθετ. συν-) ύπερσ. 
ώμολογήκειν καί ώμολογηκώς ήν. Παθητ. καί σπανιώτ. μέσ. 
όμολογοϋμαι (καί σύνθετ. άν-, προσ-, συν-), μέσ. διομολογοΰμαι, 
παρατ. παθ. καί σπαν. μέσ. ώμολογούμην (καί σύνθετ. συν-, άν-), 
μέσ. διωμολογόύμην, μέλλ. μέσ. ώς παθητ. όμολογήσομαι, άόρ. 
μέσ. ώμολογησάμην (καί σύνθετ. δι·, συν-, άν-, άνθ-), άόρ. παθητ. 
ώμολογήθην (καί σύνθετ. δι-, συν-), παρακ. παθ. ώμολόγημαι (καί 
σύνθετ. δι-, προ-, συν-), μέσ. διωμολόγημαι, ύπερσ. παθ. ώμολογή- 
μην (καί σύνθετ. προ-) καί διωμολογημένος ήν. 'Ρημ. έπίθ. εύομο- 
λόγητος, όμολσγιμέον, διομολογητέον, άνομολογητέον. 'Ρημ. 
παράγ. όμολόγημα.

ό ν εεδ εζω  (ελέγχω, επιτιμώ), παρατ. ώνείδιξον, μέλλ. όνει- 
διΦ, άόρ. ώνείδισα, παρακ. ώνειδικώς. Τού παθητ. μόνον ό ενέστ. 
ονειδίζομαι. 'Ρημ. έπίθ. έπονείδιστος, όνειδιστέον.

OV6V3QjJ.t (ωφελώ). Μόνον γ  ένικ. όνίνησιν, άπαρ. όνινάναι καί 
θηλ. μετοχ. όνινασα, παρατ. ώφέλουν, μέλλ. όνήσω καί άόρ. ώ- 
νησα. Μέσ. όνίναμαι (καθ’ όριστ., εύκτ. καί άπαρέμφ. μόνον), παρατ. 
ώνινάμην, μέσ. μέλλ. όνήσομαι, μέσ. άόρ. ώνήμην (άνευ ύποτακτ.} 
προστακτ. καί μετοχ.). Παθ. άόρ. όνηθήναι (=ώφεληθήναι). 'Ρημ. 
έπίθ. άνόνητος. 'Ρημ. παράγ. όνησις.

ΣΗΜ. 'Ρίζ. όνα- μετ’ άναδιπλώσ. έν μέσω τής ρίζ* δ-νί·να.

ο ξύ ν ω  (κάμνω τι οξύ). ΓΙκρά τοΐς Άττ..κοΐς μόνον σύνθετον 
παροξύνω (καί σύνθετ. συμ-), παρατ. παρώξυνον, μέλλ. παροξυ- 
νΦ, άόρ. παρώξϋνα. Μέσ. καί παθ. παροξύνομαι, παρατ. παρω- 
ξϋνόμην, άόρ. παθητ. καί ώς μέσ. παρωξύνθην, παρακ. παρώξυμ-
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μα», ύπερσ. γ' ένικ. παρώξυντο. 'Ρτ,μ. παοάγ. Παροξυσμός, πα­
ροξυντικός.

ο π λ ίζ ω  (δίδω τινι όπλα, εξοπλίζω) (καί σύνθετον έξ-, καθ-). 
παρατ. ώπλιξον και άόρ. ώπλισα (και συνθετ. έξ-, κάθ-). Μέσ. 
όπλίξομαι (καί συνθετ. έξ-), παρατ. ώπλιξόμην (καί συνθετ. εξ-), 
άόρ. παθ. καί ώς μέσ. συνήθως ώπλίσθην (καί συνθετ. έξ-) καί 
άόρ. μέσ. ώπλισάμην (καί συνθετ. έξ-, άνθ-), παρακ. μέσ. ώπλι- 
σμαι (καί συνθετ. έξ-, καθ-) καί σπανίως ώς παθ. (καί συνθετ. άνθ-), 
υπερσυντ. ώπλίσμην (καί συνθετ. έξ-). Ρηματ. έπίθ. όπλιστέον. 
’Ρτ,μ. παρχγωγα βπλισις, δπλισμα, έξόπλισις, καθόπλισις, έξο- 
πλισία.

ό ρ ά ω -ώ  ([ίλέπω) (καί συνθετ. έν-, έφ-, είσ-, άφ-, παρ-, δι-,5 
ύπερ-, προ-, προσ-, συνδι-, προσκαθ-), παρατ. έώρων (καί συνθετ. 
έφ-, καθ-, συν-, περί-, παρ-), μέλλ. μ.έσ. ώς ένεργ. ό\]/ομαι (καί 
συνθετ. περί-, κατ-, παρ-, έπ-, δι-, ύπ-), άόρ. β' ειδον (καί συν-, 
έν-, κατ-, άπ-, έπ-, παρ-, περί-, προ-, προσ-, ύπερ-), παρακείμ. (έφ- 
ρακα καί όρθότερον) έόρακα (καί συνθετ. συν-, έν-, περί-, ύπερ-, 
καθ-), καί σπανίως όπωπα, ύπερσ. έωράκειν καί έορακώς ήν) 
εύκτ. έορακώς είην. ΙΙαθητ. όρώμαι (καί συνθετ. καθ-, έφ·, περί-, 
νο-, ύπερ-), παρατ. παθ. έωρώμην (καί συνθετ. καθ-, έφ», περί-), 
μελλ. παθ. όφθήσομαι (καί συνθετ. nipt-), άόρ. παθ. ώφθην (καί 
συνθετ. ύπερ-, περί-, κατ-, παρ-), παρακείμ.. παθ. έώράμαι (καί σύν­
θετος προ-, παρ-, ύπερ-) καί σπανίως ατψ·αι, ώπται (καί κατ-) καί 
περιώφθαι. Μεσ. προορώμαι, ύφορώμαί τι καί περιορώμαί τι, 
παρατ. μεσ. προεωρώμην, μεσ. άόρ. β' προειδόμην, ύπειδόμην 
καί συνειδόμην. Το μεσ. αύτοπαθ. κατ’ άνάλυσ. όρώ έμαυτόν καί 
περιορώ έμαυτόν. ’Ρτ,μ. έπίθ. προΰπτος, ύποπτος, κάτοπτος, 
άοπτος, άνύποπτος, ευσύνοπτος, άσυνοπτος, άπερίοπτος, εϊσο- 
πτος, ορατός, άόρατος, δυσόρατος, προορατός, περιοπτέον, ύ- 
περοπτέον, παροπτέοΥ, κατοπτεον. Ί \μ .  παράγ. όν|ης, όμμα, 
όφθαλμός, όραμα.

£ΗΜ. Ρίζ. * « - ,  ό χ - , xai F^-, ίξ ής ι ΐ δ ο ν  ( = ϊFtJov)
Ο ργίζω  (παροργίζω τινά) (καί συνθετ. έξ-), μελλ. έξοργιφ, άόρ.

η:,
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ώργισα (και σύνθετ. εξ-). Μέσ. οργίζομαι, παρατ. ώργιξόμην, 
μ.έλλ. όργιοϋμαι και παθ. ώς μέσ. όργισθήσομαι (και σύνθετ. συν-), 
άόρ. παθ. ώς μέσ. ώργίσθην (καί σύνθετ. συν-, παρ-), παρακ. μέσ. 
ώργισμαι. 'Ρημ.. έπίθ. όργιστέον.

Ο ρέγω  (εκτείνω, άπλώνω τάς χεΐρας) καί άόρ. ώρεξα. Μέσον ο­
ρέγομαι (επιθυμώ, έφίεμαι) (καί σύνθετ. έπ-), παρατατ. ώρεγόμην, 
μέλλ. μέσ. έπορέξομαι, άόρ. παθ. ώς μέσ. ώρέχθην και άόρ. μέσος 
ώρεξάμην. ΙΙροσχηματισμός αύτοΰ εΐνε τό άποθ. όριγνΦμαι και 
άόρ. παθ. ώς μέσ. όριγνηθήναι. 'Ρημ. παράγ. όργυιά.

ο ρ μ .ά ω -ώ  (βάλλω είς κίνησιν, παρορμώ) και σύνθετ. προ-, παρ-, 
συν-, έξ-), παρατ. ώρμων (και σύνθετ. παρ-), μέλλ. όρμήσω, άόρ. 
ώρμησα (και σύνθετ. άφ-, έξ-, συνεξ-, προ-), παρακείμ.. ώρμηκα. 
Μέσ. όρμΦμαι (και σύνθετ. άφ-, έξ-), παρατ. μέσ. ώρμώμην και 
σύνθετ. άφ-), μέσ. μέλλ. όρμήσομαι, άόρ. παθ. ώς μέσ. ώρμήθην 
(και σύνθετ. άφ-), παρακ. μέσ. ώρμημαι (και σύνθετον έξ-, προ-), 
ύπερσυντ. μέσ. ώρμήμην (και σύνθετ. έξ-). Τό όρμΦ καί συνεξορμώ 
είναι==καί τω όρμούμαι. 'Ρημ. παράγ. ορμή, άφορμή, έξορμή, 
παρόρμησις, ορμητήριον.

ό ρ μ έ ω ·ώ  (άράζω) (καί σύνθετ. έξ-, έφ-, άνθ-, περί-), καί παρα­
τατικός ώρμουν (καί σύνθετ. έξ-, έφ-, περί-, άνθ-). Παθητ. έφορμεΐ- 
σθαι (=πολιορκεΐσθαι, άποκλείεσθαι) καί έφορμούμένος. 'Ρημ. πα- 
ρώγ. έφόρμησις.

ο ρ μ ίζ ω  (φέρω τό πλοιον είς λιμένα) καί έξορμίξω παρατ. έξ- 
ώρμιξον καί άόρ. ώρμισα (καί σύνθετ. έξ-, προ-, συν-, μεθ-, περί-, 
παρ-). ΙΙαθ. ορμίζομαι. Μεσ. ορμίζομαι (καί σύνθετ. προσ-), πα­
ρατατικός μέσ. ώρμιξόμην, μέλλ. μέσ. όρμιουμαι (καί σύνθετον 
προσ-), άόρ. μέσ. ώρμισάμην (καί σύνθετ. καθ-, μεθ-, έφ-, περί-, 
ύφ-, έγκαθ-), άόρ. παθ. ώς μέσ. ώρμίσθην (καί σύνθετ. καθ-, είσ-). 
'Ρημ.. παράγ. προσόρμισις.

ο ρ ύ τ τ ω  (σκάπτω, άνοίγω χάνδακα) (καί σύνθετον δι-, κατ-, 
έξ-), παρατ. ώρυττον (καί σύνθετ. δι-, άν-, έξ-, παρ-), μέλλων 
διορύξω καί κατορύξω, άόρ. ώρυξα (καί σύνθετ. άν-, δι-, έξ-, 
κατ-). ΙΙαΟητ. ορύττομαι (καί σύνθετ. δι-, έξ-, κατ-), παρατ. κα·
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τωρυττόμην, μέλλ. χαθ. κατορυχθήσομαι, άόρ. χαθ. περιωρύχθην, 
καί κατωρύχθην, χαθ. χαρακ. ύρώρυγμαι (καί σύνθετ. δι-, κατ-), 
ύχερσ. χαθ. άρώρυκτο (καί σύνθετ. δι-). 'Ρημ. έχίθ. ορυκτός. 
Ρημ. χαράν, όρυγμα, διόρυγμα, διώρυξ. (διώρυχος), τοιχωρύχος.

ό ρ χο Ο μ Μ  (άχοθ. χορεύω) (καί σύνθετ. έχ-), χαρατ. ώρχούμην, 
μέλλ. μέσ. όρχήσομαι, άόρ. μέσ. ώρχησάμην (και σύνθετ. -ές-). 
Ρημ. χαράγ. δρχησις, ορχηστής, ορχηστικός.

Ο β ^ ρ χ ίν ο μ ι ι  (άχοθετ. μυρίζομαι). Μόνον ό ένεστώς. Ρημ. 7ΐχ. 
ράγ. όσφρησις.

οφ εέλω  (χρεωστώ) (και σύνθετ. χρος-, εν-), χαρατ. ώφειλον (καί 
σύνθετ. χροσ-), μέλλ. όφειλήσω, άόρ. ώφείλησα (κκί σύνθετ. έχ-), 
άόρ. β' ώφελον, ύχερσ. ώφειλήκειν. ΙΙαθ. οφείλομαι (καί σύνθετ. 
χροσ-, έν-,χρο-), χαρατ. ώφειλόμην (καί σύνθετ. χρο·) -καί άόρ. 
χαθ. ύφειληθεϊσα. Ρημ. χαράγ. όφείλημα.

ό φ λ ια χά νω  (καταδικάζομαι εις τι) (καί σύνθετ. χροσ-), χαρατ. 
ώφλίσκανον, μέλλ. όφλήσω (καί σύνθετ. χροσ-), άόρ. β' ώφλον, 
(καί σύνθετ. χροσ-), άνευ χροστακτικης, χαρακ. ώφληκα, ύχερσυντ. 
ώφληκειν καί ώφληκώς ήν. ΙΙαθητ. χαρακ. ώφλημένος. 'Ρημ. 
χαράγ. όφλημα. ,

ό χ ί τ ε ύ ω  (φέρω δι’ οχετού) (καί σύνθετ. έχ-, άχ-, χαρ-,) χαρατ. 
έπωχέτευον καί άόρ. δκυχέτευσα. Μέσ. άόρ. έπωχετευσάμην. ΙΙαθ. 
χαρακ. άπωχετευμένος.

ό χ έ ω -ώ  (φέρω τινα έχι οχήματος, κρατώ). Μόνον ό ένεργ. ένε- 
στώς. Μέσ. όχοϋμαι (=φέρομαι εχί οχήματος) (καί σύνθετ. έχ-), 
χαρατ. μέσ. ώχούμην καί παρωχούμην. 'Ρημ. χαράγ. όχημά, 
οχησις.

*

%

Π
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η α ΐ ΐ ν ί ζ ω  (αδω χαιάνα), χαρατ. έπαιάνιύ,ον, (καί σύνθετ. συν*·), 
καί έπαιώνιζ,ον, άόρ. έπαιάνισα καί έπαιώνισα. ΙΙαθ. ύχερσ. έπε- 
παιωνιστο. Ί-*ημ. χαράγ. χαιωνισμύς.

α χ ιδ α γ ω γ έ ω -ώ  (άνατρέφω χαΐδα) (καί σύνθετ. δια-), χαρατ. 
έπαιδαγώγουν, μέλλ. παιδαγωγήσω. ΙΙαθ. διαπαιδαγωγοΟμαι, 

ΑΧΛΜ. ΡΗΜ. ΚΑΙ ΟΧΟΜ. Γ. J. ZHKl^QT. 7
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μέλλ. μέσ. ώς παθ. παιδαγωγήσομαι καί άόρ. παθ. έπαιδαγω- 
γήθήν·.

π α ιδ ε ύ ω  (διδάσκω, ανατρέφω), παρατ. έπαίδευον, μέλλ. παι­
δεύσω, άόρ. έπαίδευσα (παρακ. πεπαίδευκα. I Ιαθ. παιδεύομαι, 
παρατ. έπαιδευόμην (και συνθετ. συν-), μέλλ. παθ. παιδευθήσομαι 
και σπαν. μέσ. μ.έλ. ώς παθ. παιδεύσομαι, άόρ. παθ. έπαιδεύθην 
(καί συνθετ. δι-, συν-, προ-), παρακ. παθ. πεπαίδευμαι, ύπερσ παθ. 
έπεπαιδεύμην. Μέσ. παιδεύομαι, άόρ. μέσ. έπαιδευσάμην, πα­
ρακ. μέσ. πεπαίδευμαι. 'Ρημ. έπίθ. παιδευτός, άπαίδευτος, παι- 
δευτέος καί παιδευτέον. 'Ρημ. παράγ. παίδευμα, παίδευσις, παι­
δεία, παιδευτής.

π α ίζ ω  (παίζω, καταγελώ) (καί συνθετ. άντι-, προσ-), παρατ. έ­
παινον (καί προσ-), μέλλ. δωρ, παι£οϋμαι, άόρ. έπαισα (καί συνθετ. 
προσ-). Παθ. παρακ. προστ. πεπαίσθω, άπαρ. πεπαϊσθαι, καί μετοχ'. 
διαπεπαισμένος. Ρημ. παράγ. παιδιά καί παίγνιον, συνθετ. συμ- 
παίστης, συμπαίστωρ.

π α ίω  (κτυπώ, πληγώνω) (καί συνθετ. παρα-), παρατ. έπαιον, 
μέλλ. παίσω, άόρ. επαισα, παρακ. ύπερπέπαικα (=ΰπερβέβληκα). 
Ιίαθ. παίομαι, παρατ. έπαιόμην, καί άόρ. μέσ. έπαίσατο (τον μη­
ρόν). 'Ρημ. έπίθ. άνάπαιστος.

παλαόω (παλαίω) (καί συνθετ. προσ-), παρατ. έπάλαιον, (καί . 
συνθετ. .προσ-), άόρ. έπάλαισα, (καί συνθετ. κατ-). 'Ρημ. επιθ. δυσ- 
πάλαιστος. 'Ρημ. παράγ. πάλαισμα, παλαιστής, παλαίστρα.

πάλλω  (κινώ, σείω) καί παθ. ένεστ. πάλλομαι μόνον.
π α ρ α ιν ώ  (συμβουλεύω), παρατ. παρήνουν, μέλλ. παραινέσω, 

καί σπανιώτ. μέσ. μέλλ. ώς ένεργ. παραινέσομαι, άόρ. παρήνεσα, 
παρακ. παρήνεκα. Παθ. παραινούμαι, άόρ. παθ. παρηνέθην, 'πα ­
ρακ. παρήνημαι. 'Ρημ. παράγ. παραίνεσις.

π α ρ α ιτο ύ μ α ι (παρακαλώ, ζητώ τι παρά τίνος) άποθετ., πα­
ρατ. παρητούμην, μέσ. μέλλ. παραιτήσομαι, άόρ. μέσ. παρητη- 
σάμην. 'Ρημ. έπίθ. παραιτητός, άπαραίτητος. 'Ρημ. παράγ. πα. 
ραίτησις.

παρακελ&ύομαι, ορα κελεύω.
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πβκραμ.\>Οέομ.«κ-οΟ|Α<χ( (άποθετ.=παρηγορώ), παρατατ. πα· 
ρεμυθούμην, μέλλ. μέσ. παραμυθήσυμαι καί άόρ. μέσ. παρεμυ- 
δησάμην. 'Ρημ. έπίθ. εύπαραμύθητος, δυσπαραμύθητος, παρα- 
μυθητέον.

π χ ρ ιν ο μ έ ω · ώ  (κάμνω τι παράνομον), παρατ. παρενόμουν, 
άόρ. παρενόμησα, παρακ. παρανενόμηκα, ύποτακτ. παρανενο- 
μΐ,κώς ώ, ύπερσ. παρενενομήκειν. ΓΙαθ. παράνομοΰμαι, άόρ. παθ. 
παρανομηδεις καί παρακ. παθητ. παρανενομήσθαι. 'Ρημ. παράγ.- 
παρανόμημα.

π α ρ α σ κ ευ ά ζω  (ετοιμάζω) (και συνθετ. συμ-, προ-), παρατατ. 
παρεσκεύαζον, μέλλ. παρασκευάσω, άόρ. παρεσκεύασα (καί συν­
θετ. συμ-), παρακ. παρεσκεύακα (καί συνθετ. συμ-), ύπερσ. παρε- 
σκευάκειν. Μέσ. παρασκευάζομαι (και συνθετ. άντι-), παρατ. μέσ. 
παρεσκευαζόμην (καί συνθετ. άντι-), μέλλ. μέσ. παρασκευάσο- 
μαι, άόρ. μέσ. παρεσκευασάμην (και συνθετ. έπι-, συμ-), παρακ. 
μέσ. παρεσκεύασμαι, ύπερσ. μέσ. παρεσκευάσμην και παρεσκευα- 
σμένος ήν, μετ' όλίγ. μέλλ. μέσ. παρεσκευασμένος έσομαι. Πα­
θητ. παρασκευάζομαι, παρατ. παθ. παρεσκευασάμην, μέλλ. παθ. 
παρασκευασθί,σομαι, άόρ. παθ. παρεσκευάσθην, παρακ. παθ. πα- - 
ρεσκεύασμαι, ύπερσ. παθ. παρεσκευάσμην και παρεσκευασμένος' 
ην. 'Ρημ. έπίθετ. παρασκευαστός και παρασκευαστέον. Τό μέσ. 
και παρασκευάζω έμαυτόν. ΓΡημ. παράγ. παρασκευαστής, παρα­
σκεύασμα, παρασκευαστικός.

ι ιχ ρ η β ώ  ορα ήδάω 0).
π α ρ ο εν έω -ώ  (άτακτώ διά μέθην, υβρίζω), παρατ. έπαρφνουν, 

άόρ. έπαρφνησα, παρακ. πεπαρφνηκα. Ιίαθ. παροινοϋμαι {υβρί ­
ζομαι) και άόρ. παθ. έπαρψνήθην.

π σ ρ ρ η η ιά ζ ο μ κ ι (άποθετ. μεταχειρίζομαι παρρησίαν, έλευ- 
θερυστομίαν), παρατατ. έπαρρησιαζόμην, μέλλ. μέσ. παρρησιάσο- 
μαι, άόρ. μέσ. έπαρρησιασάμην, παρακ. μέσ. πεπαρρησίασμαι.
1 Ιαθητ. παρακ. τά πεπαρρησιασμένα ( = τ ά  μετά παρρησίας είρη-

π ά σ χ ω  (πάσχω) (καί συνθετ. άντι-, προσ-), παρατατ. έπασχον
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(καί σύνθετ. άντ-), μέλλ. μέσ. πείσομαι (καί σύνθετ. προ-), άόρ. β' 
έπαθον, παρακ. β' πέπονθα (καί σύνθετ. προ-, προσ-), ύποτακτ. 
πεπόνθω, εύκτικ. πεπονθώς εϊην καί σπαν, πεπόνθοιμι, ύχερσυντ. 
έπεπόνθειν καί πεπονθώς ήν, μετ’ όλίγ. μέλλ. πεπονθώς έσομαι. 
Το εύ πάσχω καί κακώς πάσχω eivat ώς παθητ. του εύ ποιώ καί 
κακώς ποιώ.

πατάσσω (κτυπώ). Μόνον ό άόρ. έπάτα£α, οί δ’ έλλείποντες χρό­
νοι άναπληροϋνται ύπό του τύπτω καί παίω.

π α ύ ω  (κάμνω τινά να παύσνι, άποτρέπο), καταπαύω) (καί σύνθετ. 
άνα-, άπο-, κατα-), παρατ. έπαυον (καί σύνθ. άν-), μέλλ. παυσω 
(καί σύνθετ. κατα-), άόρ. έπαυσα (καί σύνθετ. άν-, άπ-, δι-, κατ-), 
παρακ. πέπαυκα. Μέσ. καί παθητ. παύομαι (καί σύνθετ. άπο-, δια-, 
άνα-, κατα-), παρατατ. μέσ. έπαυόμην (καί μέσ. άν-), μέλλ. μέσ. 
καί ώς παθητ. παύσομαι (καί μέσ. μόνον άνα-), μέλλων παθητ. 
παυσθήσομαι, άόρ. μέσ. έπαυσάμην (καί σύνθετ. άν-, δι-, έξ-), άόρ. 
παθητ. έπαύσθην, παρακ. μέσ. καί παθητ. πέπαυμαι (καί σύνθετ. 
άνα-, κατα-), ύπερσ. μέσ. έπέπαυντο καί παθ. διεπέπαυντο. 'Ρημ. 
έπίθετ. άπαυστος, δυσκατάπαυστος καί παυστέον. 'Ρημ. παράγ. 
παύλα, άνάπαυλα, άνάπαυσις, άναπαυτήριος.

παχύ νω (κάρ.νω τινά παχύν) καί άόρ. έπάχΰνα. Μέσ. καί παθ. 
παχύνομαι.

π ε ίθ ω  (καταπείθυ)) (καί σύνθετ. άνα-, μετά-, συμ-, παρα-, 
συνανα-), παρατατ. έπειθον (καί άν-, συν-, συναν-), μέλλ. πείσω 
(καί σύνθετ. άνα-), άόρ. έπεισα (καί σύνθετ. άν-, μετ-, συν-), πα- 
ρακ. πέπεικα (καί σύνθετ. άνα-), ύπερσ. έπεπείκειν. Μέσ. καί πα­
θητ. πείθομαι (καί σύνθετ. άνα-) καί παθητ. μεταπείθομαι, παρατ. 
μέσ. έπειθόμην, παρατ. παθητ. άνεπειθόμην, μέλλ. μέσ. πείσομαι, 
μέλλ. παθητ. πεισθήσομαι (καί σύνθετ. άνα-, μετά-, συμ-), άόρ. 
παθητ. καί ώς μέσ. έπείσθην (καί σύνθετ. άν-, μετ-), μέσ. άόρ. β 
έπιθόμην, παρακ. μέσ. καί παθητ. πεπεισμένος (καί σύνθετ. άνα-), 
ύπερσ. μέσ. καί παθητ. έπεπείσμην, μετ' όλίγ. μέλλ. πεπεισμένος 
έσομαι. ΓΙαρακ. β' έ^εργητ. ώς μέσ. πέποιθα (= !χω  πεποίθησιν, 
θαρρώ), ύπερσ. έπεποίθειν. 'Ρημ. έπίθετ, εϋπειστος, δύσπειστος,
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μεταπειστός, δυσανάπεισεΌς καί πβισΐέον. Το μέσ. και πείθω έ- 
μαυΓόν. Ρημ. παράγ. πειθώ. ν

fttcv<39 πεεν$}ς, π β εν^ , κτλ. (Ιχω πείναν, πεινώ), παρατατικ. 
έπείνων, μέλλων πεινήσω, άόρ. έπείνησα, παρακ. πεπείνηκα.

ΣΗΜ. Τό ρήμα ήτό ποτέ πεινήω πεινώ, πεινήεις·ής, κτλ. διδι τοϋτο συν* 
αιρεΐτχι εις Η χχί οΰχ'ι είς Α. ^

Α(ΐ(!>άω·ώ (λαμβάνω πείραν και λόγους προτείνω επ’ αίσχρας 
στ,μασίας) παρατατικός έπείρων, μέλλων πειράσω (και σόνθετ. άπο-, 
κατα·), αόριστος έπείρασα (και σόνθετ. άπ-)· Μέσ. πειρώμαι (και 
σίνθετ. άπο-, δια-) καί παΟ. πειρώμαι (επ’ αίσχράς σημασίας) καί 
ναΰς άναπειρωμένη (==είς τήν θάλασσαν άγιεμένη προς δοκιμήν), 
παρατατικός μέσ. έπειρώμην (καί σόνθετ. άν-, άπ-), μελλων μέσ. 
πειράσομαι (καί σίνθετ. δια-), αόριστος παθ. ώς μέσ. έπειράθην καί 
σόνθετ. άπ-, δι-) καί μέσ. άόρ. έπειρασάμην σπανιώτερος, άόρ. 
παθ. μετά παθ. διαθεσεως πειραθείς, παρακείμ. μέσ. πεπείράμαι 
(καί σόνθετ. δια-). Ρημ. έπίθετ. άπείρατος, πειρατέος,-έον καί 
άποπειρατέον. Ρημ. παράγ. πείρασις.

κ έ μ κ ω  (στέλλω) (καί σόνθετ. ορα παρατατικ.), παρατατ. έπεμ- 
πον (καί σόνθετ. άν-, άπ-, δι-, είσ-, έξ-, μετ-, παρ-, περί-, προ-, 
συν-, σέμπρο-), μελλων πέμψω (καί σόνθετ. άπο-, άνα-, έκ-, με­
τά-, προ-, συμ-), άόριστος έπεμπα (καί σόνθετ. άπ-, άν-, άντ-, δι-, 
είσ-, έξ-, μετ-, κατ-, προ-, προεισ-, προσ-, προσεξ-, παρ-, περί-, 
συν·, συμπρο-, συνεξ-, ύπ-) παρακείμ. πέπομφα (καί σόνθετ. έκ-, 
προ-), όπερσυντελ. έπεπόμφειν (καί σόνθετ. δι-) καί έκπεπομφώς ήν. 
ΙΙαθητ. πέμπομαι (καί σόνθετ. είς-, έκ-, άνα-, παρα-, έπι-, προ-), 
καί μέσ. σύνθετος—πέμπομαι (μετά της άπο-, μετά-, έπιμετα-), πα­
ρατατικός παθ. έπεμπόμην καί μέσ. σύνθετος — έπεμπόμην (μετά 
των μετ-, προ-, έξ-, δι-, άπ-), μέσ. μελλων μεταπέμψ-ομαι, μελλων 
παθητ. έκπεμφθήσομαι, άόρ. μέσ. σύνθετος— έπεμψάμην μετά των 
άπ-, μετ-, δι-, προςμετ-, προαπ-), άόριστος ψ χ (). έπέμφθην (καί σύν- 
θετ. άπ-, κατ-, είσ-, παρ-, όπ-, έπ-. παρ-, προ-, προαπ-, συν-, 
μετ-, έξ-, περί-), παρακείμ. παθ. πεπεμμένος (καί σόνθετ. μετά-) 
καί τρίτ. ένικ. προπέπεμπται, όπερσυντελ. προυπέπεμπτο καί έ£ε-
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πέπεμπτο και μεταπεπεμμένοι ησαν. 'Ρημ. έπίθ. πέμπτος, με- 
τάπεμπτος, ύπόπεμπτος, πεμπτεον και μεταπεμπτέος. 'Ρημ. πα- 
ράγ. πομπή, πέμ\|/ις.

« ενΟ έω -ώ  (εχω πένθος, πενθώ τινα), παρατ. έπένθουν, μέλλων 
συμπενθήσω, αόριστος έπένθησα (και σύνθετ. συν-), παρακείμενος 
συμπεπένθηκε. Παθ. πενθοϋμαι. *

«ivojJiotc (εΐμι πένης) άποθετ. και παοατ. έπενόμην.
« έπ ρ ω τα ε· όρα πορεΐν.
«εραένωΓ (οέρω τι είς πέρας, τελειώνω) (και σύνθετ. δια-, διεκ-) 

παρατατικός έπέραινον, μέλλ.* περανώ, άόριστ. έπέράνα (και συν­
θετ. δι-, συν-, συνδι-). ΓΙαθητικ. περαίνομαι (και συνθετ. δια-, έκ-), 
παρατατικός παθ. έπεραινόμην, αόριστος παθ. έπεράνθην (και σύν­
θετ. δι-, συν-), μέλλ. μέσ. διαπερανοϋμαι, άόρ. μέσ. διαπερανάμην 
και συνεπερανάμην, παρακ. παθ. πεπέρανται και διαπεπέρανται, 
προστακτική πεπεράνθω (και σύνθετ. δια-), άπαρεμο. πεπεράν- 
θαι (και σύνθετ. δια-), μετοχή πεπερασμένος, ευκτική πεπερασμέ- 
νον εϊη. 'Ρημ. έπίθ. άπέραντος, διαπεραντέον.

π ε ρ ά ω -ώ  (περώ) (και σύνθετ. δια-, έκ-, διεκ-, συνεκ-), μ.έλλων 
περά σω, άόρ. διεπέράσα, παρακ. πεπέρακα.

π ερ εέπ ω  όρα έπω.
«ετάννϋμΛ (ανοίγω). Σύνθετον μόνον άναπετάννϋμι και περι- 

πεταννύω, παρατατικ. ένεπετάννυν, άόρ. άνεπέτασα, κατεπέτά- 
σα, περιεπέτάσα, έπεπέτασα, προεπέτασα. ΓΙαθ. άναπετάννυμαι, 
παρατ. άνεπεταννύμην και παρακείμενος άναπέπταμαι και κατα- 
πέπτάμαι.

ΣΗΜ. ’Ριζ. πεταα-, πετάννυυι (==τ-:τά·τ-νι>μι), επέταξα (=ώπέτοισσχ) δι’ ά· 
πλοποιήτεως των δύ·> Σ, δια τοϋτο δεν τρέπεται τ5 Λ εις Η.

■π£τομ.Κ,ί. (άποθ. πετώ) (και σύνθετ. δια-, συνδια-), μέλλων άνα- 
πεήσομαι, άόρ. β' σύνθετος—έπτόμην (μετά των δια-, εξ-, άν-, 
προσ-, έπ-, άπ-) άνευ τίδοστακτικής.

ΤΐήγνϋμΛ (πόγω τι) (και συνθετ. συμ-, παρακατα-) καί πηγνύω, 
άόριστος έπηξα (και σύνθετον δι-, κατ-, έπ-). Παθητ. ή μέσ. πή- 
γνμμαι (και συνθετ. άιψο-, συμ-), παρατατ. έπηγνόμην (και σύνθξτ.
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rspt·), εΰκτ. πήγγΰτο, με'λλ. παθ. παγήσομαι (καί συνθετ. άπο-), 
άόρ. παθ. έπάγην (καί συνθετ. συν-), αόριστος μέσ. παρεπηξάμην, 
πζρακ. ένερν. ώς μέσ. πέπηγα (καί συνθετ. συμ-, παρα-), ύπερσυντ. 
έπεπήγειν. 'Ρημ. έπίθ. πηκτός. 'Ρημ. παράγ. πήξις.

7ΐΤ]3ά<θ-ώ (πηδώ, πάλλω) (καί συνθετ. άπο-, άνα-, έκδια-, 
χατα-, έπι-, παρα-, προσ-, υπέρ-, έπεισ-), παρατ. άπεπήδιον και 
άνεπηδων, μέλλ. μέσ. ώς ένεργ. έπιπηδήσομαι, άόρ. έπήδησα (και 
συνθετ. άπ-, άν-, ές-, κατ·, παρ-,. ύπερ-, είσ-), παρακ. έκπεπήδηκα, 
εΐσπεπήδηκα και ύπερπεπήδηκα, ύπερσυντ. έξεπεπηδήκειν και έκ- 
πεπηδηκώς ην. 'Ρημ. παράγ. πήδησις.

π ΐ ί ζ ω  (σφίγγω, στενο/ο)ρώ) (και συνθετ. συμ-), παρατ. έπίε^ον 
άόρ. έπίεσα (καί συνθετ. συν-). ΙΙαθ. πιέζομαι (καί σύνθετον συμ-), 
παρατατικός έπιε^όμην καί αόριστος παθητ. έπιέσθην. Μέσ. πιέϊ,ω 
έμαυτύν.

π ίμ π λ η μ ι  (γεμίζω) (καί συνθετ. άνα-, άπο-, έμ-, έκ-, συγκατα-), 
παρατατ. έπίμπλην (καί συνθετ. άν-, έν-, ές-), μέλλ.ων έμπλήσω και 
άναπλήσω, άόριστος άνέπλησα, ένέπλησα, έ^έπλησα, άπέπλησα, 
έπέπλησα, άντενέπλησα, παρακ. έμπέπληκα. Μέσον καί παθητ. 
πίμπλαμαι (καί συνθετ. άνα-, έμ-, άντεμ-, υπέρ-, ύπο-, κατα-). παρα­
τατικός ένεπιμπλάμην καί άνεπιμπλάμην, μέλλων παθητικός έμ- 
πληρδήσομαι, άόρ. μέσ. ένεπλησάμην καί άόριστος μέσ. β' ένεπλή- 
μην (σπανιώτατα), άόρ. παθ. ο>ς μέσ. έπλήσθην (καί σύνθετος έν-, 
άπ-, ύπ-) καί παθ. ένεπλήσθην, περιεπλησθην καί διεπλήσθην, 
παρακ. παθ. έμπεπλησται καί μέσ. διαπεπλησμενος. 'Ρημ. έπίθ. 
άπληστος καί έμπληστέος.

, ΣΗΜ. ‘Ρίζ. πλ*-, πλη- και αναδιπλώσει πΙ-μ-πΧψμι, τό δέ παρεντιθίμενον 
Μ οίοεποτε «ποβάλλιται.

π ίμ π ρ η μ ι  (καίω) καί συνήθως σύνθετον έμπίπρημι, παρατατι­
κός ένεπίμπρην καί περιεπίμπρην, μέλλων έμπρήσω, άόριστ. ένέ- 
πρησα. ΙΙαθ. έμπίμπραμαι καί παραπίμπραμαι, άόριστος παθ. ένε- 
πρήσΟην.

ΣΗΜ. ‘Ρίζ. πρα-, *ρη- και αναδιπλώσει πί-μ-πγη-μι, τ* δέ παρεντιθέμενον 
Μ ονδέποτ* αποβάλλεται.

Φ  ·;
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« ϊ'ν ω  (πίνω) (καί σύνθετ. προ-, συρ.-, έπι-, ύπερ-, ύπο·, έκ-, 
δια«), παρατ. έπΐνον (και σύνθετ. προ-, συν-, κατ», ύπ-), μελλων 
πΤομαι (και σύνθετ. συρ.-, εκ-), άόρ. β' έπιον (και σύνθετον προ-, 
έζ-, συν-, ύπ-, έν-), παρακείμ. πέπωκα (και σύνθετ. προ-, ύπο-, έκ·). 
Παθ. παρατ. έπινόμην, άόρ. παθ. κατεπόθην και προεπόθην και 
παρακ. παθητ. προπέποται. ‘Ρημ. έπίθ. ώς οΰσιαστ. ποτόν, άπο- 
τος, ποτέος, ποτέον. 'Ρημ. παράγ. πότος, πόαις, συμπότης, πώμα, 
£χπωμα, ποτήριον.

πεπρά 'σ κω  (πωλώ). Μόνον ό πζρακείμ. πέπράκα, ύπερσ. έπε- 
πράκειν και πεπβακώς ήν. Παθ. πιπράσκομαι, μετ’ όλίγ. μελλων 
ώς παθ. πεπράσομαι, άόρ. παθ, έπράθην, παρακ. παθ. πέπράμαι 
(και σύνθετ. έκ-), ύπερσυντ. έπέπρατο. Οί έλλείποντες χρόνοι άνα- 
πληρούνται ύπό του πωλώ. 'Ρημ. επίθετα άπρατος, πρατέος. Τό 
ρ,έσον κατ’ άνάλυσ. πέπρακα έμαυτόν. Ρηρ.. παράγωγα πράσις, 
πρατήρ.

τ ίϊ '« τω  (πίπτω) (και σύνθετ. έπι-, έκ-, ύπο-, δια-, συμ-, άνα-, 
κατα-, περί-, ρ,ετα-, προσ-, παρα-, έμ-, συνεισ-, παρερ,-, έπεισ-), 
παρατ. έπιπτον (καί σύνθετ. έπ-, έξ-, συν-, ρ,ετ-, προσ-, παρ-, έν-, 
εΐσ-), μελλων δωρ. πεσοΰμαι (καί σύνθετ. έπι-, έκ-, συμ-, προσ- έμ-, 
είσ-, ύπο-), άόριστος β' επεσον (καί σύνθετ. έπ-, έξ-, ύπ-, δι-, 
συν-, άν-, κατ-, περί-, μετ-, προσ-, παρ-, έν-, εΐσ-, συνεισ-, έπεισ-, 
προ-), παρακείρ,ενος πέπτοοκα (καί σύνθετ. έκ-, ύπο-, έπι-, συμ-, 
άνα-, κατα-, περί-, ρ,ετα-, προσ-, παρα-, έρ.-, είσ-), ύπερσυντελικός 
έπεπτώκειν (καί σύνθετος έ |-, άν-, κατ-, έν-, ρ.ετ-), και περιπε- 
πτωκώς ην, ύποτακτ. άναπεπτωκώς ώ, συμπεπτωκώς ώ, εύκτικη 
πεπτωκώς εϊην καί έμπεπτωκώς εΐην καί έμπεπτώκοι. 'Ρημ. έπί- 
θετον άμετάπτωτος. Τό πίπτω είναι καί ώς παθ. του βάλλω ώς έκ- 
βάλλω τής πόλεως καί παθ. 'έκπίπτω τής πόλεως. 'Ρημ. παοάγ. 
πτώμα, πτώσις καί άπτώς.

« λ α ν ά ω -ώ  (άποπλανώ, έξαπατώ) (καί σύνθετ. άπο-), παρατα­
τικός έπλάνων καί παρακ. πεπλανηκώς. Μέσ. καί παθητ. πλανώ- 
μαι (καί σύνθετ. άπο-, περί ), παρατ. μέσ. έπλανώμην, μέσ. 
ρ,έλλ. πλανήσομαι, άόριστος παθ. ώς ρ.έσ. έπλανήθην (καί σύνθετ.
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άπ-), παρακ. πεπλάνημαι. 'Ρηματ. έπίθ. πλανητός, πλανητέον. 
*Ρημ. παράγ. πλάνησις, άποπλάνησις, πλάνης, άπλανής.

πλάττω  (μορφώνω, πλάττω, ψευδή λέγω) (/.κι σύνθετον άνα-, 
er̂ jx-, μετά-), πχρατ. έπλαττον, άόρ. έπλασα (καί σύνθετ. συν-, περί-). 
Μέσον καί παθ. πλάττομαι (καί σύνθετ. δια-), πκρατ. μέσος έπλατ- 
τόμην, άόρ. μέσο; έπλασάμην, άόρ. παΟητ. έπλάσΟην, παρακείμ. 
μέσο; καί παθητ. πέπλασμαι. 'Ρηματ. έπίΟ. πλαστός, εύπλαστος, 
Αδιάπλαστος. Ρημ. παράγ. πλάσμα, πλάστης πλαστικός, κορο- 
πλάθος.

πλέκω  (πλέκω, τε/νάζομαι δόλου;) (καί σύνθετον συμ-, έμ-, 
δια-, περί-, αντίδια-), άόρ. έπλεξα (καί σύνθετος συν-, δι·). ΙΙαθητ. 
πλέκομαι (καί σύνθετ. περί-), μέσον συμπλέκομαι, παρατατ. μέσος 
συνεπλεκόμην, άόρ. παθ. έπλέχθην (καί σύνθετ. συν-), άόρ. β' παθ. 
καί ώ; μέσ. συνεπλάκην, ώ; παθ. δέ διεπλάκην καί ένεπλάκην, 
παραχ. παθ. πέπλεγμαι (καί σύνθετ. έμ-, περί-, έγκατα-), μέσ. καί 
παθ. συμπέπλεγμαι. 'Ρημ. έπίθ. πλεκτός. 'Ρημ. παράγ. πλέγμα, 
πλοκή, πλόκανον.

πλέω» πλε?ς, π λ ε ί , κτ)., (πλέω) (καί σύνθετον δια-, είσ-, εκ-, 
έπι-, περί-, κατα-, προσ-, άνα-, παρα-, προ-, συμ-, άπο-, διεκ-, 
έπανα-, συνεπι-, έίτεισ-, άντεκ-), παρατ. έπλεον (καί σύνθετος δι-, 
είσ-, έπ-, εξ-, άπ-, κατ-, περί-, συν-, παρ-, άντ-, άντεπ-, έπεισ-, 
*πεξ·), μέλλ. μέσ. πλεύσομαι (καί σύνθετ. είσ-, έπι-, έκ-, άπο-, κατα-, 
συμ-) καί δωρ. πλευσούμαι (καί σύνθετ. είσ-, συμ-, άπο-, συνεκ-, 
έπεισ-), άόρ έπλευσα (καί σύνθετ. δι-, είσ-, έπ-, έξ-, άν-, άπ-, 
κατ-, συν-, περί-, παρ-, προσ-, συνεξ-, συνεισ-), παρακ. πέπλευκα 
(καί σύνθετ. είσ-, έκ-, άνα-, κατα-, παρα-, δια-, περί-, συμ-, έπανα-), 
ύπερσ. είσεπεπλεύκειν, παρεπεπλεύκειν καί περιεπεπλεύκειν. 
ΙΙαθ. παρακ. πεπλευσμένος. Ρημ. έπίθ. άπλευστος καί πλευστέ- 
ον. 'Ρημ. παράγ. (πλόο;) πλους, έκπλους, έπίπλους, έπέκπλους, 
παράπλους.

πλήΟω (είμί πλήρη;). Μόνον ή Οηλ. μετο/. πλήΟουσα.
πλή ττω  (κτνπω). Άπλουν είναι τό παίω καί τύπτω, ό δε πλήττω 

συνετός έκπλήττω, έπιπλήττω καί καταπλήττω, παρατ. έπαιον
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καί έτυπτον, σύνθετος δέ έζέπληττον, έπέπληττον καί κατέπλητ- 
τον, μέλλ. παίσω καί τυπτήσω καί σύνθετος έκπλήζω, έπιπλήζω, 
καταπλήζω, άόρ. έπαισα, έπάταζα καί σύνθετος έζέπληζα, έπέ· 
πληζα καί κατέπληζα, παρακ. πέ;τληγα. ΙΙαθ. τύπτομαι καί έπι- 
πλήττομαι, μέσον δέ εκπλήττομαι, παρατ. παθητ. έτυπτόμην καί 
μέσ. έζεπληττόμην, μέλλ. παθητ. πληγήσομαι, μέλλ. παθ. ώς μέσ. 
έκπλαγήσομαι, άόρ. παθ. έπλήγην και ώς μέσ. έ£επλάγην καί 
κατεπλά.γην, παρακ. παθητ. πέπληγμαι (και σύνθετος παοα-) και 
μέσος και παθ. παρακ. καταπέπληγμαι και έκπέπληγμαι, ύπερσυντ. 
μέσος έ£επεπλήγμην, κατεπεπλήγμην και όπερεπεπλήγμην, μετ’ 
όλ. μέλλ. πεπλήζομαι. 'Ρηματ. έπίθ. άνέκπληκτος, έμπληκτος, 
άπόπληκτος, άπληκτος, άνεπίπληκτος και καταπληκτέον. Άντι 
του εκπλήττομαι λέγεται σπανίως και έκπλήγνυμαι. Ρημ. παράγ. 
πληγή, έκπληζις, έπίπληζις, έκπληκτικός, κατάπληζις, καταπλήζ, 
παραπλήζ.

πλο\>χέω -ώ  (είμαι πλούσιος), πχρχτ. έπλούτουν, μέλλ. πλου· 
τήσω, άόρ. έπλούτησα και παρακ. πεπλοότηκα.

π λ ο υ χεζω  (κάμνω άλλον πλούσιον) (και σύνθετον κατα-), μέλλ. 
πλουτιώ, άόρ. έπλούτισα, παρακ. πεπλούτικα. Παθ. πλουτίζομαι 
καί μέσον πλουτίζομαι, καί ' συνήθως κατ’ άνάλυσιν πλουτίζω έ- 
μαυτόν.

Τϋλϋ νω  (πλύνω, καθαρίζω δι’ ύδατος) (καί σύνθετον άπο-, κατα-), 
μέλλ. πλυνώ, άόρ. έζέπλΰνα καί περιέπλΰνα. ΙΙαθητ. μόνον παρακ. 
καταπέπλυται. Ρημ. έπίθ. έκπλυτος, άνέκπλυτος. Ρημ. παράγ. 
πλυντικός.

π νέω  (φυσώ) (καί σύνθετον έκ-, έμ-, άνα-, ύπεκ-), παρατ. έπνε- 
ον, άόρ. έπνευσα (καί σύνθετος άν-, έξ-, έν-, συν-, έξαν-, έπ-), παρακ. 
έπιπέπνευκα. ΙΙαθητ. διαπνέομαι. Ρηματ. παράγ. πνεύμα, πνεό­
μουν, πνοή.

πν'Γγω (σφίγγω τον λαιμόν, στραγγαλίζω, καταπνίγω έν τοις ύ- 
δασι) καί άόρ. άπέπνϊζα ΙΙαθητ. καί μέσ. άποπνίγομαι, παρατατ. 
παθ. έπνΤγόμην (καί σύνθετ. άπ-), άόρ. παθ. άπεπνΤγην. Ρηματ. 
παράγ. τό πνίγος, πνιγμός.
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τη>0έω·ώ (έπιθυμΰ άπόντα) (καί σύνθετ. έπι-, προσ-), παρατ. 
έπόθουν, μέλλ. ποθήσω χ,ζί ποθήσομαι καί ποθέσομαι, άόρ. έ- 
χόθησα χαί σπανίως έπόΟεσα. ΙΙαθ. ποθούμαι καί άντιποθοϋμαι 
μόνον.

η ο ΐέω ·ώ  (εργάζομαι, χατασκευάζω, λάμνω) (καί σύνθετ. εις-, 
έμ-, άντι-, μετά-, προσ-, ex-), rapar. έποίουν (χαι σύνθετ. είς-, έν-, 
άντ-), μέλλ. ποιήσω, (καί σύνθετ. έμ-, προσ-), άόρ. έποίησα, (καί 
σύνθετ. έν-, είς-, μετ-, προσ-, προ-),, παραχ. πεποίηκα (χαι σύνθετ. 
είς-, έμ-) χαι πεποιηκώς είμι, ύποτ. έμπεποιήκω χαι πεποιηκώς 
ώ, ύπερσ. έπεπυιήκειν χαί πεποιηκώς ήν, εύχτ. πεποιηκώς εϊην 
χαι σπαν, πεποιήκοιμι. ΙΙζθ. ποιοΟμαι (χαί σύνθετ. έμ-), παρατ. 
παθ. έποιούμην, μέλλ. παθ. μεταποιηθήσομαι, άόρ. παθ. έποιήθην, 
(χαί σύνθετ. είσ-), παραχ. παθ. πεποίημαι, ύπερσ. παθ. έπεποιήμην. 
Μεσ. ποιούμαι (χαί σύνθετ. μετά-, άντι-, προσ-, είσ-), παρατ. μέσ. 
έποιούμην (χαί σύνθετ. άντ-, προσ-), μέλλ. μεσ. ποιήσομαι (χαί 
σύνθετ. άνη-), άόρ. μέσ. έποιησάμην (χαί σύνθετ. προσ-, είσ-, έξ-, 
άντ-, παρ-), παραχ. μέσ. πεποίημαι, ύπερσ. έπεποιήμην. 'Ρημ. έπ. 
ποιητός, είσποιητός, προσποιητός, χειροποίητος, θεοποίητος, δη- 
μοποίητος, έκποίητος, ποιητέον, ποιητέα. Το μέσ. αυτό παθ. κατ’ 
άνάλυσ. ποιώ έμαυτόν. Το ευ ποιώ χαί κακώς ποιώ τινα ε/ουσι 
παθητ. τό εί> πάσχω χαί κακώς πάσχω. 'Ρηματ. παράγ. ποίημα, 
ποίησις ποιητής, προσποίησις

π ο ικ ίλ λ ω  (χχμνω ποιχίλον) (χαί σύνθετ. χατα-) χάί άόρ. διεποί- 
*ΐλα χαί κατεποίκΐλα. ΙΙαθ. ποικίλλομαι χαί παραχ. πεποίκΤλται 
(χαί σύνθετ. δια-, χατα-) χαί πεποικιλμένος (χαί σύνθετ. δια-). 
'Ρηματ. έπίθ. ποικιλτέον. *Ρημ. παράγ. ποίκιλσις, ποίκιλμα, 
ποικιλτής.

π ο ιμ χ ίν ω  (βόσκω ποίμνην) χαί παρατ. έποίμαινον. Παθητ. 
μόνον ποιμαίνομαι.

η ο λ εμ έω -ώ  (χάμνω πόλεμον, ου άντίθετ. το ειρήνην άγω) 
(χαί σύνθετ. προ-, άπο-, προσ-), παρατ. έπολέμουν, μέλλ, πόλε* 
μήσω (χαί σύνθετ. σομ-, χατα-, δια-), άόρ. έπολέμησα (χαί σύνθετ.
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συν-, κατ-, δι-, προσ-, κντ-, συγκκτ-), πκρκκ. πεπολέμηκα (κκ'ι συν­
θετ. κκτκ-). Πκθ. πολεμοϋμαι, πκρκτ. πκθ. έπολεμούμην, (και 
συνθετ. κατ-), πκρκκ. πκθ. καταπεπολέμημαι και έκπεπολέμημαι, 
μετ. όλ. μέλλ. διαπολεμήσομαι. ’Ρημ. έπίθ. δυσπολέμητος κκΐ 
πολεμητέον.

Τϊθλεμ.όο>-& (κάμνκ τινκ πολέμιόν τινι). Μόνον σύνθετον έκ- 
πολεμώ κκι κόρ. έ£επολέμωσα. Μέσ. πολεμοϋμαι (=πολέμιος 
γίνομκ-.), μέλλ. μέσ. πολεμώσομαι, κόρ. μέσ. προσπολεμώσασθαι, 
κόρ. πκθ. ώς μέσ. έπολεμώθην, ύπερσ. μέσ. έπεπολέμωτο.

TCoXiOfiVt£o>«G> (πυλιορκώ) (κκ\ συνθετ. συμ·), πκρκτ. έπολι- 
όρκουν, μέλλ. πολιορκήσω και άόρ. έπολιόρκησα (και σύνθετ. 
εξ-). Πκθ. πολιορκοϋμαι (και συνθετ συμ-), πκρκτ. έπολιορκού- 
μην (κκι συνθετ. συν-), μέλλ. μέσ. ώ; πκθ. πολιορκησομαι κκι σπκν. 
πκθ. πολιορκηθήσομαι, άόρ. παθ. έπολιορκήθην (κκι συνθετ. έξ-), 
πκρκκ. πκθ. έκπεπολιόρκημαι. Ρημ. έπίθ.. δυσπολιόρκητος και 
πολιορκητέος.

πολίτ& ύω  (εΐμ'ι πολίτης,' κυβερνώ, ζώ, διάγω) (και συνθετ. συμ-, 
εμ-), πκρκτ. έπολίτευον (κκι συνθετ. συν-), μέλλ. πολιτεύσου κκι 
κόρ.. έπολίτευσα (κκι συνθετ. συν-), πκρκτ. μέσ. έπολιτευόμην, 
μέσ. μέλλ. πολιτεύσομαι, κόρ. πκθ. κκι ώς μέσ. έπολιτεύθην (κκι 
συνθετ. ώς μέσ. εν-), άόρ. μέσ. έπολιτευσάμην, πκρκκ. μέσ. και πκθ. 
πεπολίτευμαι (κκι συνθετ. ώς μέσ. συμ-), ΰπερσ. μέσ. ήσαν πεπο- 
λιτευμένοι. Άποθετ. είναι τό Αντιπολιτεύομαι, καταπολιτεύομαι, 
διαπολιτεύομαι καί μέσ. κόρ. κατεπολιτευσάμην. 'Ρημ. πκράγ. 
πολιτεία, πολίτευμα.

π ο ν έ ω ·ώ  (κοπιάζω, αγωνίζομαι) (κκι συνθετ. έκ-, προ-, συμ-, 
έπι-, δικ-, ύπερ·, συνδικ-), πκρκτ. έπόνουν (κκι συνθετ. ές-), μέλλ. 
πο νήσου, κόρ. έπόνησα (κκι συνθετ. ές-, προ-, έπ-, προσεπ-), 
πκρκκ. πεπόνηκα (καί συνθετ: δικ-), ύπερσυντ. έπεπονήκειν.
Μέσ. πονοϋμαι, μέσ. δέ καί πκθ. διαπονοΰμαι κκι έκπονοϋ- 
μαι, πκρατατ. μέσ. διεπονούμην, αόρ/μέσ. διεπονησάμην, άόρ.
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παθ. ώ; μέσ. σπανίως διαπονηδείς, άόρ. παθ. έ£επονήδην, πα­
ρακ. παθ. καί σπαν. μέσ. πεπόνημαι (καί σύνθετ. δια-, Λέκ-, κατα-, 
προ-), ύπερ<7. παθ. διεπεπονήμην. 'Ρημ. έπίθ. πονητέον. 'Ρημ. wee* 
ράγ. διαπύνημα.

[πορ*£ν|· Μόνον ο παρακ. πεπρωμένον έστί, μετοχ. θηλυκ. Λε-
πρωμένη καί ο*>δ. τό πεπρωμένον.

#

* «ορ*ύω  (διαβιβάζω τι, χάμνω να όδοιπορη τις) και σύνθετ. δια-, 
μέλλ. πορεύσω, άόρ. έπόρευσα. Μέσ. πορεύομαι (και σύνθετ. 
δια-, συμ-, έκ-, άπο-, μετά-, περί-), παρατ. έπορευόμην (καί σύνθετ. 
δι-, συν-, εξ, άπ-, εισ-, έπ-, άντ-, περί-), μέλλ. μέσ. πορεύσομαι 
(καί συνθετ. δια-, έκ-, άπο-), άόρ. παθ. ώς μέσ. έπορευθην (καί 
σύνθετ. δι-, συν-), παρακ. μέσ. πεπόρευμαι (καί σύνθετ. δια-). 
‘Ρημ. έπίθ. δυσπόρευτος, πορευτέον. ‘Ρημ. παράγ. πορεία, 
πορεύσιμος.

η ο ρ ^ ίω ·ώ  (λεηλατώ, ερημώνω) (καί σύνθετ. έκ-), παρατ. έ- 
πόρδουν, μέλλ. πορθήσω, άόρ. έπόρθησα, (καί σύνθετ. έξ-, δι-), 
παρακ. πεπορδηκώς. ΙΙαθ. πορθοΰμαι, παρατ. έπορθούμην, πα­
ρακ. πεπόρδημαι. 'Ρημ. έπίθ. άπόρθητος.

η ο ρ ίζω  (προμηθεύω) (καί σύνθετ. έκ-), παρατ. έπόριί,ον, (καί 
σύνθετ. έξ-), μελλ. ποριιΐ), (καί συνθετ. έκ-, προσ-,) άόρ. έπόρισα 
(καί σύνθετ. συν·, προσ-, ές-, συνεξ-), παρακ. πεπόρικα (καί συνθετ. 
έκ-). Μέσ. καί παθ. πορίζομαι (καί συνθετ. έκ-), παρατ. μέσ. καί 
παθ. έποριΕ,όμην, μέλλ. συνηρ. ποριοϋμαι (καί σύνθετ. έκ-), μέλλ. 
παθ. πορισθήσομαι, άόρ. μέσ. έπορισάμην (καί σύνθετ. έξ-, συν-), 
άορ. παθητ. έπορίσθην (καί σύνθετ. έξ-), παρακ. μέσ, καί παθητ. 
πεπόρισμαι (καί σύνθετ. ώ; μέσ. έκ ), ύπερσυντ. παθητ. έπεπό- 
ριστο καί μέσ. καί παθητ. πεπορισμένος ήν. Ρηματ. παράγ. πο- 
ριστής, ποριστικός.

η ρ α γ μ α ΐε ύ ο μ α ι (άποθετ. ένασχολουμαι εις τι), παρατ. έ,- 
πραγματευόμην, άόρ. μέσ. έπραγματευσάμην (καί σύνθετ. δι-), 
άόρ. παθ. ώς μέσ. έπραγματεύδην, παρακ. μέσ. καί παθ. πεπραγ- 
μώτευμαι. 'Ρημ. παράγ. πραγματεία.

•ρ ά τ τ ω  (εργάζομαι, κάμνω, ώς οόδέτ. τό ευ πράττω, κακώς
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πράττω, βελτιβν, χείρον κτλ.) (καί σίνθετ. συμ.-, κατα-, έκ·, 
εί<τ·), παρατ. έπράττον (και σύνθετ. συν-, είσ-), μέλλ. πράξω 
(και συνθετ. συμ-, άντι-, είσ-), άόρ. έπρδ£α και σύνθετ. συν-, 
κατ-, έξ-, είσ-, δι-, άν-, συνεισ-, συναν-), παρακ. ρ.εταβ. πέπρα- 
χα (καί συνθετ. δια-, κατα-), καί παρακ. β' άμεταβ. πέπραγα, 
ύπερσ. μεταβ. έπεπράχειν, εΰκτ. πεπράχώς εΐην, ύπερσ. (ί' άμε- 
ταβ. έπεπράγειν. Μέσ. καί παθ. πραττομαι (καί σύνθετ. δια-,- 
είσ-, άντι-, κατα-), παρατ. μέσ. καί παθ. έπραττόμην (καί συν­
θετ. ' δι-, συνδι-, είς-), ρ.έλλ. μέσ. πρά£ομαι (καί σύνθετ. δια-, 
είσ-, προσδια-) καί σπανίως ώς παθ., μ,έλλ. παθ. πραχθήσομαι, άόρ. 
μ.έσ. έπράξάμην (καί σύνθετ. δι-, είσ-, προσ-, συγκατ-), άόρ. 
παθ. έπράχθην (καί σύνθετ. δι-, έξ-, είσ-, κατ-), παρακ. παθ. 
καί μ.έσ. πέπραγμαι (καί σύνθετ. δια-, είσ-, κατα-), ύπερσ. παθ. 
καί μ,έσ. έπεπράγμην (καί σύνθετ. δι-, είσ-) καί διαπεπραχμένος 
ήν, μετ. όλ. μέλλ. πεπράξομαι, διαπεπράξομαι καί διαπεπραγ- 
μένος έσομαι. ΊΡημ.. έπίθ. άπρακτος, εϋπρακτος, δυσκατάπρα- 
κτος, πρακτέος, πρακτέον. 'Ρημ. παράγ. πραξις, πράγμα, 
πράκτωρ.

πραΰνω  (καταπραύνω) (καί σύνθετ. κατα-), παρατ. κατεπρά- 
ϋνον, μέλλ. πραΰνω, καί άόρ. έπράϋνα (καί σύνθετ. κ«τ-). ΓΙαθ. 
πραΰνομαι καί άόρ. παθ. έπραΰνθην.

πρεπω  (διαπρέπω, εξέχω, άρμόζω). Άπαντα κατά τά τρίτα 
πρόσωπα καί συνήθως μέν είναι άπρόσωπον, σπανίως δε προσωπικόν, 
διαπρεπείς, πρέπει καί πρέπον έστί, ύποτ. πρέπη καί πρέπων 
ή, εΰκ. πρέποι καί πρέπον είη καί πρέποιεν καί είεν πρέποντες, 
άπαρ. πρέπειν (καί σύνθετ. έπι-), μετ. πρέπων, πρέπουσα, πρέπον, 
παρατ. έπρεπε καί πρέπον ην, μέλλ. πρέψει καί πρέπον έσται, 
άόρ. έπρε\]/ε καί εΰκτ. διαπρέ\|/ειεν.

π ρ εσ β εύ ω  (είμί πρεσβύτερος καί πρεσβευτής καί· τιμώ) (καί 
σύνθετ. συμ-, παρα·), παρατ. έπρέσβευον, μέλλ. πρεσβεύσω, 
άόρ. έπρέσβευσα (καί σύνθετ. συν-, άπ-, παρ-), παρακ. πεπρέ- 
σβευκα (καί σύνθετ. συμ-), ύπερσ. έπεπρεσβεύκειν. Μέσ. πρε­
σβεύομαι (^διαπραγματεύομαι διά πρέσβεων, πέμπω πρέσβεις)
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(καί σύνθετ. πκρα-), πχ .̂ πρεσβεύομαι (=τιμώμαι και πέμπομ,αι 
πρεσβύτης), παρατ. μέσος έπρεσβευόμην (και σύνθετ. συν-), μέλλ. 
με'σ. πρεσβεύσυμαι, άόρ. μέσος έπρεσβευσάμην (και σύνθετος παρ-), 
παρακ. πχθ. πεπρεσβεύσδαι (=πεπρ3ί/0κι υπό των πρέσβεων) και 
με*οχ. τά πεπρεσβευμένα (= τ ά  πεπραγμένα ύπο των πρέσβεων). 
Άποθετ. είναι το άντιπρεσβεύομαι (=πέμπω και έγώ πρέσβεις) μό­
νον κατά παρατατ. και το διαπρεσβεύομαι (=άμοιβαίως πέμπω 
πρέσβεις) μόνον κατά παρατατ. Ρτ,μ. παράγ. πρεσβεία, πρέσβευσις, 
πρεσβευτής, παραπρεσβεία.

η ρ οΟ ομ οΰ μ χι (είμαι πρόθυμ.ος) άποθετ. (καί σύνθετον συμ-); 
παρατ. προυθυμούμην (καί σύνθετ. συμ-), μέλλ. μέσ. προθυμήσομαι 
(καί σύνθετ. συμ-) και σπανιώτ. παθ. ως μέσος προθυμηθήσομαι, 
άόρ. παθ. ώς μέσ. προυθυμήθην (καί σύνθετ. συμ-), Ρτ,ματ. έπίθ, 
προδυμητέον.

προοεμ.εάζομ.αε (κάμνω προοίμ,ιον) άποθετ., μέλλ. μέσος προ- 
οιμιάσομαι, άόρ. μ.έσ. έπροοιμιασάμην.

« ρ ο ο δ ο κ ά ω ·ώ  (περιμένω, ελπίζω), παρατ. προσεδόκων, άόρ. 
προσεδόκησα. ΙΙαθ. προσδοκώμαι, παρατ. προσεδοκώμην καί 
άόρ. παθ. προσεδοκήθην. Ρημ. έπιθ. Απροσδόκητος καί προσδο- 
κητέος. Ρτ,μ. παράγ. προσδόκιμος, προσδόκημα, προσδοκία.

«|>οσχυνέω -ώ  (προσκυνώ), παρατ. προσεκύνουν, μέλλ. προσ­
κυνήσω καί άόρ. προσεκύνησα. ΙΙάθ. μόνον προσκυνουμαι.

προφασέξομ.'χε (προβά.λλω πρόφασιν) άποθετ., παρατ. προυφα- 
σιΕ,όμην, μέλλ. μέσ. προφασιοΰμαι, άόρ. μέσος προυφασισάμην 
καί άόρ. ποθ. μετά πα0. διαθ. προφασισθέν. Ρτ,μ. έπίθ. Απροφά­
σιστος καί εύπροφάσιστος.

« τα ίω  (προσκόπτω, σφάλλομαι, άμαρτάνω, άποτυγχάνω) (καί 
σύνθετον προσ-), μέλλ. πταίσω, άόρ. έπταισα (καί σύνθετος προσ-), 
παρακ. έπταικα καί προσέπταικα. 'Ρτ,μ. έπίθ. άπταιστος. Ρτματ. 
παράγ. πταίσμα.

πτήοβω  (ζαρώνω ύπο φόβου, τρομά.ζω) (καί σύνθετ. υπο·), παρατ. 
ύπέπτησσον, άόρ. έπτη£α (καί σύνθετ. ΰπ-), παρακ. επτηχα καί 
κατέπτηχα.
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πτύσσω (διπλώνω). Άπλούν είναι ποιητικόν και μεταγενέστερον, 
παρά δέ τοΐς ΆττικοΤς πεζολόγοις είναι μόνον σύνθετον άναπτύσσα) 
(ξεδιπλώνω) και άόρ. περιέπτυξα. ΙΙαθητ. άναπτύσσομαι και δια- 
πτύσσομαι, άόρ. παθ. άνεπτύχθην καί παθ. παρακ. άνέπτυγμαι. 
Μ έσον περυττύσσομαι καί παρατ. μέσος περιεπτυσσόμην.

πτυ 'ω  (πτύω) (καί σύνθετον άπο-, δια-, κατα-) καί άόρ. κατέ- 
πτυσα μόνον. 'Ρημ. έπίθ. κατάπτυστος.

π τω χ εύ ω  (είμαι πτωχός) καί άόρ. έπτώχευσα. 'Ρηματ. παράγ. 
πτωχεία.

πυνθά νομ α ι (ερωτώ, μανθάνω) άποθετ. (καί σύνθετον άνα-), 
παρατ. έπυνθανόμην (καί σύνθετος άν-), μέλλων μέσος πεύσομαι, 
άόρ. μέσος έπυθόμην (καί σύνθετον άν-, προ-, δι-), παρακ. πέπυσμαι 
(καί σύνθετος δια-), ύπερσ. έπεπύσμην. 'Ρηματ. έπίθ. έκπυστος, 
άπυστος καί πευστέον. 'Ρημ. παράγ. πύστις.

πω λέω -ώ  (πωλώ) (καί σύνθετον προ-) καί Αποδίδομαι, παρατ. 
έπώλουν (καί σύνθετ. δι-) καί άπεδιδόμην, μέλλ. πωλήσω καί ά- 
ποδώσομαι, άόρ. μέσος άπεδόμην, παρακ. πέπράκα, ύπερσ. έπεπρά- 
κειν. Παθ. πωλοϋμαι καί πιπράσκομαι, παρατ. έπωλούμην, μετ’ 
όλ. μέλλ. πεπράσομαι, άόρ. παθ. έπωλήθην καί έπράθην, παρακ. 
πέπράμαι, ύπερσ. έπέπράτο. 'Ρημ. παράγ. πουλητής, πώλησις, 
πώλημα, πωλητήριον. *

ρ<£δ&θ\»ργέω-ώ (μετ’ ευκολίας, κουφότητος κκί άμελείας πράτ­
τω τι, ού άντίθετον τό προνοώ καί φιλοπονώ). Μόνον ό ένεργ. ένε- 
στώς ραδιουργώ καί ό παθ. ραδιουργοϋμαι.

ρ ΐ^βυμ ,έω -ώ  (άμελώ, άποοεύγο  ̂ τούς κόπους) (καί σύνθετ. άπορ-, 
καταρ-), μέλλ. καταρρορθυμήσω, άόρ. κατερραθύμησα καί άπερ- 
ραδύμησα, παρακ. έρρμδύμηκα. ΙΙαθητ. παρακ. τά κατερρ,ςρδυμη- 
μένα (= τ ά  διά ραθυμίας άποβεβλημένα).

ρ ά πτω  (ράπτω, κεντώ, μηχανορραφώ). Μόνον σύνθετον συρρά·
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πτω, μίλλ. άπορράψω. 11x0. χόρ. έρράφην καί παθ. παρακείμ. 
έρρ&μμαι και έγκατέρραμμαι. Ρημ. έπίθ. ραπτός.

ρέπω  (άμε ταβ. κλίνω, γέρνω) καί άόο. έρρεψ·α μόνον. 'Ρημ. 
παράγ. ροπή καί άντίρροπος καί ^όπαλον.

ρ έω , ρβ?ς, pe? κτλ. (ρέω) (καί συνθετ. εκ-, κατα-, δια-, συρ*, 
άνα-, παρα-, άπο-, ύπο-, είς-, έπι-, περί-, ύπεκ-, περικατα-), πα­
ρατατικό; έρρεον (καί συνθετ. συν-, έπ-, κατ-, περί-, παρ-), μέλλ. 
μέσος ώς ένεργητ. είσρυήσομαι, αόριστος παΟ. ώς ένεργητ. έρρύην 
(καί συνθετ. εξ-, δι-, συν-, εΐσ-, έπ-, παρ-, περί-, κατ-), παρακείμενος 
έρρύηκα (καί συνθετ. έξ-, συν-, παρ-, περί-), ύπερσ. συνερρυήκειν 
καί συνερρυηκώς rjv. 11x0. παρατατ. περιερρεΐτο. 'Ρημ. έπίθ. ά- 
πόρρυτος, έπίρρυτος καί περίρρυτος. 'Ρημ. παράγ. |^)όος] £οϋς, 
0οή, ρεύμα, 0ύσις.

ρήγνϋμ,ε (σ//£ω). Μόνον σύνθετον καταρρήγνυμι, άναρρήγνυ- 
μι, παραρρήγνυμι καί περιρρήγνυμι, παρατατ. ό,νερρήγνϋν καί 
κατ£ρρήγνϋν, μίλλ. άναρρή^ω, αόριστος έρρηξα (καί συνθετ. δι-, 
άπ-, περί-). Με'σ, καί παθ. ρήγνυμαι (καί συνθετ. κατα-, δια-, ά- 
πο-), παρατατ. έρρηΥνύμην (καί συνθετ. περί-, παρ-), άόρ. μέσ. 
κατερρη£άμην καί περικατερρηξάμην, άόρ-^παθ. έρράγην  (καί 
σννθετ. άν-, άπ-, κατ-, δι-, έξ-), παρακείμ. β' ώς παθ. η μέσ. διέρ- 
ρωγα( ΰπερσ. συνερρώγει. ‘Ρημ. παράγ. ρήγμα.

ρΐγθω·(&  (κρυώνω), νποτακτ. £ιγώ, ευκτική καί προστακτική ελ­
λείπει, άπαρ. (ίκγεΐν, μετογ. ριγών, (ίηγώντος, μέλλων £ιγώσω.

ρ ί'η τω  (ρίπτω) (καί συνθετ. δια-, μετά-) καί ριπτέω-ώ (καί 
συνθετ. δια-, άνα-, έπι-, έπανα-), παρατατικ. έρριπτον καί έρρί- 
πτουν (καί συνθετ. δι-, άν-, έπ-, έπικατ-), μέλλων (ηψω (καί συνθετ. 
άνα-), άόρ. έρρινα (καί συνθετ. δι-, άν-), παρακ. έρριφα. ΙΙαθητ. 
ρίπτομαι (καί συνθετ. άπο-) καί (‘ίιπτοϋμαι, άόρ. παθητ. β' έρρΓφην 
(καί συνθετ. εξ-), παρακ. παθ. έρρΐμμαι (καί συνθετ. άπ-, δι-). Τό 
μέσον κατ’ άνάλυσ. (ηπτώ έμαυτόν. Τό (!»ιπτώ καί διαρριπτώ είναι 
άμετάβ. καί ίσον μέσω. Ρηματικόν παραγωγόν (ί)ύ]/ις καί σύνθετον 
ρίψασπις.

ροφ έω -ώ  (ρο̂ *ω) καί καταρροφώ καί άόρ. άπερρόφησα μόνον.
ASSISI. mM. ΚΑΙ ΟΝΟΜ. Γ. J. ZHKIJOT. β
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ρώννΰμ,ε. (ενδυναμώνω). Μόνον ο άόρ. έπέρρωσα, ό άόρ. παθητ. 
και ώς μέσ. έρρώσθην (και συνθετ. άν-, έπ-), ό παρακείμ. έρρωμαι, 
και ύπερσ. έρρώμην (και συνθετ. ό μέσ. έπ-). 'Ρημ. έστίΟ. άρρωστος 
και εύρωστος. 'Ρημ. -παράγ. ρώμη.

σ α λ π ίζ ω  (σαλπίζω) και άόρίστ. έσάλπιγ£α μόνον. 'Ρημ. παράγ. 
σαλπιγκτής.

σ α τ ρ α π ε ύ ω  (είμαι σατράπης η διοικώ τι ώς σατράπης) και πα- 
ρατατ. έσατράπευον μόνον. 'Ρημ. παράγ. σατραπεία.

σβέννϋμ,ε (σβήνω) (και συνθετ. άπο-, κατα-), αόριστος έσβεσα 
(και συνθετ. άπ-, κατ-). Παθητ. άποσβέννυμαι καί κατασβέννυμαι, 
παρατατικ. άπεσβεννύμην, μέλλ. μέσ. ώς παθ. άποσβήσομαι, άόρ. 
παθητικ. άπεσβέσθην καί κατεσβέσΘην, άόρ. β' ένεργ. ώς παθητικ. 
μόνον κατ’ άπαρέμφ. άποσβήναι, παρακ. ένεργ. ώς παθ. άπέσβηκα 
καί ύπερσυντελ. ένεργ. ώς παθητ. άπεσβήκειν. 'Ρηματ. παράγ. σβε- 
στήριος.

σ έ β ω  (σέβομαι) μ,όνον ό ενεστώς (σπανίως) καί συνηθέστερον τό 
μέσ. σέβομαι, παρατ. έσεβόμην καί άόρ. παθητικ. ώς μέσ. σεφθεί- 
σα. 'Ρημ. παράγ. σεμ-νός, συνθετ. άσεβής, εύσεβής.

σ ε ίω  (κλονώ, ταράττω) (καί συνθετ. δια-, προ-), παρατ. έσειον 
(καί συνθετ. κατ-), άόρ. έσεισα (καί συνθετ. άν-, δι-, κατ-). ΙΙαθητ. 
σείομαι, άόρ. παθ. έσείσθην (καί συνθετ. προεπαν-). Μέσ. άποσείο- 
μαί τι καί μέσ. άόρ. άπεσεισάμην τι. 'Ρψ ,. έπίθ. διάσειστος. 'Ρημ. 
παράγ. σεισμός.

σεμ .νϋ 'νω  (κ-άμνω σεμνόν, καλλωπίζω) (καί συνθετ. άπο-), πα· 
ρατατικ. έσέμνϋνον. Μέσ. σεμνύνομαι (=καμαρώνω) (καί συνθετ. 
ύπερ*), παρατ. έσεμνυνόμην καί άόρ. μέσ. έσεμνΰνάμην.

σ^μ.%ένω (δίδο) σημεΐον, προστάσσω, δηλώ, σφραγίζω) (καί συν­
θετ. προ-, έν-), παρατατικ. έσήμαινον (καί συνθετ. άπ-, έπ-, προ-) 
μέλλων σημανιί), άόρ. έσήμηνα (καί συνθετ. άπ-, δι-). Παθ. ση- 
μαίνομαι, άόρ. παθ. έσημάνθην (καί συνθετ. κατ-, ύπ-), παρακ.
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j. '

" · |  παθ. σεσήμασμαι (και συνθετ. κατα-, παρα-). Μέσ. έπισημαίνομοα
(= δ ιά  σημείου δηλώ τι και εγκρίνω) καί ένσημαίνομαι (=ένδείκνυ- 
μαι, έντυπώ), παρατατικός μεσ. έπεσημαινόμην καί άπεσημαι νο ­
μήν π  (=έδημ.ευον), μέλλ. μεσ. ένσημανοΰμαι, άόρ. μεσ. έσημη- 
νάμην (καί συνθετ. άπ-, έν-, έπ-, κατ-, πχρ-, συν-).

σ ή η ω  (σαπίζω) καί κατασήπω μόνον. Παθ. σήπομαι (καί συνθετ. 
άπο-, κατα-), μέλλ. παΟ. β’ κατασαπήσομαι, άόρ. παθ. β' έσάπην, 

<■>'. παρακ. β' ένεργ. ώς παθ. άποσέσηπα. 'Ρημ. έπίΟ. άσηπτος. 'Ρημ.
παράγ. σήψις, σαπρός.

σ εγά ω -ώ  (ουδόλως φθέγγομαι) (καί συνθετ. ύπο-), παοατ. έσί- 
γω ν, άόρ. έσίγησα, (καί συνθετ. κατ-), παρακ. σεσίγηκα. Παθ. σι- 
γφμαι, μέλλ. παθ. σιγηθήσομαι, άόρ. παθ. έσιγήθην, παρακ. παθ. 
σεσίγημαι, μετ’ όλ. μέλλ. σεσιγήσομαι.

σ ίν ο μ α ε  (άποθετ. =  βλάπτω) καί παρατ. έσινόμην. 'Ρημ.. πα­
ράγ. σίνος (τό), συνθετ. άσινής.

σιτέ(ι)*ώ (τρέφω). Μόνον σύνθετον συσσιτέω-ώ (είμί σύσσιτος, 
συντρώγω) καί παρασιτώ (είμί παράσιτος), παρατατ. συνεσίτουν, 
άόρ. συνεσίτησα καί άποσινεσίτησα (= δεν  παρευρέθην έν τω συσ- 
σιτίψ), παρακ. συσσεσίτηκα. Μέσ. σιτουμαι (τρώγω) καί παρατατ. 
έσιτουμην. 'Ρημ.. παράγ. σίτησις.

οεωπάω-<5 (σιωπώ, δέν ομιλώ) (καί συνθετ. κατα-, ύπο-), πα­
ρατ. έσιώπων, μέλλ. μάσ. ώς ένεργ. σιωπήσομαι, άόρ. έσιώπησα 
(καί συνθετ. άπ-, δι-, κατ-), παρακ. σεσιώπηκα (καί συνθετ. άπο-). 
Παθ. σιωπώμαι, μέλλ. παθ. σιωπηθήσομαι, άόρ. παθ. έσιωπήΘην 
(καί συνθετ. κατ-), καί μέσ. άόρ. καεεσιωπησάμην. 'Ρημ.. έπίΟ. κα- 
τασιωπητέον.

σ κ ά π τω  (σκάπτω) (καί συνθετ. κατα-, άπο-), παρατ. έσκαπταν 
(καί συνθετ. κατ-), μ.έλλ. σκάψω, άόρ. κατέσκαψα (καί σύνθετος 
συγκατ-), παρακ. κατέσκαφα, Παθ. σκάπτομαι (καί συνθετ, κατα-), 
παρατατ. κατεσκαπτόμην, άόρ. παθ. κατεσκάφην, παρακείμενος 
παθητικός έσκαμμαι (καί συνθετ. κατ-). 'Ρηματ. παράγ. κατα- 
σκαφή.

σκ*δάννΰ|μ  (σκορπίζω). Μόνον σύνθετον διασκεδάννΰμι, πα-

CT
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par. κατεσκέδάννυν, άόρ. διεσκέδασα, κατεσκέδασα και άπε- 
σκεδασα. Μέσ. και παθ. σκεδάννυμαι (και συνθετ. δια-, άπο-, 
έπι-), παρατ. μέσ. έσκεδαννύμην, άόρ. παθ. ώς μέσ. έσκεδάσθην 
(και συνθετ. δι-), άόρ. μέσ. κατεσκεδασάμην τι και άπεσκεδασά- 
μην τι, παρακ. μέσ. και παθ. έσκέδασμαι (καί σόνθετ. δι-, κατ-), 
ύπερσ. μέσ. διεσκεδάσμην. 'Ρημ, παράγ. σκεδαστός. ’Αντί του άπο- 
σκεδάννυσθαι λέγεται σπανίως και άποσκίδνασθαι. .

σκέπτομ .αε· όρα σκοπέω-ω.

σ κ ή π τ ω  (στηρίζο), πίπτω εις τι μεθ’ ορμής, παραγγέλλω). Μό­
νον σύνθετον έπισκήπτω, παρατατ. έπέσκηπτον και κατέσκηπτον, 
μέλλ. έπισκή\|/ω, άόρ. έπέσκη\|/α, έγκατέσκηψ·α καί άπέσκηψ-α. 
Μέσ. σκήπτομαι (=προοασίζομαι) (καί συνθετ. έπι-), παρατατικός- 
μέσ. έσκηπτόμην (καί συνθετ. έπ-), μέλλ. μέσ. σκήψομαι, άόρ. μέσ. 
έσκηψΑμην (καί συνθετ. έπ-, ένεπ·), άόρ. παθ. έπεσκήφθην, παρα­
κείμενος μέσ. έπέσκημμαι. 'Ρημ. παράγ. σκηπτός, σκήτης, έπίσκη- 
ψ·ις, σκηπτούχος.

σ κ ο π έ ω -ώ  (παρατηρώ, σκέπτομαι) (καί συνθετ. έπι-, άνα-, 
δια-, προ-, περί-, συ-, έπανα-, συνδια-) καί σκοπέομαι-ούμαι (καί 
συνθετ. έπι-, δια-, κατα- συνδια-), παρατ. · έσκόπουν (καί συνθετ. 
άπ-, δι-, έπ-, προ-, συνεπ-) καί έσκοπούμην (καί συνθετ. δι-, έπ-), 
μέλλ. μέσ. σκέψομαι (καί σύνθετος δια-, έπι-, κατα-, έπανα-, συνεπ-), 
άόρ. μέσ. έσκεψύμην (καί συνθετ. άν-, δι-, έπ-, κατ-, προ-, 
περί-, έπαν-, συνεπ-, συνδι-), παρακείμενος μέσος έσκεμμαι (καί 
σύνθετος έπ-). Παθ. σκοποϋμαι ύπό τίνος καί έπισκοποϋμαι (σπα- 
νίως), παρακ. παθ. προέσκεμμαι, ύπερσ. παθ. προύσκεπτο, μετ’ ο­
λίγον μέλλων παθ. έσκέψομαι. 'Ρημ. έπίθ. άσκεπτος, άπρόσκε- 
πτος, άνεπίσκεπτος, εϋσκεπτος, Απερίσκεπτος, ά^ιόσκεπτος, σκε- 
πτέος,-τέον, διασκεπτέον, έπισκεπτέος,-τέον, συσκεπτέον. /Γό 
μέσ. κατ’ άνά.λυσιν επισκοπώ έμαυτόν. 'Ρημ. παρά,γωγα σκέψτς, 
σκέμμα.

σ κ ο τά ζεε  (σκότος γίνεται). Μόνον σύνθετον συσκοτάΧ,ει καί συ- 
σκοτάΐ,οντος, παρατ. συνεσκόταϊ,ε καί άόρ. συνεσκότασε.

σ κ ώ π τω  (περιπαίζω) (καί σόνθετ. έπι-), παρατατ. εσκωπτον,
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(καί συνθετ. έπ-), άόρ. έσκωψα (και συνθετ. έπ-). ΓίαΟ. σκώπτομαι, 
παρατ. διεσκωπτόμην, άόρ. παθητ. διεσκώφθην και ύπεοσ. παθητ .ν 
διέσκωπτο. 'Ρημ. παράγ. σκώμμα.

β ^ ί ω · δ  (έλκω, ανασπώ) (και σννθετ. άνα-, άπο-, δια-, παρα-, 
περί-, συ-, ύπο-), παρατ. συνέσπων και έπέσπων, άόρ. έσπασα 
(και συνθετ. αν-, άπ-, άντ-, δι-, έπ-), παρακ. άνέσπακα. Μέσ. καί 
παθ. έπισπώμαι, (καί συνθετ. συν-), και παθ. διασπώμαι και κατα- 
σπΦμαι, παρατ. μέσ. καί παθ. άπεσπώμην καί μέσ. παρεσπώμην, 
μέσ. μέλλ. έπισπάσομαι, διασπάσομαι, μέλλ. παθ. διασπασθήσο- 
μαι, άόρ. έσπασάμην τι (καί συνθετ. δι-, έπ-, παρ-, περί-, ΰπ-, συν- 
επ-), άόρ. πζθ. άπεσπάσθην, διεσπάσθην, κατεσπάσθην, έπεσπά- 
σθην και συγκατεσπάσθην, παρακ. μέσ. έσπασμαι μέσ. καί παθ* 
διέβπασμαι και παθ. άνεσπασμαι. ‘Ρημ. έπίθ. άνάσπαστος, άδι- 
άσπαστος, σύσπαστος, εύπερίσπαστος, νευρόσπαστον. 'Ρημ. 
παράγ. σπάσμα, σπασμός.

β«βε(>άω·ώ (συστρέφω). Παρά τοις Άττικοΐς πεζολόγοις μόνον 
ώς άποθετ. συσπειρώμαι ( =  τυμμαζευομαι), άόρ. παθ. ώς μέσ. συνε- 
σπειράθην και παρακ. μέσ. συνεσπείραμαι.

ο η ιέ ρ ω  (σπείρω), μέλλ. σπερώ, άόρ. έσπειρα (και συνθ. δι-, κατ·). 
Μέσ. καί παθ. σπείρομαι (καί συνθετ. δια-), παρατ. μέσ. διεσπει- 
ρόμην, άόρ. παθ. καί ως μέσ. έσπάρην (καί συνθετ. δι-), παρακ. 
μέσ. καί παθ. έσπαρμαι (καί συνθετ. δι-)καί παΟ. κατέσπαρμαι καί 
παρέσπαρμαι. Ρημ. έπίθ. σπαρτός. Ρημ. παράγ. σπέρμα, σπό­
ρος, σπορά, ό σπορητός,

σ π έ ν δ ω  (κάμνω σπονδήν) (καί συνθετ. συ»), παρατ. έσπεν- 
δον, άόρ. έσπεισα (καί συνθετ. άπ-). Μέσον σπένδομαι (κάμνω 
συνθήκα; διά σπονδών) (καί συνθετ. έπι-), παρατ. έσπενδόμην, 
μέσ. μέλλ. σπείσομαι, ύπερσ. παΟ. έσπειστο. 'Ρημ. έπίθ. άσπειστος. 
'Ρημ. παράγ. σπονδή, συνθετ. άσπονδος, ένσπονδος, παρά­
σπονδος.

entOQu) (^ιάζω τινά, συντ,θ. άμεταβ. (ίιάζομ,αι, ταχύνω) 
(καί συνθετ. έπι-, κατα-), παρατ. έσπευδον (καί συνθετ. άπ-.
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άντ-), μέλλ. σπεύσω (καί σύνθετ. έπι-), άόρ. έσπευσα (και σύνθετ. 
έπ-, συνεπ-). 'Ρημ. παράγ. σπουδή.

σπουδάζω  (μετά σπουδής άσγολουμαι, πονώ, παρασκευάζω, 
σπουδαιολογώ) (και σύνθετ. συ-), παρατ. έσπούδαξον (και σύν­
Οετ. συν-), μέλλ. μέσ. ώς ένεργ. σπουδάσομαι, άόρ. έσπουδασα, 
παρακ. έσπουδακα, ύπερσ. έσπουδάκειν. Παθ. σπουδάζομαι καί 
παθ. παρακ. έσπούδασμαι καί διεσπούδασμαι. 'Ρημ. έπίθ. σπου- 
δαστός, άξιοσπούδαστος, σπουδαστέος,-τέον. 'Ρημ. παράγ. σπού­
δασμα, σπουδαστικός.

στέλλω (ενδύω, παρασκευάζω, πέμπω). Σύνθετον μόνον άπο- 
στέλλω, έπιστέλλω, διαστέλλω, συστέλλω, περιστέλλω, προ- 
στέλλω, προσαποστέλλω, παοατ. άπέστελλον, άνέστελλον, έπέ- 
στελλον καί ξυναπέστελλον, »μέλλ. άποστελώ, άόρ. έστειλα 
(καί σύνθετ. άπ-, άν-, έπ-, περί-, συν-, συναπ-, προσεπ-, προαπ*), 
παρακ. άπέσταλκα, έπέσταλκα καί διαπεσταλκώς ώ, ύπερσ. ά- 
πεστάλκειν καί έπεστάλκειν. Μέσ. καί παθ. στέλλομαι (καί 
σύνθετ. συ-), παθ. άποστέλλομαι καί έπιστέλλομαι, μέσ. άποθ. 
ύποστέλλομαι, παρατ. παθ. άνεστελλόμην καί άπεστελλόμην, 
μέλλ. παθ. άποσταλήσομαι, άόρ. παθ. άπεστάλην (καί συναπ-, 
προαπ-) καί έπεστάλην, άόρ. μέσ. ύπεστειλάμην, παρακ. μέσ. 
έσταλμαι (=ένδέδυμαι) καί παθ. άπέσταλμαι, έπέσταλμαι (καί 
προσεπ-), συνέσταλμαι καί μέσ. καί παθ. προσέσταλμαι, ύπερσ. 
παθ. άπεστάλμην. 'Ρημ. παράγ. στολή, άναστολή, έπιστολή, στό­
λος, άπόστολος.

στενάζω (στενάζω, άναστενάζω). Μόνον ο μέλλ. στενάξω καί 
άόρ. έστέναξα καί άνεστέναξα. 'Ρημ. έπίθ. άστένακτος. 'Ρημ- 
παράγ. στεναγμός. Ό  ενεστώς άναπληροΰται ΰπό του στένω.

στενω (στενάζω). Μόνον ό ενεστώς τά δέ λοιπά ύπό του στενάξω. 
'Ρημ.'παράγ. στόνος.

στεργω (ευχαριστούμαι, άρκοΰμαι, άγαπώ), μέλλ. στέρξω, άόρ . 
έστερξα. ΙΙαΟ. στέργομαι. 'Ρημ. έπίθ. στερκτέον. 'Ρημ. παράγ. 
στοργή, άστοργος, φιλόστοργος.

στερέω-ώ  (άποστερώ) _ (καί σύνθετ. άπο-) καί στερίσκω,



στέφω—στρατηγέω-ώ 1 1 9

χχρατατ. ά,τεστέρουν, μέλλ. στερήσω (καί συνΟετ. άχο-), άόρ. 
έστέρησα ^καί συνΟετ. άχ-, συναχ-), χαρακ. άπεστέρηκα. Ιϊαθητ. 
στέρομαι (ώς χαρακ.=ΐίμαι έστερτ,μενο;) καί στερίσκομαι και ά- 
χυστερούμαι, χαρατ. έστερόμην καί άπεστερούμην, μέλλ. μέσ. 
ώς χχβ. στερήσομαι καί άποστερήσομαι (ό δε άχοστερηθήσομαι 
άμφέέολο ς), άόρ. χαΟχτ. έστερήθην (καί συνΟετ. άχ-, χροαχ-), χα- 
ρακ. παθτ,τ. έστέρημαι (καί συνθετ. άχ-), ύχερσ. χαθ. έστερήμην 
(καί συν6βτ. άχ-). Τό μέσον κατ’ άνάλυσ. στερώ έμαυτόν καί άχο- 
στερφ έμαυτόν. Ρτ,μ. χαράγ. στέρησις, άποστέρησις. άποστε-
ρψήζ·

στέφω  (στες»ανω) καί άόρ. έστεψα. ΠαΟτ,τ. χαρακ. έστεμμαι 
καί κατέστεμμαι. Τά έλλείχοντα άναχλτ,ρουνται ύζό του στεφαν<ϊ>. 
*Pr,a. χαράν, στεφ-ανος, στεφ-άνη.

β τ ο χ ά ζ ο μ ϊ ΐ  (άχοΟ. σκοζευω, έζιτυγγάνω, εικάζω), χαρατ. έ- 
στοχα^όμην, μέλλ. μέσ. στοχάσομαι, άόρ. μέσ. έστοχασάμην, 
χαρακ. μέσ. έστόχασμαι. Ρηματ. χαράγ. στόχασις, στοχασμός, 
στοχαστικός.

σ τρ α τεύ ω  (εκστρατεύω) (καί συνθετ. έχι-,συ-, συνεχι-), χαρατ. 
έστράτευον (καί συνήετ. εχ-, συν-, άντεχ-), μέλλ. στρατεύσω (καί 
σνΛετ. συ-, συνεχι-), άόρ. έστράτευσα (καί σύνΟετ. εχ-, συν-, έξ-). 
Μέσ. στρατεύομαι (καί συνθετ. έκ-, έχι-, άντι-, συ-), χαρατ. μέσ. 
έστρατευόμην (καί συνθετ. συν-), μέλλ. μέσ. στρατεύσομαι (καί συν­
θετ. συ-), άόρ. μέσ. έστρατευσάμην (καί συνθετ. έξ-, έχ-, συν-), 
χαρακ. μέσ. έστράτευμαι (καί συνθετ. έξ-, συν ), ύχερσ. μέσ. έστρα- 
τεύμην. Ιίχθτ,τ. &ΐ στρατεία γίγνεεαι. Ρ/;μ· έχίθ. άστράτευτος, 
έκστρατευτέον. Ρτ,μ. χαράγ. στρατεία, στράτευμα, εκστρατεία, 
βυστρατεία, στρατεύσιμος.

στρατηγέω-d  (είμί στρ/ττ,γό;) (καί συνθετ. άντι-), χαρατ. έ- 
στρατήγουν (καί σύνθετ. ΰχ-), μέλλ. στρατηγήσω, άόρ. έστρατή- 
γησα Ι καί συνθετ. συν-), χαρακ. έστρατήγηκα, μετ’ όλ. μέλλ. έστρα- 
τηγηκώς έσομαι. ΙΙαΟ. στρατηγό ϋμαι καί χκθ. χαρακ. τά έστρα- 
τηγημενα Ρομ. έχίθ. άστρατήγητος καί στρατηγητέον./Ρηματ. 
χκράγ. στρατήγημα.
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σ τρα τοπεδεύω  (κάμνω στρατόπεδον, συγκατασκηνώ τον στρα­
τόν, άμεταβ. δέ σκηνώ που μετά του στρατού) (και συνθετ. άντι-), 
παρατ. έστρατοπέδευον, άόρ. έστρατοπέδευσα (και συνθετ. έν-, 
κατ-, περί ). Μέσ. καί παθητ. στρατοπεδεύομαι (και συνθετ. 
άντι-), παρατ. έστρατοπεδευόμην (και συνθετ. κατ-), μέλλ. μέσ. 
στρατοπεδεύσομαι, άόρ. μεσ. έστρατοπεδευσάμην (καί συνθετ. 
κατ-, περί-), παρακ. μέσ. έστρατοπέδευμαι (και συνθετ. άντ-, 
περί-), ύπερσυντελ. μ,έσ. έστρατοπεδεύμην. Ώς άποθετ. είναι τό ά- 
ποστρατοπεδεύομαι (=μακράν στρατοπεδεύομαι) και μεταστρα­
τοπεδεύομαι ( =μετατίθημι τό στρατόπεδον), παρατ. άπεστρα- 
τοπεδευόμην και συνεστρατοπεδευόμην (=όμου έστρατοπέδευ- 
ον), αόριστος μέσος άπεστρατοπεδευσάμην, έξεστρατοπεδευσάμην 
( =  έ'ξω έστρατοπέδευσα) και μετεστρατοπεδευσάμην, παρακ. μέσ. 
έξεστρατοπέδευμαι. Ρηματ. πάράγ. στρατοπεδεία, στρατοπέ- 
δευσις.

σ τρεβλοω  - ώ (βασανίζω διά της στρέβλης, βασανιστικού οργά­
νου) και άόρ. έστρέβλωσα (κα'ι συνθετ. δι-). Παθητ. στρεβλοϋμαι, 
μ.έλλ. μ.έσ. ώς παθητ. στρεβλώσομαι, άόρ. παθητ. έστρεβλώθην.

στρέφω (στρέφω τι, γυρίζω) (και συνθετ. άνα-, άπο-, δια-, 
έπι-, μ.ετα-, παρα-, ύπο-), παρατατ. έστρεφον (και συνθετ. άν-, 
έπ-, μετ-), μέλλ. άποστρέψω, διαστρέψω καί έπιστρέψω, άόρ. 
έστρεψα (καί συνθετ. άν-, άπ-, άντ-, έπ-, έπαν-, κατ-, ρ.ετ-, 
περί-, συν-, ύπ-). Μέσ. καί παθητ. στρέφομαι (καί συνθετ. έπι-, 
άνα-, άπό-, κατα-, περί-, μετά-, ύπο-, δια-, έπανα-, συγκατα), πα­
ρατ. έστρεφόμην (καί συνθετ. άπ-, άν- συν-, κατ-, πεοι-), μέλλ. μέσ. 
άποστρέψομαι καί καταστρέψομαι, μέλ. παθητ. άναστραφήσομαι 
καί μεταστραφησομαι, άόρ. μέσ. κατεστρεψάμην (καί συγ- 
κατ-) άόρ. παθητ. καί ώς μ.έσ. έστράφην (καί συνθετ. μ.ετ-, συν-, 
ύπ-, άπ-, άν-, έπ-, κατ-), άόρ. παθητ. σπανίως στρεφθείς, παρακ. 
παθητ. έστραμμαι (καί συνθετ. δι-, κατ-, συν-, άν-, περί-, άντ-) 
καί μέσ. άπέστραμμαι, κατέστραμμαι, συνέστραμμαι, ύπερσυντελ. 
παθητ. κατεστράμμην καί μέσ. συνεστράμμην, μ.ετ’ όλ. μέλλ. μέσ. 
κατεστραμμένος έσομαι. 'Ρημ. έπίθ. στρεπτός, άναστρεπτέον.
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Το μέσον καί στρέφω έμαυτόν. Το δέ στρέφω ένίοτε===στρέφομαι. 
ΊΡημ. παράγ. στροφή, Αναστροφή, Αποστροφή, έπιστροφή, κατα­
στροφή. μεταστροφή, περιστροφή, συστροφή, ύποστροφή.

ατρώννϋμχ (στρώνω), παρατ. κατεστρώννΰν, άόρ. έστόρεσα. 
Παθ. ύποστόρνυμαι, παρακ. παθ. έστρωμαι. Ρημ. έπίθ. άστρω­
τος. Ρημ. παράγ. στρώμα, στρωμνή, στρωματόδεσμος.

9θλάω-ώ (ξεγυμνώνω οονευθέντα πολεμιστήν, λεηλατώ, κλέπτω, 
κουρσεύω) (και συνθετ. άπο-), μέλλ. συλήσω, άόρ. έσύλησα, παρακ. 
σεσύληκα. Παθ. συλώμαι (και σύνθετον περί-), άόρ. παθητ. έσυ- 
λήδην, παρακείμ. παθ. σεσύλημαι, ΰπερσ. παθητ. έσεσυλήμην. 
'Ρημ. παράγ. σύλησις.

συμ,μ,αχέω-ώ (είμαι σύμμαχος), παρατ. συνεμάχουν* μέλλων 
συμμαχήσω, άόρ. συνεμάχησα. ΙΙαθητ. συμμαχία γίγνεται καί 
πράττεται.

9υρ{ττω  (συρίζω), παρατ. έσύριττον (καί σύνθετος έξ-) καί άόρ. 
έσύριξα. 'Ρημ. παράγ. σΰριγζ, συριγμός.

σφαγεάζομ,αε (θυω, σοάζω θύματα) άποθετ. μέσον μετ’ ενεργ. 
διαθέσ. καί σπανίως ώς παθ. χίμαιρα σφαγιάζεται, παρατ. ώς ένεργ. 
έσφαγιαζόμην, άόρ. μέσ. έσφαγιασάμην (καί συνθετ. έπ-).

σφάλλω (κάμνω τινά νά συαλληται, κλονώ, ταράττιο), μέλλων 
σφαλώ, άόρ. έσφαλα (καί συνθετ. άν-). Μέσ. σφάλλομαι, παρατ. 
μέσ. έσφαλλόμην, μέλλ. σφαλήσομαι καί σπανίως σφαλοϋμαι, άόρ. 
παθ. ώς μέσος έσφάλην (καί σύνθετος άπ-, δ'.-), παρακείμ. μέσος 
έσφ^λμαι (καί συνθετ, άπ-, παρ-). ΙΙαθητ. σφάλλομαι (=κλονοΰ- 
μαι), άόρ. παθ. έσφάλην (=ήττήθην), παρακ. παθ. έσφδλμαι ( =  
ήττημαι, 'έίβλαμμαι), -ΰπερσ. παθ. έσφάλμην. Ρημ. παράγ. σφάλ­
μα, σφαλερός, άσφαλής, έπισφαλής.

σφάττω (σ-ράζω) (καί σύνθετον άπο-, προ-), παρατατ. έσφαττον 
(καί συνθετ. άπ-) καί σπαν, έσφαζαν, άόρ. έσφαζα (καί συνθετ. άπ-, 
έπ-). Παθ. σφάττομαι καί μέσ. καί παθητ. άποσφάττομαι, μέλλων 
πχθ. άτοσφαγήσομαι καί έπισφαγήσομαι, άόρ. παθ. ώ,πεσφάγην, 
έπεσφάγην καί κατεσφάγην, παρακ. παθ. έσφαγμαι. Τό μέσον κατ’ 
άνάλυσιν σφάττω έμαυτόν (καί συνθετ. άπο-, έπι-). 'Ρημ. παράγ. 
σφαγή, σφ&γιον.
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σ φ ετερέζω  (σφετερίζομαι, οικειοποιούμαι) και άόρ. έσφετέρισα. 
Μέσον σφετερίζομαι και μ.έσ. άόρ. έσφετερισάμην.

σφρα,γΐ'ζω (έπιβάλλω σφραγίδα). Παρά τοΐς Άττικοίς πεζολό- 
γοις μ.όνον ώς άποθετ. το μ.έσ. έπισφραγίΐ,ομαι (καί σύνθ. προσεπ-), 
άόρ. μ.έσ. έσφραγ*Τσάμην (καί σύνθετ. έπ-). Παθ. μόνον άόρ. έπε- 
σφραγίσθην καί παθ. παρακ. κατεσφράγΐσμαι καί προεσφρα- 
γΤσμένος. 'Ρημ.. έπίΟ. σφραγιστός.

σχετλοάζω (νομίζιον έμ,αυτόν σχέτλιον, άθλιον, ταλαίπωρον αγα­
νακτώ, μεμ.ψιμ.οιρώ), παρατ. έσχετλίαζο^, μέλλ. σχετλιάσω καί 
άόρ. έσχετλίασα. 'Ρημ. παράγ. σχετλιασμός.

σ χ ίζω  (διαχωρίζω, διαιρώ, κόπτω), παρατατ. έσχιΐ,ον, μ-έλλων 
κατασχίσω, άόρ. έσχισα (καί σύνΟετ. δι-, κατ-). Μέσον καί παθητ. 
σχίζομαι (καί σύνθετ. δια-, άπο-), παρατ. παθ. άπεσχιί,όμην καί 
μέσ. περιεσχιζόμην, μ.έλλ. παθ. διασχισθήσομαι, άόρ. παθ. έσχί- 
σθην, όστις καί ως μ.έσος (=διεφοόνησα, διγιρέθην) καί παθητ. καί 
μέσ. διεσχίσθην, παρακ. παθ. έσχισμαι (καί σύνθετ. δι-, άπ-), μετ’ 
όλ. μ.έλλ. διεσχισμένος έσομαι. 'Ρημ. έπίθ. σχιστός, άσχιστος, ό- 
λόσχιστος. 'Ρημ.. παράγ. σχίσις.

σχολάζω  (άργώ, ευκαιρώ καί άσχολοΰμ.αι περί τι), παρατ. έσχό* 
λαϊ,ον, άόρ. έσχόλασα, παρακ. έσχόλακα.

σώζω (σωζω, έλευθερώ, διαφυλάττω, διατηρώ) (καί σύνθετον δια-, 
έκ-, άνα-, συνδια-), παρατατ. έσω^,ον (καί σύνθετος δι-), μέλλων 
σφσω (καί σύνθετ. δια-, συνδια-), άόριστ. έσωσα (καί σύνθετος δι-, 
άπ-, άν-, περί-, έξ-, συναν-, συνδι-, συνεξ-), παρακείμ. σέσψκα (καί 
σύνθετ. δια-), ύπερσυντ. σεσωκώς ήνκαί διεσεσφκειν, μετ’ όλ. μ,έλ. 
διασεσψκώς έσομαι. Μέσ. καί παθ. σώζομαι (καί σύνθετον δια-, 
άνα-), παρατ. μ,έσ. καί παθητ. έσψί,όμην (καί σύνθετ. δι-, μέλλων 
παθ. καί ώς μέσ. σωθήσομαι (καί σύνθετ. δια-), μέλλων μέσ. δια- 
σφσομαί τι καί άνασφσομαί τι, άόρ. παθητ. καί ώς μ.έσος έσώθην 
(καί σύνθετ. δι-, άπ-, άν-, περί-), άόρ. μ.έσ. διεσιρσάμην τι καί άνε- 

'  σωσάμην τι, παρακ. μ,έσ. καί παθ. σέσωμαι καί σέσψσμαι κτλ., 
σέσωται καί σέσψσται (καί σύνθετ. δια-), ύπερσ. έσέσωτο η έσέ-

ι
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σωστό. Το μέσ. αΰτοχαΟ. χαί σφ£ω έμαυτόν. 'Ρημ. έχίθ. διασιρ- 
στέον. Ρτμ. χαρχγ. σώμα, σωτήρ, άσωτος.

ΣΗΜ· Γΐγνετο» cx δύο βημάτων σώζω χαι τοϋ πο'.ητ. αώω δια τούτο ο πα- 
•ητιχός μέλλω» βω&ήοομαι, ό άόρ. iomdyp, χαί ό παρακ. σέβωμβα, σ&μα, <τω- 
τ^ρ, Saetxos είναι ανυπόγραφοι. ^

βωφρονέ(>)·ώ (είμί σώφρων, φρόνιμος, έγχρατής), χαρατ. έσω- 
φρόνουν, μέλλ. σωφρονήσω, άόρ. έσωφρόνησα, χαραχ. σεσω* 
φρόνηκα. ΙΙαβ. χαραχ. τα σεσωφρονημένα (= τ ά  μετά σωφροσύ­
νης χεχραγμένα). *Ρημ. χαράγ. σωφρόνημα, σωφρονητικός.

σω φρονέξω  (χοιω τινα σώφρονχ) χαί άόρ. έσωφρόνισα. Άόρ. 
χαθτ,τ. έσωφρονίσύην χαι χχ6. χαραχ. σεσωφρόνισμαι. 'Ρημ./ χα- 
fxy. σωφροντστήριον, σωφρονιστής, σωφρονιστύς.

f - ·
·.· - > "

Τ

τχλαεπω ρέω -ώ  (=χάμνω τινά τκλζίπ^ρον, χχταχονω, άμε- 
?ζβ. δε=χχχοχαθώ) (χαι συνθετ. έχι-, χροσ-, συνδιχ-), χαρατ. έ- 
ταλαιπώρουν, άόρ. έταλαιπώρησα, χαραχ. τεταλαιπώρηκα. Μέσ. 
χαι χζθ. ταλαιπωρούμαι, χαρατατ. μεσ. έταλαιπωρούμην, άόρ. 
χαθ. ώς μεσ. έταλαιπωρήθην, χαραχ. μεσ. χαι χαθ. τεταλαι- 
πώρημαι.

τα μ ιεύ ω  (είμί ταμίας), χαρατατ. έταμίευον μέλλ. ταμιεύσω 
χαι άόρ. έταμίευσα. Μεσ. ταμιεύομαι τι (φειδωλώς μ-εταχειρίζομαί 
τι) (χαι συνθετ. δια-), χαί χαθ. «δύναμις ταμιευομένη», άόρ. μεσ. 
έταμιευσάμην, χαραχ.'μέσ. τεταμίευμαί τι. Ρημ. έχιθ. άταμίευτος. 
'Ρημ. χαράν, ταμιεία, ταμίευμα, ταμιείον.

τσράττω  (είς ταρα/ήν εμβάλλω τι) (χαι συνθετ. συν-, δια-), χα­
ρατ. έτάραττον (χαί σόνΟετ. δι-), μέλ. συνταράζω, άόρ. έτάραξα (χαι 
σότΑετ. συν-, άν-). Μέσ. χαί χαθ. ταράττομαι (χαί συνθετ. δια-, έχ-, 
σ»Λ·), χαρατ. μεσ. χαί χαθ. έταραττόμην, μέλλ. μέσ. ταράζομαι, 
άόρ. χαθητ. χαί ώ; μέσ. έταράχΟην (χαί σένΟετ. συν-), χαραχείσ.. 
μέσ. χαί χζί)ητ. τετάρϊγ-μαι (χαί συνθετ. ώνα-, συν-, δια-), ύχερ- 
συντελ. μέσ. χαί χαθητ. έτεταράγ'μην. 'Ρψ.χν, εχίΟ. άτάρακτος. Τό

1 2 3
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pier, καί κατ’ άνάλυσ. ταράττω έμαυτόν. Ρηματ. παράγ. ταραχή, 
τάραχος.

τάττω  (βάλλω εις τάξιν, τακτοποιό>, παρατάττω, προσδιορίζω) 
(καί σύνθετ. δια-, έπι-, προσ-, παρα-, συν-), παοατ. έταχτον (και 
σύνθετ. δι-, έπ-, προσ-, παρ-, συν-, κατ-, συνεξ-, άντιπαρ-), μελλ. 
τάξω (καί σύνθετ. δια-, έπι-, προσ-), άόρ. έταξα (καί σύνθετ. δι-, 
έπ-, προσ-, παρ-, συν-, κατ-, προ-, άντ-, άπ-, άνασυν-), παρακ. τέ- 
ΐα χα  (και σύνθετ. συν-), ΰπερσ. έπετετάχειν. Μέσ. και παθ. τάττο- 
μαι (και σύνθ. έπι-, προσ·, παρα-, ρ.ετα-, άντι-, εκ-, συν-, άντιπαρα-, 
συμπαρα-), παρατατ. μεσ. έταττόμην (και συνθετ. συν-, παρ-, άντ-, 
άντιπαρ-), παρατ. παθ. προσεταττόμην, ρ.έλλ. ρ.έσ. Λαρατάξομαι, 
ρ,έλλ. παθ. έπιταχθήσομαι και προσταχθήσομαι, άόρ. ρ.έσ. έτα- 
ξάμην, (και σύνθετ. δι-, έν-, έπ-, άντ-, προ-, παρ-, έ£-, συν-, 
ρ.ετ-, κατ-, συμπαρ-, άντιπαρ-), άόρ. πάθ. έτάχθην (και σύνθετ. 
δι-, συν-, προσ-, έπ-, προ-), δστις κεΐται και ώς μέσος (=έταξα 
έμαυτόν και σύνθετ. άντ-, παρ-, συν-), παρακ. μέσ. και παθ. τέ- 
ταγμαι (και σύνθετ. έπι-, προσ-, παρα-, άντι-, συν-, έν-, προ-), 
ύπερσ. μέσ. καί παθ. έτετάγμην (καί σύνθετ. δι-, έπ-, προσ-, 
συν-, παρ-, άντ-), μετ’ όλ. μελλ. τετάξομαι (καί σύνθετ. προσ-). 
Ρημ. έπίθ, τακτός, άτακτος, εύτακτος, δύστακτος, Ασύντα­
κτος, άνεπίτακτος, τακτέος, προτακτέον, προστακτέον. Τό μεσ. 
καί κατ’ άνάλυσ. τάττω έμαυτόν. Ρημ. παράγ. ταγός, τάξις, 

 ̂τάγμα, σύνταξις, σύνταγμα, πρόσταξις, πρόσταγμα, έπίταξις, 
παράταξις.

ταχϋ'νω (κάμνω τι ταχέως, σπεύδω) καί παρατ. έπετάχυνον 
μόνον.

τεενω (τεντώνω) (καί σύνθετ. άπο-, έπι-, έν-, άνα-, περί-, άντι-, 
παρα-, δια-, ύπο-, έκ-, συν-, προ-, κατα-, ύπερ-), παρατ. έτεινον, 
(καί σύνθετ. άν-, έν-, έπ-, ές-, κατ-, ύπερ-), μέλλ. σύνθετος— τενώ 
(μετά της άντί, άπό, έν, καί σύν), άόρ. σύνθετος -— έτεινα 
(μετά τής άνά, άντί, άπό, έκ, έν, έπί, κατά, παρά, πρό, σύν, ύ­
περ, ύπό καί των άντιπρο-, άντιπαρ-, άνς-ικατ-, προσεν-),· 
παρακείμενος άποτέτακα. ΓΙαθ. τείνομαι (καί σύνθετ. κατα-,·
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πχρα-, εκ-), μέσ. και παθητ. σύνθετον —  τείνομαι (μετά τής σόν, 
~ρό, έν, έπί) καί μέσον σύνθετον —  τείνομαι (μετά τής ύπό, διά, 
άνά, ύπερόια-), παρατ. παθ. έτεινόμην (και σύνθετ έπαν-), παρατ. 
μέσ. προυτεινόμην, μέλλ. παθητ. παραταθήσομαι, μέλλ. μέσ. πα- 
ρατενοΰμαι καί προτενοϋμαι, άόρ. παθ. σύνθετος — έτάθην (μετά, 
τής έν, παρά, περί,) καί άόρ. παθητ. ιός μέσ. έπετάθην καί έ£βτά- 
θην, άορ. μέσ. σύνθετος —  έτεινάμην (μετά τής άνά, διά, έν, πρό, 
ύπο), παρακ. παθ. τέταμαι (καί συνθετ. έν-, παρα-, άπο- έπι-) καί 
μέσ. καί παθητ. σύνθετος —  τέταμαι (μετά, τής διά, συν, εκ, άνά), 
ύπερσ. παθητ. σύνθετος — έτετάμην (μετά τής άστό, έπί, παρά). 
*Ρημ. έπίθ. έκτατός, συντατεον. Τό μέσ. αυτοπαθές καί συντείνω 
έμαυτόν. Ρημ. παράγ. έντασις, έπίτασις, έκτασις, τόνος καί σύν- 
θετ. άτενής, έντονος, σύντονος.

τεχμ.χ£ρομ.αι& (άποθετ.=συμπεραίνω) (καί σύνθετ. συν-), παρατ. 
έτεκμαιρόμην, μέλλ. τεκμαροϋμαι, άόρ. μέσ. έτεκμηράμην (καί 
σύνθετ. συν-). TV,μ. έπίθ. άτεκμαρτος, άξιοτεκμαρτος. *Ρημ. πα­
ράγ. τέκμαρσις.

τ»χταίνομ.*& (άποθετ. == κατασκευάζω), παρατ. έτεκταινόμην 
(καί σύνθετ. συν-), άόρ. μέσ. έτεκτηνάμην (καί σύνθετ. συν-). *0 έ- 
νεστώς σπανίως καί ώς παθ. τά τεκταινόμενα.

(τελειώνω, αποθνήσκω) (καί σύνθετ. άπο-) παρατ. 
έτελεότων, μέλλ. τελευτήσω, άόρ. έτελεύτησα (καί σύνθετ. έν-), 
παρακ. τετελευτηκα, ύποτ. τετελευτηκώς ώ, εΰκτ. τετελευτηκώς 
εϊην, ύπερσ. έτετελευτήκειν καί τετελευτηκώς ήν. ΙΙαθ. τελευτώ 
ύπό τίνος καί μέλλ. μέσ. ώς παθ. τελευτήσομαι. Τό μέσ. αυτοπαθές 
τελευτώ έμαυτόν.

Χ (λέω ·ώ  (έκτελώ, φέρω τι εις πέρας, πληρώνοι, δαπανώ) (καί 
σύνθετ. άπο-, δια-, συν-, ύπο-, έκ·, έπι-, συναπο-, συνδια-), πα- 
ρατατ. έτέλουν (καί σύνθετ. άπ-, έπ-, προσ-, δι-, συνδι-), μέλλ» 
τελώ (καί σύνθετ. συν-, δια-, άπο-, συνδια-), άόριστ. έτέλεσα (καί 
σύνθετ. άπ-, έπ-, προ-, δι-), παρακ. τετέλεκα (καί σύνθετ. δια-, 
άπο-), ύπερσ. προετετβλέκειν. ΙΙαθητ. τελούμαι (καί σ’ύνθετ. άπο-, 
έπι-, εις-, συν-j, παρατ. παθ. έτελουμην, μέλλ. παθητ. άποτελε-
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θήσομαι, άόρ. παθητ. έτελέσθην (καί σύνθετ. άπ-, έπ-, έξ-), άόρ. 
μέσ. έτελεσάμην (και σύνθετ. έπ-, άπ-), παρακ. παθ. τετέλεσμαι 
(και σύνθετ. άπο-, έπι-), υπέρ7. παθ. ώπετετελέσμην και έπετετε- 
λέσμην. 'Ρημ. έπίθ. άτέλεστος και έπιτελεστέος. 'Ρημ. παράγ. τε· 
λετή, τελεστήρια, τελεστικός.

τέμ,νω (κόπτω) (και σύνθετ. άπο-, συν-, βν-, δια-, κατα-, έπι- 
κατα-), παρατ. έτεμνον (και σύνθετ. κατ-, εξ-), μέλλ. τεμώ (και 
σύνθετ. δια-), άόρ. β' έτεμον (και σύνθετ. άπ-, συν-, δι-, κατ-, έξ-, 
έπ-, ύπ-), παρακ. σύνθετος —  τέτμηκα (μετά τής άπό, άνά, διά, 
επί). Παθητ. τέμνομαι (και σύνθετ. άπο-, περί-, έκ-) καί μέσ. τέ- 
μνομαί ti (καί σύνθετ. άπο-, ύπο-), παρατ. παθητ. έτεμνόμην (καί 
σύνθετ. άπ-), παρατ. μέσ. ύπετεμνόμην, μελλ. παθητ. άποτμηθή- 
σομαι, ρ.έλλ. μέσ. ύποτεμοϋμαι, άόρ. παθητ. έτμήθην (καί σύνθετ. 
άπ-, έξ-), μέσ. άόρ. β' έτεμόμην (καί σύνθετ. άπ-), παρακείμ. πα­
θητ. τέτμημαι (καί σύνθετ. άπο-, κατα-, συν-, ύπο-, έγκατα-), ύ- 
περσ. παθητ. έτετμήμην (καί σύνθετ. κατ-), μετ’ όλίγ. μέλλ. έκτε- 
τμήσομαι. 'Ρημ. έπίθ. άτμητος, νεότμητος, τμητέος καί άποτμη- 
τέον. 'Ρημ. παράγ. τμήμα, τμήσις, τομή, άποτομή, έπιτομή, σύν­
τομος, Απότομος.

τέρπω  (ευφραίνω), μέλλ. τέρψω καί άόρ. έτερψτχ. Μέσ. τέρπο- 
μαι, άόριστ. παθητ. ώς μέσ. έτέρφθην. 'Ρημ. παράγ. τέρψις, τερ­
πνός.

τ ε χ ν ά ο μ α ι - ώ μ α ι  (ρ,ετά τέγνης κατασκευάζω, τεχνάσμα­
τα ρ,εταχειρίζομαι) άποθετ. μετ’ ένεργητ. διαθ., παρατατ. έτεχνώ- 
μην καί άόρ. μέσ. έτεχνησάμην (καί σύνθετ. έξ-), Παθητ. μόνον 
τό, τεχνφτο ( =  κατασκευάζοιτο υπό τεχνίτου). 'Ρημ. παράγ. τέ- 
χνημα.

τή κ ω , (λυώνω) (καί σύνθετ. άπο-, κατα-, συν-), παρατατ. πε- 
ριέτηκον, άόρ. έ£έτη£α, συνέτηί,α καί περιέτη£α, παρακείρ.. τέτη- 
κα ώς παθητ. ή μέσ. (καί σύνθετ. έν-), ύπερσ, ώς παθητ. ή μέσ. έτε- 
τήκειν. Παθ. τήκομαι (καί σύνθετ. κατα-, συν-, δια-), άόρ. παθητ. 
έτάκην, (καί σύνθετ. συν-) καί σπαν, έτήχδην. 'Ρημ. έπίθ. τηκτός 
καί άτηκτος.
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τ ιη ρ ίω ·&  (πκρατηρώ, φυλάσσω, κκιροφυλκκτώ) (καί σύνθετ. έπι-, 
πχρχ-, σ.μπχρχ-), παρκτ. έτήρουν (και σύνθετ. έπ-, δι-), μέλλ. 
τηρήσω, άόρ. έτήρησα (και σύνθετ. έπ-, δι-). Ιίκθ. τηρούμαι, 
πκρκτ. πχθ. έτηρούμην, μέσ. μέλλ. τηρήσομαι, άόρ. παθ. έτηρήθην 
(και σύνθετ. δι-), παρακ. παθ. τετήρημαι. ‘Ρημ.. έπίθ. τηρητέον. 
Ρημ. πκρχγ. τήρησις.

τέβ^μ,ε. Ύ)ρα Ήμ. Μεγκλ. Έλλ. Γραμμ. σ. 144— 145.
τ ίκ 'ω  (γεννώ) (και σύνθετ. έν-, άπο-, συναπο-), παρατατ. Στι­

κτόν, (καί σύνθετ. έν-), με'λλ. μέσ. ώς ένεργ. τέ£ομαι, άόρ. β'. έ- 
τεκον (κχι σύνθετ. έν-), παρακείμενος β'. τέτοκα (κχι σύνθετ. έκ-), 
τχ δε λοιπά συμπληροννται υπό του γεννώ. 'Ρημ. πχράγ. τόκ-ος, 
τέκ-νον, τοκ-εύς, σύνθετος δέ πρωτοτόκος (γυνή), πρωτότοκος 
(υιός).

τίλλω  (μχδώ). Μόνον ό ένεστώς σύνθετος έκτίλλω.
τ ιμ ά ω ·ώ . Όρχ Ήμετ. Μεγχλ. Έλλ. Γρχμμ. σ. 134— 135.

τ ιμ ω ρ έω ·ώ  (βοηθώ και κολάζω), παρατ. έτιμώρουν, μέλλων 
τιμωρήσω, άορ. έτιμωρησα (κχι σύνθετ. προ-), παρακ. τετιμώ- 
ρηκα, μετ’ όλ. μέλλ. τετιμωρηκώς έσομαι. Μέσ. τιμωρούμαι τινα 
(=Λθλάζων τινχ βοηθώ έμχυτώ), πχρχτ. μέσ. έτιμωρούμην, μέσος 
μέλλ. τιμωρήσομαι, άόρ. μέσ. έτιμωρησάμην (και σύνθ. άντ-, προ-), 
παρακ. μέσ. τετιμώρημαι, ύπερσ. μέσ. έτετιμωρήμην κχι τετιμω- 
ρημένος ήν. ΙΙαθ. μέλλ. τιμωρηθήσομαι υπό τίνος, άόρ. παθ. έτι- 
μωρήθην, παρακ. πχθ. τετιμώρημαι, ύπερσ. πκθ. έτετιμωρήμην, 
μετ' όλ. μέλλ. τετιμωρημένος έσομαι. Ρημ. έπίθ. άτιμώρητος, 
τιμωρητέος-τέον. 'Ρημ. πκράγ. τιμώρημα, τιμώρησις.

τΓνω  (πληρώνω, άπυδίδω τά Γσκ) (και σύνθετ. άπο-, έκ-), 
παρατ. άπέτΥνον, μέλλ. τΤσω, (και σύνθ. άπο-, έκ-, συνεπ-), 
άορ. έτΐσα, (κχι σύνθετ. άπ-, ές-, έναπ-, προσες-), παρακ. έκτέ- 
τικα. ’Αόριστος μέσ. έτΤσάμην και άπετισάμην. ΙΙαθ. άόρ. έξετί- 
σθην και άπετίσύην, παρακ. παθητικός έκτέτισμαι, ύπερσ. παθ. έ£ε- 
τέτιστο. Ρημ. έπίθ. άποτισίέον. Ρημ. πχράγ. τίσις, έκτισμα, 
έκτισις.

τιτρώ σ κω  (πληγώνω), παρατατ. έτίτρωσκον, μέλλων κατατρώ-
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σω, άόρ. έτρωσα (και συνθετ. κατ-, συν-). ΙΙαθ. τιτρώοκομαι, 
πα^κτ. παθ. έτιτρωσκόμην, μέλλ. παθ. τρωθήσομαι, άόρ. παθητ. 
έτρώθην, παρακ. παθ. τέτρωμαι, (και συνθετ. κατα-), ύπερσ. παθ. 
έτετρώμην. 'Ρημ. έπίθ. τρωτός, άτρωτος.

[τλάω -όδ]= άνέχομαι, υποφέρω, τολμώ. Μόνον ό άόρ. β' έτλην, 
άπαρέμφ. άνατλήναι. Ρημ. παράγ. τλήμων.
,, τολμ,άω-όδ (έχω τολμάν, δεν φοβούμαι) (και συνθετ. άντι·), παρατ, 
έτόλμων, μέλλ. τολμήσω, άόρ. έτόλμησα (και συνθετ. άπ-, άντ-), 
παρακ. τετό^μηκα. Παθ. άόρ. προυτολμήθην, παρακ. παθ. τετόλ- 
μημαι (και συνθετ. άπο-). 'Ρτ,μ. έπίθ. τολμητέον. Ρτ,μ. παράγ. 
τόλμημα, τόλμησις. τολμητής.

τραχϋ'νω  (σκληρυνω) καί άόρ. παθ. έτραχύνθην, καί παθ. παρακ. 
άπαρεμφ. τετραχύνθαι.

τρέμ.ω (τρέμω, φοβούμαι). Μόνον ο ένεργ. ένεστώς καί συνθετ. 
ύποτρέμω. 'Ρημ. παράγ. τρόμος.

τρέπ ω  (στρέφω τά άνω κάτω καί τα κάτω άνω, γυρίζω, κλί­
νω, φυγαδεύω) (καί συνθετ. άνα-, άπο-, έπι-, παρα-, προ-), πα­
ρατατικός έτρεπον, (καί συνθετ. άν-, άπ-, έξ«, έπ·), μέλλων τρέψω 
(καί συνθετ. άνα-, άπο-, έπι-, προ-), άόρ. έτρεψα (καί συνθετ. 
άν-, άπ-, έξ-, έπ·, παρ-, περί-, προ-), παρακ. τέτροφα (καί συν­
θετ. άνα-). Μέσ. καί παθ. τρέπομαι (καί συνθετ. άπο-, άνα-, έκ-, 
-εν-, έπι-, παρα-, προ-, προσ-, ΰπεκ-), παρατ. μέσ. καί παθητ. έτρε- 
πόμην (καί συνθετ. άπ-, προ-), ρ.έλ. μέσ. τρέψομαι (έπί τι, εις τι, 
καί συνθετ. άπο-, προ-), άόρ. μέσ. έτρεψάμην τινά ( =  άπώσας άπ’ 
έμαυτοΰ έτρεψα εις φυγήν· καί συνθετ. προ-), άόρ. μέσ. β' έτρα- 
πόμην (εις τι, έπί τι, πρός τ ι =  έτρεψα έμαυτόν· καί συνθετ. άπ-, 
έξ-, παρ-, προαπ-), άόρ. παθ. έτράπην (καί συνθετ. άπ-, έϋ·, 
προ-) άόρ. παθ. ώς μέσ. διετράπην, άόρ. παθ. ά σπαν, έτρέφθην 
(καί συνθετ. έπ-), παρακ. μέσ. καί παθ. τέτραπται, τετράφαται 
καί τετραμμένοι είσί- προστ. έπιτετράφθω, άπαρέμφ. τετράφθαι 
(και συνθετ. άνα-), μετοχ. τετραμμένος (καί συνθετ. άνα-, άπο-, 
έπι-, ποο-), ύπερσ. μέσ. έτέτραπτο. Τό μέσ. καί άναλελ. έπιτρέ- 
πω έμαυτόν. 'Ρημ. έπίθ. δυσαπότρεπτος, τρεπτέον, καί έπιτρε-
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ντροπή, περιτροπή,

Βρέψσν δια-, ejc·, παρα-, συν-, ύπο-), παρατ. παθ.

—S^peya έμαυτόν), παρακ. παθ. και μεσ. τέθραμμαι, τέθρα- 
πται, τεθράμμεθα (καί σύνθετ. έκ-), τέθραφθε (καί σύνθετ. συν-), 
irxp. τεύράφδαι, μετοχ. τεθραμμένος και συνθετ. συν-), ύπερσ. 
έτεΟράμμην. Το μέσ. αΰτοπαθ. και κατ’ άνάλ. τρέφω έμαυτόν. 

'Ρτμ. έπίθ. δρεπτέος, θρεπτέον. Ρημ. παράγ. τροφή, τροφός, 
τροφεύς, τροφεία, ευτραφής.

»ρ>ίχω (τρέ/ω) (και συνθετ. άπο-, δια-, επι-, κατα-, παρα-, πε­
ρί-, σνν-, ύπο-), παρατ. έτρεχον, (και σύνθετ. δι-, προ-, προσ-, 
συν-), μελλ. μεσ. ώς ένεργ. δραμοΰμαι (και συνθετ. άπο-, έπι-, προσ-, 
συν-), άόρ. έδραμον (και συνθετ. άπ-, άν-, δι-, είσ-, «ξ-, έπ-, 
κατ-, παρ-, προ̂ , προσ-, συν-, ΰπ-, άντεξ-, έπες-, συνεξ-), παρακ, 
έπιδεδράμηκα, καταδεδράμηκα, παραδεδράμηκα, περιδεδράμη- 
κα, συνδεδράμιμεα, 'ύπερσ. κατεδεδραμήκειν καί παρεδεδρα- 
μτ,κειν. Παθητ. μόνον παρακ. έπιδεδράμηται. Ρημ. έπίθ. περι- 
δρεκτέοΥ. ’IV,μ· παράγ. δρόμος, δρομεύς, διαδρομή, έκδρομή, 
έπιδρομή, καταδρομή, ύποδρομή, δρομαίος, πρόδρομος.

χ ρ ίω  (τρέμω, φοβούμαι). Μόνον ό άόρ, ετρεσα καί τό ρημ. έπίθ· 
άτρεστος.

τ ρ ίβ ω  (τρίβω, φθείρω, κατατρίβω) (καί συνθετ. άπο-, δια-, έν 
4πι-, κατα-, συν-, άποδικ-, ένδια-, προσδια-, συνδια-) παρατ. διέτρ 
δον (και συνθετ. ένδι-), μελλ. διατρίψω (καί συνδια-), κατατ' 
ψω, άόρ. έτρίψα, (καί συνθετ. άν-, δι-, έξ-, κατ-, συν-, *· 
συνδι-, σννεπ-), παρακ. διατέτρΐφα καί κατατέτρΤφα. ΙΙαΟ. ·

ΑΝΟΜ. ΡΗΜ ΚΑΙ ΟΝΟΜ. Γ. 4. ZHXUOT. 9
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βομαι (και .. _ κατκ. συν-), καί μ^· κατατρίβομαι καί 
έντριβομαι, π«ρ<~ ,Α μ 'νον διετρίβόμην, μελλ. μέσ. προστρί 
ψομαί η, μελλ. μεσ. ω ς,.. ^  τρίβομαι καί^μέλλ. β' χαΟ. 
κατατρΤβήσομαι, μέσ. άόρ. άπετρηΐ/ώμ^ π , προσετρυΙ/άμην και 
προσανετρυ|/άμην, άόρ. πχθ. έτρΤ'φθήν'κ^ΰνΟετ. δι-),άόρ. β'. 
παθ. διετρΤβην κατετρΤβην και συνετρϊβήν71*^*· πο^· χίί~ 
τρΤμμαι, (και σύνθετ. κατα-, συν-), καί μ |7. άΛοτέτ^®1 n  **1 
έντέτρΐμμαι. 'Ρημ. έχίΟ. άφυίτος, έπίτριπτος. 'Ρημ.πα?άΥ· 
τριβή, διατριβή, άποτριβή, τρίβων, τρΐψις. τριμμός,* πα\Ίτρί" 
βης, άτριβής, έντριβής. ,

τρο>3ρ(κρχέω -ώ  (εΐμι τριήραρχος) (και σύνθετ. έχι-, συν-), χ* 
ρατ. έτριηράρχουν, (και συνθετ. συν-), μελλ. τριηραρχήσω, άόρ. 
έτριηράρχησα, (και συνθετ. έχ-), χαρακ. τετριηράρχηκα. Μέσ. διά- 
μεσ. τριηραρχούμαι. ΙΙαθ. χαρακ. έπιτετριηράρχημαι, ύχερσ. χαθ. 
έπετετριηραρχήμην. 'Ρημ. χαράγ. τριηράρχημα.

τ ρ υ γ ά ω -ώ  (τρυγώ). Μόνον ο ένεστώς τρυγώ. 'Ρημ. χαράγ. 
τρυγητός (ο καιρός του τρυγάν), τρυγητός δέ^=Γο τρυγάν.

τρ υ τ ΐά ω ·ώ  (τρυχώ). Μόνον b ένεσές καί 6 χαρακ. τετρυπη- 
μένος τά ώτα και τετρυπημένη ψήφος. 'Ρημ. χαράγ. τρυπητής, 
τρύπανον.

τ ρ υ φ ά ω -ώ  (ζώ τρυγηλοίς) (και σύνθετ. έν-, δια-), άόρ. ένετρύ- 
φησα και χαρακ. τετρυφηκέναι.

τρϋ 'χω  (κατατρύχω, κατατρίβω, διαφθείρω). Ένεστώς τρύχω, 
μ,έλλ. έκτρυχώσω (έκ τού έκτρυχόω-cp), άόρ. έ^ετρύχωσα. Παθητ. 
τρύχομαι και χαθ. χαοακ. τετρυχωμένος.

τ ρ ώ γ ω  (ροκανίζω, τρώγω ώμά καί σκληρά) (καί σύνθετ. ύχο-), 
αέλλ. μέσ. ώς ένεργ. τρώξομαι. 'Ρημ. έχίθ. τρωκτός. 'Ρημ. χαράγ. 
τράγημα (έκ ρίζ. τραγ-, έξ ής ό χοιητ. άόρ. έτραγον).

τ υ γ χ ά ν ω  (ευρίσκω, συμ.βαίνω, έχιτυγχάνω, συναντώ, (και συν·
(Τ. έν-, συν-, χεοι-, έχι-, χροσ-, χαρα-, άχο-), χαοατ. έτύγ-
*νον (καί συνθετ. έν-, έχ-), μελλ. μ.εσ. ως ένεργ. τεύ^ομαι (και
OVr. έν-, έχι-, συν- άχο-), άόρ. β'. «τυχόν (καί σύνθετ.  ̂ έν-,
47 σ υ ν - , χ έ ρ ι - , άχ-/ χαρ-, κατ-), χαρακ. τετύχηκα (καί σύνθετ,
7ί>
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εν-, συν-, άχο-, -χρχ- ,  περί-) ύχερσ. χεριρραστ. τετυχηκώς ήν. 'Ρημ. 
χαράγ. τύχη, έντευξις, έπίτευξις καί σύνθετ. ευτυχής, άτυχής, 
δυστυχής, έπιτυχής.

τύπτω  (κτυχώ) (καί σύνθετ. άντι-), χαρατ. έτυπτον, μελλ. τυ- 
πτήσω καί παίσω, άόρ. έπάταξα καί έπαισα καί πληγάς έδωκα 
(καί ένέτεινα), χαρακ. πέπληγα καί πληγάς δέδωκα. Παθητ. τύ­
πτομαι καί πληγάς λαμβάνω, χαρατ. πληγάς έλάμβανον, μέλλ. 
πληγ-άς λήγομαι καί πληγήσομαι, άόρ. πληγάς έλαβον καί έ- 
χλήγην, χαρακ. πέπληγμαι καί πληγάς ε’ίληφα. 'Ρημ. έχίθ. τυπτη- 
τέον καί πληγάς ληπτέον. 'Ρημ. χαράγ. πληγή.

τνραννεύω  (είμί 'Τύραννος καί διοικώ τυραννικώς), άόρ. έτυράν- 
νευσα, χαρακ. τετυράννευκα. ΙΙαΟητ. τυραννεύομαι καί άόρ. παθ. 
έτυραννεύθην. 'Ρημ. έχίΟ. άτυράννευτος.

τύραννέ ω -ώ  (είμί τύραννος καί διοικώ τυραννικώς), παρατ. έτυ* 
ράννουν καί άόρ. έτυράννησα. ΙΙαΟητ. τυραννοϋμαι, μέλλ. μέσ. 
ως χαΟητ. τυραννήσομαι.

τυφ λύω -ώ  (τυφλιόνω). Μόνον ό ένεστώς έκτυφλΦ. ΙΙαΟητ. τυ­
φλό ΰμαι, καί άόρ. χαΟ. έτυφλώΘην.

τοφό(ι)·ώ  (σκοτίζω, Οαμβοίνω, ξεμωραίνω). Μόνον ο χαΟ. χαρακ. 
τετύφωμαι.

ύ β ρ ίξω  (άμεταβ. =  είμί υβριστής, αυθάδης, μεταβ. δέ =  αύ- 
Οαδως, ΰχερηφάνως μεταχειρίζομαι τινα, ατιμάζω) (καί σύνθετ. έξ-, 
χροσ-), χαρατ. ύβρι^ον (καί σύνθετ. έφ-), μέλλ. ύβριά), άόρ. ύβρι­
σα (καί σύνθετ. ές-), χαρακ. ύβρικα, ύχερσ. ύβρίκειν. ΙΙαΟητ. ύβρί- 
^ομαι, χαρατ. ύβριϊ,όμηγ, μέλλ. χαθ. ύβρισΟήσομαι, άόρ. χαΟητ. 
ύβρίσύην (καί συνΟετ. ?:ροσ-), χαρακ. ύβρισμαι, ύχερσ. ύβρίσμην 
καί υβρισμένος ήν. Ρ η μ . έχίΟ. ύβριστέος. Ρημ. χαράγ. ΰβρισμα, 
υβριστής, υβριστικός.

νγιαένω  (είμί ύγιής), χαρατ. ύγίαινον, μέλλ. ύγιαν<0, άόρ. ύ-
Υ&να.



1 3 2 υγραίνω —ύποτο«έω-<δ

υγρα ίνω  (υγρόν ποιώ, νοτίζω) και παθητ. ύγραίνομαι καί άόρ  ̂
παθ. σπανίως ύγρανθέν.

υ δ ρ ε ύ ο μ α ι. (άποθετ. αντλώ ύδωρ). Μόνον ο ένεστώς. Ρημ. πα- 
ράγ. υδρεία.

υλακτέω -ω  (γαυγίζω). Μόνον b ένεστώς ύλακτώ, τά δέ άλλα 
κατά περίορ. διά του ύλακί] χρώμαι..

ύ μ νέω -ώ  (εξυμνώ, εγκωμιάζω δι' ύμνο>ν) (καί συνθετ. έφ-), χα- 
ρατ. ύμνουν, μέλλ. ύμνήσω, άόρ. ύμνησα, χαρακ. ΰμνηκα. ΙΊαθ. 
υμνούμαι (καί συνθετ. έρ-), παρατ. ύμνούμην καί παθ. χαρακ. ύ- 
μνημαι. 'Ρημ. έπίθ. ύμνητέον. 'Ρημ. παράγ. ύμνητής.

ύπαντεάζω  (πηγαίνω εις άπάντησίν τίνος) καί παρατ. ύπηντία- 
£ον μόνον.

ύπαεντάω-ώ- όρα άπαντάω-Φ.
ύπείκω · όψα εΐκω (ενδίδω, υποχωρώ).
ύπτηρετέω-ώ (εΐμί υπηρέτης) (καί συνθετ. έξ-), παρατ. ύπη- 

ρέτουν, μέλλ. ύπηρετήσω, άόρ. υπηρέτησα, παρακ. ύπηρέτηκα, ύ­
περο. ύπηρετήκειν. ΙΙαθ. υπηρετούμαι μόνον.

ύπεσχνέομαα-οΟμαε (άποθετ, =  υπόσχομαι), παρατατ. ύπι- 
σχνούμην, μέλλ. μέσ. ύποσχήσομαι, άόρ. μέσ. ύπεσχόμην, χαρακ. 
μέσ. ύπέσχημαι, ύπερσ. μέσ. ύπεσχήμην. 'Ρηματ. παράγ. ύπό- 
σχεσις.

ύϊΐοκορέζομαί,& (άποθετ.=σμικρύνω τι διά κολακείαν η κολά­
ζω τι αισχρόν). Μόνον ο ένεστούς. 'Ρημ. παράγ. ύποκόρισμα.

υ π ο κ ρ ίν ο μ α ι  (άποθετ. =  αποκρίνομαι, παριστάνω επί σκηνής 
ώς υποκριτής, προσποιούμαι), παρατ. ύπεκρινόμην, μέλλ. καθυ- 
ποκρινούμαι, άόρ. μέσ. ύπεκρινάμην, παρακ. μέσ. ύποκέκριμαι. 
'Ρημ. παράγ. ύποκριτής.

υ π ο π τεύ ω  (υποψίαν εγω), παρατ. ύπώπτευον καί άόρ. ύπώ- 
πτευσα. ΓΙαθητ. υποπτεύομαι ύπό τίνος ( =  νομίζομαι ύποπτος) 
(καί συνθετ. άνθ-), παρατ. παθ. ύπωπτευόμην καί άόρ. παθ. ύπω- 
πτεύθην.

υποτοπέω-<5 (ΰποπτεύω). Μόνον ό άόρ. ύπετόπησα καί μέσ. 
παρατ. ύπετοπούμην..
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vntO'jpYiω ·ώ  (υπηρετώ, βοηθώ) καί άόρ. ύπούργησα (/.όνον. 
'Ρημ. πχράγ. ύπούργημα. -

0 β τ ΐρ έω ·ώ  (είμαι ύστερος, βραδυτερον έρχομαι, μένω όπισω), 
μέλλ. υστερήσω, άόρ. υστέρησα καί ύπερσ. ύστερήκειν. ■ ν 

ί»9τ(ρίζω  (=ΰστερώ) (και συνΟετ. έφ-), παρατ. ύστέριζ,ον, μέλλ. 
ύστεριφ, άόρ. ύστέρισα.

υφαίνω  (υφαίνω, πλέκω, μηχανώμαι) (και συνΟετ. άν-, προσ-, συν-), 
παρατ. ΰφαινον, άόρ. υφηνα. Παθ. ύφαίνομαι (καί συνΟετ. έξ-), άόρ. 
μέσ. ύφηνάμην (καί σΰνθετ. συν-), άόρ. παθ. ύφάνθην (καί σΰνθετ. 
συν-), παρακ. παθ. παρυφασμένος. 'Ρημ. έπίθ. ύφαντός. *Ρημ πα- 
ράγ. ύφασμα, ύφάντης, συνύφανσις.

ΰ"ω (κάμνω ύετόν, έξ ου βρέχεται ή γη) καί παθ. παρακ. έφυ- 
σμένος μόνον, τά δέ άλλα ποιητ. καί μεταγενέστερα. 'Ρημ. παράγ. 
ύ-ε-τός (πρβλ. τοκ-ε-τός). ' ^

φ » Λ ρ 7 ν ω  (λαμπρύνω, χαροποιώ) καί άόρ έφαίδρϋνα. Μέσ. άόρ. 
έφαιθρυνάμην τι καί άόρ. παθ. ως μέσ. έφαιδρύνθην (=ss φαίδρυνα 
έ μ α υ τ ό ν ) . '

φχ£νω (δεικνύω, φανερώ, φέγγω) καί σ)νθετ. άνα-, άπο·, 
δια-, προ-, ύπο-, άνταπο-, παρεμ-, προσαπο-). παρατ. έφαινον 
(καί συνΟετ. άπ-, ΰπ-), μέλλ. άπο φανώ, εΰκτ. άποφανοίην, άόρ. 
έφηνα (καί συνΟετ. άν-, άπ-, ές-, προ , ΰπ-), παρακ. άποπέφαγ- 
κα. Μέσ. καί παΟ, φαίνομαι (καί σίνθιτ. άπο-, άνα-, έκ-. έπι-, 
έμ-, έπι-, κατα-, προ-, παρα-, ύπο-, προαπο-), παρατ. μέσ. καί 
π«0. έφαινόμην (καί συνΟετ. άπ-, άν-, δι , κατ-, προ-, συναπ-), 
μέλλ. μέσ. φανοΰμαι (καί συνΟετ. άνα-, άπο-) καί μέλλ. παθ. 
ώς μέσ. φανήσομαι (καί συνΟετ. άνα-, έκ-, προ-), άόρ. παθ, ώς 
μέσ. έφάνην (καί σΰνθετ, άν-, δι-, ές-, έπ-, κατ-, παρ-, προ-, 
ΰπερ-). άόρ. μέσ. άπεφηνάμην (καί σ)νΟετ, συναπ-, προαπ-), 
άόρ. παθ. μετά παθ. διαΟέσ. έφάνθην ( =  ήλέγχθην, άπεδείχΟην) 
και άπεφάνΟην, παρακ. β \ ένεργ. ώς μέσ. «έφηνα (καί συνΟετ.
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άνα-), παοακ. παθ. τρίτ. ενικ. πέφανται (και σύνθετ. άνα-, άπο-), 
τρίτ. πληθ. άποπεφασμένοι είσί, άπαρ. πεφάνθαι, μετοχ. πεφα- 
σμένος (καί σύνθετ. άπο-). Το μέσ. αύτοπαθ. κατ’ άνάλυσ. άποφαί- 
νω  έμαυτόν. 'Ρημ. παράγ. φάσις, άπόφασις, φάσμα, σύνθετ. δια­
φανής, έπιφανής, έκφανής, καταφανής, περιφανής, προφανής, 
ύπερφανήσ, σύκο φάν-της.

φ άσκω  (λέγω, ^ισχυρίζομαι, κομπάζω) άνευ προστακτικής, πα- 
ρατ. έφασκον. 'Ρημ. παράγ. φάσις, άπόφασις, κατάφασις.

φεόδομ.αο (άποθετ. λυπούμαι νά δαπανήσω, φειδωλεύομαι) (και 
σύνθετ. ύπο-), παρατ. μέσ. έφειδόμην, μέλλ. μέσ. φείσομαι, άόρ. 
μέσ. έφεισάμην. 'Ρημ. έπίθ. φειστέον. 'Ρημ. παράγ. φειδώ, φει­
δωλός και σύνθετ. άφειδής.

φ έρ ω  (βαστάζο), παράγω, καρποφορώ, οδηγώ) (και σύνθετ. άνα-, 
άπο-, δια-, είσ·, έπι-, κατα-, παρα-, περί-, προ-, συμ-, ύπο-, 
παρεισ-, έπανα-, προσεπι-), παρατ. έφεραν (και σύνθετ. άν-, άπ-, 
δι-, είσ-, εξ-, περί-, προ-, προς-, συν-, έπαν-), μέλλ. οϊσω (και 
σύνθετ. άν-, άπ-, δι-, έξ-, έπ-, πεοι-, προσ-, συν-, ύπ-, ύπερ-, 
προεισ-, έπαν-), άόρ. α' ήνεγκα,-ας-,ε, ήνέγκαμεν,-ατε,-αν, διη- 
νεγκάτην) και σύνθετ. άπ-, άν-, δι-, είσ-, εξ-, έπ-, κατ-, παρ-, 
μετ-, προσ-, συν-, προεισ-), εύκτ. ένέγκαιμι, ένέγκαι (και σύνθετ. 
δι-, είσ-) και εΐσενέγ'καιεν, προστ. μόνον ένεγκάτω (καί σύνθετ. 
προσ-) καί άνενεγκατε, τά δέ λοιπά έκ τού β\ άορίστου, δστις έν τη 
οριστική άπαντα μόνον κατά τό α'. ένικ. διήνεγκον, ύποτακ. ένέγ- 
κω κτλ. (καί σύνθετ. άν-, άπ-, δι-, είσ-, έξ-, περί-, προσ-, 
έπαν-), εύκτ. ένέγκοιμι κτλ. (καί σύνθετ. δι-, έπ-, μετ-, συν-,

 ̂ύπ-), προστακτ. μόνον ένεγκε, άπαρ. ένεγκεΐν, μετογ. ένεγκών, 
παρακ. ένήνοχα (καί σύνθετ. άν·, άπ-, δι-, είσ-, έξ-, μετ-, συν-, 
ύπερ-), ύπερσ. εΐσενηνόχειν καί άπενηνόχειν. Μέσ. καί παθ. φέ­
ρομαι (καί σύνθετ. έπι·, έκ-, άπο-, περί-, προσ-, είσ-, προ-, μετά-, 
ύπο-, δια-, άνα-, κατα-, συμ-, ύπερ-, έπιδια-, έπανα-, συμπαρα-, 
συμπερι-), μέσ. καί παθ. παρατ. έφερόμην, (καί σύνθετ. ώς ο έ- 
νεστως), μέσ. μέλλ. οΐσομαι (καί σίνθετ. δι-, προσ-), άλλ’ ό μέσ. 
μέλλ. οί'σομαι καί ώς παθ. κεΤται σπανίως, μέλλ. παθ. οίσθήσο-
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pat (καί συνΟετ. άν·) και έπενεχΟήσομαι και κατενεχΟήσομαι, άόρ. 
μέσ. ήνεγκάμην (καί σίνθ. άπ-, ές-, είσ-, έπ-, προ-, επική-, συνειοτ·) 
άνευ προστακτικές, άόρ. παΟτ,τ. ήνέχΟην (και συνθέτ. άπ-, άν-, είσ-, 
έξ-, έπ-, δι-, κατ-, περί-, παρ-, προσ- υπέρ-, συν-, έπαν-, παρεισ-, 
προσαπ-, συμπερι-), άλλ’ ό ήνέχθην μέσος (=ηνεγκα έμαυτόν και 
συνθέτ. δι-, κατ-, προσ-, συν-), παρακείμ. παθητικ. ένήνΐγμα ι (και 
συνθετ. είσ-, μετ-, άπ-, άν-, συν-, παρεισ-), παρακείμενος μέσος συν- , 
6ετος —  ένήνεγμαι (μετά των εις, διά, πρός), ύπερσυντ. παΟητ. 
προσενήνεκτο. 'ΡΓ,μχτικ. έπίθετ. οίστόν, άπροσοίστως, οίστέον, 
προσοκηέον, εΐσοιστέος, έξοιστέος. Το διαφέρει ( =  μέλει) καί 
συμφέρει είναι και απρόσωπα. Ίν,μ. παρχν. φόρος, φορά, άκοφο­
ρά διαφορά, έκφορά, μεταφορά, εισφορά, έπιφορά, προσφορά, 
συμφορά, σύμφορος, διάφορος, διηνεκής.

ΣΗΜ. 'Ρίζ. ftp·, cl- και ΐνε<- χχΐ ίν(ε)κ-, έξ ης ό άόρ. ην-εγκ-ον.

φ ΐύ γ ω  (φεύγω, διώκομαι) (και συνθετ. άπο«, κατα-, δια-, έκ-, 
ΰπο-), παρατατικός έφευγον (καί σύνΟετ. άπ-, κατ-, δι-, ύπ-), μελ- 
λων μέσος ώς ένεργ. φεύξομαι (και σόνθετ. άπο-, κατα-, δια-, έκ-, 
άνα-, περί-) καί δωρικ. φευξοϋμαι (και σόνΟετ. άπο-, έκ-), αόριστος β' 
έφυγον (καί σόνΟετ. άπ-, κατ-, δι-, ές-, άν-, προκατ-, ύπες-), πα­
ρακείμενος β' πέφευγα (καί συνθετ. άπο-, κατα-, δια-, έκ-), ύπερσυν- 
τελ. έπεφεύγειν (καί σόνΟετ. άπ-, κατ-, δι-) καί καταπεφευ - 
γώς ην, εΰκτ. πεφευγώς είην (καί σνν9ετ. άπο-). 'Ρ/;μ. έπίΟετ. ά- 
φυκΓος, φευκτός, φευκτέος,-τέον, προσφευκτέον. Το φεύγω ε ί­
ναι καί ώς παΟ. του διώκω. Ρ^μ. παράγ. φυγή, φυγάς.

φ^μ,Ι (λέγω), φής, φησί, φατόν, φαμέν, φάτε φασί (καί συν- 
ΟίΤ. άπο-, άντι-, συμ-), ύποτακτ. φιΟ φης, κτλ., εΰκτ. φαίην, φαίης, 
κτλ., προστακτ. φάΟι λ φαΟί (καί nW hr. σνμ-), φάτω μόνον, άπα- 
ρέμφ. φάναι, μετοχή φάσκων, φάσκουσα, φάσκον, παρατ. έφην, 
έφησΰα καί έφης, έφη, έφατον, έφάτην, έφαμεν, e/pate, έφασαν 
(καί συνήετ. π » ), μέλλων φήσω (καί συνδετ. συμ-), αόριστος έφησα 
(καί συνθέτ. συν-, άπ·). Μέσ. ένεστ. φάμενος. ΙΙαρακείμ. παΟ. προ« 
στοκ. πεφάσΟω (=*στω είρημίνον), 'Ρψ .  έπίΟ. φατέος;—τέον. 
Ρ«μ. παράγ. φάσις, άκόφασις, κατάφασις, φήμη.

*

>'S.

·*·>
‘‘3?.
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φ βα 'νω  (φθάνω, προφθάνω, προλαμβάνω, πράττω το γρηγορώτε- 
ρον), παρατ. έφθανον, μέλλων (φθάσω) καί μέσ. άντ’ ένεργ. φθή- 
σομαι, άόρ. έφθασα (και σύνθετ. προ-), άόρ. β' έφθην, υποτακτική 
φθΦ καί άπαρέρ.φ. φθήναι μόνον.

φθέγγομ,αο (άποθετ. έπι ανθρώπου μόνον=έκβάλλω φωνήν, λα­
λώ) (και σύνθετ. έπι-, παοα-, προσ-, ΰπο-), παρατατικός έφθεγγό- 
μην (και συνθετ. παρ-), μέλλ. μέσ. φθέγγομαι, άόρ. μέσ. έφθεγξά- 
μην (καί συνθετ. έπ-), παρακείμ. έφθεγμαι. 'Ρημ. έπίθ. άφθεγκτος. 
'Ρημ. παράγ. φθέγμα5 φθόγγος.

φ θεέρ ω  (αφανίζω, καταστρέφο)) (καί συνθετ. δια-), παρατατικός 
έφθειρον (καί συνθετ. δι-), μέλλ. φθεριΟ (καί συνθετ. δια-), αόριστος 
έφθειρα (καί σύνθετ. δι-, κατ-, προδι-), παρακείμενος έφθαρκα (καί 
σύνθετ. δι-), ύπερσυντελ. διεφθάρκειν. Παθ. φθείρομαι (καί σύνθετ. 
δια-), παρατ. έφθειρόμην (καί σύνθετ. δι-, άπ-), μέλλ. μέσος ώς πα- 
θητικ. φθεροϋμαι καί μέλλων παθ. διαφθαρήσομαι, άόρ. παθ. έ- 
φθάρην (καί σύνθετ. δι-, προδι-, προσδι-, συνδι-), παρακ. παθ. έ- 
φθαρμαι (καί σύνθετ. δι-, προδι-, συνδι-), ύπερσ. παθ. διεφθάρμην, 
'Ρημ. έπίθ. άδιάφθαρτος, εύδιάφθαρτος. Τό ρ.έσ. αύτοπαθ. κατ’ 
άνάλυσ. διαφθείρω έμαυτόν. Άποθετ. είναι τό περιφθείρομαι ( =  
περιέρχομαι μάτην ή προς βλάβην άλλων ή έμαυτου) μόνον κατ’ έ- 
νεστώτα. 'Ρημ. παράγ. φθορά, φθόρος.

φθΤ'νω (άμεταβ.=φθείρομαι, κατατήκομκι, έπι δέ / ρόνου=λή- 
γω, παρέρχομαι), παρατατικ. έφθΤνον. Μέσ. άόρ. β' φθίμενος (καί 
σύνθετ. άπο-). ’Ρημ. παράγ. φθίσις.

φ 6 ο ν έω -ώ  (φθονώ, εχω φθόνον), παρατατικ. έφθόνουν (καί σύν­
θετ ύπ-), μέλλων φθονήσω, άόρ. έφθόνησα. Παθ. φθονοϋμαι, 
μέλλ. μεσ. ώς παθ. φθονήσομαι καί παθ. φθονηθήσομαι, άόρ. παθ. 
έφθονήθην.

φ ελ έω -ώ  (άγαπώ, φιλώ, συνηθίζω) (καί σύνθετ. άντι-, ύπερ-), 
παρατατικός έφίλουν (καί σύνθετ. κατ-, ύπερ-), μέλλων φιλήσω, 
(καί σύνθετ. κατα-), άόρ. έφίλησα (καί σύνθετ. άντ-, κατ-), πα,,ακ. 
Λεφίληκα. ΙΊαθ. φιλοϋμαι (καί σύνθετ. άντι-), παρατ. έφιλούμην, 
μέλλ. μέσ. ώς παθητ. φιλήσομαι, άόρ. παθ. έφιλήθην, παρακ. παθ.
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πεφιλήσύαι. 'Ρημ. έττίβ. άξιοφίλητος. Το μέσ. αυτοπαθ. φιλΦ 
μαυτόν. Ρημ. παράγ. φίλημα.

φ (λθΤ (μέομλ(·θΟ μ % ( (είμί φιλότιμος, καυ/ώμαι διά τι, άμιλ- 
λώμαι) άποθετ., παρατ. έφιλοπμούμην, μέλλ. μέ<7. φιλοτιμήσομαι, 
άόρ. παθ. μέσ. έφιλοτιμήθην, παρακ. μέσ. πεφιλοτίμημαι.

φελοφρονέομ.αε-ο$μ.*ε (άποθετ. προσφέρομαι φιλοφρόνως, με- ; 
ταγειρίζομαί τινα εΰγενώς), παρατ. έφιλοφρονούμην, άόρ. μέσ. έφι-' 
λοφρονησάμην καί πχθ. άόρ. ώς μέσ. φιλοφρονηθείς. 'Ρημ.. πα- 
ρχγ. φιλοφρόνημα.

φλέγω (καίω, φλογίζω). Μόνον ο άόρ. έπιφλέξαι. Παθητ. 
φλέγομαι, παρατ. παθητ. έφλεγόμην, άόρ. παθ. άνεφλέχθην καί 
κατεφλέχθην. 'Ρημ. έπίθ. εύφλεκτος. Ρημ. παράγ. φλόξ, φλέγμα, 
φλεγμονή.

φλυάρέω-ώ (λέγω μωρίας, φλυχρΊ»), παρατ. έφλυάρουν, και 
μέλλ. φλυαρήσω μόνον.

φ οβέω -ώ  (έμβάλλοί τινα είς φόβον, τρομάζω, φοβίζω) (και σύν­
θετον εκ , κατα-), παρατ. έφόδουν, μέλλ. φοδήσω (καί συνθετ. 
έκ·), άόρ. έφόδησα (καί συνθετ. έξ-). Μέσ. φοβούμαι, παρατατ. 
έφοδούμην (και συνθετ. ύτερ-), μέλλ. μέσ. φοβήσομαι, άόρ. παθ. 
ώς μέσ. έφοδήθην (καί συνθετ. κατ-, συν-), παρακ. μέσ. πεφόβη- 
μαι νπερσ. μέσ. έπεφοδήμην. 'Ρημ. έπίθ. φοβητέον. 'Ρημ. παράγ· 
φόδητρον.

φ ο ιτ ίο )·ώ  (συχνάζω) (καί συνθετ. άπο-, δια-, είσ-, προσ-, 
συμ-), παρατ, έφοίτων (καί συνθετ. δι-), μέλλ. συμφοιτήσω, άόρ. 
έφοίτησα (καί συνθετ. άπ-). παρακ. πεφοίτηκα. 'Ρημ. έπίθ. φοιτη- 
τέον. 'Ρημ. παρόν, φοίτησις, φοιτητής, συμφοιτητής.

φ ο νεύ ω  (φονεύω), παρατ. έφόνευον καί άόρ. έφόνευσα. Πα­
θητ. φονεύομαι καί άόρ. παθ. έφονεύθην. Ώ ; παθ. αΰτοϋ είναι καί 
το θνήσκω υπό τίνος καί φόνος γίγνεται καί πράττεται.

φ ρ ά ζω  (έκφράζω. δεικνύω, φανερω, λέγω, κελεύω), παρατατ. 
έφραζον, μέλλων φράσω, άόρ. ύφρδσα, παρακ. ττέφρακα. ΙΙαθ. 
φράζομαι καί παθ. παρακ. πέφρασμαι. 'Ρημ. έπίθ. δύσφραστος καί 
φραστέον. Τημ. παράγ. φράσις, φραστήρ.
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φράττω (κάμνω φραγμόν, φράσσω) (καί σύνθετ. άχο-, έμ-, άντι-, 
συμ-), χαρατ. συνέφραττον, άόρ. έφραξα (και σύνθετ. έν-, χέρι*, 
συν-). ’Αόριστος μέσος έφραξάμην (και συνΟετ. άπ-, χεοι-). ’Αόρι­
στος χαθ. έφράχθην ($αί σύνθετ. άντ-, έν-), χαρακείμ. χαθητ. πέ- 
φραγμαι (και σύνθετ. συμ-). Ρημ. έχίθ. άφρακτος, κατάφρακτος. 
Τό μέσ. αύ-ίοχαθ. και κατ’ άνάλυσιν περιφράττω έμαυτόν. Ρημ. 
χαράγ. φράγμα, έμφραγμα, άχόφραξις, δρύφακτον (άντι του 
δρυ-φρακ-τον).

φ ρ ί τ τ ω  (τό I μακρόν=χνατριχιάζω, φρίττω, τρομάζω), άόρ. 
έφρΤξα καί παρακ. πέφρικα. Ρημ. χαράγ. φρΤκη.

φ ρ ο ν έω -ώ  (είμί Ιμφρων, σκέπτομαι, νομίζω, i/ω  φρόνημα, αι­
σθάνομαι) (·καί συνθετ. χαρα-, χέρι-, ύχερ-, όρα και καταφρονώ), 
χαρατ. έφρόνουν (καί συνθετ. άν-, χαρ-, ύχερ-), μέλλ. φρονήσω, 
άορ. έφρόνησα (καί συνθετ. χαρ-), χαρακ. Λεφρόνηκα (καί συνθετ. 
ύχερ-). ΙΙαθ. ύπερφρονοϋμαι μόνον. Ρημ. έχίθ. φρονητέον. Ρηματ. 
χαράγ. φρόνησις (ώς χαράγ. τού εύ φρονώ), φρόνημα (ώς χαράγ. του 
μύγα φρονώ, όχερ καί μεγαλοφροσύνη λέγεται).

φ ρ ο ν τ ίζ ω  (φροντίζω, έχιμελοΰμχι, μέλει μοι) (καί σύνθετ. εκ-), 
χαρατ. έφρόντιξον, μέλλ. φρονπώ, άόρ. έφρόνησα, χαρακ. Λε- 
φρόντικα. Παθ. φροντίζομαι (= είμ ί ύχοκείρ,ενον φροντίδος). Ρημ. 
έχίθ. άφρόνπστος .καί φροντιστέον. Ρημ. χαράγ. φροντιστής.

φρουρέω-ώ (φυλάττω ώς φρουρός, φυλάττω) (καί σύνθετ. έμ-), 
χαρατ. έφρούρουν (καί σύνθετ. χέρι-), μέλλ. φρουρήσω, αόριστος 
έφρούρησα. Παθ. φρουροΰμαι, χαρατ. έφρουρούμην (καί σύνθετ. 
χέρι-). Ρημ. έχίθ. Αφρούρητος.

φρϊΓγω (ξηραίνω,, φρυγανίζω). Μόνον ο χαθ. χαρακ. πέφρΰγμαι 
καί τό ρημ. έχίθ. φρυκτός.

φογγάνω (φεύγω). Μόνον σύνθετον άχοφυγγάνατ καί καταφυγ« 
γάνω, χαρατ. διεφύγγανον, τα 0έ λοιχα ύχό του φεύγω.

ΣΙΙΜ. Τό φνγγάνω γίνεται εκ ρίζ, φνγ- μετχ του προσφ>μχτος -cri/ω xotl 
έτέρου Ν προ του χαρχκτήρος.

φ υ λ ά ττω  (φυλάττ(ο, παραφυλά ττω, διαφυλάττω, προσέχω, 
αγρυπνώ) (κα! σύνθετ. δια-, προ-, παρα-, συα-), παρατ. έφύλατ*
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τον (καί σόνθετ. δι-), μέλλ. φυλάξω (καί σόνθετ. δια-), άόρ. έφύλα­
ξα (καί σόνθετ. δι-, άντ-, πκρ-) παρακ. διαπεφύλαχα καί παραπε- 
φύλαχα. ΙΙχθητ. φυλάττομαι (και σόνθετ. προ-), παρατ. έφυλαττό- 
μην, μέλλ. μέσ. ώς πχθτ,τ. φυλάξομαι, άόρ. παΟ. έφυλάχθην (και 
σόνθετ. δι-), παρακ. παθητ. διαπεφύλαγμαι. Μέσ. φυλάττομαί (τι 
καί ηνος=:ΐύλαβοϋμαι, φροντίζω) (και σόνθετ. άντι-, προ-), παρατ. 
μέσ. έφυλαττόμην, μέσ. μέλλ. φυλάξομαι, άόρ. μέσ. έφυλαξάμην 
(και σόνθετ. προ-), παρακ. μέσ. πεφύλαγμαι. 'Ρημ. έπιθ. άφύλα- 
κτος, δυσφύλακτος, εύφύλακτος καί φυλακτέος. 'Ρηματ. παράγ. 
φυλακή, φύλαξ, προφυλακή, φυλακτήριος.

φ υ ρ χ ω  - ώ  (ζυμώνω, μιγνυμι, μολύνω), άόρ. έφύράσα. Άόρ. πχθ. 
έφυράθην καί παΟ. παρακ. πεφυράμένος.

ψ ϋ 'ρ ω  (ανακατώνω, ζυμώνω) καί συμφύρω μόνον. Μέσ. φύρομαι. 
ΙΙαΟ. παρατ. έφυρόμην, πκθητ. παρακ. πέφυρμαι καί συμπέφορ- 
μαι. ΓΙαράγ. έπίρρ. φύρ δην.

φ ϋ 'ω  (γεννώ, παράγω, φυτρώνω, βλαστάνω) (καί σόνθετ. έκ-, συμ-), 
παρατ. έφϋον, άόρ. έφυσα (καί σόνθετ. έν-, περί-, συν-). Μέσ. καί 
πχθτ,τ. φύομαι (καί σόνθετ. άνχ-, έμ-, περί-, συμ-), παρατ. μέσ. καί 
τ,χΗτ,τ. έφυύμην (καί σόνθετ. μετ-), μέλλ. μέσ. ώ; πχθητ. φϋ'σομαι 
(κχί σόνθετ. έμ-, προσ-), άόρ. β'. ένεργ, <Γ>ς μέ*. καί πκθητ. έφϋν (καί 
σόνθετ. έν-, προσ-), όποτχκτ. φϋ'ω, φϋ'ης, κτλ. (καί σόνθετ. έμ-), 
εΰκτ. έκφϋ'οιμι, άπχρ. φύναι (κχί σόνθ-Γ. συμ-), μετοχ. φύς, φύσα, 
φύν (κχί σόνθετ. ά/χ-, προ>-), πχρακ. ένεργητ. ώ; μέσ. κχί πκθητ; 
πέφυκα (κχί σόνθετ. έμ-, έπι-, περί-, προ7-, συμ ), ύποτκκτ. πεφύκω 
κχί περυκώς ώ, εΰκτ, πεφύκοιμι κχί πεφυκώς εΐην, ύπερσ. έπε* 
φύκειν κχί ήν πεφυκώς. Ρημ. έπίθ. έμφυτο;, σύμφυτος καίφυτόν 
(ώ; ουσιαστικόν) Ρημ. πκράγ. φύ-λον, φυλή, φύλλον (=ρυλ-ιον), 
φζ>-μα, φύσις.

φ ω ν έω ·ώ  (φθέγγομαι, λχλώ) (κχί σόνθετ. δικ-, προσ-, συμ-), 
μέλλ. διαφωνήσω καί συμφωνήσω, άόρ. έφώνησακχί συνεφώνη- 
σα. Άόρ. παθ. έφωνήθην. Μέσ. άλληλ. κατ’ άνκλυσ. συμφωνού­
με* άλλήλοις. · * ,
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X

χ * ίρ ω  (έχω χαράν, χαίρω) (καί σύνθετ. έπι-, προ-, συγ-, ύπερ-), 
πκρατ. έχαιρον (και σύνθετ. έπ-, ύπερ-), μέλλ. χαιρήσω, άόρ. παθ. 
ώς ένεργ. έχάρην, παρακ. γέγηθα. Ρημ. έπίθ. χαρτός και έπί- 
χαρτος Ρηματ. παράγ. χαρά, περιχαρής.

χ α λ ά ω  - ω  (χαλαρούνω) (και σύνθετ. δια-) και άόρ. έχάλασα. 
Ιϊαθητ. χαλώμαι καί άόρ. παθ. έχαλα σθην. Ρηματ. παράγ. χαλα­
ρός, χάλασις.

/α λ ε π α ίν ω  (οργίζομαι, άγανακτώ), παρατατ. έχαλέπαινον, 
μέλλ. χαλεπανώ, άόρ. έχαλέπηνα. Μέσ. χαλεπαίνομαι (άνευ 
διαγόρας προς τό χαλεπαίνω) καί άόρ. παθητ. ώς μέσ. έχαλε- 
πάνθην.

χοφ οεντόζομαα  (άποθετ. ομιλώ μέ χάριν, άστειότητα). Μόνον 
ό ένεστώς. Ρημ. παράγ. χαριεντισμός.

χ α ρ ε ζο μ α ε  (άποθετ, λέγω ή πράττω τι προς χάριν τινός, δω- 
ρουμαι) (καί σύνθετ. άντι-, προσ-, κατα-, προσεπι), παρατ. έ- 
χαριϊ,όμην (καί σύνθετ. κατ-), γ/.έλλ. μέσ. χαριοϋμαι, άόρ. μέσ. 
έχαρισάμην (καί σύνθετ. άντ-, έπ-, κατ-), παρακ. μέσ. κεχάρισμαι, 
όστις σπανίως καί ώς παθητ. κεΐται, καί κεχαρισμένος εΐμί, 
ύπερσ. κεχαρισμένος ήν, μετ’ όλ. μέλλων κεχαρισμένος έσο- 
μαι. Ρηματ. έπίθ. άχάριστος, χαριστέον. Ρηματ. παράγ. χαρι- 
στήρια.

χά σ κω  (άνοίγω τό στόμα, χάσκω) καί ύποχάσκω καί παρακ. 
κεχηνώς. Ρηματ. παοάγ. χάσμα. -1

ΣΗΜ. 'Ρίζα χεν-, χαν-, χ ^ = /« , χά σκω Ό  πχραχ. κίχηνα έκ ρίζης χέν·^ 
ώς ό μίμηΐε έκ ρ’ζη; μελ- (μέλει).

χαεσμάομαε - ώ μ α ε  (άποθετ. χασμουριουμαι) καί μέλλ. χα- 
σμήσομαι.

χ ε ιμ ά ζ ω  (διάγω που τον χειμώνα) (καί σύνθετ. παοα-), 
παρατ. έχείμαζον (καί σύνθετ. δι-), μέλλ. διαχειμάσω, άόρ. έ- 
χείμασα (καί σύνθετ. δι-, έπ-, παρ-). Παθητ. χειμάζομαι ( β χ σ % -
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νίζομαι υπό χειμώνος, θυέλλης), παρατ. έχειμαϊ,όμην, άόρ. παθητ. 
έχειμάσθην. Ρημ. παράγ. χειμάδιον.

χ € (ρ 0 ο μ ΐ(·θ Ο μ % ( (άποθετ. κάμνω πνά υποχείριον εις έμαυ- 
τόν, ύποτά,σσω), παρατ. έχειρούμην, μέλλ. μέσος χειρώσομαι, άόρ. 
μέσ. έχειρωσαμην. 11αθ. μέλλ. χειρωθήσομαι, άόρ. παθ. έχειρώ- 
(θην, παρακ. παθητ. κεχείρωμαι, μετ’ όλ. μέλλων κεχειρώσομαι. 
Ρημ. έπίθ. εύχείρωτος, δυσχείρωτος. 'Ρηματ. παράγ. χείρωσις, 
χειρωτικός.

**<■>(/ ύνω). Μόνον σύνθετον -χέω (μετά των διά, έν, έπί, έκ, 
κατά, σύν), παρατατ. ένέχεον, μέλλ. συνγιρημ. έχχεϊ (γ'. ενικόν), 
άόρ. σύνθετ. ■ έχεα (μετά των έν, εκ, κατά, συν). ΙΙαθ. χέομαι (και 
σύνθετον δια-, έγ-, συγ-), μέλλ. παθητ. συγχυθήσομαι, άόρ. παθητ. 
σύνθετος μόνον -έχΐΓθην (μετά των επί, κατά, περί, συν), παρακ. 
παθητ. κέχυμαι (καί σύνθετ. δια-, έγ-, έκ-, έπι-, περί-, συγ-), ύπερσ. 
παθητ. έ^εκεχύμην. Μέσον χέομαι (και συνθετ. δια-, έκ-, κατα-), 
παρατ. μέσος σύνθετος -έχεόμην (μετά των διά, κατά, περί), μέλλ. 
μέσδ^χέομαι, άόρ. μέσος ύποτακτ. ύπεγχέωμαι και μετοχ. έγχεά- 
μενος. 'Ρηματ. έπίθ. χυτός. Ρημ. παράγ. χοή, χοΰς, χυμός, πρό- 
χους, χύ-δην, έκκεχυμένως.

χ λ ε υ ά ζ ω  (εμπαίζω) (και συνθετ. δια-), παρατ. έχλεύαί,ον, άόρ. 
διεχλεύασα παρακ. προσκεχλεύακα. ’Ρημ. παράγ. χλευασμός και 
χλευασία.

χ ο ρ ε ύ ω  (χορεύω), παρατ. έχόρευον, μέλλ. χορεύσω άόρ. έ- 
νεχόρευσα, παρακ. κεχόρευκα. I Ιαθητ. μόνον άόρ. έχορεύθην. 
Ρημ έπίθ. άχόρευτος. 'Ρημ. παράγ. χορευτής, χορεία, χόρευμα.

χ ο ρ η γ έ ω -ώ  (είμαι χορηγός, παρέχω τά έ'ξοδα προς παρασκευήν 
χσροϋ), παρατ. έχορήγουν, μέλλων χορηγήσω, άόρ. έχορήγησα 
(καί σύνθίτο; άντ-, κατ-), παρακ. κεχορήγηκα. Μέσ. διάμεσον χορη­
γούμαι (= δ ιά  τοΰ χορηγού παρασκευάζο  ̂ δι’ έμαυτόν χορόν) και παθ. 
χορηγ ούμαι μ ό ν ο ν . 'Ρημ. έπίθ. αύτοχορήγητος.

χόω -<5· ορα χώννυμι. *
χ ρ ή  (πρέπει, είναι χρεία) καί χρεών έση, προστ. χρεών έστω,
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άπαρ. χρήναι καί χρεών είναι, μετοχ. το χρεών (άκλίτως), εΰκτ. 
χρείη και χρεών εΐη, παρατ, έχρήν και χρήν, μ,έλλων εΰκτ. χρήσοι. 
Σύνθετον άπόχρη (=άρκεΐ), άπαρέμ,ίρ. άποχρήν, μετοχ. άποχρών, 
παρατ. άπέχρη, μέλλιον άποχρήσει και εΰκτ. άποχρήσοι, άόρ. άπέ- 
χρησεκαί εΰκτ. άποχρήσαι.

( έ'χω ανάγκην) και παρατ. έχρη'ζον μ,όνον.
χ ρ η μ α τ έ ξ ω  (διαπραγματεύομαι, διαλέγομαι), παρατ. έχρημάτι- 

ί,ον, μέλλ. χρηματιΦ, άόρ. έχρημάτισα, παρακ. κεχρημάτικα. Μέσ. 
χρηματίζομαι (=συλλέγω έμ.αυτω f  ρήματα), μέλλων μέσ. χρηματι- 
οϋμαι, άόρ. μέσ. έχρηματισάμην (και σύνθετος έζ-), παρακ. μέσος 
κεχρημάτισμαι. 'Ρημ. έπίθ. χρηματιστέον. 'Ρημ. παράγ. χρημάτι­
σα, χρηματισμός, χρηματιστής.

χ ρ ΐ 'ω  (άλείοω). Μόνον σύνθετον και μόνον ό ένεστώς έγχρίω και 
ύΛοχρίω. Μέσον χρΤομαι, παρατ. μέσος έχρΤόμην, άόρ. μέσος έχρΤ- 
σάμην. Παθ. ύποχρίομαι, παρακ. παθ. κέχρΤμαι, ύπερσυντ. παθ. 
έκεχρΤμην. 'Ρημ. παράγ. χρΐμα.

/ ρ ώ  (=γράω=/ρησμοδοτώ). Μόνον ό άόρ. έχρησα. Μέσ. χρώ- 
μενος (=έρωτώ τό μ.αντεΐον, μ,αντεύομαι), άόρ. μέσος έχρησάμην 

- και άόρ. παθ. έχρήσθην. 'Ρημ. έπίθ. πυθόχρηστος. 'Ρηματ. παράγ. 
χρησμός, χρηστήριον. ν

χ ρ ώ μ α ι  (=χράομ.αι, άποθετ. ^μεταχειρίζομαι) (και σύνθετον 
άπο-, δια-, έπι-, κατα-, προσ-, έναπο-), παρατ. έχρώμην (και σύν­
θετος άπ-, κατ-), μ,έλλων μέσ. χρήσομαι (και σύνθετ. κατα-), άόριστ. 
μέσ. έχρησάμην (καί σύνθετος άπ-, δι-, κατ-, προσ-), παρακ. μέσος 
κέχρημαι (καί σύνθετος κατα-, προσ*), ύπερσυντ. μέσ. έκεχρήμην. 
ΙΙαθητ. μ,όνον άόρ. έχρήσθην καί παρακ. κατακεχρήσθαι καί προ- 
κατακεχρήσθαι. 'Ρημ.. έπίθ. χρηστός, άχρηστος εύχρηστος, δύσ­
χρηστος, πάγχρηστος, χρηστέον, προσχρηστέον. 'Ρηματ. παράγ. 
ΧΡημα, ΧΡήσις.

χώνν\>με (σκεπάζω μ.έ χώμ.α). Παρ’ Άττικοΐς λέγεται χόω-d), 
του οποίου εύρίσκεται μ.όνον τό προσχοί καί προχοϊ (γ\ ένικ. όριστ.), 
άπαρέμφ. χοϋν καί συγχοϋν, παρατατ. έχουν, μ,έλλων χώσω (καί 
σύνθετος κατα-), άόριστ. έχωσα (καί σύνθετ. άπ-, κατ-), παρακείμ.
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άνακέχωκα. 11x9. πχρχτ. προσεχοϋτο, άόρ. παθ. έχώσθην καί 
παρακ. κατακέχωσται καί άπχρέμφ. κεχώσθαι. Ρημ. παράγ. χφσις, 
χφμα.

χω ρέω *ώ  (πορεύομαι, περιλαμβάνω) (και συνΟετ. άνα-, άπο-, 
ύπο-, προ-, δια-, παρα-, έπι-, έγ-, προσ-, συγ-, ύπεκ-, έχανα-), παρα- 
τατ. έχώρουν (και συνθετ. ώς ό ένεστώς), μέλλων μέσ. ώς ένεργ. 
χωρήσομαι (και σύνθετ. άπο-, παρα-, προσ-, συγ-), και σπανίως 
χωρήβω (και συνθετ. άπο-, άνα-, έγ-, προ-, προσ-, συγ-, ύπεκ-), 
άόρ. έχώρησα καί συνθετ. άν-, άπ-, έπ-, μετ-, προ-, παρ-, προσ-, 
συν-, ύπ-, προχπ-, έπαν-, ύπες-), πχρακ. κεχώρηκα (καί άνα-, άπο-, 
μετά-, παρα-, προ-, προσ-. συγ-), ύπερσ. προεκεχωρήκειν, άνε- 
κεχωρήκειν, έξεκεχωρήκειν καί προσεκεχουρήκειν. ΙΙαθ. παρατ. 
συνεχωρούμην, άόρ. πχθ. συνεχωρήθην, παθ. πχρακ. συγκεχώ- 
ρηται καί συγκεχωρημένος. Ρημ. έπίθ. συγχωρητέον, άναχω - 
ρητέον κχί .-ταραχωρητέον. Το μέσ. κατ' άνάλυσιν συγχωρώ έ­
μαυτόν. Τό έγχωρεΐ ( =  είναι δυνατόν), προχωρεί ( =  έ'ξεστιν, 
είναι εύκολον) καί συγχωρεϊ (είναι δυνατόν) είναι καί άπρόσωχα. 
Ρημ. παράγωγα συγχώρησις, άναχώρησις. ■).

·*

Ψ

ψάλλω (ψηλχοω, δονώ την χορδήν, κιθαρίζω). Μόνον ό άόρ. 
ψήλαι κατ’ άπχρέμφ.

ψ ΐύ ω  (ψηλχοώ, έγγίζω, πλησιάζω) καί συμψαύω, άόρ. έψαυσα. 
Ρημ. έπίθ. άψαυστος.

ψ ίω ·ψ ώ  (τρίβω,«ψηλαφώ). Μόνον ό άόρ. κατέψησα. Μέσ. ένεστ. 
άποψώμαι ( = τχογγ'.ζομ χι).

ψέγω (κατηγορώ) (καί συνθετ. δια-), παρατ. εψεγον, μέλ. ψέξω, 
άόρ. έψεξα. ΙΙαθ. ψέγομαι. Το μέσ. κατ’ άνάλυσιν ψέγω έμαυτόν. 
Ρημ. έπίθ. ψεκτός. Ρημ. παράγ. ψόγος, ψέκτης.

ψ ΐύ δ ω  (άποδεικνύω ψευδές, λέγοι ψευμχτα, άπατώ). Μόνον b 
μέλλων ψεύσω (κχί δωρικ. ψευσώ) κχί άόρ. διέψευσα. Μέσ. ψ εύ­
δομαι (== λέγω ψεύδη κχί άπατώ έμαυτόν, πλανώμαι) (καί
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σύνθετ. κατα-, έπι-, δια-, επικά τα-), παρατ. μέσ. έψευδόμην (καί 
σύνθετ. κατ-), μέλλ. μέσ. ψ εύσ ο μ α ι(=  έοώ ψεύδη και πλανήσομαι), 
άορ. μέσ. έψευσάμην ( =  εΐπον ψεύδη· και σύνθετ. κατ-, συγκατ-), 
άορ. παθ. και ως μέσ. έψεύσθην ( =  ήθετήθην, έπλανήθην, άπέτυ- 
χον· και συνθετ. δε—), παρακ..μέσ. καί παθ. έψευσμαι (και σύνθετ. 
κατ-, δι-), ύπερσ. μέσ. έψεύσμην και έψευσμένος ην, μετ’ όλίγ. 
μέλλ. μέσ. έψευσμένος έσομαι. 'Ρημ. παράγ. ψευδός, ψεϋσμα, 
ψεύστης, ψευδής.

ψϊ)λ(Χ 'ράω·ώ ('ψηλαφώ, πιάνω διά των χειρών) και έπιψηλαφώ, 
άόρ. έπεψηλάφησα. ΓΙαθητ. μόνον ψηλαφΦμαι. ‘Ρημ. παράγ. ψη- 
λάφημα.

ψ η φ ίζ ω  (μέ ψήφους λογαριάζω). Μόνον τό σύνθετον έπιψηφί- 
ϊ,ω ( =  προσκαλώ τον δήμον εις ψηφοφορίαν), παρατατικ. έπεψή- 
φιϊ,ον, μέλλ. έπιψηφιοο. άόρ. έπεψήφισα καί σπανίως άνεψήφισα, 
παρακείμ. έπεψήφικα, εύκτ. έπεψηφικώς εϊην. Μεσ. ψηφίζομαι, 
( =  διά τής ψήφου μου αποφασίζω, γνωμοδοτώ) (καί σύνθετος δια-, 
άπο-, κατα-), παρατατ. μέσ. έψηφιΐ,όμην (καί σύνθετος άπ-,'κατ-), 
μέλλων μέσος ψηφίο ϋμαι (καί σύνθετ. δια-, άπο-, κατα-), αόριστος 
μέσος έψηφισάμην (καί σύνθετ. δι-, άπ-, κατ-, προσ-), παρακείμ. 
μέσ. έψήφισμαι (καί σύνθετ. δι-, άπ-, κατ-), ύπερσ. μέσος έψη- 
φίσμην καί έψηφισμένος ήν, μετ’ όλ. μέλλ. μέσ. έψηφισμένος 
έσομαι (καί σύνθετ. κατ-). Παθητ. ψηφίζεται τό ψήφισμα, πα- 
ρατ. παθ. έπεψηφίΐ,ετο, μέλλ. παθ. ψηφισθήσομαι, άόρ. παθ. έ- 
ψηφίσθην καί σύνθετ. άπ-, έπ-, κατ-), παρακ. παθ. έψήφισμαι 
(καί σύνθετ. κατ-), ύπερσ. παθ. έψηφίσμην. ‘Ρημ. έπίθ. καταψη- 
φιστέον καί άποψηφιστέον. ‘Ρημ. παράγ. ψήφισμα, άποψήφισις, 
διαψήφισις, καταψήφισις.

ψ εβ υ ρ έζω  (ψουψουρίζω) καί άόρ. έψιθύρισα μόνον. 'Ρημ. παράγ. 
ψιθυριστής.

ψϊμ.ϋ6&0ω (φυκιασιδώνω). Μόνον ό μέσ. παρακ. έψιμυθίωμαι, 
άλλως δέ κατά περίφρασιν τό μέν ένεργ. ψιμυθίιρ άλείφω, τό δε μέσ. 
ψιμυθίιρ έντρίβομαι.

ψ ο φ έα )·ώ  (ά μ ετά β .=  κάμνω ψόφον, κροτώ) παρατατ. έψό-
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φουν μόνον, άλλως'δέ λέγεται ψόφον ποιώ καί παθ.' ψ·όφος 
pyverai.

ψ 7 'χω  («ερίζω, στεγνώνω, ψυχραίνω, ου αντίθετον τό θερ­
μαίνω), (χαί συνθετ. άνα-, άπο-, δία-), άόρ. διαψϋξαι. Παθ. ψύ­
χομαι (καί συνθετ. άνα-), άόρ. παθ. έψύχθΐ)ν (χαί συνθετ. άν-) 
χαΐ άόρ. 6' άπεψύχην, παραχ. παθ. εψ(Γγμαι. 'Ρημ. έπίθ. άψυ­
κτος. Ρημ. παράγ. ψΌ^ις, ψυκτήρ, ψύχος.

*  ̂ * ·*. · · Τ

ο  - : ■ y
ώΦΓ'νω (γεννώ). Μόνον ό ένεστώς.
ώ βίω ·<δ (σπρώχνω, άποκρουω, άπομαχρυνω, ου άντίθετον τδ 

ελκω) (xal συνθετ. άπ-, δε-, περί-, προ-, συν-, ύποπαρ-), παρατ^ 
έώΟουν (χαί συνθετ. έξ-), μέλλ. ώσω (χαί συνθετ. άπ-, έξ-), άόρ. 
εωσα (χαί συνθετ. άπ-, έξ-, άν-, παρ-, συν-). Μέσ. χαί παθ. ώ- 
6υϋμαι (χαί συνθετ. άπ-, δε-, είσ-, έξ-, παρ-, συν·), παρατ. μέσ. 
χαί παθ. εωθούμην (χαί συνθετ. άπ-, δε-), μέλλ. μέσ. ύ,πώσομαι 
χαί δκέσομαι, μέλλ. παθ. έξωσΟήσομαι, άόρ. μέσ. έωσάμΐ]ν,(χαί 
συνθετ. άπ-, δε-, παρ-), άόρ. παθ. έώσθην (χαί συνθετ. άπ-, έξ-, 
περί-, συν-), παραχ. παθ. έωσμαι (χαί συνθετ. παρ-, περί-, συν)-, 
μέσ. & παραχ. άπέωσμαί (τινα). Τό μέσ. αΰτοπαθ. άναλελυμ. 
κτροωθΰ) έμαυτυν. 'Ρημ παράγ. έίπωβις, ώθνσμύς.

ΣΗΜ Ί’ίζχ Fω&-, V<aOt, oOev ό πχρχτ. ίώ&ονν (=ΐΡώΟονν), άόρ. tmau 
. (=άΡωθ-σχ).

utviO]J.%t*0$]J.'Xl (άγοράζω, μισθώνω) άποθετ. μετ' ένεργ. 
διαθέσ. (χαί συνθετ. άντ-, έξ-, προσ-, συν-), παρατ. ένεργ. ύω- 
νούμ^ν (χαί συνθετ. άντ-, έξ-, συν-), μέλλ. μέσ. ώνήσομαι, άόρ. 
μέσ. έπριάμι,ν (χαί συνθετ. έξ-, συν-), ΰποταχτ. πρίωμαι, πρίΐ], 
πρίιμαι,χτλ., εΰχτ. πριαίμην, πρίαιο, πρίαιτυ, χτλ., προσταχ. πρίω 
χαί πρίααο ποιητ., άπαρ. πρίασθαι (χαί συνθετ. έχ-, συμ-), μετοχ. 
πριάμεΥος ίχαί συνθετ. έχ-, συμ-), παραχ.μέσ. έωνημαι(χαι συνθετ. 
συν·), ϋπερσ. μέσ. etovijpijv χαί εωνίιμένος ί(ν. ΙΙαθ^τ. ένεστ. 
τά ώνούμενα, άόρ. παθ. έωντ^ην, παραχ. παθ. εωνημαι (χαί

A N f M M A  Z H K J J O X  '  1 0  .
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σύνθετ. συν-). ‘Ρημ. έπίθ. ώνητός και ώνητέος καί άργυρώνη- 
τος. ‘Ρημ. παράγ. ώνή, ώνητής, ώνιος, ωνηοις, ίσωνία.

ω φ ε λ ε ω -ώ  (βοηθώ, ωφελώ) (καί σύνθετ. άντ-, έπ-, συν-), 
παρατ. ώφέλουν, μέλλ. ώφεληοω. άόρ. ώφέλησα, παρακ. ώφέ- 
ληκα, ύπερσ. ώφελήκειν. 11αθ. ώφελοϋμαι (καί σύνθετ. άντ-, 
συν-), παρατ. παθ. ώφελούμην, μέλλ. μέσ. ώς παΟ. ι’υφελήσομαι 
καί σπανιώτερ. παθ. ώφεληθήσομαι, άόρ. παθ. ώφελήθην, παρακ. 
παθ. ώφέλημαι, ύπερσ. παθ. άτφελήμην, μετ’ όλ. μέλ. ωφελη­
μένος έαομαι. ‘Ρημ. έπίθ. άνωφέλητος, ώφελητέος, ώφελητέον, 
προσώφελητέον. Τόμέσ. άναλελυμ. ώφελιύ έμαυτόν και συνοο- 
φελά) έμαυτόν, σπανίως δέ καί ώφελοϋμαι καί ώφελείας ποιού­
μαι. Ρημ. παράγ. ώφέλεια, ωφέλημα καί σύνθετ. άγωφελής.

\ Γ r
ΐ
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A

ά ή ρ , γεν. άέρος, δοτ. άέρι, αίτ. άέρα, κλ. ώ άήρ. Σπανιώ- 
τατα ειίρίσκεται είς τόν πληθ. τούς άέρας.

’Ά β ω ς  (τδ άγιον όρος), συνήθως μέν αρσενικόν ό Ά θω ς, σπα- 
~νίως δέ καί θηλυκόν ή Ά θω ς, γεν. του Ά θω , δοτ. τψ Ά θ ω , αίτ. 

τόν Ά θω , χλ. ώ Ά θω ς.
α ιδ ώ ς  ( ή ,= !.ντροπή) μόνον καθ'ενικόν γεν. τϊ|ς αίδοΰς, δοτ. 

τ$ αΐδοϊ, αίτ. τήν αιδώ, χλητ. ω αΐδοΐ. Ό  πληθ. κατά τήν δεύ­
τερον χλίσιν μόνον καρά γραμματικούς.

αεβή ρ  (ό ,= :ό  ύψηλότατον στρώμα του άέρος), το3 αίθέρος, 
τω αίθέρι, τόν αιθέρα, ω αιθήρ, Ό  πληθ. σπανιώτατος τούς 
αιθέρας.

α λ ς . Καθ' ένικδν αριθμόν ή άλς (— 'η θάλασσα) εΖναι ποιητι­
κόν, *ίς δό τούς Αττικούς πεζολόγους εύρίσκεται μόνον κατά πληθ. 
άριθμ. ώς άρσεν. οί άλες (= τ ό  άλας), γεν. των άλών, δοτ. τοϊς 
άλοί, «ίτ. τούς άλας, κλ. ώ άλες.

ά λ ω ς  (ή ,= τό  άλώνιον), γεν. τ^ς άλω, δοτ. T$j άλqJ, αίτ. τήί 
άλω, χλ. ώ άλως. Πληθ. αΐ άλψ, κτλ. Παρά μεταγενεστ. καί 
κατά τήν τρίτον τής άλωνος, τ$ άλωνι, κτλ.

α μ ν ό ς  (άρνίον), γεν. το3 (καί τής) άρνός, τφ άρνί, τόν άρνα, 
άμνέ. Πληθ. οΐ άρνες, των αρνών, το~ς άργιλοι, τούς άρνας, 
άρνες. Δυϊκ. τώ άρνε, τοίν άρνοίν.
ΣΗΜ. 'Εν Άττικ*ϊς επιγρ. ενρηται xai ή όνοα. άρην (450 π.Χ.), εξ , 
χί λοιπκι πτώσεις, afvog, κτλ.

J 0
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*νννάχαρσ& ς (xuptov), γεν. τοΟ Άναχάροιος, δοτ. τω Ά να- 
χάρσι, αίτ. τδν Ά νάχαρσιν, κλ. ω Άνάχαρσι.

ά ν θ ο ς  (τό άνθος), του άνθους, τίΐ> άνθει, κτλ. Πληθ. γενική 
συνήθως των άνθέων καί σπανίως των άνθών. ΓΙαρά δέ το~ς 
Άττιχο~ς πεζολόγοις λέγεται καί θηλ. ή άνθη.

Α π ό λ λ ω ν  (θεός), του Α πόλλωνος, τω Ά πύλλωνι, αίτ. 
τδν Απόλλωνα, έπί δέ 'όρκου τδν Ά πόλλω, κλ. ω ’Ά πολλον.

’Ά ρ γ } ς  (θεός), γεν. του ’Ά ρεως, (τό δέ Ά ρ εο ς  ποιητ.), δοτ. 
τφ ’Ά ρει, αίτ. τδν νΑρη, (ή αίτ. τδν "Αρην αμφίβολος), κλητ. ω 
’Ά ρης (παρ’ Όμήρω δέ ώ Ά ρ ε ς  καί ώ ’Άρες).

Ά ρ ε ο β α ρ ζ ά ν η ς  (κύριον), του Άριοβαρΐ,άνους καί Ά ριο- 
Οαρζάνου, τω Άριοβαρϊ,άνει καί Άριοβαρμάνη, αίτ. τον Ά -  
ριοβαρΐ,άνην.

ά ρ /Λ ε ρ ε σ ία ι (ή εκλογή των αρχών). Μόνον πληθ. αί άρχαι- 
ρεσίαι, κτλ. ’Αντί δέ του ενικού λέγεται ή τφν αρχόντων άϊρε- 
οις καί ή των αρχών αϊρεσις.

Λ β τή ρ  (άστήρ), του άστέρος, τω άστέρι, κτλ. όμαλως πλήν 
τής δοτ. πληθ. άστράσιν.

Ά σ τ υ ά γ η ς  (κύριον), του Άστυάγους, τψ Άστυάγει, τδν 
Άστυάγ-ην.

όίστο (πόλις, έννοουμένων μόνον των κτιρίων αυτής), γεν. του 
άστεως (τό δέ αστεος Ιωνικόν), τω άστει κτλ. τα άστη, των ά- 
στεων, το~ς α.στεσι, κτλ.

’Ά φ ο χ δ ς  (πόλις), τής Ά φύπυς, τή Άφύτι, τήν Ά φυτιν.

Β
β λ ά β η  (ή) τής βλάβης, κτλ, καί οΰδέτ. τό βλάβος του βλά- 

6ους, κτλ. σπανιώτερον.
β ο ρ ρ ά ς  (βόρειος άνεμος, βορράς) του βορρά, τω βορρ$, τδν 

βορραν καί βορέας, βορέου κτλ. μεθ’ ένός ρ καί άσυναιρε'τως. 
Τό δέ Βορέας, Βορέου κτλ. ώς όνομα θεοΰ πάντοτε άσυναίρετον. 
Είναι δέ· εύχρηστος μόνον ό ένικός αριθμός.

ΣΗΜ. ΓΙαρα μεταγενέστεροι; και πληθυντικό;, των βαρέων, κτλ.
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(ό καί ή), βοός, βοΐ, βουν, ω βοϋ* τώ βύε, το~ν βιίδΐν· 
οι βόες, των βοών, τοΤς βουσί, τούς βοΰς, ω βόες.

(ό, =6ράγχνιαομα), τοΰ βράγχον, χτλ^ .wt> ν&
Ρρ *---- --- _ # Λ. /.--------  Λ ' ----------

γάλαξιν.

γα α τή ρ  (κοιλία), τζς γαστρός, rij γαστρι, τήν γαστέρα, ω 
γαστήρ. Δυϊκ. τώ γαστέρε, τοίν (ταίν) γαστέροιν. Πληθ. άί γα­
στέρες, των γαστέρων, ταϊς γαστράσι,τάςγαστέρας, ώ γαστέρες.

γ έ ρ « ς  (τό,— όραίειον), τοΰ γέρους, τφ γέρψ, κτλ. Πληθ. τά >  
γέρα, των γερών, το~ς γέρασι, κτλ.

Υή (Ικ τοΰ γεχ =  ή γί}) τ»)ς γης, τ$ γη, κτλ. μόνον'£νικώς»
Λέγεται 3έ καί γαΐα, τήν γαίαν., ' ‘

. 1 *·
Υ^Ρ*? (τ ό ,=  γηράματα), τοΰ γήρως, τφ γήρα, τό γήρας, 

ω γήρας. Μόνον καθ’ ενικόν αριθμόν.
Γ ν ώ υ ις  (κύριον), τοΰ Γνώσιος, τφ Γνώ/gi, τόν Γνώσιν*
Γ ό α ξ ε ς  (κύριον), τοΰ Γοάξιος, τω Γοάξι, τόν Γόαξιν.

%γόν\> (τό), τοΰ γόνατος, τω γόνατι, κτλ. τώ γόνατε, τοΤν γο- 
νάτοιν· τα γόνατα, των γονάτων, το~ς γόνασι, κτλ.

Γ ο ρ γ ώ  (κύριον) τζ; Γοργούς, τ$ Γοργοί, τήν Γοργά;, ώ 
Γοργοί, και ή Γοργών,τί}ς Γοργόνος, rTj Γοργόνι,τήν Γοργόνα.

γραΟ ς (γραία), τ?5ς γραός, τή γραι, τήν γραΟν, ώ γραΟ, τώ 
νράε, ταίν γραοΐν, *ί γρθες, των γροών, τ*ίς γραυσι, τας 
Υ(>αΰς, ώ γρθες.

γ ν ν ή  (ή) τ?}ς γυναικός, τ$| γυναικί, τήν γυναίκα, ώ γύναι. 
τώ γυναΐκε, τοίν γυναικοϊν αΐ γυναίκες·, των γυναικών, ταΤςώ. '  *
γυναιξί, τ «  γυναίκας, ώ γυναίκες. ;

¥

Γ*
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δαές (δεΤπνον θεών καί ανθρώπων, εύωχία), τής δαιτός, κτλ. 
Είναι ποιητικόν, σπανιώτατα δέ εΰρίσκεται καί παρά τοίς 'Αττι­
κούς πεζολόγοις μόνον ή αίτ. την δαΐτα καί τάς δαΐτας.

δ α ς  (ή, =  δαδίον), τής δαδός, τή δμδί, τήν δαδα, ώ δάς· 
τω δαδε, ταΐν δάδοιν· αί δάδες, των δάδων, τα~ς δ<χσί, τάς δά­
δάς, ώ δάδες.

δά κ ρυ ο ν  (τό), του δακρύου, τω δακρύω, κτλ. όμαλώς πλήν 
τής δοτικ. πληθ. το“ς δακρύοις και το~ς δάκρυσι (κατά τήν τρί- 
την κλίσιν).

δ ά μ .α ρ  (ή σύζυγος), τής δάμαρτος, κτλ. ποιητικόν, παρά δέ 
το~ς Άττικοΐς πεζολόγοις εύρίσκεται μόνον ή δοτ. τή δάμαρτι, 
καί ή αίτ. τήν δάμαρτα.

δ ά π ε ς  (ή,=τάπης, χαλί, κιλίμι), τής δάΛιδος, τή δάτπδι, 
τήν δάπιν· αί δάπιδες, των δαπίδων, ταΤς δάπΊσι, κτλ.

δ ε ίν α  (0j ή, τό), του δείνος, τφ δεινή τόν δείνα. Πληθ. 
μόνον οί δεΐνες, των δείνων, τούς δείνας. 'Ενίοτε είναι καί άκλι­
τόν ό δείνα, του δείνα.

δέλ εα ρ  (δόλος, άπατη). Μόνον ή όνομ. καί αίτ. τό δέλεαρ 
καί πληθ. τά δελέατα, τά δέ άλλα μεταγενέστερα καί άπό του 
Άριστοτελους εύχρηστα.

δ έν δ ρ ο ν  (τό), του δένδρου, τω δένδρα), κτλ. όμαλώς πλήν 
τής δοτ. πληθ. τόΐς δένδρεσι συνήθως καί σπανιώτατα τόϊς δέν- 
δροις (διορθουμενον υπό τινων εις δένδρεσι).

δ έο ς  (τό =  φόβος), του δέους, τω δέει, κτλ. Σπανιώτατα 
Λατά πληθυντ. τά δέη.

δεσμ,δς (δέμα, σύνδεσμος, ή φυλάκισις καί αί άλύσεις), του 
δεσμού, τω δεσμιρ, κτλ. Πληθ. οί δεσμοί, των δεσμών κτλ. καί 
τά δεσμά, των δεσμών κτλ. μετά διαφοράς· δεσμά μέν τά σχοι“ 
νία καί αί άλύσεις, δι’ ών δένεται τις· δεσμοί δέ ή σύνδεσις (ώ  ̂
δεσμοί φιλίας) καί τό δέσιμον (ώς θάνατοι καί δεσμοί),
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Λ η μ .ή τη ρ  (δε*), τ^ς Δήμητρος, τϊ} Δήμητρί, τήν Δήμητρα, 
ω Δημητερ.

Jktooxopoc (5 Κάστωρ καί ΙΙολυόευχης) μόνον κατά δυϊχόν 
καί πληθυντικόν αριθμόν.

$έψ α , τ?}ς δί\|/·ης, χτλ. καί τό δίψος, του δήμους χτλ.
Cop<j (κοντάρι), τον δόρατος, τφ δύρατι καί τφ δορί, τό δόρυ, 

ω δόρυ. Πληθ. τά δόρατα, των δοράτων, τόΐς δόρασι χτλ.
5\>αμ.αέ (τό μέρος, ένθα θύεται ό ήλιος), των δυσμιδν, τα~ς 

δυσμαΐς, τάς δυσμάς, ώ δυσμα'ι χατά πληθυντ. μόνον.
j  + *

Ε
»

Εαρ (τλΙ=*ναιξις)ι τβΰ έαρος, και συνήθως του ήρος, τφ &- 
αρι χαί συνήθως τφ ήρι, τό εαρ, ω εαρ μόνον ενικόν.

Εγκατα (τά,=1ντόσθια) μόνον πληθ. των εγκάτων, τοΈςέγ" 
κάτοις χτλ.

ΣΗΜ. Άπο τών Πτολεμχϊχών χρόνων ευρίσχεται και τό ίγχατον, παρ’ 
Όμήρφ όέ xxi όοτ. πληθ. κχτχ μετχπλχσμόν εγχασι.

Εγχελυς (ή,=^χέλι), τ?}ς έγχέλυος, τ?} έγ-χέλυϊ, τήν έγ-χε- 
λυν, ω εγχελυ. Πληθ αί έγχέλεις, των έγχέλεων, ταΤς έγχέ- 
λεσι, τάς έγχέλεις, ώ έγχέλεις.

εοκών (είχών), τής εΐκόνος, τ?ί είκόνι, τήν εικόνα χτλ. 
όμαλως, άλλα καί αιτ. χατά μεταπλασμόν τήν εΐκώ.

ΣΗΜ. ΙΙχρχ πν.ητχΤ; xxi γεν. τής elxovg κ'ύ αίτ. πληθ. τχς elxovg.
Ελαοον (λαίι), του Ελαίου χτλ μόνον χαθ’ ένιχόν.
ΣΗΜ. Ό  πλτ/J. μόνον πχρχ μεταγενεστ. ϊνχ δηλωΟώσι τχ διάφορα, είδη.

Evcoc, Ενοαο, Evta (τινές) μόνον χατά πληθυντ. αριθμόν, 
χαθ’ ένιχόν όέ μόνον «ενιον τό ερύθημα» παρά Ξενοφωντι.

Εποπλα (τά έπιπλα) μόνον χατά πληθυντικόν αριθμόν, καθ’ έ ­
νιχόν 8" αριθμόν έπιπλον μόνον παρ’ Ίσαίφ.

Εσπέρα (ή ,=  ό εσπέρας), τ!{ς έσπερας, χτλ. μόνον χαθ’ έ­
νιχόν αριθμόν.

Εττ}β(αο (οί,=)1 κατ’ έτος πνέοντβς άνεμοι, τά μελτέμια),’των 
Ετησίων, τόΐς έτησία«ς, τους έτησίας μόνον πληθυντικόν,
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εω ς (ή =*ύγή), τής εω. τή ftp, τήν εω, ω εως μόνον καθ’ 
ενικόν αριθμόν.

5Κεί>ς (ό ύπατος θεός), του Διός και σπανιώτατα του Ζηνός, 
τω Διι και σπανιώτατα τω Ζηνί, τόν Δία και σπανιώτατα τόν
Ζήνα, ώ Ζεΰ.

Ζ ή νες  (κύριον), του Ζήνιος, τω Ζήνι, τόν Ζήνιν, ω Ζήνι. 
5£κ}νόθ6μΛς (κύριον), του Ζηνοθέμιδος, τω Ζηνοθέμιδι, τόν 

Ζηνόθεμιν, ω Ζηνόθεμι. * ^
ζ υ γ ό ς  (ό), τοίί ζυγού, κτλ. καί τό ζυγόν, του ζυγού κτλ. 

Πληθ. μόνον τά ζυγά, των ζυγών, κτλ.
S1IM. Ό  πληθ. οι ζυγοί μεταγενέστερος, ώς “ζυγοί δόλιοι,,.

Η
η ρ ω ζ  (ηρως), του ηρωος, τω ήρωϊ, τόν ηρώα κτλ. κατά τήν 

τρίτην όμαλώς, άλλα καί κατά τήν ’Αττικήν δευτεραν, του ηρω, 
τω ήρψ, τόν ηρω καί αίτιατ. του πληθ. τους ήρως.

ήώ ς (αυγή). ΙΙοιητικόν, παρά δέ τοΐς Άττικόΐς πεζολόγοις σπα­
νιώτατα μόνον ή γενική άπό ήούς καί ή δοτ. άμα ήοΐ.

Θ
Ο α λ ή ς  (κύριον), γεν. του Θάλεω, δοτ. τω Θαλή, αίτ. τόν 

Θαλήν, κλητ. ώ Θαλή. Οί τύποι του Θαλοϋ καί Θάλητος, Θά- 
λητι, Θάλητα είναι μεταγενέστεροι.

θ ά ρ ρ ο ς  (θάρρος), του θάρρους, τω Οάρρει, κτλ. Ό πληθ. τά 
θάρρη σπανιώτατος.

6έμ.ις (δικαιοσύνη, δίκαιον) άκλιτον μετά του είναι, εύρίσκε- 
ται δε καί αίτιατ. τήν Οέμιν.

Ο έμ,ες (ή θεά του δικαίου), τής Θεμιτός, τήν Θέμιν, ώ Θέμι.
ΣΙΙΜ. Λέγεται και ΰψιστος (Όμηρ.) καί ίΗμι,ος (Ήρόδ.) καί 0·έμίδος 

(μεταγεν.).

'Ν
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θ έρ ο ς  (τό θέρος), τοδ θέρους, τφ θέρει, χτλ/ Ό πληθ. β*«· 
κώτβτος τα θέρη.

Ο έα π ια  (κόλις) χαΐ χληθνντ. ΘεσπιαΙ χτλ.
Φ έβηςς (χνριον), τοδ θέσπιδος, τφ ΘέσΛιδι, τόν Θέσπιν, 

ώ θέσπι.
β έ τ ς ς  (χόριον), τ^ς θέτιδος, Θέτιδι, τήν Θέτιν, ώ Θέτυ 
ΟρΙξ ΤΡιχός, τι} τριχί, χτλ., πληθ. δοτ. ταΐς θριξί.
θυγά τηρ , θυγατρός, θυγατρι, Θυγατέρα, ω θύγατερ* τώ 

θυγατέρε, τοίίν θυγατέροιν αί θυγατέρες, των θυγατέρων, τβΐς 
Ουγατράσι, τβς θυγατέρας, ω θυγατέρες. ' :V

I

lpc$ (ούράνιον τόξον xei φυτόν) τ^ς ϊριδος, τ$ ίριδι, τήν
τ ψιριν, ω ιρι.

νΙβος (χνριον), τ̂ }ς Ίσιδος, πβρ’ Ήροδότφ δέ ’Ίσιος,; ’Ίσι, 
*Ισ»ν. ■· ·ί?

κ

χάλπ&ς (όδρία, ατάμνος), τϊ}ς κάλπιδος, τ§ κάλπιδι, τήν 
κάλπιν, ω κάλπι- αί κάλπιδες, των καλπίδων, τβίς κάλπισι, 
τβς κάλπιδας, ώ κάλπιδες.

χέα ρ  (το =χαρδίβ). Μόνον ή ένιχή όνομαοτ. χβί «Ιτιατιχή. 
κ έρ α ς (χέρατον), τον κέρως, τφ κέρα, τό κέρας, ώ κέρας· 

τώ κέρα, τοΤν κερφ ν τβ κέρα, των κεριϋν, τοϊς κέρασι χτλ.
Κ .λ£0μ.χντες (xiptov), τον Κλεομάντιος, τφ Κλεομάντι, 

τόν Κλεόμαντιν, ώ Κλεόμαντι.
κλ«ίς (χλειδίον) χαι βρχαιοτ«ρον κλης, tSJ? κλειδός, τ$ κλει­

δί, τήν κλεΐν, <y κλείς. Πληθ. αί κλείδες, των κλειδών, τβίς 
κλεισί, τβς κλείδας, ώ κλείδες.

ΕΙΙΜ Ή αίτιχτ. τήν vltttu  χχί τχς xXtle μβτχγενεοτίρχ. *



454 κνέφας — Μηδοσάδης

κνέφας (τδ,:= σκότος), του κνέφους, τώ κνέφα, τδ κνέφας, 
ω κνέφας μόνον ενικόν.

κοενω νός (ό και ή) δευτερόκλιτον μετά καί των τριτοκλίτ. 
τόπων κοινώνες, κοινώνων, κοινιΰνας παρά Ξενοφωντι.

κ ρ έα ς (κρέας) μόνον συνηρημένο-; του κρέως, τώ κρέμ κτλ. 
τά κρέα, των κρεών, κτλ. τό δε κρέατος κτλ. μεταγενέστερον.

Κ ρ ε ^ σ ε ς  (πόλις), τής Κοεύσιος, τη Κρεύσι, τήν Κρεϋσιν, 
ω Κρεϋσι.

κύων (σκύλος) (ό καί ή) κυνός, κυνί, κύνα, ώ κύον τώ κύ- 
νε, τοΤν κυνοϊν- κύνες, κυνιΰν, κυσί, κύνας, ώ κύνες.

Λ -ά μ σ ^ς  (κύριον), του Αάμπιδος, τφ Λάμσηδι, τον Λάμπιν,
ώ Λάμτα.

λ£πα  (έ'λαιον) άκλιτον μετά του άλείφω τίθεται δμοΰ. 
Λ .ΰαες (κύριον), τουΛύσιδος, τω Λύσιδι, τδν Αϋσιν, ώΛϋσι.

Μ
ι

μ ά κ α ρ  (μακάριος) ποιητικόν, παρά δέ το~ς Άττικο~ς πεζο- 
λόγοις μόνον ή γενική πληθ. των μακάρων.

μάλ*} (μασχάλη). Μόνον ή γενική « ύ Λ ό  μάλης». Κατά δέ 
τδν πληθ. λέγουσι μασχάλας.

μ ά ρ τυ ς  (ό καί ή), μάρτυρος, μάρτυρι, μάρτυρα, ώ μάρτυς, 
κτλ. όμαλώς πληθ. δοτ. τόΤς μάρτυσιν.

ΣΗΜ. Τό Ρ  πρό τοϋ Σ άπεβλήΟη μάρτνς (—μάρτυρ-ς), μάρτυσι ('—μάρ- 
τυρ-σΐ.) ‘Η αίτιατ. τόν μάρτνν μεταγενέστερα.

μ έλε  (τδ μέλι), του μέλιτος, τφ μέλιτι, κτλ. μόνον καθ’ Ινι- 
κδν αριθμόν.

μ έλε  ( α γ α π η τ έ ,  φίλε). Μόνον ή κλητ. ώ μ έλ ^ ' 
Μ η δ ο σ ά δ η ς  (κύριον), του Μηδοσάδου, τφ Μηδοσάδη, τδν 

Μηδοσάδην, ώ Μηδόααδες.



μ ή ν ις  (όργη). ΪΙοιηπχόν, αλλά χαΐ χαρά τβΐς ΆττικοΤς χεζο- 
λόγοις τής μηνιος καί αίτιατ. τήν μήνιν.

ΙΑήτηρ (JQ), μητρός, τ# μητρί, τήν μητέρα, ω μητερ* 
τώ μητέρε, ταϊν μητέροιν οί μητέρες, των μητέρων, τα~ς μη' 
τράσι, τάς μητέρας, ώ μητέρες.

Μ ένω ς (κύριον), του Μίνω, τω Μίνω, τόν Μίνω χ α ί τ ό ν  ,  
Μίν'ων, ώ Μίνως.

ΣΙΙΜ. Πιο’ Όμηρω χχϊ του Μίνω ο s, Μίνωα.
μ ά β ουν (ό,=;υλίνη χαλύδη), τοΐί μόσσυνος, τω μόσσυνι 

χτλ. δβτιχ. χληθ. τοίς μοσσύνοις (δπερ όμως νΟν διορθοΰται τοΐν 
μοσσύνοιν).

μ ύ κ η ς  (ό) (μτνιτάρι) κατά τήν τρίτην χαί πρώτην, μύκητος 
*«1 μύκου, μύκητα καί μύκην, μύκητες καί μύκαι χτλ. Είναι 
Si μόνον xotTjmSv χαί μεταγενέστερον.

.

Ν .
•·Φ" ..

νά π η  (ή,=5ασώδης χοιλάς), τής νύΛης, χτλ. χαί τό νότος, 
τοϋ νάπους, τ$ νώπει, χτλ.

να ύ λ ο ν  (τ ό ,=  $ ναύλος), τοΰ ναύλου, χτλ. χαί ό ναύλος, του 
ναύλου, χτλ.

ν»Ος (χλοιον), τής νεώς, τή νηΐ, τήν ναύν, ω ναύ. Δυι'χός 
μόνον ταΤν νεοΐν. Πληθ. αί νήες, των νεών, τάΐς ναυσί, τάς 
ναΰς, ώ νηες.

νέκ τα ρ  (τό,=τό χοτόν των θεών). Ποιητικόν, εύρίσχεται Si 
σχανίως χαί χαρά τόϊς χεζο~ς μόνον η όνομ. τό νέκταρ χαί ή γεν. 
του νεκταρος.

νέοιτα* μόνον έν τή βράσει «είς νέωτα» =καί του χρόνου.
νήβτες (ό χαί ή) =/ηστιχός. Ιίαρά τοϊς ΆττιχοΤς χλίνεται 

νηστιδος, νηστιδι, νηστιν, νηατιδες, νήστιδας, χαί νηστεις.
νί»ξ (νύξ), νυκτος, νυκτί, νύκτα, ώ νύ£· τώ νύκτε, τα~ν νυ- - 

κτοίν, αί νύκτες, των νυκτών, τα~ς νυςί, τάς νύκτας, ω νύκτες.' *
ν ώ ΐο ς  (ό,=τή ράχις άνθρώχων χαί ζωων), του νώτου, τφ νώτψ,

μήνες— νώτος 155
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κτλ. καί σπανίως τό νώτον, top νώτου, κτλ. Πληθυντ. . δό μό­
νον ούδετ. τά νώτα, τών νώτων, κτλ,

Ο

Ο ο δ ό π ο ο ς  (κύριον), τοΰ Οΐδίπου, (τώ Οίδίποδι), τ$ν Οί- 
δίπουν, ώ Οίδίπους και ώ Οΐδίπου. Πληθ. τούς Οίδίποδας. 

ΣΙΙΜ. Τό Οίδίποδος και Οίδίποδα μεταγενέστερα, 
ο ες  (ό και ή,ττττπρόβατον), οΐός, ο’ιί, οίν. Πληθ. σΐες, οίφν, 

οίσί, οίς, ώ οΐες
ο ν α ρ  ( =  δνειρον και καθ’ ύπνον, ου αντίθετον τό ϋπαρ). 

Μόνον ώς ονομαστική καί αιτιατική.
ο ν ε ιρ ο ς  (τό ονειρον), του ονείρου, κτλ. όμαλως, άλλα καί 

κατά μεταπλασμόν τοΰ όνείρατος. Πληθ. τά όνείρατα, τών 
όνειράτων, τοΤς όνείραοΓ, τά όνείρατα.

ορν6ξ(ώς0ηλ: ήκόττα, ώς άρσεν. δ ί=κάν πτηνόν), γεν. ύρνι- 
0ος, δοτ. ορνίθι, αίτ. ύρνιν καί όρνιθα, κλητ. ώ όρνι. Πληθ. όρ­
νιθες, ορνίθων, όρνισι, όρνιθας καί όρνεις καί όρνΐς, ώ όρνιθες, 

ο ρ ο φ ο ς  (ό ,=τό  ά'νω σκέπασμα οικήματος), τοΰ ορόφου, κτλ. 
καί ή οροφή, τής οροφής, κτλ.

ο ύ ς  (αύτίον), ι’υτός, ώτί, κτλ δυϊκ. ώτε, ώτοιν. Πληθ. τά 
ώτα, τών ώτων, το~ς ώσί, τά ώτα.

ίίφ ε λ ο ς  (ώρέλεια) μόνον ώ; όνομαστ, καί αίτιατ. τό όφελος.

Οτδόπους — πλήθος

Π

παος (ό καί ή), παιδός, παιδί, παΐδα, ώ παν παΐδε, παί- 
δοιν· παίδες, παίδων, παισί, παΐδας, ώ παΐδες.

π α τ ή ρ ,  πατρός, πατρί, πατέρα, ώ πάτερ* πατέρε πατέροιν· 
πατέρες, πατέρων, πατράσι, πατέρας, ώ πατέρες.

π λ ή θ ο ς  (τό), τοΰ πλήθους κτλ. καί ή πληθύς, τής πληθύος 
κγλ. σπανιώτερο/.
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η λ ο ΰ τ ο ς  (δ), του πλούτου, *τλ. όμαλώς. Πληθ. μονον οί 
πλούτοι, των πλούτων, το~ς πλούτοις, τούς πλυύτους. .

Σ1ΙΜ Το πληθ. τα ηλοντ η είναι βάρβαρον. ν
Ι Ι ν υ ξ  (τόπος, εις ον έγίνοντο αί έκκλησίαι του δήμου των 

‘Αθηναίων), γεν. τ^ς Πυκνός, δοτ. τη ΙΙυκνί, αίτ. τήν Πυκνά, 
ώ Πνύξ.

ΣΙΙΜ. Τό Πννχός, Πνυχί, Πνύκα είναι μεταγενέστερα*.

MloaeiiStSv (θεός), του ΠοσειδιΟνυς, τψ Ποσειδώνι, τό> 
Ποσειδώνα, έπί δε όρκου τόν Ποσειδά), ώ ΓΙόσειδον.

π ρ & ος, π ρ α ε ία , π ρ £ ο ν ·  Ε£ς μέν τό ενικόν τό αρσενικόν 
καί ούδέτ. κλίνονται όμαλώς, είς δέ τόν πληθ. οδτως· οί πρίμοι, 
των πράων καί πραέων, το~ς πραέσι, τούς πράους· τά πραέα, 
των πραέων, το~ς πραέσι, τά πραέα·

π ρ εα β ευ τή ς  (ό απεσταλμένος άπό τίνος κυβερνήσεων εις έτέ­
ραν), του πρεσβευτοϋ, τφ πρεσβευτή, τόν πρεσβευτήν, ώ πρε- 
σβευτά. ΙΙληθ. οί πρεσβευταί, των πρεσβευτών, τοΐς πρεσβευ- 
ταΐς, τούς πρεσβευτάς, ώ πρεσβευταί, αντί δέ του πληθ. συνη- 
θέστεροι είναι οί τύποι οί πρέσβεις, των πρέσβεων, τοΐς πρέ- 
σβεσι, τούς πρέσβεις, ω πρέσβεις.

ΣΗΜ 1 Ιαρα ποιηταΐς και ή ένιχ. γεν. πρέσβεως,
«ρ εσ β ύ π η ς (γέρων) όμαλώς κατά τήν πρώτην κλίσιν, τοΰ 

πρεσβύτου, τω πρεσβύτη, κτλ. '
ΣΙΙΜ. Has* πν.ητχίς εινχι καί ό πρέαβνς, τόν πρίοβνν, ο> πρΐαβυ.

«Ορ (τό), του πυρύς, τφ πυρί, κτλ. Πληθ. τά πυρά, των πυ­
ρών, τοΐς πυροίς, τα πυρά.*

ι ι

Ρ

ρύττος (δ,π^χκαθαρσία), τοΰ ρύπου όμαλώς κτλ. Πληθ. οί
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Σ
σάγαρες—τα,ν

σ α γα ρ ες  (άξίνη). Μόνον ή όνομαστ, ή σάγαρις, ή αίτιατ. 
τήν σάγαριν καί αίτιατ. πληθ. τάς σαγάρεις. *

σ έλ α ς (φως, λάμψις) μόνον ένικ. όνομ. καί αίτιατ. παρά τοΐς 
Άττικόίς πεζολόγοις, τά δέ λοιπά είναι ποιητικά καί μεταγενέ­
στερα.

σής (ό,— τκωληξ καταβιβρώσκων τά μάλλινα ένδυματα, βώ- 
τριδα, κόπτσας) σεός, σέες, σέων, σέας, παρά δέ μεταγενεστέ­
ρου σητός, σητί, σήτες, σήτας.

σ?τος (σιτάρι, άρτος, τροφή), του σίτου, κτλ. όμαλως, άλλα 
πληθ. μόνον τά σΐται των σίτων, τοΤς σίτοις, τά σΐτα.

^Εκ^ψες (πόλις), Σκήψιος, Σκήψ-ι, Σκήψ·ιν. 
σ κ ό το ς  (ό) του σκότου, κτλ. καί τό σκότος, του σκότους, 

κτλ. μόνον καθ’ ενικόν αριθμόν.
σ τά δεο ν  (διάστημα 600 ποδών), του σταδίου, κτλ. Πληθ, 

δέ οί στάδιοι καί σπανιώτερον τά στάδια, κτλ.
σταΟμ,ός (ό,=ταραστάς θόρας οικίας, σταΰλος, κατάλυμα, 

βάρος), του στάθμου κτλ. Πληθ. δέ οί σταθμοί (= κα ί βάρη) καί 
τά σταθμά (βάρη καί παραστάδες θυρων), κτλ.

ΣΗΜ. Έν άττικαΐς έπίγραφαΐς άπό τοΰ 433 π. X. ευρίσκετκι πολλάκις 
καί ό ένικ. τό σταθμόν— 3άρος.

στέοερ (όξυγγιον). Ποιητικόν καί μεταγενέστερον, εύρίσκεταt 
^έ σπανίως καί παρά το"ίς Άττικοΐς πεζολόγοίς ή αίτιατ. τό στέαρ.

^Ευεννεσες (κύριον), του Συεννέσιος, τω Συεννεσι, τόνΣυ- 
έννεσιν, ώ Συεννεσι.

σ<ϊ>ς (σώος), τόν σών. ΙΙληθ. οί σμ>, τους σώς. Θηλ. ή σ<ί>ς, 
τής σΦ, τήν σΦν. Πληθ. αί σιρ. Ούδ. τόσων (όνομ. καί αίτιατ.) 
καί τά σά (όνομ. καί αιτιατική).

. Τ .. ·, ·

τα ν ,(= φ ίλε). Μόνον κατά κλητικήν, ω tfltv.
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τάπες (ή,=τ«*ης; χαλί), τ?ς τάπιδος, τί} τάΛιδι, τήν τά- 
*ιδα· at τάπιδες, τάς τάπιδας, χτλ.

τ ά ρ εχ ο ς  (τό,=παστδν χαΐ χαπνιστόν χρέας), του ταρίχους, 
τφ ταρίχει, χτλ. χαΐ σπανιώτερον ό τάριχος, toC ταρίχου, χτλ.

τάρταερος (ή χόλασις των παλαιών έν "Αδη), τοδ ταρτά- 
ρου, χτλ. πληδ. τά τάρταρα, χτλ.

τα ώ ς (παγώνι), τοΰ ταω, τω ταφ, τόν racDv χτλ. χατά τήν 
•Αττιχήν δευτε'ραν χλίσιν.

ΣΗΜ. Εύο ίσχεται χαι χατά τήν τρίτην χλίσιν ταώνο?, ταωνι> τα&να 
χτλ. Κατά 8έ τον; παλαιούς εγράφετο ταάς,

τ έρ α ς  (τέρας), του τέρατος, τω τέρατι, χτλ. πληΟ. τά τέρα­
τα χαΐ τά τέρα, των τεράτων χαι τερών, το~ς τέρασι, χτλ.

τύρβες (Ιπαλξις, πύργος), τ̂ }ς τύρσιος, τ$ τύρσι, τι)ν τύρσιν. 
at τΐ'ρσεις, των τύρσεων, τα~ς τύρσεσι, τάς τύρσείς.

Τεαααεφέρνης (χόρισν), ΊΑσσαφέρνους, Τιοσαφέρνει, 
Τιασαφέρνην, ώ Τισσαφέρνη.

τι>φώς (ανεμοστρόβιλος, χαταιγιδώδης άνεμος), τοΟ τυφφ, τφ 
τυφφ, τόν τυφφ, 5 τυφως.

τάπες—φθορά

Υ
ύ δ ω ρ  (νερόν), ΰδατος, υδατι, χτλ. Οδατα, ύδάτων, ΰδασι χτλ, 
υ ε ό ς , τοΟ υίοΰ, τφ υίφ, χτλ. έμαλως χαΐ τριτοχλίτως το5 

υίέος, τφ υίεϊ. Δυϊχ. τφ υίέε, το~ν υίέοιν. ΠληΘ, οί υίεΙς, τδν 
οίέων, τοΤς υίέοι, τούς υίεις, ώ υίεις.

\>rt*p (4ν χαιρφ έγρηγόρσεως, ου αντίθετον τό όναρ) μόνον 
χα·’ ένιχήν όνομαστ, χαι αίτιατ.

φ
ι#·

φράτν^ρ (μέλος ιρατρίας) χαθ ένιχόν σπανιώτατον χαΐ σχεδόν 
άχρηστον, σόνηθες δέ χατά πληθ. φράτερες, φρατέρων, φρά- 
τερσι, φράτερας.

φ θ ο ρ ά ,  τϊ}ς φθοράς, χτλ. καί ό φδόρος, τοΟ φθόρου, χτλ

*  *  ?*■.
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φ ρ έα ρ  (πηγάδιον), του φρέατος, τώ φρέατι, κτλ. τα φρέατα 
των φρεάτων, τοΤς φρέασι, κτλ.

φ ρ ο ίίδ ο ς  (άφαντος) έπίθετ. μόνον αί όνομαστ, καί των τριών, 
γενών καί ή γεν. του ενικού ούδ. φρούδου, εις δέ τους πεζούς εί­
ναι σπανιώτατον (όρα Ήμ. Μεγάλ. 'Ελλ. Γραμμ g 423).

φ ώ ς (τό), του φωτός, τω φωτί, κτλ.* ΙΙληθ. τά φώτα, των 
φώτων, κτλ.

φρέαρ—χρως

X

χ ε ιρ  (ή), της χειρός, τ?| χειρί, τήν χείρα, ώ χειρ· τώ 
χεϊρε, ταϋν χερ ο ΐν  αΐ χεϊρες, των χειρών, ταΐς χερσί, τάς 
χεΐρας, ω χείρες.

ΣΙΙΜ. Έν ’Αττικούς επιγροκραϊς 350— 300 X. και τοίϊν χειροϊν.
χ ή τ ε ε  (=τπάνει, ένδεια, στερήσει) μόνον κατά δοτ'τένικήνΓ 
χ ο ΰ ς  (ό,=χώμα) μόνον κατ’ όνομαστ, καί αιτιατ. χοΰν, αί 

δε αλλαι πτώσεις άναπληρουνται υπό της λέξεως χώμα.
ΣΓΙΜ. ΙΙαρ'κ μεταγενεστέροις εΰρΐσκετοιι και γενιχ. του %obg και jr&i> χου 
χ θ $ ς  (ό,=:μέτρον ρευστών), του χοός, τζ> χοΐ, τόν χόα, ώ 

χοϋ· οί χόες, των χοών, τοΤς χουσί, τους χόας, ώ χόες.
χ ρ έ ο ς  (τό χρέος), τοΰ χρέους καί αίτ. τό χρέος. Πληθ. τά 

χρέα, των χρεών, τά χρέα.
χ ρ ε ώ ν  (τό,=δίκαιον, τό πρέπον, τό πεπρωμένου) ουδέτερον 

της μετοχής τοΰ άπροσώπ. χρη άκλιτον, τοΰ χρεών, κτλ.
χ ρ έ ω ς  (τό=χρέος) άκλιτον, τοΰ χρέως, τό χρέως, άναπλη- 

ροΰται υπό τοΰ χρέος.
. χ ρ ω ς  (ό,=5έρμα), του χρωτύς, τφ χρωτί καί χρφ (έν τη 
φράσει έν  χρφ κείρω, £υρώ, παραπλέω), τόν χρώτα, ό δέ πληθ. 
μεταγενέστερος.
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